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  باید بانک ها و شرکت های دولتی و 
بیمه های دولتی و... در مقابل سوء عملکرد یا 

حسن عملکرد زحمات شان پاسخگو باشند

6

فولاد مبارکه؛ گلوله برفی که هر روز 
بزرگتر می شود

7

 با »طرح صیانت« زیرآب پروژه های
 ما را نزنید

10

تحریم ها سبب شد ایران از 100 میلیارد 
دلار درآمد نفتی محروم شود

8

پادشاه گیاهان دارویی را بشناسید
9

گزارش مشکلات صنفی و راه حل های 
پیشنهادی  ارائه شود

11

قالیباف : تصویب طرح تسهیل 
صدور مجوزهای کسب  و کار از 
انحصارطلبی ها جلوگیری می کند

12

آینده نگری در حوزه فضای مجازی یک 
ضرورت است

14

تصمیم جدید وزارت صمت برای عرضه 
گسترده کالاها در بورس

15

صفر شدن تعهدات معوق سایپا 
از شهریور 1۴00

16

فولاد مبارکه برای ساخت یک میلیون 
مسکن در کنار دولت است

15

 ساخت سالانه 1 میلیون واحد مسکونی
 را بدون اعتبار دولت انجام می دهیم

13

 دولت از نقد منصفانه و سازنده
 استقبال می کند

2

 شخصاً روزی حداقل 10 پیام مردمی
 را تا وصول نتیجه پیگیری می کنم

3

  برنامه ای برای واردات 
خودرو نداریم

5

 شفافیت محور فعالیت های ایران خودرو است
4

عناوینخبرها

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

باید در وعده ها و صحبت ها بسیار 
مراقب بود و اگر وعده ای داده شد، 

حتماً به آن عمل شود زیرا دادن 
وعده و عمل نکردن به آن موجب 

سلب اعتماد مردم خواهد شد

  رویکرد داخلی سازی در سایپا دنبال می شود
4

تزريق واکسن را جدی بگیريم ؛ ضمن رعايت فاصله 
اجتماعي ، شستشــوي مرتب دســتها ، ماســک زدن 
فراموش نشــود ، ويروس کرونا همچنان می تازد هر 
چهــار دقیقــه يک فوتی ؛ چرا لجبازی ؟!  با مراقبت از 
خود ، کمک حال کادر درمان باشــیم و بر مرگ زود 

هنگام پیروز شويم . 
در شــرايط کرونايي جهان ، فعالیت و نقش سیستم 
اداري هر کشــور بســتگي به کارايي و خدمات دهي به 

مردم دارد.
در ايــران خدمت به اربــاب رجوع ، مهمترين رکن 
اساســي اقدامات کارکنان هر دستگاه خدمات رسان 
کشــور اســامي جايگاه خدمت ، توجه ويژه به مردم 
که ارزش معنوي آن دو چندان است اما در اين مسیر 
روابــط عمومــي قلب مرکز ارتباطــات ارباب رجوع و 
مديــران کــه حافظ و بــازوي مديريت هر دســتگاه 

خدمات رسان مي باشد.
اما بعد از گذشت چهل و دو سال از پیروزي انقاب 
اسامي ، آيا اين مراکز ارتباطي توانسته اند به وظايف 
حســاس خود جامة عمل بپوشــاند. ايفاي نقش مراکز 
روابط عمومي در هر ســازمان خدمات رســان، زبان 
گويــا، دقت، ســرعت، رضايت مشــتري يــا طبق بر 
آوردهاي کارشناســانه نکته نظر مراجعه کننده، نهايتاً 
مشــتري مداري و انتظــار احقاق حقوق ارباب رجوع  
از يــک واحــد خدماتي در يــک بخش و بالاتر بايد در 
رأس پیشــبرد اهداف تعیین شــده روابط عمومي ها 

مقدم بوده باشد.
فلذا تأخر آن خسارت جبران ناپذيري براي جامعه 
خواهد داشــت ، وظايف ما بعنوان يک رســانه مکتوب 
پیگیر و انعکاس به ســازمانهاي بازرســي ، امیدواريم 
بیشــتر  هــاي  تراشــي  ناراضــي  و  تخلفــات   از 

کاسته شود.

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

نقش برتر  روابط عمومي ها  
در ایام کرونا و پسا کرونا 

سرمقاله

تقویت ارزش پول ملی

به گزارش اعتبار به نقل از اقتصاد آناين ، مهندس 
حمیدرضا عظیمیان ، مديرعامل شرکت فولادمبارکه، 
در گفت و گوی زنده با پايگاه خبری اقتصاد آناين به 

تشريح عملکرد گروه فولاد مبارکه پرداخت. 
مديرعامل شرکت فولاد مبارکه در اين گفت و گوی 
زنده که از طريق شــبکه اجتماعی اينســتاگرام برای 
مخاطبــان قابل مشــاهده بود، اظهار کــرد: از دوران 
کودکی به صنعت عاقه مند بودم و تمايل داشــتم در 
بخش صنعت فعالیت کنم و مديرعاملی شرکت فولاد 
مبارکه، به عنوان بزرگترين واحد صنعتی کشور، را به 
ديگر تجربه های مديريتی ام در شهرداری اصفهان و 
صنايع سیمانی ترجیح می دهم. وی به همزمان شدن 
شروع فعالیتش در فولاد مبارکه با تشديد تحريم های 
ظالمانه اشــاره کرد و افزود: پس از حدود دو هفته از 
پذيرفتن ســمت مديرعاملی، در مهرماه ۹۷، شــرکت 
فولادمبارکــه هم همچون صنايع پتروشــیمی، نفت، 
حمل ونقل و هوايی مشــمول تحريم ها شــده بود. در 
آبان ماه همان سال، وزارت خزانه داری آمريکا، شرکت 
فولاد مبارکه را در لیست تحريم های سختگیرانه )اس 
دی ان( قرار داد و در اين سه سال دو اطاعیه عمومی 
و يک اطاعیه خاص برای شرکت فولاد مبارکه صادر 
شد و حتی بنده را هم شخصاً به عنوان مديرعامل اين 
شــرکت مــورد تحريــم قــرار دادنــد.  تحريم های 
ناجوانمردانه بر صادرات، واردات، توســعه تکنولوژی و 
جابــه جايی ارزی تاثیر گذاشــت؛ امــا اين تحريم ها 
هیچگاه حرکت پیشــروانه شــرکت فولاد مبارکه را 
متوقف نســاخت. همواره روند صادراتی اين شــرکت 

تداوم داشــته و منابع ارزی هم مورد بهره برداری قرار 
گرفتــه اســت و در برهه هايــی همین درآمد ارزی به 
بخش های غیرفولادی کشور هم تخصیص يافته است.

ارزش دارایی های بلوکه شده فولاد مبارکه به 
160 میلیون یورو می رسد

او  با اشــاره به بلوکه شــدن ارز و کالاهای خريداری 
شــده شــرکت فولاد مبارکه در انبارهای شرکت های 
اروپايــی، ادامه داد: ارزش پول های نقد بلوکه شــده 
شرکت فولاد مبارکه در بانک های اروپايی معادل ۱۰۰ 
میلیون يورو و کالاهای بلوکه شده در انبار هم به ارزش 
۶۰ میلیون يورو اســت؛ البته شــرکت طرف حساب و 
بانک ها، از اعتبار کافی برخوردارند ولی در چارچوب 
تحريــم هــا به اين اقدام مبــادرت ورزيدند که با رفع 
تحريم های ظالمانه اين دارايی ها به حســاب شرکت 
فــولاد مبارکه واريز می شــود ،  طرح دعاوی حقوقی 
شرکت فولاد مبارکه در راستای آزادسازی دارايی های 
بلوکه شده در مراجع قضايی آلمان و ايتالیا هم انجام 
گرفته که در بخش هايی موفق بوديم و در بخش هايی 

هم منتظر رای نهايی و تجديدنظر هستیم.

مشتریان شرکت فولاد مبارکه صنایع کوچک و 
بزرگ کشور هستند

 در اين سه سال که در مقام مديرعامل شرکت فولاد 
مبارکه هســتم، علی رغم همه چالش ها، اين شرکت 
به عنوان بنگاه اقتصادی و صنعتی مطرح در کشــور، 

توانسته اهداف خود را به خوبی دنبال کند.

وی بــا اشــاره به اينکه فــولاد در دنیا به دو صورت 
طويل و عريض تولید می شود، گفت: فولاد طويل اعم 
از میلگــرد و تیرآهن مصــرف همگانی دارد، اما فولاد 
عريــض در صنعــت کاربرد دارد کــه در صنايع پايین 
دســتی مانند خودروسازی و لوازم خانگی مصرف می 
شــود.  محصولات شرکت فولاد مبارکه به نیاز صنايع 
پايیــن دســتی، قطعه ســازان، بخش ســاختمان و 
همچنین به درخواســت وزارتهــای نیرو و نفت برای 
انتقال نفت و آب پاسخ می دهد. ۳۴ درصد از مشتريان 
شــرکت فولاد مبارکه در بخش ورق، پروفیل ســازان 
هســتند و در مجموع مشــتريان شرکت فولاد مبارکه 

را صنايع کوچک و بزرگ تشکیل می دهند. 

 وابستگی 3 هزار واحد صنعتی کشور
 به فولاد مبارکه

مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه با استناد به گفته 
يکــی از بــزرگان صنايع، اين شــرکت را »لوکوموتیو 
صنعت کشور« نامید و توضیح داد: بالغ بر ۳ هزار واحد 
صنعتی به شــرکت فولاد مبارکه وابســته است و تاثیر 
عملکرد اين شرکت به طور مستقیم و غیرمستقیم بر 
روی واحدهــای صنعتی کشــور مشــهود بوده و اين 
شــرکت ســهم عمده ای در اقتصاد، صنعت و اشتغال 

کشور دارد. 
وی با تاکید بر نقش حمايتگرانه شرکت فولادمبارکه 
از صنعت و اقتصاد کشور گفت: پشتیبانی شرکت فولاد 
مبارکــه در بخش های مختلــف صنعتی و اقتصادی 
کشور بی بديل است و در اين راستا توانستیم بسیاری 
از کارگاه هــای کوچــک تا واحدهای بزرگ صنعتی را 
فعال نگه داريم و به ســودآوری صاحبان اين صنايع 

هم ياری برسانیم.

محدودیت برق و گاز نبود از ظرفیت اسمی 
تولید فولاد هم عبور می کردیم

او در ادامه به میزان تولیدات شــرکت فولاد مبارکه 
اشــاره ای کــرد و توضیح داد: گــروه فولادمبارکه با 
کارخانــه فولادمبارکه واقع در ۸۵ کیلومتری جنوب 

اصفهان متفاوت است. 
کارخانــه فولادمبارکه نزديــک به ۶.۵ میلیون تن 
فولاد تولید می کند و گروه فولاد مبارکه »شامل فولاد 
هرمزگان و مجتمع فولاد سبا« با ظرفیت اسمی ۱۰.۲ 
میلیــون تــن تولید، فعالیت می کند. وی  با بیان اينکه 
در ۳۰ ســال گذشته، بیشــترين تولید فولاد شرکت 
فــولاد مبارکه در ســال ۹۶ رقم خــورد، ابراز کرد: دو 

ســاعت مانده به پايان سال ۹۹، شرکت فولاد مبارکه 
توانست از مرز تولید ۷ میلیون تن عبور کند. همچنین 
در ســه دهه گذشــته، گروه فولاد مبارکه ۸.۵ میلیون 
تن فولاد تولید کرده است که اين مقدار درسال جهش 
تولیــد به نزديک ۱۰ میلیون تــن افزايش يافت؛ اين 
درحالی است که در اتفاقی بی سابقه در زمستان سال 
گذشــته، به طور همزمان برق و گاز شــرکت، به مدت 

۲۵ روز قطع بود. 
او بــا گريزی بــه تولید روزانه ۲۳ هزار تن فولاد در 
شــرکت فولادمبارکه گفت: اگر در ســال گذشــته با 
محدوديت انرژی روبرو نشده بوديم از ظرفیت اسمی 
۷.۲ میلیون تن تولید فولاد عبور می کرديم و به تولید 
۷.۵ میلیون تن می رســیديم؛ هیچ گاه اجازه نداديم 
که تحريم ها باعث افت تولید فولاد در بزرگترين واحد 
صنعتی کشــور شــود و آمار و ارقام ماهیانه هم گويای 

همین موضوع است.

آمار تولید و فروش شفاف اعلام می شود
به گفته عظیمیان، برای رعايت دســتورالعمل های 
فروش، تمام ارقام شفاف و با مقیاس کیلوگرم در اختیار 
تعزيــرات، وزارت صمت و بخش های ديگر دولت قرار 
می گیرد و تولید در شرکت فولاد مبارکه نه تنها افت 

نکرده است بلکه روند افزايشی داشته است.
وی در ادامه به طرح های گســترده توســعه ای در 
شــرکت فولاد مبارکه پرداخت و گفت: در ســال ۸۹، 
ابرپروژه نورد گرم ۲ به ظرفیت تولید ۴.۲ میلیون تن 
فولاد در اين شــرکت تعريف شــد. در شــرکت فولاد 
مبارکه، ۷ میلیون تن فولاد خام تولید می شــود که 
بالــغ بــر ۳ میلیون تن از ايــن مقدار به صورت خام به 

فروش می رسد.
او  بر ضرورت توسعه ابرپروژه نورد گرم ۲ تاکید کرد 
و گفت: از يازده ســال گذشــته درصدد بوديم که تمام 
تولیدات فولاد خام دراين شرکت نورد شود تا با ارزش 

افزوده بالا به بازار عرضه شود.
 اين نکته را در نظر داشــته باشــید که ۸۰ درصد 
هزينه تولید فولاد به صورت فولاد خام و اسلب از سالن 
ريختــه گری خارج می شــود و بــه ازای هر کیلوگرم 
حدود ۲۰۰ الی ۳۰۰ تومان سود در بردارد. فولاد خام 
در مرحلــه نــورد گرم به ازای هرکیلوگرم بیش از هزار 
تومان ســود خواهد داشــت چراکه در صنايع فولادی 
 ســود، در مراحــل انتهايــی مســیرِ تولیــد حاصل

 می شود. 
ادامه در صفحه 5

نقش زیربنایی فولاد مبارکه در اقتصاد، صنعت و اشتغال کشور
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 محمد حسن ذیبخش، مدیر روابط عمومی و سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری گفت: سازمان هواپیمایی کشوری به کلیه شرکت های هواپیمایی داخلی و عراقی اعلام کرده است هیچ مسافری خارج از فهرست 
اعلام شده از سوی سامانه سماح نمی تواند در بازه زمانی ۲۸ شهریور تا ۱۰ مهرماه بلیت به مقصد عتبات عالیات تهیه کند و الزام ثبت نام در سامانه سماح برای زائران اربعین وجود دارد. در دست داشتن جواب 
منفی تست PCR با اعتبار ۷۲ ساعت و کارت دریافت دو دوز واکسن از ضروریات این سفر است. اما افرادی که کمتر از ۷۲ ساعت اقامت در عراق دارند نیاز به انجام مجدد تست PCR در عراق ندارند و می توانند 
با همان نتیجه منفی که برای ورود به عراق استفاده کرده اند، به ایران بازگردند. او با بیان اینکه سازمان هواپیمایی کشوری در مورد تامین ناوگان هوایی برای سفر اربعین مشکلی ندارد، گفت: برای جابه جایی ۶۰ هزار 
زائر تمهیدات لازم دیده شده که زائران بتوانند با هماهنگی های انجام شده با کمترین مشکل به عتبات عالیات سفر کنند. بابت دریافت بلیت نیز مشکلی وجود ندارد در این بازه هماهنگی لازم برای پروازها انجام 
شده و پیگیری می شود که تمام توافقات حاصل شده، اجرا شود. مسافران با قیمت مناسسب به عتبات عالیات مشرف شوند،  پیشتر برای تامین بلیت با قیمت مناسب برای ۳۰ هزار نفر هماهنگی های لازم انجام 

شده بود. اکنون همکاران در حال رایزنی با شرکت های هواپیمایی هستند تا بلیت اربعین با قیمت مناسبی عرضه شود که زائران بتوانند با هزینه مناسب به این سفر معنوی مشرف شوند. / روابط عمومی 

ثبتنامدرسامانه
سماحبرایتهیه
بلیتاربعین
الزامیاست

جرعه های معرفت - شرح حدیث 
معصومین)ع( در کلام رهبر انقلاب

خوف و رجا و حد تعادل آن
عَــن ابَی حَمزَهًْ الثُّمالیِّ قــالَ: قالَ الصّادِقُ جَعفَرُ بنُ 
ئکَُ عَلی  ــامُ(:ارُجُ اللهَ رَجاءً لا يجَُرِّ دٍ )عَلیَهِمَا السَّ مُحَمَّ

مَعاصیهِ وَ خَفِ اللهَ خَوفا لا يؤُيسُِکَ مِن رَحمَتِهِ.
امام صادق)ع( می فرمايد: آنچنان به خدا امید داشته 
باش که تو را بر معصیت او گســتاخ نســازد و آنچنان از 

خدا بترس که تو را از رحمتش ناامید نسازد.)۱(
***

ئکَُ عَلی مَعاصیه؛ - ارُجُ اللهَ رَجاءً لا يجَُرِّ
اوّلاً »رجاء« لازم است؛ امید به رحمت الهی، به مغفرت 
الهی، به عون الهی لازم است -که يکی از گناهان کبیره 
را »يأس عن رَوح  الله « دانسته  اند- پس رجاء را همیشه 
بايد داشــت، يعنی همیشــه اين ارتباط بین دل شما و 
خدای شــما بايد برقرار باشــد؛ بدانید که می توانید از او 
جلب رحمت کنید، جلب تفضّل کنید؛ اين بايد باشــد، 
منتها اين رجاء و امید، به  نحوی نباشد که ما را بر انجام 
معصیت گستاخ کند. گاهی اوقات جوری با مردم حرف 
می زنیم يا با خودمان جوری حديثِ نفْس می کنیم که 
گويــی به خاطر گلِ روی ائمّه )علیهم السّــام( خدای 
متعال ما را هیچ عذاب نخواهد کرد؛ اين جرأت دادن و 
گستاخ کردن به معصیت الهی است؛ اين »اغترار بالله « 
است. ما در دعاهايمان در موارد متعدّدی منع شده ايم 
از مغرور شدن به خدا و اغترار بالله . در صحیفه  سجّاديهّ 
فَهُ  قاءُ الاشَقی لمَِنِ اغتَرَّ بکَِ ما اکَثَرَ تصََرُّ است که: وَ الشَّ
فی عَذابکِ، )بدترين تیره بختی ها برای کســی است که 
به تو مغرور شــده، چه عذاب های دردناکی که خواهد 
چشید( تا آخر اين فقِرات که فقِرات تکان دهنده ای است.

)۲( اغترار بالله  صُوَری دارد که يکی از صورت های اغترار 
بالله  اين اســت که انســان هرچه معصیت کند و ببیند 
خدای متعال مجازات نکرد، مغرور بشود، بگويد خدا با 
مــا کاری نــدارد. يکی از صُوَر اغترار بالله  اين اســت که 
انســان بدون اينکه وســیله  تقرّبی پیدا کند و نسبت به 
خدای متعال ]مســیری[ در پیش بگیرد، امیدوار باشد 
بــر اينکه بله، خدای متعال مــا را ]مجازات نمی کند[؛ 

]مثل[ مرد رِندِ عرق خوری که اين جوری شعر گفت:
ساقی کوثر نمی دارد دریغ از ما شراب

عیش ها خواهیم کرد، اینجا شراب، آنجا شراب
بــه همین خیال هم بايد باشــد! يعنــی اينجا گناه 
می کنیم، آنجا هم که ديگر حضرت هســت و دســت ما 
را می گیــرد! ايــن اغترار بالله  اســت. ]امام صادق)ع([ 
می فرمايد که رجاء تو جوری نباشد که تو را بر معصیت 

گستاخ کند.
- وَ خَفِ اللهَ خَوفا لا یؤُیسُِکَ مِن رَحمَتِه؛

از آن طرف هم خوف لازم است؛ خوف از خدای متعال 
لازم است که لازمه  آن، معرفت است؛ کسی که معرفت 
داشــته باشد، خوف پیدا می کند. هرچه معرفت انسان 
بیشتر باشد، خوف بیشتر است. يک بچّه  دوساله، هیچ 
خوفی از يک آدم قدرتمند ندارد؛ چون نمی داند، قدرت 
او را نمی فهمد، اصاً درک نمی کند، لذا هیچ خوفی هم 
نــدارد؛ يــک آدم بزرگ تر چرا، می فهمــد که اين آدم 
قدرتمند اســت، بايد از او ترســید؛ همچنانکه يک بچّه  
کوچک برای يک اســتاد دانشگاه، برای يک عالمِ، برای 
يک دانشمند، برای يک مرجع تقلید احترامی هم قائل 
نیســت؛ چون نمی فهمد که مقامش چقدر است؛ وقتی 
بزرگ شد، آن وقت می فهمد که مقام او خیلی بالا است. 
ما در مقابل پروردگار عالم، خوفمان کم اســت ،چون 
معرفتمــان کــم اســت؛ تعظیممان کم اســت، چون 
معرفتمــان کم اســت، چون عظمت پــروردگار را، آن 
»معدن العظمه« را- فَتَصِلَ الِی مَعدِنِ العَظَمَة-)۳( درک 
نکرده ايم، نفهمیده ايم، لذا خوفمان کم است، تکريممان 
کم است، تعظیممان کم است. پس بنابراين خوف لازم 
اســت، منتها نبايد اين خوف بقدری باشــد که انسان را 
مأيوس کند؛ اگر جوری شــد که انســان يأس پیدا کرد، 
اين ]حالت[ از يک صفت خوب به يک صفت زشــت و 

بد برمی گردد.
شــرح حديث در ابتدای جلســه درس خارج فقه، 

۱۳۹۳/۲/۸
۱( امالی صدوق، ص ۱۴.

۲( صحیفه   سجّاديهّ، دعای چهل  و ششم.
۳( اقبال الاعمال، ص ۶۸۷ مناجات شعبانیّه.

 پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ
و نشر آثار رهبر معظم انقلاب

سرلشــکر سید يحیی صفوی دستیار و مشاور عالی 
فرمانــده معظــم کل قوا گفت: راهبــرد ما بايد بر اين 
اســاس باشــد که اگر هر دشــمنی به شعاع سه هزار 
کیلومتر از تهران قصد حرکت به ســمت کشــورمان را 
داشت، او را در مبدأ حرکت نابود کنیم. وی در نشست 
واکاوی عملیات »کمان ۹۹« که در پژوهشــگاه علوم 
و معارف دفاع مقدس شهید سلیمانی ، با اشاره به اينکه 
نیــروی هوايی جمهوری اســامی ايران نیروی الهی 
اســت، گفت: بنده قبل از شــروع جنگ تحمیلی در 
کردســتان با پرســنل نیــروی هوايی مانند شــهید 
»اردســتانی« ارتبــاط داشــتم؛ به نحوی کــه بعضاً 
کیلومترهــا مســیر را طی می کردم تا بــه ديدار اين 
عزيــزان خلبــان بــروم؛ زيرا معتقدم شــجاع ترين و 
مؤمن ترين افراد را در جمع خلبانان داشــته و داريم. 
درباره وضعیت نیروی هوايی کشورمان نیز بايد عنوان 
کــرد که جنگ های آينــده علیه ايران از نظر ماهیت، 
شــدت و فناوری های پیشرفته تأثیرگذار است. بر اين 
اســاس، ســتاد کل نیروهای مســلح، وزارت دفاع و 
مجموعه نظام جمهوری اســامی بر اســاس راهبرد 
دشــمنان منطقه ای و فرامنطقه ای و پیشــرفت های 
»محیرالعقولی« کــه در فناوری های نظامی به وجود 
آمده اســت، بايد سیاست های لازم را در حوزه دفاعی 
اتخــاذ کنند.  با توجه بــه اين موضوع، بايد راهبردی 
برای دفاع همه جانبه از نظام مقدس جمهوری اسامی 
اتخاذ شــود که اگر هر دشــمنی به شــعاع ســه هزار 
کیلومتر از تهران قصد حرکت به ســمت کشــورمان را 
داشت، او را در مبدأ حرکتش رصد کرده و نابود کنیم، 
يعنی عمق دفاعی ما بايد به شــعاع ســه هزار کیلومتر 
از تهران باشــد و در اين رابطه نیازمند نیروی هوايی 
قدرتمندی هستیم که بتواند اين مسافت را طی کند. 
او بــا بیــان اينکه کشــور و ملت ايــران دارای تمدنی 
تاريخ ســاز و چندين هزار ســاله است، گفت: به همین 
علت می توانیم قدرت اول غرب آســیا شــويم و برای 
تحقق اين مهم بايد نیروهای مسلح قدرتمندی داشته 
باشیم و در همین راستا، ارتش و سپاه قدرتمند، حافظ 

ايــن ملت خواهند بود. / فارس 

برای حل مشکلات باید به دولت فرصت دهیم                
دســتیار و مشــاور عالی فرمانــده کل قوا گفت: با 
خواســت و اراده مــردم دولت مردمی روی کار آمده، 
البته همه مردم بايد بدانند که يک شبه نمی شود همه 

مشکات را حل کرد.
بــه گزارش ايلنا، آيیــن انعقاد تفاهمنامه همکاری 
اتحاديه هــای علــوم جغرافیايــی ايران و ســازمان 
جغرافیايی نیرو های مســلح با حضور سرلشــکر سید 
يحیــی صفــوی رئیــس اتحاديه انجمن هــای علوم 
جغرافیايی کشــور و رئیس پژوهشــگاه علوم و معارف 
دفاع مقدس، امیر شــعبانیان معاون هماهنگ کننده 
وزارت دفاع و امیر فخری رئیس ســازمان جغرافیايی 
نیرو های مسلح در سازمان جغرافیايی نیرو های مسلح 
برگزار شــد. وی در اين مراســم به تغییر و تحولات در 
دولت ســیزدهم اشاره کرد و گفت: همه بايد به دولت 
فرصــت دهند، اما معتقدم با تاش های شــبانه روزی 
دولتمردان در يکی دو ســال آينده گشــايش هايی در 
زندگی مردم رخ خواهد داد و شرايط و روز های بهتری 
در انتظار مردم عزيزمان است. او  با بیان اينکه ما بايد 
بدانیم چگونه مشکات را با استفاده از تجارب گرانقدر 
۴۰ ســال گذشته برطرف کنیم، گفت: مسئولین بايد 
بدانند و بتوانند با اســتفاده از تجارب گرانقدر که در 
اين ســال ها به دســت آمده مشکات کشور را برطرف 
کننــد، زيــرا می توان با اتــکا به دانش و توان داخلی و 
ظرفیت های عظیم داخلی کشــور را به پیش برد تا از 
اين طريق به الگوی مناســب و قوی برای کشــور های 
اسامی تبديل شويم و مشکات و مسائلی  را که مردم 

ما دارند  برطرف کنیم.

پندواندرز
راهبرد دفاعی ما رصد و نابودی دشمن در 

مبدأ حرکتش است

خبر دولت از نقد منصفانه و سازنده استقبال می کند

رئیس جمهوری در جلســه هیأت دولت با تأکید بر 
اينکه دولت از نقد منصفانه و سازنده استقبال می کند، 
نقد منصفانه را باعث رشــد و ارتقای امور در کشــور 
دانست و تأکید کرد: مديران اجرايی بايد آستانه تحمل 
خــود را در مواجهــه با انتقادها بالا ببرند، چرا که انتقاد 
درســت می تواند نســبت به اصاح کاستی ها و نواقص 
مفید باشــد. به گزارش پايگاه اطاع رســانی رياســت 
جمهوری، آيت اا ... ســیدابراهیم رئیســی همچنین با 
گرامیداشــت روز ملی ســینما، توجه ويژه به اصحاب 
هنر را ضروری دانست و گفت: بايد نسبت به مشکات 
حرفه ای و حتی شخصی و معیشتی اصحاب هنر توجه 
ويژه داشــته باشــیم. لازم اســت وزير محترم ارشاد، 
مشــکات حرفه ای و شــخصی جامعه هنری کشور را 
پیگیری کند. او با بیان اينکه ســینما ابزاری اســت که 
بايد در خدمت انقاب و تبیین فرهنگ غنی اســامی 
و ايرانی قرار بگیرد، از اصحاب سینما خواست در تبیین 
گفتمــان انقاب اســامی و امیدآفرينــی در جامعه 

پیشگام باشند.
تأثیرگذاری مفاهیمی که با ابزار فیلم و هنر منتقل 
می شود، بسیار بیشتر از هزاران ساعت سخنرانی است. 
وی در ادامه با اشــاره به مأموريت دريانوردی ناوگروه 
۷۵ ارتش جمهوری اســامی، اين مأموريت را اقدامی 
بســیار ارزشــمند و قابل تقدير دانست و تصريح کرد: 
اين مأموريت افتخارآمیز دريانوردی، نشــان داد که با 

تکیــه بر توانمندی داخلی می توان تولید قدرت کرد و 
همچنیــن شــجاعت در برخورد بــا چالش ها را به رخ 
همگان کشــید و اين حضور برجسته، پیام امیدبخشی 
برای مردم ايران و مستضعفان جهان و خار چشمی بر 
دشمنان بود. او ، اقدام وزارت صنعت، معدن و تجارت 
را در کاهش قیمت سیمان بسیار پسنديده و امیدبخش 
خواند و گفت: همه مســئولان بايد تاش کنند قیمت 
کالاهــا بويژه کالاهای معیشــتی مردم به هیچ عنوان 
گران نشود و ضمن تاش برای برقراری ثبات در بازار 

بايد در راســتای کاهش قیمت ها تاش کرد.

آیت اا... رئیسی در جلسه شورای عالی فضای مجازی:      
استفاده از ظرفیت فضای مجازی در رشد و 
تعالی کشور ضروری است  ؛  لازمه استفاده 

مناسب از فضای مجازی شناخت و آشنایی کامل 
با الزامات آن است

رئیــس جمهــوری لــزوم اســتفاده از ظرفیــت 
فناوری های ديجیتال و فضای مجازی در رشد و تعالی 
کشــور را مــورد تاکیــد قــرار داد و اظهــار کــرد: با 
سیاســتگذاری صحیح و برنامه ريزی دقیق می توان 
زمینه آشنايی و استفاده مناسب مردم از ظرفیت های 
فضای مجازی را فراهم و حتی از آسیب های اجتماعی 

پیشگیری کرد.
بــه گــزارش اعتبار  به نقل از پايگاه اطاع رســانی 

دولت، آيت اا..  ســید ابراهیم رئیســی در اولین جلسه 
شورای عالی فضای مجازی در دولت سیزدهم، با اشاره 
بــه تاثیــر فضای مجازی در تمــام ابعاد زندگی مردم 
گفت: لازمه استفاده مناسب از ظرفیت فضای مجازی، 
شــناخت و آشــنايی کامل با الزامات آن است و اگر به 
فضای مجازی دقیق و درست نگاه کنیم تحولی اساسی 

در کشور رخ خواهد داد.
 او با بیان اينکه اقدامات انجام شده هنوز با الزامات 
اباغی و اهداف تشــکیل شــورای عالی فضای مجازی 
فاصلــه زيادی دارد، تاکید کرد: تاش خواهد شــد با 
اســتفاده از ديدگاه  کارشناسان و صاحب نظران فعال 
در اين حوزه، بتوانیم اين فناوری را به درســتی و در 
مســیر رفاه مردم و پیشــرفت کشــور به کار بگیريم و 

بايد در اين مســیر مردم را اقناع کرد.
وی حوزه ديجیتال و فضای مجازی را دارای ظرفیت 
بالايی برای تحول اقتصادی دانست و خاطرنشان کرد: 
با خود باوری جوانان کشــور می توان قدرت ســايبری 
ايــران را افزايــش داد و از اين فضای امن به نفع مردم 

استفاده کرد.
او در اين جلســه بر اجرای مصوبات و فعال ســازی 
شورای معین و کمیسیون های زير مجموعه شوراهای 
عالی تاکید کرد. در جلسه شورای عالی فضای مجازی، 
موضوع توسعه آموزش و پرورش مجازی مورد بررسی 
قرار گرفت و مقرر شــد که ســامانه شــاد ذيل وزارت 
آموزش و پرورش مسئول ارائه آموزش عمومی رايگان 
باشد و در زمینه فعالیت آموزشی ارزش افزوده بخش 
دولتی و غیردولتی تنظیم مقررات کرده و مجوز صادر 

کند.
 در اين جلسه مقرر شد سازمان برنامه و بودجه در 
قانون بودجه سنواتی رديف مشخصی به منظور توسعه 
کمی و کیفی آموزش و پرورش مجازی در نظر گرفته 
و برای معلمان و دانش آموزان کمتر برخوردار، کمک 
مالــی و تســهیات ارزان قیمــت بانکی جهت تامین 

تجهیزات در نظر بگیرد.
وی  در اين زمینه وزارت خانه های آموزش و پرورش 
و ارتباطــات و فنــاوری اطاعــات و مرکز ملی فضای 
مجــازی را مکلــف کرد با توجه به نزديکی آغاز ســال 
تحصیلــی جديد، چارچوب آموزش در فضای مجازی 

را نهايی و به شــورای عالی ارائه کنند.

با خروج ۷۵ هزار تن کالاهای متروکه در سه ماهه اخیر از بندرامیرآباد، ۱۵ درصد فضای خالی جهت قرارگیری کالاهای اساسی در انبارها و 
سیلوهای اين بندر ايجاد شده است. به گزارش پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، در سه ماهه گذشته میزان رسوب کالاهای اساسی از ۴۰۰ 
هزار تن به ۲۶۲ هزار تن رســیده است. ســیلوهای بخش خصوصی با ۴۱ درصد، انبارهای مسقف دولتی با ۲۰ درصد و انبارهای مسقف بخش 
خصوصی با ۱۲ درصد بیشترين حجم کالاهای دپو شده را به خود اختصاص دادند. به گزارش سازمان بنادر و دريانوردی، در حال حاضر ظرفیت 
حجمی دپوی کالا در بندرامیرآباد اعم از انبارهای روباز و سربسته، سیلوها و مخازن يک میلیون و ۴۰۵ هزار تن است که از اين میزان، ۱۷۴ هزار 
تن مربوط به ۱۰ باب انبار مسقف دولتی و بخش خصوصی،  ۲۶۲ هزار تن مربوط به ۸ واحد سیلوی بخش خصوصی و ۹۰۰ هزار تن نیز به محوطه 

عمومی تعلق دارد.

مديرعامل انجمن خیرين مسکن ساز از امضای تفاهم نامه احداث ۴ هزار واحد مسکونی برای خانوارهای دومعلول و بیشتر برای سال جاری خبر داد. فرهاد 
خاکی  پور مديرعامل انجمن خیرين مسکن ساز در گفت وگو با خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی اقدامات آن انجمن را برای تامین مسکن خانوارهای دو 
معلول و بیشتر برشمرد. وی از امضای تفاهم نامه ساخت ۴ هزار واحد مسکن برای خانوارهای دارای دومعلول و بیشتر خبر داد و گفت: برای سال جاری، تفاهم نامه 
احداث ۴ هزار واحد مسکونی برای خانوارهای دو معلول و بیشتر به امضا می رسد.  يکهزار و ۱۰۰ واحد باقیمانده از ۱۴ هزار و ۳۰۰ واحد مسکونی خانوارهای دو 
معلول و بیشتر که موضوع تفاهم نامه سال ۱۳۹۵ بوده، تا پايان امسال تکمیل و بهره برداری می شود که متوسط پیشرفت فیزيکی واحدهای باقیمانده حدود ۹۰ 
درصد است. او همکاری دستگاه های همکار از جمله بنیادمستضفعان، ستاد اجرايی فرمان امام )ره( و وزارت راه و شهرسازی را در تکمیل پروژه های مسکن خانوارهای 

دومعلول و بیشتر مناسب ارزيابی کرد و اظهارامیدواری کرد تا برنامه سال جاری در موعد مقرر، محقق شود. 

بهرهبرداریازیکهزارو۱۰۰واحدمسکنخانوارهایدومعلولتاپایانامسالخروج۷۵هزارتنکالاهایمتروکهدرسهماههاخیرازبندرامیرآباد

امیــر دريادار حبیب الله ســیاری معاون 
هماهنگ کننــده ارتش گفــت: اثرگذاری 
رســانه در ايجاد انسجام، وحدت، همدلی، 
خدمت رســانی و قدرت بازدارندگی بسیار 
مهم است. وی در نشست تخصصی مسئولان 
فرهنگــی و روابط عمومی ســتاد ارتش با 
اصحاب رســانه با بیان اينکه آنچه داريم به 
برکت شــهدا و ارزش های انقاب اسامی 
است و با حفظ اين ارزش ها تمامیت ارضی 
و اقتدار ما حفظ می شود، گفت: دنیای امروز 
دنیــای انفجار اطاعات و فناوری اســت و 
رسانه ها در هر کشوری از مؤلفه های قدرت 
آن کشــور محسوب می شوند. او با اشاره به 
اينکه امروز در بحث جنگ نرم، تســلط بر 
ذهن ها مطرح است و اولین مؤلفه در تسلط 

بر ذهن ها، رســانه ها هستند، گفت: کسانی 
که از امکانات بیشــتری برخوردارند با تکیه 
بر رســانه، افکار خود را گسترش می دهند، 
چرا که رسانه ابزار و مؤلفه جنگ نرم است. 
وی خطاب به اصحاب رســانه تصريح کرد: 
شــما ســرباز خط مقدم مقابله با جنگ نرم 
دشمن هستید. استکبار اگر تاکنون تعرضی 
نکرده نمی تواند و جرئت آن را ندارد و نمونه 
آن در دفاع مقدس ثابت شد و امروز می داند 
اگر تعرض کند، آن چنان ضربه ای می خورد 
که پشــیمان می شــود و ايــن همان توان 
بازدارندگی ما اســت که از طريق رســانه ها 

منعکس و منتقل می گردد. 
اثرگــذاری رســانه در ايجاد انســجام، 
وحــدت، همدلی، خدمت رســانی و قدرت 

بازدارندگی بســیار مهم اســت، چراکه اگر 
نتوانیم اين اثر بازدارندگی را منتقل کنیم، 
کاری از پیش نرفته اســت. او با اشــاره به 
فعالیت هــای مختلــف ارتــش جمهوری 
اســامی ايــران در حــوزه مردم يــاری و 
خدمت رســانی به هموطنان در بحران های 

پیش رو گفت: ارتش در تمام موقعیت های 
حســاس و بحرانی از جنگ تا زلزله، سیل و 
بیماری همواره به شعار »ارتش فدای ملت« 
عمل کرده اســت که انعکاس بخشی از اين 
فعالیت هــا و خدمت رســانی ها از طريــق 
رسانه ها به مردم صورت می گیرد. / فارس   

اثرگذاری رسانه ها در ایجاد قدرت بازدارندگی مهم است

بــه گــزارش اعتبار به نقــل از پايگاه 
اطاع رسانی معاون اول رياست جمهوری، 
نخســت وزير عراق بعد از ديدار با رئیس 
جمهوری،  دبیر شورای عالی امنیت ملی 
و رئیــس مجلس در ديدار محمد مخبر ؛ 
وی با اشــاره به روابط تاريخی، فرهنگی، 
سیاســی و اقتصادی جمهوری اسامی 
ايران و عراق گفت: مناســبات دو کشــور 
نقش بســزايی در ثبات و امنیت منطقه 
دارد و بايد همکاری های دوجانبه در همه 

سطوح گسترش يابد.
معاون اول رئیس جمهوری با تأکید بر 

اينکه ســقف تجارت دو کشور متناسب با 
شرايط اقتصادی و سیاسی نیست، اظهار 
امیدواری کرد: تفاهمنامه های انجام شده 
بــا معرفی نماينده تام الاختیار از ســوی 
دوطــرف به منظور پیگیری قراردادهای 
میان دو کشور هر چه زودتر اجرايی شود. 
وی با اشــاره به توان مهندسی و ظرفیت 
بخــش خصوصی و دولتی ايران، آمادگی 
کشورمان برای مشارکت در روند بازسازی 
عــراق را اعــام کرد و گفــت: ارتباطات 
سیاســی فیمابین قطعاً با گسترش روابط 
اقتصادی پايدارتر و مستحکم تر می شود. 

او بــا قدردانــی از ابتــکار دولت عراق در 
برگــزاری کنفرانــس منطقه ای بغداد به 
منظور حل بحران ها و شناخت ظرفیت ها 
برای تعامات منطقــه ای، تصريح کرد: 
ايــران دخالــت کشــورهای خارجی در 
منطقــه را بــه زيان کشــورهای منطقه 
می دانــد و بر تــاش برای همکاری های 
دوجانبه و چندجانبه تأکید دارد. نخست 
وزيــر عراق نیز در اين ديدار با اشــاره به 
زمینه های فراوان همکاری میان دو کشور 
بويــژه در عرصه های فرهنگی، تاريخی، 
تمدنی و دينی گفت: فرصت های فراوانی 

برای افزايش تعامات فیمابین وجود دارد 
و در يک و نیم سال گذشته تاش کرده ايم 
تا طرح های مشــترک دو کشــور را که 
متوقــف مانــده بود، دوبــاره احیا کنیم. 
الکاظمی به بازپرداخت بخشی از مطالبات 
و تعهدات عراق به ايران اشاره کرد و افزود: 
بغداد مخالــف تحريم های ظالمانه علیه 
ايران اســت و تاش می کنــد تا به تمام 
تعهدات خود در برابر ايران پايبند باشــد. 
گفتنی است نخست وزير عراق ديروز هم 
بــرای زيارت مرقد مطهر امام رضا )ع( به 

مشهد رفت.

آمادگی ایران برای مشارکت در روند بازسازی عراق
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مقایســه نرخ رشد نقدینگی در ۱۰ دولت گذشته از سال ۶۰ تاکنون نشان می دهد، دولت یازدهم و دوازدهم با رشد نقدینگی ۶۴۳/۴درصدی طی سال های ۹۲ تا 
پایان سال ۹۹، رکورددار بالاترین نرخ رشد نقدینگی بین این دولت ها بوده و بدترین عملکرد را در این زمینه داشته است. این در حالی است که حجم نقدینگی در 
دولت احمدی نژاد از ۶۸ هزار میلیارد تومان در پایان ســال۸۳ به ۴۶۰هزار میلیارد تومان در پایان ســال ۹۱ رسید و رشد ۵۷۰درصدی را تجربه کرد و در دولت 
ســیدمحمد خاتمی هم حجم نقدینگی از ۱۱هزار و ۶۵۵میلیارد تومان در پایان سال ۷۵ به ۶۸هزار میلیارد تومان در پایان سال۸۳ رسید که رشد ۴۸۶درصدی را 
نشان می دهد. حجم نقدینگی در دولت مرحوم هاشمی رفسنجانی هم تقریبا به اندازه دولت حسن روحانی افزیش یافته است اما با فاصله بسیار ناچیز. نقدینگی 
۱۵۶۸ میلیارد تومانی در پایان سال ۶۷ به ۱۱هزار و ۶۵۵ میلیارد تومان در پایان سال ۷۵ رسید که رشد ۳/۶۴۳درصدی داشته است. حتی در دوران جنگ هم نقدینگی 

کمترین رشد را داشته و از ۴۵۰ میلیارد تومان در پایان سال ۵۹ به ۱۵۶۸ میلیارد تومان در سال ۶۷ رسیدکه از رشد ۲۴۸درصدی خبر می دهد. / فارس 
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محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اسامی با 
بیــان اينکــه اگر بحث از تضاد منافع مطرح می شــود، 
مهم تريــن بحث آن در قانونگذاری نمود پیدا می کند، 
گفــت: امروز اگر کســی تجزيــه و تحلیلی انجام دهد 
درمی يابد تورم قانون ما بیشتر از تورم اقتصادی است.
وی در نشست افتتاح مرکز نوآوری و خانه خاق قوه 
مقننــه بــا بیان اينکه روح مجلس برای ما مهم اســت، 
افزود: در ساحت حکمرانی اگر وارد اين موضوعات شويم 
بســیار متفاوت از حوزه های فنی و صنعتی خواهد بود 
و رويکردی جدی و متناســب می خواهد که بايد به آن 

توجه کرد.
او بــا بیــان اينکه عادت ها مانع از تحول در ســاختار 
اداره کشور می شود، گفت: در اوج اينکه عنوان می شود 
ما پولی در کشــور نداريم حداقل ســالی ۱۶۰ میلیارد 
دلار فقط برای انرژی فسیلی هزينه می کنیم در حالی 
که می دانیم ۵۰ درصد اين انرژی فســیلی هدر می رود 
و ناتــرازی و ناعدالتــی به وجود می آيد به طوری که از 
همیــن مســیر دره های فقر و قله هــای تکاثر به وجود 
می آيد. وی  با اشاره به اينکه بخواهیم يا نخواهیم دنیا 
به سمتی حرکت کرده که فناوری روی سبک زندگی، 
مهارت و زندگی فردی و حکمرانی اثرگذار بوده اســت، 
ادامه داد: اما عادت ها همواره مانع از اين شده که يکسری 
تحول هــا اتفــاق بیفتد، وقتی رابطه بین ذينفعان و ذی 
مدخان نیز به میان بیايد تأثیرات آن دوچندان خواهد 
شــد. رئیس قوه مقننه تصريح کرد: اگر به فناوری در 
حوزه حکمرانی توجه شــود، ســاختار اداری و اجرايی 
ناقصــی که از ســال های دور بــه ارث برده ايم در برابر 
فناوری مقاومت می کند و درمی يابیم که اين ســاختار 

حسی نسبت به فناوری و تحول ندارد.
وی با تأکید بر اينکه متأسفانه ما در هر کجای کشور 
که دست می گذاريم ناترازی داريم، يادآور شد: در اينجا 
می يابیم که هیچ اثری از تصمیم و مديريت در کشــور 
وجود ندارد ولی وقتی در جلسات می نشینیم به قدری 
طرح مســأله می کنیم که هیچ کــس نمی داند چاره و 
راهکار کار کجاســت.  مهم ترين جايی که می تواند در 
ســاحت حکمرانی اثرگذاری کند بدون شــک مجلس 
اســت. ما با کمترين داده هــا بزرگ ترين تصمیمات را 
می گیريم، اين مسأله باعث می شود هر روز بر گره های 

کشور اضافه شود. / خانه ملت

هدف گذاری برای پرداخت ۲۵0هزار 
میلیارد ریال تسهیلات

حجت اله مهديان مدير عامل بانک توســعه تعاون با 
بیان اين مطلب گفت: طی سال گذشته ۲۱۰هزار میلیارد 
ريال تســهیات در سرفصل های مختلف پرداخت شده 
اســت که اين میزان در سال جاری به ۲۵۰هزار میلیارد 
ريال خواهد رســید،وی در بخش ديگری از گفت وگوی 
خــود بر نقش اثرگذار بانــک در ارتقای بخش تعاون در 
اقتصاد ايران تاکید کرد و گفت: بر اساس اسناد بالادستی 
و تاکید مديران ارشد نظام سهم بخش تعاون در اقتصاد 
ايران بايد به ۲۵درصد برســد که همین موضوع جايگاه 
و نقش بانک توسعه تعاون را متبلور می کند. او  در تشريح 
اولويت های سال جاری گفت: پرداخت ۲۵۰هزار میلیارد 
ريال تسهیات با اولويت اعطای ۷۰درصد تسهیات به 
تعاونی ها در ســال ۱۴۰۰ هدف گذاری شــده است که 
اجرای برنامه های اعتباری بانک مطابق اهداف مشخص 
شده در صورتی امکان پذير است که شعب سهم خود را 
در پرداخت تسهیات به نحو مناسبی ايفا کنند. ۲۰هزار 
میلیارد ريال تسهیات ارزان قیمت با ۶درصد يارانه سود 
در راســتای توســعه کارآفرينی و حمايت از تعاونی های 
برتــر در نظــر گرفته شــده اســت و همچنین ۲۳هزار 
میلیاردريال برای تســهیات حمايتی قرض الحسنه به 
مشــاغل خانگی، ازدواج جوانان و مددجويان نهادهای 

حمايتی برنامه ريزی شده است.
با تاش همکاران شعب در سراسر کشور هدف گذاری 
شــده است تا ۲۰هزار میلیارد ريال تسهیات بلندمدت 
در راســتای حمايت مالی از کســب و کارهای کوچک و 
متوســط و ۵۰هزار میلیارد ريال تسهیات خريد کالای 
ايرانــی بــا هدف تقويت تقاضــای کالاهای تولید داخل 

پرداخت شود. / روابط عمومی

نقش آفرینی فولاد مبارکه در خودکفایی 
و افزایش رغبت مردم به خرید 

لوازم خانگی داخلی با تولید ورق رنگی

هادی نباتی نژاد - مدیرروابط عمومی شرکت 
فولاد مبارکه :

 تولید ورق رنگی در شرکت فولاد مبارکه با اعام نیاز 
تولیدکننــدگان لوازم خانگــی بــه تأمین اين محصول 
به طورجدی دنبال شد و درنهايت اين محصول با کیفیت 
مطلوبــی به بازار عرضه گرديد که عاوه بر جلوگیری از 
خروج ارز از کشور، نیاز داخلی به اين محصول را تأمین 

کرد.
تحريم های ظالمانه و شــرايط حاکم بر بازار به علت 
افزايش نرخ ارز و قیمت کالاهای وارداتی و ناياب شدن 
برخی اقام موردنیاز مردم، شــرايط دشــواری را برای 
مصرف کنندگان داخلی محصولات به ويژه محصولاتی 
که مردم به طور مســتقیم از آن ها اســتفاده می کردند 
ايجاد کرد. اين شرايط، عزم و اراده تولیدکنندگان داخلی 
را به منظور تغییر وضعیت موجود به نفع مردم و تأمین 
کالاها و نیازهای اساســی آنان دوچندان کرد. از ســوی 
ديگــر بیانات رهبر فرزانه انقاب اســامی در خصوص 
ضــرورت خودکفايی و خوداتکايی در تولید محصولات 
داخلــی و عــدم اتکا به بازارهــای خارجی برای تأمین 
نیازهای اولیه مردم، مســئله ای مهم بود که موردتوجه 
حاکمیت و دولت قرار گرفت و درنهايت سیاســت های 

کلی و بالادستی نظام در اين راستا تنظیم گرديد.
شــرايط بازار و راهبرد اقتصادی نظام در حمايت از 
تولید داخلی، عامل مؤثری در رونق بخشی به تولید در 
کشــور در ســال های اخیر گرديد و بخش زيادی از اين 
رونــق، در عرصــه لوازم خانگی تحقــق يافت. صنعت 
لوازم خانگی که به طور مستقیم با معیشت مردم سروکار 
دارد، نیازمند حمايت و پشتیبانی صنايع بالادستی بود 
کــه بــا حمايتگری خود در زمینه تأمیــن مواد اولیه و 

تکنولوژی، نیازهای اين بخش را تأمین کنند.
از همین رو، شــرکت فولاد مبارکه به عنوان شرکتی 
پیشــرو در تولید محصولات فولادی کشور، با شناخت 
اين نیازها و اولويت بندی آن، تولید محصول ورق رنگی 
را که در صنايع پايین دستی همچون صنايع ساختمانی، 
لوازم خانگی، صنايع فلزی و صنعت حمل ونقل، از سقف 
کاذب، نمای داخلی و خارجی ساختمان ها گرفته تا بدنه 
خارجــی يخچــال، آبگرمکــن، اجــاق گاز و ماشــین 
لباس شــويی، کابینت، تجهیزات اداری، پارتیشن، بدنه 
کامپیوتر و کانتینر، ســردخانه ها و کاروان های ثابت و 

متحرک کاربرد زيادی دارد در اولويت قرار داد.
تولید ورق رنگی در شرکت فولاد مبارکه با اعام نیاز 
تولیدکننــدگان لوازم خانگــی بــه تأمین اين محصول 
به طورجدی دنبال شد و در نهايت اين محصول با کیفیت 
مطلوبــی به بازار عرضه گرديد که عاوه بر جلوگیری از 
خروج ارز از کشور، نیاز داخلی به اين محصول را تأمین 
کرد. در حال حاضر شــرکت فولاد مبارکه به عنوان تنها 
تولیدکننده ورق رنگی ويژه لوازم خانگی در کشــور، با 
تولیــد ســه نــوع ورق رنگی ســاختمانی، دکوراتیو  و   
ورق های مخصوص لوازم خانگی و تولید  سالانه ۸ هزار 
تن از اين محصول، نقش مؤثری در استقال و خودکفايی 
اقتصــادی، کاهش هزينــه تأمین مواد اولیه و درنهايت 
کاهش قیمت محصول نهايی، حذف آلاينده های گازی 

و بهبود فرايند زيست محیطی دارد.
کاهــش قیمت محصــولات لوازم خانگی داخلی به 
نسبت قیمت محصولات خارجی و افزايش قدرت خريد 
مردم، ارتقای کیفیت محصولات لوازم خانگی تولیدشده 
در کشــور، افزايــش اقبال مردم بــه خريد محصولات 
باکیفیت ايرانی در بازار لوازم خانگی و جلوگیری از ورود 
کالای بی کیفیت به اين بازار از ديگر مزايای تولید ورق 
رنگی در شــرکت فولاد مبارکه بود که به همت و تاش 
مديريت، متخصصان و کارگران خدوم اين شرکت تحقق 
يافــت و عملکردی مطلوب را از نقش آفرينی شــرکت 
فــولاد مبارکــه در تأمیــن نیازهای کشــور به نمايش 

گذاشت.

عادت ها مانع تحول در ساختارها شده

یادداشت شخصاً روزی حداقل 10 پیام مردمی را تا وصول نتیجه خبر
پیگیری می کنم

حجت الاسام والمســلمین غامحسین محسنی اژه ای 
رئیس قوه قضائیه گفت: برخی راهکارها زود جواب می دهد 
اما برخی زمان بر است ولی مهم اين است که مردم بدانند که 
رويکرد دســتگاه قضا کم کردن هر چه ســريع تر مشکات 
آنهاست. به گزارش اعتبار به نقل از مرکز رسانه قوه قضائیه، 
وی در جلسه شورای عالی قوه قضائیه با اشاره به تاش های 
صــورت گرفته در جهت احصای مشــکات مردم و تدوين 
راهکارهای رفع اين مشــکات ظرف يک ماه گذشــته اظهار 
داشت: برخی راهکارها زود جواب می دهد اما برخی زمان بر 
است ولی مهم اين است که مردم بدانند که رويکرد دستگاه 

قضا کم کردن هر چه سريع تر مشکات آنهاست.

برخورد با فساد در داخل و خارج قوه قضائیه 
جدی تر از گذشته

او با بیان اينکه رســیدگی به فســاد در داخل و خارج 
قوه قضائیه جدی تر از گذشته پیش می رود، تاکید کرد: 
دستگاه قضايی عاوه بر مبارزه با فساد در ابعاد مختلف، 
بــا کوچک تريــن تخلف و فســاد در داخل مجموعه نیز 
برخورد می کند و همه تاش خود را برای افزايش انضباط 
ســازمانی به کار گرفته اســت. دستگاه قضا با مجرمان 
حرفه ای و برهم زنندگان امنیت و آسايش مردم و سارقان 
و اشرار و اخالگران در نظم به طور قاطع برخورد می کند 
.نیروی انتظامی و دســتگاه های امنیتی هم در همکاری 
با دستگاه قضا، جريانات مخل امنیت و مجرمان حرفه ای 
را با ســرعت شناســايی می کنند و دادگاه ها هم خارج از 

نوبت به پرونده اين افراد رسیدگی خواهند کرد.

اقدامات اصلاحی در جهت ارتقای وضعیت 
زندان ها

وی بــا اشــاره به اقدامات اصاحــی در جهت ارتقای 
وضعیــت زندان ها گفت: در دوره تحول با رويکرد جديد 
جهادی به مسئله زندان ها رسیدگی شد. رئیس سازمان 
زندان ها ظرف مدت کمتر از يک سال همراه با تعدادی 
از مديران ارشــد قضايی از همه زندان ها در ۳۱ اســتان 

کشور بازديد کردند که اقدامی بی سابقه بوده است. 
اژه ای با اشــاره به بازديد خود از ســه زندان در ماه های 
اخیر، اقدام دادســتان تهران برای بازديد از زندان همراه 
با هیئت ۲۰۰ نفره و بازديد رئیس دادگستری تهران از 
زندان قزلحصار همراه با يک تیم ۵۰ نفره و گفت وگوی 
رودررو با هزار زندانی و پیگیری مشــکات آنها را امری 
بی سابقه دانست و طی يک ماه گذشته، دادستان ها فقط 
در ۲۸ اســتان کشــور ۷۶ بار و روسای دادگستری ها در 
۲۲ استان ۴۲ بار از زندان ها بازديد کرده اند. او از اجرای 
طــرح پايش زندانیــان و اعطای مرخصی به آنها در ايام 
کرونا، سرکشــی دوره ای دادســتان کل و دادستان ها و 
رؤســای کل دادگستری های سراسر کشور از زندان ها و 
تحت نظرگاه ها  و استفاده از مجازات های جايگزين حبس 
به عنوان ديگر اقدامات انجام شــده برای بهبود وضعیت 

زندان ها و بازداشتگاه ها ياد کرد.
دشمن از انسجام و همکاری به وجود آمده بین 

مجموعه های نظام ناراحت است
 دشــمن از اين که احســاس می کند امروز يک انسجام و 
همکاری بین مجموعه های نظام به وجود آمده ناراحت است 
و از هر طريق ممکن تاش می کند مانع از تقويت اين همدلی 
شود.دشمن از خدمت رسانی به مردم نیز عصبانی است؛ چرا 
که هر چه روند خدمت رســانی تســهیل شده و افزايش يابد، 
ترفندهای دشمن بیشتر کارآيی خود را از دست می دهد. هر 
دســتگاهی که تاش می کند خدمات بهتری به مردم ارائه 
دهد، دشــمن برای آن مسئله سازی و حاشیه سازی می کند 
تــا اذهــان مردم منحرف شــوند.  امروز دولت، مجلس و قوه 
قضائیه با همدلی تاش می کنند تا در جهت ارتقای کشــور 
از لحاظ علمی، اقتصادی و دفاعی گام بردارند و دشمن از اين 
مســئله عصبانی است.در همین مدت کوتاه استقرار دولت، 
در حالــی کــه رئیس جمهــور در تدارک تشــکیل کابینه و 
برنامه ريزی برای اجرای شعارهای دولت مردمی بود، از حضور 
در میان مردم نیز غافل نبود.وی  از توجه ويژه رئیس جمهور 
به مشکات مردم و سفر به استان های خوزستان و سیستان 
و بلوچستان برای رسیدگی به مسائل مردم به ويژه در مناطق 

محروم قدردانی کرد.

ارتقای ارتباط دستگاه قضا با مردم
او با اشــاره به ارتقای ارتباط دســتگاه قضا با مردم در دوره 
تحول و تعالی گفت: در همین مدت کوتاهی که مســئولیت 
ايــن قــوه را برعهده گرفته، بخش قابل توجهی از مردم بدون 
واســطه با بنده گفت وگو کرده يا برايم پیام  فرســتاده اند. وی 
اظهارداشت: من هر روز شخصاً حداقل ۱۰ درخواست مردمی 

را تا حصول نتیجه پیگیری می کنم و پیام هايی که به صورت 
مکتوب، مجازی يا تلفنی دريافت می کنم را به قسمت های 
مختلف می فرســتم تا رسیدگی شــود و همکاران ما به اين 
پیام ها جواب می دهند. او به تماس فرزند شهیدی از کرمانشاه 
در پنجشنبه هفته گذشته اشاره کرد و گفت که اين خانواده 
شــهید خواســتار ماقات با وی بودند که از آنها خواست روز 
جمعه به تهران بیايند و پس از اين ماقات با آنها، دستورات 

لازم برای حل مشکل شان  نیز صادر شد.
ادعای حقوق  بشری جلادان و حامیانشان 

خجالت آور است
 امروز جادان و تروريست ها و حامیان آنها ادعای حقوق 
 بشــر دارند و گاه و بیگاه با بهانه و بی بهانه جمهوری اســامی 
را ناقض حقوق بشر معرفی می کنند که حقیقتا خجالت آور 
اســت. منافقین که هزاران انســان بی گناه را ترور کرده و به 
شهادت رساندند و با بدترين روش ها شکنجه کردند و اموال 
مــردم را از بیــن بردند امــروز در دامان عده ای مدعی مدافع 
حقوق بشــر زندگی می کنند و از آنها تشــکر هم می کنند و 

جمهوری اسامی را ناقض حقوق انسان می دانند.

 برخورد با اخلالگران در حوزه سلامت
 و مافیای دارو

حجت الاسام درويشیان رئیس سازمان بازرسی کل کشور 
در اين جلســه با اشــاره به پیگیری های اين سازمان پیرامون 
اجرای دستور رئیس قوه قضائیه در زمینه برخورد با اخالگران 
در حوزه ســامت و مافیای دارو گفت: در اين زمینه تاکنون 
دو پرونده را تشکیل داده ايم؛ يکی از اين پرونده ها مربوط به 
نگهداری دارو توسط معاونین يکی از بیمارستان های تهران 
اســت که کشــف و پرونده آن به دادسرای تهران ارسال شده 
اســت. پرونده ديگر نیز که مربوط به فروش دارو های دولتی 
کرونا در بازار آزاد است که گزارش اين موضوع نیز به دادستان 
کل کشــور ارســال شده است ، با پیگیری های انجام شده از 
سوی سازمان بازرسی کل کشور، فاز نخست پروزه تصفیه خانه 
جديد آب شرب قم که حدود ۱۰ سال از آغاز کار اجرايی آن 
می گذشت، ظرف روز های آتی به بهره برداری خواهد رسید 
و طبق قولی که داده شده، فاز دوم اين پروژه نیز ظرف چهار 
ماه آتی به بهره برداری می رســد. وی همچنین درخصوص 
انتشــار خبری در خصوص سِرُم های آلوده خريداری شده از 
ترکیه اظهار داشــت: پس از بررســی های انجام شده توسط 
سازمان بازرسی کل کشور مشخص شد که هم تاريخ انقضای 
اين دارو ها برای دو ســال ديگر اســت و هم اينکه هیچ گونه 

آلودگی در آنها وجود ندارد.

برای دام، وام گرفتند اما زمین خریدند
رئیس دســتگاه قضا جلســه شورای عالی قوه قضائیه را به 
موضوع فساد اختصاص داد. او از سرمايه گذاران حوزه دامداری 
گفت که با تســهیات بانک ها به جای وارد کردن مواد اولیه 
زمین خريدند تا کسانی که با ارزهای ترجیحی به ثروت های 
میلیاردی رسیدند و در نهايت هم خواستار اجماعی بین همه 
دستگاه ها شد تا با اصاحاتی که صورت می دهند بسترهای 

فساد را برچینند. 
 بــه گــزارش اعتباربــه نقل از مرکز رســانه قوه قضائیه، 
حجت الاســام غامحســین محسنی اژه ای در اين جلسه با 
اشــاره بــه احصای مشــکات مــردم در دادگســتری ها و 
سازمان های وابسته در مدتی که وی مسئولیت دستگاه قضا 
را برعهده گرفته، از زندان به عنوان يکی از مراکزی ياد کرد 
که طی ماه های اخیر برای اصاح آن تاش های زيادی صورت 
گرفته اســت.  در مدت کوتاه اخیر بیش از يکصد زندان در 
سراســر کشور به دفعات مورد سرکشی قرار گرفته و بخشی 
از مســائل آن رســیدگی شده و روند بهبود وضعیت زندان ها 
همچنان ادامه دارد. وی با اشاره به بازديد روز جمعه خود از 
زندان دماوند، از رئیس کل دادگستری استان تهران خواست 

که وضعیت زندانیان  و کسانی که اعام کردند چند ماه است 
باتکلیف مانده اند و امکان تبديل قرارشان وجود دارد بررسی 
و مشــکل آنها را برطرف کنند. وی همچنین به رئیس کل 
دادگستری استان تهران مأموريت داد به درخواست زندانیان 
ندامتــگاه دماوند برای بهبود نحوه تماس با خانواده شــان و 
همچنین رفع مشکل نهايی شدن پرونده هايشان رسیدگی 

نمايد.
رئیس قوه قضائیه در بخش ديگری از ســخنانش يکی از 
مهمتريــن اقدامات در دوران جنگ اقتصادی را مبارزه همه 
جانبه با فساد در همه ابعاد و عرصه ها عنوان کرد و گفت: در 
دوران جنگ اقتصادی از طرفی بايد با فساد مبارزه کنیم و از 
طرفــی بايد از فعالان اقتصادی که می خواهند در چارچوب 
قانون سرمايه گذاری و تجارت کرده و از طريق تولید، نیاز های 
مردم را تأمین کنند حمايت نمايیم. اژه ای تأکید کرد: دستگاه 
قضايی با کســانی که در شــرايط دشوار جنگ اقتصادی در 
زمین دشــمن بازی و فشــار مضاعف به مردم وارد می کنند، 
قاطعانه برخورد خواهد داشت. وی از دستگاه های اطاعاتی 
و امنیتی نیز خواســت که با جداســازی صف کســانی که 
می خواهنــد به مردم خدمــت و در چارچوب ضوابط قانونی 
منافع خود را نیز تأمین کنند، با کسانی که چوب لای چرخ 
نظام اقتصادی کشــور می گذارند و بازار را به هم می زنند و 
نیازمندی هــای مردم را احتــکار می کنند تا با قیمت گزاف 
بفروشــند، قاطع برخورد کنند. رئیس دســتگاه قضا گفت: 
همانطــور کــه رئیس جمهوری نیز بار هــا تأکید کردند اگر 
می خواهیم هم موانع تولید و سرمايه گذاری برطرف و هم با 
فســاد مقابله شــود، بخش عمده اقدامات بايد از سوی دولت 
صورت گیرد. او با تأکید بر لزوم حذف بستر ها و گلوگاه های 
فســاد يکی از اين بســتر های مهم فسادزا را »زمین« عنوان 
کرد و گفت بســیاری از پرونده ها که به آســیب های جدی 
منتهی شــده از زمین نشــأت می گیرد که در اختیار دولت، 
وزارت راه و مســکن و منابع طبیعی قرار دارد و به بهانه های 
مختلــف در اختیــار ديگران قرار می گیرد. اين زمین ها برای 
اجرای پروژه های کشــاورزی يا دامداری در اختیار افراد قرار 
می گیــرد، امــا به دلیــل فقدان نظارت، بــا دور زدن قانون 
دستخوش تغییر کاربری می شوند و اين مسأله باعث ايجاد 
شــکاف بزرگ بین غنی و فقیر می شــود. وی يکی ديگر از 
بستر های فسادزا را »ارز های ترجیحی و غیر ترجیحی« عنوان 
کرد و با بیان اينکه دولت بايد در اين خصوص تصمیم قاطعی 
بگیــرد گفــت: به برخی افراد برای وارد کردن اقام مورد نیاز 
مردم همچون گوشــت و مرغ ارز ترجیحی داده شــده تا اين 
اقام را وارد کشور کنند، اما هم اين ارز ها برنگشته، هم وضعیت 
بازار به گونه ای است که اقام مورد نیاز مردم با قیمت گران 
فروخته می شود. او با تأکید بر لزوم نظارت بر نحوه تخصیص 
ارز و چگونگی مصرف آن گفت که برخی افراد در سايه نبود 
نظارت میلیارد ها میلیارد ثروت به دست آورده اند و در کنار 
آن در کشــور شــاهد کوخ نشینی تهیدستان هستیم. وی از 
»تسهیات بانکی« هم به عنوان يکی ديگر از بستر های فسادزا 
يــاد کــرد و گفت: تعداد افرادی که بالای هزار میلیارد تومان 
معوقه بانکی دارند و برای آنها پرونده هايی نیز تشکیل شده 
محــدود اســت، اما همین تعداد نیــز موجب اخال در نظام 
بانکی شــدند ،  برخی افراد برای ســرمايه گذاری در حوزه 
دامداری و کشــاورزی يا راه اندازی کارخانه ها و وارد کردن 
مــواد اولیه از بانک ها تســهیات گرفته اند، اما با اين پول ها 
زمین خريدند که حالا اين زمین ها ۱۰ برابر قیمت پیدا کرده 
و حتی اگر ســود بانکی را بیش از نرخ مصوب بانک مرکزی 
بپردازند باز هم ســود می کنند. او در پايان با تأکید بر اينکه 
رئیس جمهوری بار ها اعام کرده بســتر های فســاد را دقیقاً 
می شناسد و به دنبال برطرف کردن آنهاست، تأکید کرد بايد 
نحوه محاسبات مالیاتی نیز با کمک مجلس و دولت اصاح 
شود و تا اين اصاحات صورت نگیرد مبارزه با فساد اثربخش 

نخواهد بود.

 ماهنامه ای برای هر شهروند

و
منتشــر شد

مراسم معارفه و تکريم معاون ارتباطات و اطاع رسانی دفتر 
رئیــس جمهوری با حضور رئیس دفتر رئیس جمهوری برگزار 

شد و عباس هنرمند جايگزين علیرضا معزی شد.
 غامحسین اسماعیلی در اين مراسم افزود: از توانمندی ها 

و ظرفیت ها برای اثبات حقانیت و ارائه خدمات و انديشه خودمان 
آن طور که بايد و شــايد در بخش های مختلف اســتفاده بهینه و 
همه جانبه نشــده اســت. وی با تأکید بر ضرورت تهیه و تدوين 
پیوســت های رسانه ای برای فعالیت های دولت، اظهار کرد: در 

دولت تحول خواه و مردمی که شعار محوری تحول و انجام کار 
شــبانه روزی و جهادی برای خدمت به مردم را در دســتور کار 
خود قرار داده، فعالیت جدی و کار تحولی در عرصه ارتباطات 

و اطاع رسانی تاش مضاعف را می طلبد. / ايرنا

عباس هنرمند 
جایگزین علیرضا 
معزی شد
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برای ارتقای کیفیت محصولات ایران 
خودرو اقدامات خوبی در دست انجام است

ســخنگوی کمیســیون صنايع و معادن مجلس نیز در 
نشســت هیات تحقیق و تفحص مجلس شورای اسامی 

از صنعت خودروسازی اظهار کرد:

 از خط تولید بدنه خودروهای تارا و برخی محصولات 
ديگر بازديد شد و مشاهدات نمايندگان نشان می دهد که 
برای مساله ارتقای کیفیت اقدامات خوبی در دست انجام 
است و به گفته مديران ايران خودرو، محصولات جديدی 
نیز در دست طراحی و برنامه ريزی است. روح الله عباسپور 
افــزود: مديرعامــل ايــران خــودرو توضیــح داد که با 
برنامه ريزی هــای صــورت گرفتــه و با افزايــش تولید 
محصولات، تاخیر در تحويل محصولات اين شــرکت از 
۲۰۰ هزار دســتگاه خودرو به ۱۰ هزار دســتگاه کاهش 
يافته و اگر برخی قطعات کوچک نیز تامین شود، توانايی 
تحويــل محصولات را بــه صورت دو روزه نیز دارند. عضو 
هیات تحقیق و تفحص از صنعت خودروســازی کشــور، 
عنوان کرد: براســاس اظهارات مســوولان ايران خودرو، 
برنامه ريزی برای ارتقای کیفیت و ارتقا به سطح محصولات 
۴ و ۵ ســتاره و نیز کاهش هزينه ها در حال انجام اســت و 

ارتباط با شرکت های دانش بنیان نیز برقرار است.

اوپک ۶1 ساله شد
به گزارش پايگاه اطاع رسانی شرکت ملی نفت ايران 
بــه نقــل از دبیرخانه اوپک، اوپــک به افتخار تجلیل از 
تاريــخ و میراث غنی و منحصر به فرد اين ســازمان در 
شصت و يکمین سالروز تاسیس اين سازمان نائل آمده 
و اين فرصتی برای تأمل در گذشــته و نگاهی به آينده 

اين نهاد بین المللی است.
۶۱ ســال پیش و در کنفرانســی که طی روزهای ۱۰ 
تا ۱۴ ســپتامبر سال ۱۹۶۰ میادی در بغداد با حضور 
نمايندگان پنج کشور تولیدکننده نفت برگزار شد، اوپک 
پا به عرصه حیات گذاشت. فواد روحانی از ايران، طلعت 
الشــیبانی از عراق، احمد ســید عمر از کويت، عبدالله 
الطريقی از عربستان و خوان پابلو پرز آلفونزو از ونزوئا 

نمايندگان اين کشورها بودند.
با نگاهی به گذشــته، ممکن اســت به نظر برسد که 
تشکیل اين سازمان اجتناب ناپذير بوده است، در حالی 
که هر يک از اعضای بنیانگذار اوپک با اهداف، انتظارها 
و اولويت های متفاوتی وارد بغداد شدند، آنها تشخیص 
دادند که منافع مشــترک بر هر گونه اختافی پیشــی 
گرفته اســت. آنها به اين نتیجه رســیدند که همکاری 
همیشــه نتايج بهتری در پی دارد و اتحاد منبع قدرت 
است. اين روحیه هر فصل از تاريخ اوپک را تحت تأثیر 
قرار داده اســت، تأسیس اين سازمان نتیجه همکاری، 
گفت وگو و سازش بوده و اين مسئله به وضوح در رويکرد 
اجماعی اوپک و همه موفقیت های اين سازمان در ۶۱ 
سال اخیر مشخص است ، روح نشست بغداد به تازگی 
در تاش های جمعی کشورهای عضو اوپک و ۱۰ کشور 
تولیدکننده نفت غیر اوپک برای پاسخگويی به کاهش 
شــديد تقاضای نفت ناشــی از شیوع ويروس عالم گیر 
کرونا احیا شــده، فرآيند »توافقنامه همکاری« با الهام 
از چشم انداز بنیانگذاران اوپک، در ۱۸ ماه اخیر نقشی 

اساسی در بهبود بازارهای جهانی نفت داشته است.
محمد سانوسی بارکیندو، دبیرکل اوپک به مناسبت 
شــصت و يکمین سالروز تاســیس اين سازمان گفت: 
جهان از ســال ۱۹۶۰ به طــرز غیرقابل تصوری تغییر 
کرده است. چالش هايی که کشورهای عضو ما در سال 
۱۹۶۰ با آن روبه رو بودند بســیار متفاوت از امروز بود ، 
در همه لحظه های متاطم شــصت و يک ســال اخیر، 
تعهــد اوپک بــه همکاری بین المللی، گفت وگو و انجام 
اقدام های مســئولانه همسو با منافع تولیدکنندگان  و 
مصرف کننــدگان نفت و اقتصــاد جهانی بی وقفه بوده 
است ،  در »روز اوپک« از وقفه خستگی ناپذير نسل های 
مختلــف ســران دولت ها، وزيــران، فرمانداران و ديگر 
کارشناســان بلندپايه خارج و داخل دبیرخانه، دبیران 
کل، مديران و کارکنان حوزه های مرتبط که همه آنها 
نقش مهمی در موفقیت های اين سازمان ايفا کرده اند، 

قدردانی می کنیم.
شصت و يک سال پس از تأسیس اوپک، تمرکز اين 
ســازمان همچنــان تعــادل و ثبات بازار نفت اســت و 
گفت وگو میان همه ذينفعان صنعت انرژی را به ويژه از 
طريق توافقنامه و منشور همکاری ترويج می دهد و در 
جستجوی يافتن راه حل هايی برای بعضی از چالش های 
اصلی پیش روی بشــر مانند آب و هوا، توســعه پايدار و 

کاهش فقر انرژی است. / شانا 

سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت خودرو  
دو برنامه  کوتاه و میان مدت آقای فاطمی امین وزير جديد 
صمت ؛ معضات بسیار مهم و تاثیرگذاری را در صنعت خودرو 
به خصــوص در زمینــه خصوصی ســازی بنگاه هــای بزرگ 
خودروســاز مورد توجه قرار داده اســت. البته اگر از ظرفیت 
خودروسازی در ايران استفاده کنیم، حتما به ظرفیت مدنظر 
داخلی خواهیم رســید که اين امر ناشــدنی نیســت. خريد 
خودروهای داخلی نیز از نظر فرهنگی نیز رشــد و ارتقا پیدا 
کرده اســت و اکنون مردم از خودروهای باکیفیت اســتقبال 
می کنند. بايد شــرايط مالی شــهروندان را هم در نظر گرفت؛ 
اگر خودرو گران شــود، بســیاری از اقشار جامعه نمی توانند 
سوار خودرو شوند. يکی از شاخص های رفاهی در دنیا سرانه 
خودرو اســت. من به خاطر دارم همواره بین آلمان و آمريکا 
درخصوص ســرانه خودرو رقابت بوده تا اعام کنند وضعیت 

رفاهی کشورشان بهتر است.
واقعیــت اين اســت صنعــت خودرو براســاس بودجه و 
تجهیزاتی که دارد، توانسته است خود را سرپا نگهدارد. اين که 
می گويند »وقتی ما توانســتیم فان کار را در بهمان صنعت 
انجام دهیم، پس چرا در خودروسازی نمی توانیم؟« پاسخش 
روشــن است. زيرا شــرايط آن صنعت با اين صنعت متفاوت 
اســت و از نظــر بودجه ای مشــکل ندارنــد. ولی اين صنعت 
مشــکات متعددی دارد و توجهی که به آن صنايع می شــود، 

قطعا به صنعت خودرو نمی شود.ا
 مديــران صنعــت خودرو ايران خــوب کار می کنند و اين 
صنعت در همین حد که خودش را ســرپا نگهداشــته، با توجه 
به زيرســاخت هايی که داشــته؛ هنر کرده اســت. اما به دلیل 

دولتی بودن روزبه روز وضعیت آن بدتر می شود.
در دهه ۶۰ وقتی می خواستند برای صنعت خودرو کشور 
يک مديرعامل انتخاب کنند، مصاحبه های تخصصی داشــت 
تا حکمی صادر شود. اما بعدها اين شیوه برافتاد. طی چندسال 
گذشته پیکره شرکت های دولتی هر روز از روز قبل بزرگ تر 
شــده و دولت دخالت در مديريت اين بنگاه ها بیشــتر شــده 
اســت؛ وقتی هم که دولت بنگاه دار باشــد، نمی تواند نظارت 
انجام دهد. ما در ايران سعی می کنیم استادنداردهای اروپايی 
را رعايت کنیم که ۲۰ تا ۳۰درصد ضعیف تر از استانداردهای 
آمريکايی هستند و اين موضوع موجب می شود صنعت خودرو 

ما درخصوص صادرات دچار بحران شود.
اين در حالی اســت که خودروســازان در دنیا همواره چند 
قــدم جلوتــر از الزامات قانونی بايد حرکــت کنند تا بتوانند 
مزيت های خود را به رخ رقبا بکشــند. اما متاســفانه در ايران 
به دلیل دولتی بودن مديريت خودروســازی ها اين اتفاق رخ 

نمی دهد. 
دولت سیزدهم بايد بتواند جلو رشد روزافزون پیکره خود 
را بگیرد. هیچ دولتی با اين شــرايط قدرت هدايت صنايعی 
ماننــد خــودرو را ندارد و بايد خود را ســبک کند و هرچقدر 
ســبک تر شود، قوی تر خواهد شد. همان طور که در چند روز 
اخیر شاهد بوديم، دولتی که با حضور وزير اقتصاد در گمرک 
توانســت شــرايط دردسرســاز درخصوص قوانین گمرکی، 
مســائل مالی، محیط زيست، استاندارد را تغییر دهد، به طور 

حتم می تواند معضات ديگری را نیز کنترل کند.
راهــکار میان مدت آقای فاطمی امین، تولید ســه میلیون 
دستگاه خودرو در سال ۱۴۰۴ است. آيا خودروسازان داخلی 

توان اجرايی اين برنامه وزير صمت را دارند؟
برای اجرای راهکار میان مدت وزير جديد صمت تولید سه 
میلیون دســتگاه خودرو در ســال ۱۴۰۴ ؛  اين امر يک سری 
زيرساخت ها بايد در اختیار مديران خودروسازی ها قرار گیرد. 
اما اصاحات ساختاری همواره با مقاومت و مخالفت افکاری 
عمومی مواجه بوده و انتظار اين است که اين اصاحات بدون 
فشار به مردم صورت گیرد. در بدنه صنعت خودرو هم شاهد 

مقاومت در برابر اصاح ساختار هستیم.
گره مشکات خودروسازان در مالکیت خصولتی و مديريت 
دولتی اســت. برای رفع اين مشــکل بايد اين بنگاه ها به دست 
اهل فن آن سپرده شوند. به عقیده من، بايد مديرانی در صنعت 
خودرو انتخاب شوند که نه تنها اهل فن باشند، بلکه ذی نفع، 
ســهامدار، عضــو هیات مديره و حتی اعضــای زيرمجموعه 
شــرکت های پايین دســتی هم نباشــند. تنها چنین افرادی 
صاحیت حضور مديريتی در روند خصوصی سازی شرکت های 
خودروسازی را دارند. اين افراد همچنین بايد معتقد به انجام 
اين کار در يک چارچوب زمانی مشــخص باشــند. در مرحله 
بعد برای خصوصی سازی بايد مانیفست مشخصی داشت که 
در آن گفته شــود در خصوصی ســازی چه مراحلی را بايد طی 
کنیم. يعنی اگر می گويیم خصوصی سازی، منظور اين نباشد 
که فقط يک بنگاه را به بخش خصوصی واگذار کنیم و کنترلی 

بر آن نباشد. پس شرايط واگذاری بايد قانون مند باشد.
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خبر

اولین بازدید نفتی وزیر نفت، شرکت پالایش نفت تهران، پس از بازدید  مهندس اوجی از میدان گازی پارس جنوبی )اولین بازدید گازی وزیر نفت(،  وی  از شرکت پالایش نفت تهران بازدید و با مدیرعامل 
و اعضای هیأت مدیره این شرکت دیدار و گفت و گو کرد. در این بازدید آرمان فر مدیرعامل شرکت پالایش نفت تهران ضمن ارائه گزارشی از اقدامات و دستاورد های این شرکت، وزیر نفت را در 
جریان امور جاری قطب نفتی پایتخت قرار داد. اوجی ضمن قدردانی از مجموعه شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی و مجموعه شرکت پالایش نفت تهران بر رعایت الزامات HHH، امنیت 
نیروی انسانی و تولید بدون حادثه تأکید کرد. وی با اشاره به اهمیت افزایش ظرفیت پالایشی کشور و حرکت به سمت پتروپالایشگاه ها، خواستار حضور سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری جهت ارتقای 
کمی و کیفی پالایشگاه های کشور شد. وی خاطرنشان کرد که دولت چتر حمایتی در این خصوص خواهد داشت. وزیر نفت ضمن تأکید بر مبارزه با فساد و عزم جدی دولت در این خصوص، اشاره داشت 
حمایت از معیشت کارکنان صنعت نفت بویژه قشر پیمانکار و پیگیری وضعیت کارکنان قرارداد مستقیم و پیمانکار از اولویت های کاری است. اوجی با تأکید بر توجه به اصلاح الگوی مصرف، جهاد اقتصادی 
و توجه بیش از پیش به ظرفیت ها و قابلیت های شرکت های دانش بنیان در زمینه بهینه سازی مصرف انرژی، خواستار نگاه ویژه به مقوله مسئولیت های اجتماعی و استمرار تولید کیفی و تداوم تلاش 

حداکثری برای بالا بردن سطح ذخیره سازی های سوخت مایع و تأمین سوخت زمستانی هموطنان شد. شرکت پالایش نفت تهران ۱۳.۵ درصد از ظرفیت پالایشی کشور را در اختیار دارد.

گره مشکلات خودروسازان در مالکیت 
خصولتی و مدیریت دولتی است

یادداشت  شفافیت محور فعالیت های ایران خودرو است 
 در نشســت هیات تحقیق و تفحص مجلس شــورای 
اسامی از صنعت خودروسازی و مديرعامل گروه صنعتی 
ايران خودرو ؛ فرشاد مقیمی گزارشی از اقدامات اخیر اين 
خودروســاز در حوزه های مختلف تولید و عرضه خودرو به 
بازار، توسعه و ارتقای محصولات، اقدامات کیفی، صادرات 

و... ارايه کرد. 
او  بــا تاکیــد بــر لزوم بازنگــری در روش قیمت گذاری 
محصولات،  گفت: قیمت گذاری براســاس بهای تمام شده 
تولید، سبب شتاب در تولید، توسعه محصولات و صادرات 
خواهــد شــد. وی با بیان اين کــه اطاعات مورد نیاز هیات 
تحقیــق و تفحــص در زمان مقرر ارايه خواهد شــد، گفت: 

شفافیت محور اصلی فعالیت های ايران خودرو است. 
مقیمی ضمن ارايه گزارشی از وضعیت فعلی ايران خودرو 
در حــوزه هــای مختلف، اظهــار کرد: در زمینه توســعه 
محصولات و ارايه خدمات مناســب به مشــتريان، گام های 
قابل توجهی در شــرايط تحريم و مشــکات ناشی از کرونا 
برداشــته ايم. تعامل با قطعه ســازان و شــرکت های دانش 
بنیان دســتاوردهای مختلفی در توســعه محصولات ايران 
خودرو داشــته اســت. وی تصريح کرد: ايجاد تنوع در سبد 
محصولات ايران خودرو و اضافه شــدن محصولات جديد، 
طراحی موتور سه سیلندر و راه اندازی مجدد خطوط تولید 

خودروهــای تجــاری و اتوبوس و تولید و عرضه خودروهای 
امدادی مانند اتوبوس آمبولانس از جمله نتايج اين همکاری 
هاســت. گفتنی است، در نشست مشترک ريیس و اعضای 
هیات تحقیق و تفحص از صنعت خودروســازی کشــور با 
مديرعامل و معاونان گروه صنعتی ايران خودرو، مهم ترين 
محورهای تحقیق و تفحص مجلس مطرح شــد تا گزارش  

لازم برای ارايه به کارشناسان هیات تحقیق و تفحص آماده 
شــود. بازديد از ساير خودروســازان نیز در دستور کار اين 
هیات قرار دارد. حجت الاسام علیرضا سلیمی و سیدعلی 
موســوی، ســاير اعضای هیات تحقیــق و تفحص مجلس 
شــورای اسامی از صنعت خودروسازی نیز در اين نشست 

و بازديد حضور داشتند.

مديرعامل گروه خودروسازی سايپا گفت: با همکاری 
ســازمان صنايــع دفاع، نیروی هوايــی ارتش و نیروی 
هوافضای ســپاه پاســداران، قطعات مورد نیاز صنعت 
خودرو تامین شد و اکنون تمام دغدغه و تاش ما اين 
است که خودروهايی در شان مردم ايران تولید و روانه 
بازار شــود. به گزارش ســايپانیوز، سید جواد سلیمانی 
در ديدار با ســردار حســن حســن زاده، فرمانده سپاه 
حضرت محمد رســول الله)ص( تهران بزرگ با اشاره به 
اينکه گروه خودروســازی سايپا با تمام توان مهندسی 
و علمی خود در تاش است تا محصولاتی با کیفیت و 
در شان مردم ايران تولید و روانه بازار کند، تصريح کرد: 
تحويل به روز خودرو، تولید خودروی با کیفیت و کسب 
رضايت مشتريان، اصلی ترين هدف و دغدغه اين گروه 

خودروسازی است.
 عدم پايبندی شرکای خارجی به تعهدات داده شده 
و خروج آنها از کشور باعث شد تا شاهد نارضايتی های 
مردم در مورد تحويل خودروهای پیش فروش شــده 
باشــیم و از طرفی طرح اتوخدمت که در ســال های 
گذشته اجرايی شده بود نیز سبب شد تا مجموعه سايپا 

با چالش های گسترده ای روبرو شود.
 برای برون رفت از مشــکات عنوان شده، مجموعه 
سايپا با نگاه به داخل از دانش و توان مهندسان ايرانی 
بهره گرفت و با برنامه ريزی دقیق توانست ضمن حذف 
پرايد به عنوان يک خودروی با فناوری قديمی از خطوط 
تولیــد و افزايش تولید ســاير محصولات، خودروهای 
جديد و مدرن تر را به بازار معرفی کند. وی با بیان اينکه 
تعهدات ســاپیا در شــهريور ماه سال جاری صفر شده و 
اين امر در شــرايطی محقق شــده که صنعت خودرو با 
ســخت ترين شــرايط تحريمی روبرو است، گفت: در 
تامین برخی از قطعات مورد نیاز خودرو مشکات زيادی 
وجود داشت که خوشبختانه با همکاری سازمان صنايع 
دفــاع، نیــروی هوايی ارتش و نیروی هوافضای ســپاه 
پاسداران، اين چالش حل شد و اکنون قطعات با تیراژ 
بالا تولید می شود. او با اشاره به شیوع ويروس کرونا و 
تهديداتی که اين موضوع برای تولید خودرو ايجاد کرده 
بود، افزود: سايپا به عنوان اولین مجموعه صنعتی برای 
تزريق واکســن کرونا به کارکنان خود اقدام کرد و به 
عنوان نماينده وزارت بهداشــت طرح واکسیناســیون 

خودروســازان، قطعه ســازان و مجموعه های خدمات 
پس از فروش را عملیاتی کرد.

صنعت خودرو، در دوران تحریم متوقف نشد
ســردار حسن حســن زاده، فرمانده سپاه حضرت 
محمد رســول الله)ص( تهران بزرگ نیز در اين ديدار با 
اشــاره به داخلی سازی موفق محصولات و قطعات و در 
کنار آن افزايش تولید که در شرايط تحريم اتفاق افتاد، 
گفت: صنعت خودرو يکی از صنايع بســیار مهم اســت 
که دشــمن ســعی کرد، فعالیت آن را متوقف کند اما 
چنین امری اتفاق نیفتاد و بالعکس اين صنعت در مسیر 

رشد و توسعه قرار گرفت.
وی با بیان اينکه ضرورت دارد همه دســتگاه های 
متولی در راستای جهش تولید و مانع زدايی از فعالیت 
های اقتصادی، ســالم حرکت کنند، تصريح کرد: سپاه 
حضرت محمد رسول الله)ص( آمادگی دارد که همکاری 

های مشترک با مجموعه سايپا تعريف کند.
او  بــا تاکیــد بر اينکه رويکرد داخلی ســازی که در 
سايپا وجود دارد بايد ادامه پیدا کند، گفت: برای آنکه 
در صنعت خودرو به اعداد هدف گذاری شــده دســت 
پیدا کنیم، ضرورت دارد که واحدهای صنعتی به سمت 

هم افزايی و همکاری بیشتر حرکت کنند.
 وی با اشاره به فعالیت های گروه خودروسازی سايپا 
در حــوزه مســئولیت هــای اجتماعــی و فرهنگی، 
خاطرنشان کرد: اقدامات خوب و موثری در حوزه بسیج 
گروه خودروســازی ســايپا انجام شده که جای تقدير و 
تشــکر دارد. او با اشــاره به فعالیت های حوزه مقاومت 
بســیج گروه خودروسازی سايپا، گفت: اقداماتی چون 
کمک به گروه های آسیب ديده از کرونا، اعزام نیروهای 
جهادی به مناطق ســیل زده و زلزله زده، مشــارکت در 
اجرای طرح واکسیناسیون کارکنان گروه سايپا بسیار 

ارزنده و مهم است.

سایپا از چالش های تحریم عبور کرده است ؛

  رویکرد داخلی سازی در سایپا دنبال می شود

وزارت امــور اقتصــادی و دارايــی در 
اطاعیــه ای اعــام کرد کــه هیچگونه 
دستوری از سوی اين وزارتخانه مبنی بر 
ترخیص کالاهای شرکت بوش سرويس 
)کاسپین کالا دريا( به گمرک صادر نشده 

است.
در اين اطاعیه آمده اســت: شــرکت 
بوش سرويس )کاسپین کالا دريا( با اخذ 
و ارائه ثبت ســفارش در ســال ۱۳۹۶ و 
متعاقب آن گشايش برات اسنادی بدون 
تعهــد در بانــک ملی، اقدام به ترخیص ۶ 
پارت لوازم خانگی با مارک بوش آلمان از 
گمــرک قبل از ممنوعیــت می کند که 
درخصوص باقی کالا )۲۰ فقره اظهارنامه 
و تعداد ۴۲۰ دستگاه کانتینر شامل لوازم 

خانگی به مارک بوش آلمان( در راستای 
دادنامــه صادره از ديــوان عدالت اداری، 
نســبت به تمديد ثبت سفارش مربوطه 
توســط وزارت صنعت، تأيید منشــأ ارز 
مربوطه توســط بانک مرکزی جمهوری 
اسامی ايران اقدام و با پیگیری تشريفات 
گمرکی خواســتار ترخیص کالای مزبور 
از گمــرک شــهید رجايــی بندرعباس 
می شود. در اين اطاعیه تأکید شده است: 
گمرک جمهوری اســامی ايران با توجه 
به قرار گرفتن کالای وارد شــده در گروه 
چهارم کالايی )گروه کالاهايی که واردات 
آن ممنوع اعام شده(، نسبت به دادنامه 
اعتــراض و از ترخیــص کالا خودداری 
می کند بر همین اساس پرونده در ديوان 

عدالــت اداری مطــرح و منتــج به نقض 
دادنامه بدوی می شود و در ادامه، شرکت 
مذکــور طــی درخواســت جديدی در 
راستای مصوبه سال ۱۳۹۸ هیأت وزيران 
جهت ترخیص کالاهای گروه ۴ رســوبی 
از گمرکات کشــور خواســتار ترخیص 
کالای خــود می شــود. وزارت اقتصاد در 
اين اطاعیه خاطرنشــان کرده اســت: با 
توجه به ورود کالاهای مربوط به شرکت 
ياد شده، بعد از تاريخ ممنوعیت به کشور 
و نیــز بــا توجه به اينکــه وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و بانک مرکزی هیچگونه 
مستندات صريح، متقن و قانونی مبنی بر 
بانکی بودن ثبت سفارش و تأمین ارز اقام 
مذکور به گمرک در فرصت تعیین شــده 

ارائــه نمی کند، گمــرک از ترخیص کالا 
جلوگیری کرده و جهت کســب تکلیف، 
مراتب را از وزارت امور اقتصادی و دارايی 
اســتعام می کند که با توجه به ابهامات 
موجــود در پرونده، معاونت حقوقی اين 
وزارتخانه، مراتب را تشريحاً جهت بررسی 
بیشــتر موضوع به گمرک ايران منعکس 
کرده اســت. بنابراين با توجه به مکاتبات 
صورت پذيرفته واضح اســت که تاکنون 
هیچگونه دستوری از سوی اين وزارتخانه 
مبنی بر ترخیص کالاهای اشــاره شــده 
صــادر و اباغ نشــده و هیــچ کالايی از 
محموله هــای مذکور از گمرک ترخیص 
 نشــده اســت./ وزارت امــور اقتصادی

 و دارايی

رئیس کمیسیون عمران مجلس با بیان 
اينکه از محل صندوق زمین و مسکن وام 
ارزان ۱۰ تا ۱۲ درصد برای ساخت مسکن 
پرداخــت می کنیــم، گفت: تاش بر اين 
است قیمت سیمان به پاکتی زير ۳۰ هزار 

تومان برسد.
محمدرضا رضايی کوچی در حاشــیه 
بازديد از بیست و يکمین نمايشگاه صنعت 
ســاختمان افــزود: تــاش می کنیم با 
همــکاری دولت، بازار ســیمان و مصالح 

ســاختمانی را کنتــرل کنیم و قیمت هر 
پاکــت ســیمان به زير ۳۰ هــزار تومان 
برســانیم و قیمت تمام شده مسکن را به 

تعادل می رسانیم.
وی بــا بیــان اينکه ســاخت ســالانه 

يک میلیون واحد مســکونی عملی است، 
گفــت: بــا وجــود ۵۰۰ هــزار مهندس 
ســاختمان در کشور و تسهیات بانکی و 
زمین های موجود در شهرها، ساخت اين 

تعداد مسکن دور از ذهن نیست.

دستور ترخیص کالاهای شرکت بوش صادر نشده است

وام 10 تا 1۲ درصد برای ساخت مسکن پرداخت می شود
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هفته نامه اقتصادی ایران
مهدی صادقی نیارکی معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن وتجارت با تشریح دستاوردهای صنعتگران در حوزه لوازم خانگی ، گفت: میزان تولید در این صنعت در مقایسه با سال ۹۶ که تحریم ها 
آغاز نشده بود نیز رشد ۳۲درصدی را رقم زده است. با توجه به ظرفیت های نصب شده امکان تولید ۲۰میلیون دستگاه لوازم خانگی بزرگ وکوچک در این بخش وجود دارد و در سال جاری نیر 
تولید بیش از ۱۶ میلیون دستگاه هدفگذاری شده است. وی در خصوص ممنوعیت واردات لوازم خانگی نیز توضیح داد: به استناد ماده ۲۲احکام دائمی برنامه توسعه، دولت برای حمایت از صنعت 
صرفا می تواند موانع تعرفه ای و ضوابط فنی ایجاد کند لذا ممنوعیت واردات برخی کالاها از جمله لوازم خانگی براساس مصوبه اولیه شورای هماهنگی سران سه قوه در سال۹۷ ابلاغ شده و مجدداً تا 
یک سال دیگر این مصوبه تمدید شده است و آن چیزی که باید در حال حاضر تعیین تکلیف شود، حمایت از این صنعت در حوزه قانونی است؛ همانطور که اشاره شد صنعتگران ما ظرفیت تولید ۲۰ 
میلیون دستگاه لوازم خانگی را در کشور دارند وباید از این ظرفیت حمایت بشود. او در خصوص تامین مواد اولیه مورد نیازصنعت لوازم خانگی نیز ازاتخاذ تدابیری برای عرصه اختصاصی ورق فولادی 
در بورس برای این صنعت خبرداد و گفت: بورس کالا دارای پلت فرم وساختار شفاف است و میزان خرید مواد به صورت مشخص قابل مشاهده و پیگیری است و صنعتگر براساس میزان خرید مواد 

اولیه باید محصول تولید کند ، ما برای حمایت از صنعت لوازم خانگی و تسریع در تامین مواد اولیه مورد نیاز آن عرضه اختصاصی در بورس برای صنعتگران این بخش را درنظر گرفته ایم. / شاتا

علی اکبر کريمی ريیس هیات تحقیق و تفحص مجلس شورای اسامی 
از صنعت خودروسازی، گفت: با توجه به بازديد نزديک از ايران خودرو، 
می توان گفت که اتهام دپوی خودرو در پارکینگ ها به اين شرکت وارد 
 نیســت، زيــرا تعداد زيادی خــودرو در پارکینگ وجود دارد که نیازمند

 قطعه است.
 خودرو های بســیاری به دلیل نبود يک قطعه که ناشــی از تحريم و 
مشــکات موجود در مســیر خريد قطعات است، در پارکینگ مانده که 
مديران عامل خودروسازی ها و مسوولان کشور بايد برای حل اين مشکل 

در سريع ترين زمان برنامه ريزی کنند.
وی،  هدف از تحقیق و تفحص را ارتقای سطح صنعت خودرو و رفع 
چالش ها و مشکات موجود دانست و اظهار کرد: خودروسازی از جايگاه 
ويژه ای در اقتصاد کشور برخوردار بوده و با بیش از ۶۰ رشته صنعتی ديگر 
در ارتباط است، بنابراين رونق آن می تواند در ساير صنايع نیز اثرگذار بوده 
و اشتغال زايی به همراه داشته باشد.  او، با تاکید براين که همه بايد تاش 
کنیم که وضعیت صنعت خودرو به عنوان صنعتی پیشران در اقتصاد ملی 
بهبود يابد، افزود: براساس گزارش مديرعامل ايران خودرو، تعهدات معوق 
اين شرکت به ۱۰ هزار دستگاه يعنی کمترين میزان طی سال های اخیر 
رسیده است. براساس گزارش مذکور فاصله قیمت خودرو در کارخانه و 
بازار موجب افزايش تقاضا در اين بازار شده است، در نتیجه رقابت شديدی 
برای خريد محصولات ايران خودرو و ساير خودروسازان ايجاد شده است. 
طبق گزارش ارايه شــده میزان ســاخت داخل محصولات ايران خودرو 
افزايش پیدا کرده اســت.  در اين مرکز از مدل ها و طراحی های جديد 
خودرو، مانند تارا با آپشن های جديد و خودرو هايی که مراحل ساخت 
اولیه آن ها طی شده و در ماه های آينده به تولید می رسد، بازديد به عمل 
آمد؛ براساس اين بازديد ها اقدامات خوبی در حوزه توسعه محصول و ارايه 

پلتفرم ها و محصولات متنوع صورت گرفته است./ ايکوپرس

»خلق پول« باید ریشه کن شود

مسعود میرکاظمی رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت »خلق 
پول« جز تورم افسارگسیخته و آسیب جدی به معیشت مردم، 
نتیجه  ای نداشــته اســت. بنابراين بايد تاش شود تا خلق پول 
ريشه کن شود و برای تحقق پروژه ها بايد مديران در استان ها به 
خلق منابع رو بیاورند.اقتصادمحوری، اســاس کار اســت. بايد از 
پروژه محوری فاصله بگیريم و با تمرکز بر برنامه به نتیجه برسیم. 
ادامه روند فعلی اقتصاد، روند مطلوبی نیست، منابع پايدار و غیرپايدار 
مصرف شده، بدهی هايی به اسم تحقق برنامه ها بر کشور تحمیل 
شده است و اوراق قرضه هايی که دولت هر سال بايد بازپرداخت 
کند، جز افزايش تورم و فشار اقتصادی بر افراد ضعیف جامعه و 
کاهش درآمد مردم و عدم تحقق برنامه، نتیجه ای دربرنداشــته 
است.  بايد سهم استان ها در هر بخش برای رشد اقتصادی مشخص 
و اين مســاله تا ســطح شهرستان ها توسط سازمان های استانی 
استخراج و تدوين شود. تمام تاش ما اين است که به بخش تولید 
شتاب داده شود، اگر برنامه اقتصادی طبق روال گذشته پیش برود، 
هزينه جبران ناپذيری بر کشور وارد می شود. بنابراين، توجه به رشد 
اقتصــادی و افزايــش بهره وری مورد توجه همــه برنامه ريزان، 
تصمیم گیران و تصمیم  سازان قرار گیرد. سازمان برنامه و بودجه با 
مشارکت استان ها برای تحقق رشد اقتصادی و افزايش بهره وری، 
برنامه ريزی را در دستور کار داشته باشد تا شاخص سطح زندگی 
مردم بهبود پیدا کند؛ چرا که مردم ما شايســته زندگی بهتری 
هستند. تا کی بايد خلق پول صورت گیرد که جز تورم افسارگسیخته 
و آسیب جدی که به معیشت مردم وارد کرده، نتیجه ای نداشته 
است. بنابراين به جد بايد تاش شود تا خلق پول که ساده ترين 
راه اســت ريشه کن شــود و برای تحقق پروژه ها بايد مديران در 

استان ها به خلق منابع رو بیاورند. / ايرنا

اتهام دپوی خودرو به ایران خودرو 
وارد نیست

خبر  برنامه ای برای واردات خودرو نداریمخبر

سید رضا فاطمی امین وزير صمت گفت: دولت در حال 
حاضر برنامه ای برای واردات خودرو ندارد. وی  در واکنش 
به برخی جريان سازی های رسانه ای اظهار داشت: دولت در 
حال حاضر برنامه ای برای واردات خودرو ندارد. از ســويی 
ديگر نیز وزارت صمت برای صنعت خودروسازی کشور دو 
برنامه شــش ماهه و دو ســاله با توان داخلی مشخص کرده 
اســت. او با اعام اينکه هر دو برنامه به صورت همزمان از 
مهر ماه امســال آغاز می شــود، گفت: برنامه کوتاه مدت با 
هدف رســیدن به اهداف تعیین شــده تا پايان سال ترسیم 
شــده اســت. وی کاهش قیمت همزمان با افزايش تولید و 
کیفیت و اجرای تعهدات خودروســازان را از جمله اهداف 
وزارت صمت برشــمرد و گفت: رسیدن به تولید سالانه سه 
میلیون خودرو برای افق ۴ ساله خودروسازی کشور ترسیم 
شده است. صنعت خودروسازی و سیاست های آن موضوعی 
وسیع و مهم است که بیشتر در مورد آن اطاع رسانی خواهد 
شــد. خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف 

هم داشته باشند . / مهر

 پیش فروش خودرو زمانی به نفع 
مصرف کننده است که امتیازی به او بدهد   

رضا شیوا رئیس شورای رقابت با بیان اينکه پیش فروش 
خودرو بايد نفعی هم برای مصرف کننده داشته باشد، گفت: 
خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی در پیش فروش 

هیچ امتیازی از ســوی خودروســاز به مصرف کننده ارائه 
نمی شود و سودی برای آن ندارد چرا بايد برای پیش خريد 
اقدام کند و در اين حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش 
پیدا خواهد کرد. وی با اشاره به اينکه وقتی مصرف کننده 
بــرای پیــش فروش اقدام می کند پــول خود را مدت ها در 
اختیار خودروساز قرار می دهد که در گذر زمان و در شرايط 
تورمی موجود مشمول تورم می شود و پولش از بین می رود، 
افزود: اما شــاهد هســتیم که خودروســاز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه اين اســت که در يک 
ســال چند صد شــکايت در اين رابطه از سوی متقاضیان به 
شــورای رقابت اعام شــده است ، بهتر است خودروسازان 
طبــق مصوبــه عمل کرده و تعهدات خود را نیز انجام دهند 
و به اين هم فکر کنند که اگر در موقعیت مســلط در بازار 
قرار دارند بايد انصاف را هم در نظر بگیرند. وی با تأکید بر 
اهمیت ايجاد بازار رقابتی در خودرو گفت: اگر چنین بازاری 
داشــتیم و چندين خودروساز خودرو ارائه می کردند آيا باز 
هم کســی حاضر بود پولش را برای پیش فروش يک ســاله 
آن هم وقتی حتی قیمت نهايی مشخص نیست در اختیار 
خودروســازان قــرار دهد؟ ولی اکنون اين خودروســازان 
هستند که بر جريان مسلط بوده و مصرف کننده هم چاره ای 
ندارد و نمی تواند خودرو خريداری کند، از اين رو لازم بود 
تا نســبت به تغییر وضعیت با صدور اين مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود. / ايسنا

مهر ابطال بر امضاهای طلایی در بازار فولاد
سیدرضا فاطمی امین وزير صنعت، معدن و تجارت گفت : 
قیمت فولاد بر ساير محصولات بازار مؤثر بوده و بر فضای روانی 
بازار نیز اثرگذار است؛ در اين حوزه سه راهکار تعريف شده که 
طی سه ماه عملیاتی خواهد شد.  در مهرماه رصد کامل اطاعاتی 
از زنجیره فولاد را دنبال می کنیم تا تمام تولیدات مقاطع فولادی، 
شــمش و محصولات در ســامانه جامع تجارت عرضه شود و 
رانت ها و چند قیمتی بودن فولاد از اين طريق از بین برود.  در 
مرحله دوم ســاختار بازار را اصاح خواهیم کرد و تأثیر اباغ 
قوانین و مقررات جديد را در آبان ماه خواهیم ديد و امضاهای 
طايی تا اين زمان از بین خواهد رفت. در آذرماه نیز در ساختار 
صنعت فولاد اصاح ســاختاری خواهیم داشــت که به سمت 
کاهش قیمت تمام شده حرکت کنیم و رقابت سازنده ای برای 
کاهش هزينه ها در بازار فولاد را شاهد باشیم و بازار فولاد تحت 

تأثیر نوسانات ارزی نباشد.

ورود خرده فروشان سیمان به سامانه تجارت و 
بورس، تا دو هفته آینده

وی با اشاره به نشست خود با جمعی از نمايندگان مجلس 
در خصوص موضوع تنظیم بازار سیمان، فولاد و کالاهای اساسی 
که در کمیسیون تلفیق مجلس برگزار شد، گفت: در اين نشست 
گزارشی درباره اقدامات صورت گرفته در حوزه های بازار سیمان 
و فولاد ارائه شد.  طبق قولی که در زمان رأی اعتماد به نمايندگان 
ملت داده شد، خوشبختانه قیمت سیمان به نرخ پیش از قطعی 
برق بازگشت و قیمت آن در بورس به کیسه ای ۲۵ هزار تومان 
رسید.  اين درحالی است که بسیاری معتقد بودند وقتی نرخ 
کالايــی در ايــران بالا می  رود، ديگر پايین نخواهد آمد اما اين 
اتفاق خوشايند رخ داد. او با بیان اينکه نرخ سیمان فله نیز به 
۳۶۰ تومان رســید که همان قیمت ســه ماه قبل است، تأکید 
کرد: اقداماتی که در جريان کنترل قیمت ســیمان در وزارت 
صمت صورت گرفت، برخورد تعزيراتی و دستوری نبود بلکه 
اصاح ساختارها منجر به تعادل بازار و کاهندگی قیمت ها شد. 
به عبارتی، کاری که ما برای کنترل قیمت سیمان انجام داديم 
اصاح ساختار بود و با روش های تعزيراتی، موردی و همچنین 
ايجاد جو روانی قیمت  ها به اينجا نرسید به طوری که تعادلی 

که در بازار ايجاد شد، نرخ سیمان را کاهنده کرد.

مدیر عامل فولاد مبارکه:نگذاشتیم تحریم ها باعث افت تولید شوند

ادامه از صفحه اول
پروژه نورد گرم ۲ براساس نیاز بازار 
طراحی شده و 10 هزار اشتغال به 

همراه دارد
بــه گفتــه عظیمیان ابرپروژه نورد گرم ۲ با 
نام »سردار شهید قاسم سلیمانی« در چندين 
مرحله به مناقصه بین الملی رســید و به علت 
تحريــم های ظالمانه تاکنــون به فاز اجرايی 
نرسیده است. مذاکره اخیر با شرکت خارجی، 
بــه رايزنی مراحل صدور مجوزات انجامیده تا 
اين ابرپروژه با ظرفیت ۱۶ هزار میلیارد تومان، 
زمینه اشــتغال ۱۰ هزار نفر )هزار نفر مستقیم 
و ۹ هــزار نفــر غیرمســتقیم( را فراهم کند. 
امیدواريم پروژه مذکور، در ســه سال آينده به 
بهره برداری برسد تا کشور از واردات ورق بی 
نیاز شــود چراکه اين نکته مهم اســت که نورد 
 گــرم ۲ براســاس نیــاز بــازار طراحــی
 شــده اســت. وی به طرح توسعه دو خط تولید 
۳۰ هزار تنی الکترود گرافیتی در يزد هم اشاره 
ای کــرد و گفــت: نیاز ســالانه کشــور به اين 
محصول استراتژيک ۵۰ هزار تن است که نیمی 
از آن در شرکت فولاد مبارکه مصرف می شود 
و نیاز اســت در تولید اين کالا خودکفا شــويم 
که با انعقاد قراردادهای خارجی انجام شــده و 
واردکردن تجهیزات موردنیاز در آينده نزديک 

به بهره برداری می رسد. 

سرمایه گذاری ۲۵ هزار میلیاردی 
 برای افزایش 3.۷ میلیون تن

 فولاد خام
او  گريــزی هــم به طــرح ۳.۷ میلیون تن 
افزايش فولاد خام در کشــور زد و توضیح داد: 
در کنار طرح های تولید ۱۰ میلیون تن فولاد 
در جنوب کشــور، با افزايش دو میلیون تن در 
فــولاد هرمــزگان و معادل همیــن مقدار در 
مجتمــع فولاد ســبا و بهره بــرداری از فولاد 
سپیددشــت به ظرفیت تولید يک میلیون تن 
و همچنین نصب ماشــین ۶ ريخته گری فولاد 
مبارکه به افزايش تولید ۱.۷ میلیون تن دست 
مــی يابیــم تا با يک هدف گذاری دو ســاله و 
سرمايه گذاری ۲۵ هزار میلیارد تومانی بدون 
ايجاد واحد فولادسازی جديد تولید را به ۳.۷ 

میلیون تن افزايش دهیم. 
وی احداث ۲ مگامدول احیا مستقیم را هم 
با هزينه ۱۱ هزار میلیارد تومان به عنوان طرح 
توســعه ای شرکت فولاد مبارکه مطرح کرد و 
افزود: شــرکت فولاد مبارکه با مصرف روزانه 
۱۴۶۰ مگاوات برق، يکی از بزرگترين مصرف 
کنندگان برق کشور است و با توجه به کمبود 
و محدوديــت تولید برق، طرح های توســعه 
نیــروگاه در اســتانهای اصفهان، چهارمحال و 
بختیــاری و هرمــزگان با تــوان تولید ۱۵۰۰ 

مگاوات هدف گذاری شده است. 

او  به تکمیل زيرســاخت های جانبی فولاد 
سنگان هم اشاره ای کرد و گفت: در آينده دو 
خط نورد ۳۰۰ و ۴۵۰ هزار تنی و دو خط ۵۰۰ 
هزار تنی اسیدشــويی در کاشان و شهرکرد به 
بهره برداری خواهد رسید. شرکت فولادمبارکه 
در ســاخت کارخانه فولادسازی و ريخته گری 
بیلت در انديمشک با ظرفیت تولید ۴۰۰ هزار 
تن هم مشارکت دارد که تمام طرح های توسعه 
 ای مذکــور مربــوط بــه شــرکت فــولاد 

مبارکه است.
شــرکت فولاد مبارکه در ســه طرح انتقال 
آب و ســاخت سد تنظیمی کوهرنگ ۳، انتقال 
آب خلیــج فارس به اصفهان با مشــارکت ۴۰ 
درصدی و خط انتقال آب به خراســان رضوی 

و سیســتان و بلوچستان مشارکت دارد.

پیوستن به انقلاب صنعتی چهارم 
برای حفظ بازارهای جهانی

عظیمیــان در ادامــه بــه طــرح تحول 
ديجیتال در شرکت فولاد مبارکه هم اشاره 
ای کــرد و گفت: اين طرح از ۹۹/۵/۵ کلید 
خورد و قصد بر اين است در پروژه ای چهار 
ســاله اين شرکت به انقاب چهارم صنعتی 
ملحق شــود. با هوشمندسازی فرايندها از 
ســنگ تا رنگ میزان بهره وری شــرکت 
فولادمبارکــه ۶ الــی ۸ درصد افزايش می 

يابد ، انعقاد قرارداد با شــرکت ايرانســل و 
نســل پنجم تلفــن های همــراه، تربیت 
مشــاوران هوشــمند با همکاری دانشگاه 
اصفهان و صنعتی از اقدامات انجام شده در 
مســیر طرح تحول ديجیتال است؛ چرا که 
بــر اين باوريم بايد برای حفظ بازار جهانی 
بــه انقاب صنعتــی چهــارم و بالطبع به 
»باشــگاه فانوس دريايی« ملحق شــويم و 
مانند چهار شــرکت برتر فولادسازی جهان 
 کــه بــه عضويت اين باشــگاه درآمده اند،

 قرار گیريم.

 کالای سرمایه ای فولاد جذابیت 
واسطه گری دارد

به گفته وی  با پايش های مستمر، عمده 
محصولات شــرکت فولاد مبارکه به دست 
مصرف کننده نهايی می رسد و نبايد از اين 
نکتــه غافل شــد که به علــت حجم بالای 
نقدينگی ممکن اســت کالای ســرمايه ای 
فولاد، در مســیر سوداگری و واسطه گری 
قــرار گیــرد کــه خوشــبختانه در مورد 
محصولات اين شــرکت درصــد اندکی را 
شــامل می شــود ،  بخش عمده تولیدات 
شرکت فولادمبارکه به دست مصرف کننده 
نهايی می رسد و تاش ما بر اين است بازار 

دچار آشفتگی نشود. 
شرکت فولاد مبارکه نزديک به ۱۷ هزار 
میلیارد تومان اعتبار در اختیار مشــتريان 
قرار داده اســت؛ به ايــن معنا که با فروش 
اعتباری و گشايش LC داخلی توسط بانک 
هــا بــه مدت ســه ماه اين امــکان را برای 
تولیدکننــدگان فراهم کرديم که کالا را از 
مــا خريداری کــرده و به محصولات نهايی 
بدل کنند و بفروشــند و ســود ببرند و اين 
افتخاری برای شــرکت فولاد مبارکه است 
که در حمايت از صنايع کشــور اين اعتبار 
۱۷ هــزار میلیــاردی را قــرارداده تا چرخ 

صنعت کشور بچرخد.
فولاد مبارکه تولید کننده است نه 

توزیع کننده!
او در ادامه به قیمت گذاری دستوری هم 
اشاره ای کرد و توضیح داد: بیشتر مشتريان 

شرکت فولاد مبارکه »صنايع« هستند. در 
بورس کالا بر اساس تعیین سهمیه و سامانه 
بهیــن ياب، افراد مــی توانند خريد کنند، 
قیمت هم کشف می شود و بر همین اساس 
توسط کارگزاران خريد انجام می شود. اين 
نکته مهم اســت که شــرکت فولادمبارکه 
تولید کننده است؛ نه توزيع کننده! با اجرای 
دقیق دســتورالعمل های مربوطه درصدد 
اين هستیم که محصولات در اختیار مصرف 
کننده نهايی قرار گیرد اما در برخی از مواقع 
بــه علت حجم بالای نقدينگی در کشــور،  
جذابیــت کالای »ســرمايه ای« فــولاد و 
اشــکالات موجود در نظام توزيع مشکاتی 
حادث می شــود که برای رفع آن جلســات 
متعــددی برگــزار کرديم کــه در دی ماه 
گذشــته شــرايط اندکــی بهبــود يافت و 
امیدواريــم با درايت وزيــر صمت، قیمت 
 گــذاری دســتوری، امضای طايــی و ...

اصاح شود.

تامین ۸0 درصد نیاز تولیدکنندگان 
مانع از سفته بازی می شود

مــا بر اين باوريم که با تامین ۸۰ درصد 
نیــاز مصرف کنندگان واقعی، جايی برای 
سفته بازی و واسطه گری باقی نمی ماند؛ 
شــرکت فولاد مبارکه سفارش محور است 
و در برخــی مــوارد عرضه محصولات اين 
شــرکت با تناژ کمتر در بازار ســهام باعث 
جذابیت دلالی در اين بازار می شود که با 
رايزنی های انجام شــده درصدد هســتیم 
اين اشــکالات هم در دولت جديد برطرف 
شــود. از آنجا که شــرکت فولادمبارکه به 
طــور انحصاری، تولید کننده۹۳ درصدی 
ورق کشور است با همکاری وزارت صمت 
اجازه آشــفتگی در اين بازار را نمی دهیم.

بــه گفته وی قانون عرضه وتقاضا اصلی 
بی بديل در علم اقتصاد اســت و با نزديک 
کردن عرضه و تقاضا مشــکات رايج نظیر 
رانت و دو قیمتی شــدن و امضای طايی 
ملغی می شــود.  با پايش و رصد مشتريان 
شرکت فولاد مبارکه از طريق سامانه بهین 
ياب و دســتورالعمل های مختلف در نظام 

توزيــع و بــا هدف شفافســازی بیشــتر، 
اقداماتی انجام شــده اســت که متاسفانه 
بازار نسبت به دخالت دولت، واکنش منفی 
نشــان می دهد. به واقع، اگر کنترل بازار 
و تامیــن نیاز تولیدکنندگان و مشــتريان 
به شــرکت فولاد مبارکه سپرده شود اين 
تعهــد را می دهیم که به نیاز ۸۰ درصدی 
مشــتريان پاســخ دهیم و تفاوت کف بازار 
با محصولات عرضه شــده به کمتر از ۱۰ 

درصد کاهش يابد.

 الگوهای جهانی در کشور محلی
 سازی شود

به گفته عظیمیان نیاز اســت که قیمت 
های جهانی درکشــور محلی سازی شود و 
نمی توان الگو کشورهای ديگر را يک مرتبه 
در کشــور اجرا کرد. ذخاير عظیم انرژی در 
 کشــور، مزيت رقابت نســبی محســوب 
می شــود و برای حفظ اشــتغال و توســعه 
ســرمايه گذاری و افزايــش ظرفیت های 
موجود بايســتی نحــوه تامین انرژی برای 
واحدهای صنعتی به صورت محلی در نظر 
گرفته شــود کــه در تنظیم بودجه ۱۴۰۰ 
هزينه حامل های انرژی صنايع فولادسازی 
به نرخ جهانی نزديک شــده اســت اما در 
نهايت بايد ببینیم خیر و صاح کشــور در 
اتخاذ چه تصمیمی اســت ،  شــرکت فولاد 
مبارکه بالغ بر ۱.۵ میلیون تن ورق و اسلب 
صادر می کند که طی فرايند مزايده نزديک  

۸۰۰ تا ۹۰۰ يورو پرتون اســت. 
 اگر در شــش ماه دوم ســال با قطعی و 
محدوديت انرژی برق و گاز مواجه نشــويم 
می توانیــم به ظرفیت تولید هدف گذاری 
شده دست يابیم. در ۵ ماه گذشته به علت 
محدوديــت برق با ۱۲ درصد کاهش تولید 
فولاد خام مواجه بوديم و ۱۴ درصد هم در 
بخش کاف گرم کاهش تولید داشــتیم و 
کاف سرد با يک درصد کاهش تولید توام 
شد و اگر با محدوديت انرژی همراه نباشیم 
امیدواريــم به رکورد تولید کمی در ســال 

گذشته دست يابیم.
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طرحبخشودگی
جرایمبیمهنامه
موتورسیکلتو
ماشینآلات
کشاورزی

هفته نامه اقتصادی ایران
صندوق تامین خسارت های بدنی با رویکرد حمایت از اقشار آسیب پذیر و پشتیبانی از صنعت بیمه کشور طرح بخشودگی جرایم بیمه نامه موتورسیکلت و ماشین آلات کشاورزی را با همکاری صنعت بیمه در دوره 
زمانی نیمه مرداد تا پایان شهریور سال جاری و به منظور توسعه فرهنگ بیمه اجرایی کرده است. براین اساس موتورسیکلت سواران و دارندگان ماشین آلات کشاورزی در سراسر کشور که فاقد بیمه نامه هستند، 
می توانند با مراجعه به نمایندگی ها و دفاتر شرکت های بیمه ای و تهیه بیمه نامه شخص ثالث از مزایای این طرح استفاده کنند.  این بخشودگی در خصوص جریمه بند »ب« ماده ۲۴ قانون بیمه اجباری شخص ثالث 
انجام می شود و دارندگان وسایل نقلیه موتورسیکلت و ماشین آلات کشاورزی در صورت خرید بیمه نامه یکساله از پرداخت جریمه، معاف خواهند شد. در ماده ۲۴ قانون بیمه اجباری شخص ثالث آمده است 
که مبلغی معادل حداکثر یک سال حق بیمه اجباری از دارندگان وسیله نقلیه ای که از انجام بیمه موضوع این قانون خودداری کنند، وصول می شود. میزان مبلغ مذکور، نحوه وصول، تخفیف، تقسیط و بخشودگی آن 
به پیشنهاد بیمه مرکزی به تصویب مجمع عمومی صندوق می رسد. بیمه شخص ثالث، بیمه ای اجباری است که خسارات جانی و مالی اشخاص ثالث را در حوادث رانندگی پوشش می دهد. با تصمیم شورای عالی 
بیمه مرکزی، نرخ بیمه ثالث وسایل نقلیه ۱۴۰۰ با ۳۷ درصد )۵/ ۸ درصد تخفیف شرایط کرونا( رشد نسبت به سال ۹۹ به این صورت اعلام شد که وسایل نقلیه کمتر از چهار سیلندر یک میلیون و ۹۳۷ هزار و ۵۰۰ 

تومان، پیکان، پراید و سپند ۲میلیون و ۲۹۴ هزار و ۳۰۰ تومان، سایر چهار سیلندرها ۲ میلیون و ۶۹۷ هزار و ۱۰۰ تومان و بیش از چهار سیلندر ۳میلیون و ۱۸ هزار و ۴۰۰ تومان باید بپردازند. / ایلنا
www.etebar.net

بانک و بیمه6
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بهزاد محمدی مديرعامل شرکت ملی صنايع پتروشیمی ضمن بازديد از طرح راهبردی GTPP اسام آباد غرب اعام کرد: پیشرفت 
اين طرح در حوزه های مهندسی، کالا و عملیات اجرايی تا شهريور امسال به پنج درصد رسیده و در ماه های آينده شتاب بیشتری 
می گیرد ،  اين طرح به عنوان افتخاری ملی و برای نخستین بار در صنعت پتروشیمی با به کارگیری دانش فنی ايرانی اجرا می شود و 
قرار است برای نخستین بار در صنعت پتروشیمی کشور از متانول، محصول ارزشمند پروپیلن تولید شود که توسعه زنجیره آن به شدت 
مورد نیاز صنايع تکمیلی است. وی با اشاره به اينکه اين طرح در بخش مهندسی، خريد کالا و اجرا )EPC( حدود پنج درصد پیشرفت 
فیزيکی داشته است، افزود: براساس برنامه بايد در سال ۱۴۰۳ به بهره برداری برسد و برای رسیدن به اين هدف بايد از همه ظرفیت های 
موجود استفاده کرد و به سمت افزايش ظرفیت تولید پروپیلن در کشور گام برداشت ،  از  ماه آينده ساخت ساختمان های صنعتی، 
مخازن و پايپ رک ها آغاز می شود و با دريافت تدريجی اقام پروژه، شتاب می گیرد ، عملیات اجرايی احداث طرح پتروشیمی اسام آباد 
غرب به عنوان نخستین طرح تولید پلی پروپیلن از گاز طبیعی در کشور با ظرفیت تولید سالانه ۱۲۰هزار تن  پروپیلن  سال ۱۳۹۹ 
آغاز شد. طرح GTPP اسام آباد غرب همسو با تکمیل زنجیره ارزش، در زمینی به  مساحت ۵۴ هکتار در منطقه ويژه اقتصادی 
زاگرس با دانش فنی شرکت پژوهش و فناوری پتروشیمی از سوی شرکت ملی صنايع پتروشیمی احداث می شود. / روابط عمومی 

پتروشیمیاسلامآبادغرب
بایدتا۱۴۰۳بهبهرهبرداری
برسد

شرکت ملی صنایع پتروشیمی

محسن رضايی پور دبیر میز »آ. سه. آن« سازمان توسعه تجارت ايران گفت: صادرات ايران به اتحاديه اقتصادی آ.سه.آن 
در ۵ ماهه نخست سال ۱۴۰۰ با ۴۸ درصد افزايش به رقم يک میلیارد و ۷۶ میلیون دلار رسید ،  از میان ۱۰ کشور عضو 
اتحاديه اقتصادی آ. سه. آن )اتحاديه جنوب شرق آسیا( بیشترين صادرات ايران به کشور تايلند بوده که با ۳۹۵ هزار تن به 
ارزش ۲۶۶ میلیون دلار در مقايســه با مدت مشــابه ســال قبل رشــد ۸۸ درصدی در ارزش داشته است. مهم ترين اقام 
صادراتی ايران به تايلند شامل شمش آهن، مقاطع فولادی، روی غیرممزوج، احشای مرغ، قیر نفت و وازلین است. در اين 
مدت اندونزی دومین کشور هدف صادراتی ايران در اين اتحاديه بوده و میزان صادرات به اين کشور حدود ۳۵۲ هزار تن 
به ارزش ۲۲۷ میلیون دلار بوده است. اين میزان از نظر ارزشی ۲۹ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد داشته ولی 
از نظر وزنی ۳۰ درصد کاهش داشته است. حجم تجارت ايران با اين اتحاديه از سال ۱۳۹۷ و همزمان با دور جديد تحريم ها 
روندی نزولی داشته است ،  حجم تجارت ايران در سال گذشته به رقم سه میلیارد دلار رسید، اين در حالی است که سابقه 
و تجربه صادرات رشد يابنده ای از سوی ايران به اين اتحاديه اقتصادی مهم در سال های قبل از اعمال تحريم ها وجود داشته 

است./ايرنا

افزایش۴۸درصدیصادراتبه
اتحادیهاقتصادیآ.سه.آن

سازمان توسعه تجارت ایران

به گزارش رسانه مالیاتی ايران، کوروش محمدی رئیس مرکز تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اينکه 
يکی از الزامات اساسی در راستای اجرای قانون پايانه های فروشگاهی و سامانه موديان به منظور استقرار نظام يکپارچه 
و فراگیر پايانه های فروشگاهی و سامانه موديان، شناسايی اشخاص حقوقی و آزمايشگاه های ذی صاح و توانمند است، 
عنوان داشت: به همین منظور، طی فراخوانی از همه اشخاص حقوقی و آزمايشگاه های ذی صاح در حوزه آزمون و و 
کنترل شاخص ها و معیارهای تعیین شده از قبیل استانداردهای سخت افزاری و نرم افزاری، امنیت و حسابداری و 
همچنین صدور گواهی صاحیت آزمايشگاه ذی صاح دعوت به همکاری می نمايیم.  در چارچوب جديد زيست بوم 
نظام يکپارچه و فراگیر پايانه های فروشگاهی و سامانه موديان، بازيگران متعددی ايفای نقش می کنند و از جمله کلیدی 
ترين اين بازيگران، آزمايشگاه های ذی صاح می باشند که وظیفه حصول اطمینان از تحقق الزامات فنی و کیفی جريان 
اطاعات در نظام مزبور را بر عهده دارند.  به همین منظور و  به دنبال برنامه ريزی ها و سیاست گذاری های بعمل آمده 
در نظام يکپارچه و فراگیر پايانه های فروشگاهی و سامانه موديان و نیز اسناد قانونی و اباغی، ايجاد و راه اندازی شرکت 
های معتمد مالیاتی در حوزه های تخصصی مختلف و آزمايشگاه های ذی صاح تخصصی، در دستور کار قرار گرفته 

که به فراخور و مطابق برنامه ريزی سازمان، جهت همکاری از اين اشخاص دعوت به عمل می آوريم.   

فراخوانهمکاریآزمایشگاه
هایذیصلاحبرایاجرایقانون
پایانههایفروشگاهی

مرکز تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی کشور

اکبر نیکزاد ثمرين در مراسم معارفه خود به عنوان رئیس جديد بنیاد مسکن انقاب اسامی گفت: مجموعاً سالانه ۴۰۰ هزار 
واحد از طرح ساخت يک میلیون مسکن دولت سیزدهم بر عهده بنیاد مسکن گذاشته شده است ، با وزير راه و شهرسازی 
توافق کرديم اگر در شهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر هم شهری نیاز به کمک بنیاد داشت برای ساخت مسکن آن شهرها هم 
وارد عمل شويم. وی با تأکید بر اينکه در اجرای اين ساخت و سازها سلیقه مردم اعمال می شود، گفت: اين ۴۰۰ هزار واحد را 
هم با محوريت مردم اجرا می کنیم. وام ارزانقیمت خواهیم داد، مصالح ساختمانی به وفور در اختیار عامان فروش قرار می گیرد 
همچنین با شهرداری ها بر سر تخفیف صدور پروانه ساختمانی و نظام مهندسی ها بر سر تخفیف تعرفه های نظام مهندسی 
توافق هايی داشته ايم. قرار شده مسکن محرومان و واحدهای ذيل طرح اقدام ملی مسکن در مجموعه ۴۰۰ هزار واحد مسکونی 
گنجانده شود. او  درباره تسهیات ساخت واحدهای مسکونی گفت: تسهیات مسکن روستايی ۱۰۰ میلیون تومان است 
که با نرخ سود ۴ درصد و قرض الحسنه با ضمانت سفته زنجیره ای به روستايیان پرداخت می شود، همچنین پیشنهاد داده ايم 
برای ساخت ۲۰۰ هزار واحد مسکونی شهرهای زير ۱۰۰ هزار نفر هم ۲۵۰ میلیون تومان تسهیات با نرخ سود ۱۲ درصد 

و بازپرداخت ۲۰ ساله پرداخت شود که در صورت موافقت، اجرای آن در دستور کار قرار می گیرد./مهر

ساخت۴۰۰هزارواحد
مسکونیدرسالتوسط
بنیادمسکن

آرم بنیاد مسکن انقلاب اسلامی

  باید بانک ها و شرکت های دولتی و بیمه های دولتی و... در 
مقابل سوء عملکرد یا حسن عملکرد زحمات شان پاسخگو باشند

احســان خاندوزی، وزير امور اقتصاد و دارايی 
درگفت و گوی ويژه خبری شبکه دو گفت: مشکات 
اقتصادی فعلی گواه آن اســت که اقتصاد کشــور 
به صورت هوشــمند مديريت نشــده و اساساً میز 
مديريت اقتصادی هوشمند در کشور نداريم که از 
حــالا بتوانیــم در مورد روند ماه های آينده اقتصاد 
ايران برنامه ريزی کنیم ، اطاعات اقتصادی فعالان 
اقتصادی که نیازمند کمک و حمايت دولت هستند، 
فرارهای مالیاتی که نیازمند جلوگیری از آنهاست 
و اصاحاتی که بايد در نظام مالی و مالیاتی کشور 
صــورت پذيرد دچار درهــم ريختگی و از ريخت 
افتادگی و بی قوارگی است که ثمره اين بی قوارگی 
اين است که بازارهای خريد روزمره مردم دستخوش 

آشفتگی است.
وزارت اقتصاد و دارايی بیش از آنکه صرفاً وزارت 
مالیات ستان باشد، بايد تسهیل کننده رشد و رونق 
اقتصادی باشد تا از اين طريق رشد و هوشمندسازی 
مديريت و کســب درآمدهای مالیاتی نمايد. بايد 
درهای اقتصاد را بیش از قبل روی سرمايه گذاران 
و فعالان اقتصادی گشــود و از کار آنها گره گشايی 
کرد؛ به اين ســبب از روز اول به پرســنل وزارتخانه 
اقتصاد ســپردم که برای پیش جلســات و سپس 
مصوباتــی برای ثبت محور کردن بخش زيادی از 
مجوزها آماده شوند؛ مجوزهايی که مردم به جای 
اينکه در صفوف وزارتخانه های جهاد کشــاورزی، 
بهداشت و… ماه ها انتظار بکشند ما بتوانیم بخشی 
از اين مجوزها را به صورت ثبت محور انجام دهیم 
و صرفاً اطاعات دقیق درج شده در سامانه و درگاه 
ملی مجوزها کفايت کند، امیدواريم که اين اتفاق 

هزينه فعالیت اقتصادی و تولید را کاهش دهد.
وی  بازگشت اعتماد مردم به فعالان اقتصادی 
را شاه بیت نخ تســبیح تاش های وزارتخانه های 
اقتصاد، صمت و هیأت وزيران عنوان کرد و افزود: 
آنچه به عنوان وزير اقتصاد و دارايی می توانم تعهد 

بدهــم اين اســت کــه کاری کنیم تــا بانک ها و 
شرکت های دولتی و بیمه های دولتی و… در مقابل 
سوء عملکرد يا حسن عملکرد زحمات شان پاسخگو 
باشــند؛ يکی از ابزارها برای دستیابی به اين مهم، 
شفافیت عملکرد شرکت ها و بنگاه های اقتصادی 
است. يکی از مواردی که بزودی در دستور کار قرار 
خواهد گرفت،اين است که ما بتوانیم ورود شرکت ها 
در بــازار بورس کشــور، همین طــور تأمین مالی 
شرکت ها، پروژه ها و سهام پروژه ها را تسهیل کنیم. 
تاکنون متأسفانه آمارها حاکی از آن است که عايدی 
ســرمايه خوبی از بورس ظرف مدت پنج ماهه اول 
۱۴۰۰ حاصل نشده و غلبه با بازار ثانويه بوده است. 
او در خصوص کســری بودجه و تورم نیز گفت: به 
جهت اينکه در ماه های اول ۱۴۰۰ و به جهت کند 
شدن فرايند وصول درآمدهای دولتی ناچار شديم 
بیش از ۵۰ هزار میلیارد تومان از تنخواه بانک مرکزی 
استفاده کنیم و بیش از اين مبلغ هم از اوراق صرف 
کرديــم تا بتوانیم خرج جــاری و عمرانی دولت را 
پشــت ســر بگذاريم، در ۱۰ روز سر کار آمدن وزرا؛ 

يکی از تاش های صورت گرفته اين است اين مبلغی 
را که از بانک مرکزی استقراض شده تأمین و بازپس 
گردانده شــود ، ما به دنبال آن هســتیم که کسری 
بودجه را به شــکل غیرتورمی کنترل کنیم بدون 
اينکه بخش واقعی و رشد اقتصادی انقباضی عمل 

نمايد./مهر

 اولویت در بودجه سال آینده کنترل
 کسری است

احســان خاندوزی وزير امور اقتصادی و دارايی 
گفت: بودجه سال آينده با محوريت کنترل کسری 
تراز عملیاتی دولت تدوين خواهد شد.  وی با اشاره 
به ضرورت هماهنگی بین دســتگاه های اقتصادی 
افزود: تاش می کنیم به طور ويژه سازمان برنامه و 
بودجه، وزارت اقتصاد و بانک مرکزی بیشــترين 
هماهنگی ها را در مسئله سیاست گذاری اقتصادی 
داشته باشند ،  بايد دسترسی کارشناسان اقتصادی 
به اطاعات و آخرين وضعیت و آمار اقتصادی کشور 
تســهیل شــود. وزير امور اقتصادی و دارايی گفت: 

کیفیت سیاستگذاری اقتصادی در اقتصاد ايران بايد 
ارتقا پیدا کند و اين موضوع عملی نمی شــود مگر 
اينکه از همه ظرفیت های بالقوه علمی و پژوهشی 
کشور استفاده شود. او در حاشیه جلسه هم انديشی 
با اقتصاددانان افزود: هدف من از حضور در دانشکده 
اقتصــاد دانشــگاه تهران اعام نیــاز جدی نظام 
سیاستگذاری به برقراری ارتباط موثر با دانشگاه ها 
و پژوهشگاه های کشور است تا کیفیت سیاستگذاری 
اقتصــادی در اقتصــاد ايران ارتقا پیدا کند. در اين 
جلســه شرکت کردم تا نه تنها نشان بدهم آغوش 
نظام سیاستگذاری بر روی اهالی علم و صاحبنظران 
باز است بلکه دست ياری ما به سمت آنان دراز است 
و از پژوهشکده ها و انديشکده های کشور برای کمک 
به سیاستگذاری کمک می گیريم. اين جلسات ادامه 
خواهد يافت با اين تفاوت که به دنبال نهادينه کردن 
ســاز و کار مســتمر و موثر هســتیم که همه اين 
ظرفیت ها در فضای دانشگاهی و کشور در بیشتر 
مصوبات و سیاست های مهم وزارت اقتصاد مشارکت 
داده شود و به اين سمت برويم که بعد از چند ماهی 
سیاست مهمی از طرف وزارت اقتصاد اباغ نشود 
مگــر اينکه به پیوســت آن نظــر صاحب نظران و 
خبرگان نیز منتشــر شــود.  اعضای هیئت علمی 
دانشگاه پیشنهاد هايی را درباره سیاست های مالی 
و مالیاتی و بانکی و ديگر موارد داشتند که قرار شد 
هــر کدام از اين مــوارد در کارگروه های مختلف با 
حضور نمايندگان پژوهشکده امور اقتصادی و دارايی 
وزارت خانه به سیاست های مشخص و دقیقی تبديل 
شود که قابل ارائه و تصويب در سطح کان باشد. 
وی دربــاره معرفی رئیس کل بانک مرکزی افزود: 
گفت و گو هايی انجام شــده و قرار است در روز های 
آينده نتیجه نهايی آن اعام شود، زيرا از نظر قانونی 
مســئولیت معرفی با وزير اقتصاد و دارايی اســت و 
بايد در در هیئت وزيران مطرح و در نهايت از طرف 

رئیس جمهور اباغ شود. / صداوسیما

خط قرمز، حمایت از تولید است
ســیدجواد ساداتی نژاد وزير جهاد کشاورزی گفت: خط 
قرمز ما حمايت از تولید اســت و دســت سوداگران و دلالان 
را قطع می کنیم، وقتی ما می گويیم قیمت گذاری دستوری، 
يعنی قیمت گذاری غیر واقعی و ما به طور کلی با قیمت های 

دستوری مخالف هستیم. 

زمانــی می توانیــم از مصرف کننده حمايــت کنیم که 
کالاهای مختلف را در اختیار مصرف کننده قرار دهیم و در 
اين مسیر اصل فراوانی و در دسترس بودن خیلی مهم است 
که فقط با اســتمرار تولید امکان پذير اســت. وی با تأکید بر 
اينکه خط قرمز ما در حوزه کشاورزی و دامپروری حمايت 
از تولیدکننده اســت، افزود: قیمت ها را بايد جوری تعیین 
کنیم که قیمت واقعی باشد تا تولید برای تولیدکننده صرفه 
اقتصادی داشته باشد. البته دغدغه مصرف کننده دغدغه ما 
هم هســت و حتماً بايد با تمهیداتی تاش کنیم محصولات 
با قیمت واقعی به دســت مصرف کننده برســد و برای تحقق 
اين هدف بايد دست سودجويان، سوداگران و دلال ها قطع 

شود./مهر
خواهان احیای جهاد سازندگی هستیم

سیدجواد ساداتی نژاد وزير جهاد کشاورزی از احیای 
وزارت جهادســازندگی خبر داد.  ما به زودی لايحه ای 
برای احیای جهاد ســازندگی در راستای توسعه پايدار 
روســتايی و حمايــت از تولیــد در اين مناطق به دولت 
تقديم می کنیم. با توجه به دستور رئیس جمهور مبنی 
بــر احیــای جهاد ســازندگی و مديريــت يکپارچه در 
روستاهای کشور به زودی در وزارت جهاد کشاورزی در 
اين خصوص برنامه ريزی می شود. اين مهم با مديريت 
مناسب برای حمايت از تولید روستاها با تقديم لايحه ای 

به دولت پیشنهاد می شود.

روابط عمومی و اطاع رسانی وزارت کشور با صدور اطاعیه ای، شائبه ها 
و حواشــی مطرح شــده درباره مدرس خیابانی، اســتاندار سیستان و 
بلوچستان، بويژه گمانه ها درباره حقوق دريافتی او را به طور کامل رد و 
تأکید کرد که او دارای مراتب تعهد، پاکدستی، مسئولیت پذيری و برخوردار 
از سوابق استوار اجرايی و پیشینه روشن مديريتی است. وزارت کشور در 
اين اطاعیه تأکید کرد که آنچه تحت عنوان فیش حقوقی مدرس خیابانی 
منتشر شده، شامل تجمیع معوقات و مطالبات چند ماه فعالیت او است 
و مطابق بررسی ها، حقوق دريافتی مدرس خیابانی منطبق بر قوانین، 
مقررات و ضوابط بوده اســت.  وزارت کشــور در اين اطاعیه رويکرد اين 
وزارتخانه در انتخاب مديران اســتانی را شــاخص هايی چون ســامت 
اقتصادی، عقانیت انقابی، کارآمدی با رويکرد پیشرفت همه جانبه بويژه 
در مناطق کمتر برخوردار کشور دانست و تصريح کرد: طبق توضیحات 
و اطاعات منتشر شده از مسئولان »شرکت سرمايه گذاری امید« درباره 
آنچه تحت عنوان فیش حقوقی منتسب به جناب آقای مهندس »مدرس 
خیابانی« پیش تر در برخی رسانه ها منتشر شده است، کاماً روشن است 
که سند مذکور شامل تجمیع معوقات و مطالبات مربوط به چندين ماه 
فعالیت ايشان است. بر مبنای اين توضیحات، روند فوق برای ساير کارکنان 
و مديران آن مجموعه، به همین منوال محاسبه و پرداخت  شده است. 
وزارت کشور با بیان اينکه برخاف ادعاهای مطرح  شده در برخی رسانه ها، 
حقوق دريافتی ايشان منطبق بر قوانین، مقررات و ضوابط بوده و در اين 
رابطه سقف مجاز قانونی رعايت شده است، ادامه داد: آقای مدرس خیابانی، 
دارای مراتب تعهد، پاکدستی، مسئولیت پذيری و برخوردار از سوابق استوار 
اجرايی و پیشینه روشن مديريتی بويژه در عرصه های اقتصادی هست.  
بر همین اســاس انتخاب ايشــان به عنوان اســتاندار استان سیستان و 
بلوچستان، باهدف به میدان کشاندن همه ظرفیت های اقتصادی بومی 
در جهت رفع محرومیت ها و پیشبرد روند پیشرفت پايدار و همه جانبه 

در خطه زرخیز جنوب شرق کشور صورت گرفته است. / ايسنا

خبر
توضیحات وزارت کشور درباره 

انتخاب استاندار سیستان و بلوچستان

خبر

به دنبال عملکرد مناسب و تعیین کننده بانک رفاه کارگران در واکسیناسیون کارکنان شبکه بانکی و اعام آمادگی اين بانک 
به  منظور همکاری در واکسیناسیون عمومی شهروندان تهرانی، فرمانده قرارگاه عملیاتی مديريت بیماری کرونا در کانشهر تهران 
ضمن بازديد از پايگاه واکسیناسیون حضرت ولیعصر)عج(، از اقدامات و مشارکت  اين بانک در طرح های واکسیناسیون کانشهر 
تهران قدردانی کرد. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، دکتر علیرضا زالی در راس هیاتی از مديران و کارشناسان فرمانده 
قرارگاه عملیاتی مديريت بیماری کرونا در کانشهر تهران ضمن بازديد از بخش های مختلف پايگاه واکسیناسیون حضرت ولیعصر)عج( 
بانک رفاه کارگران، با کادر پزشکی و کارکنان اجرايی مستقر گفت و گو کرد و در جريان جزئیات عملکرد پايگاه و برنامه های اجرايی 
آن قرار گرفت. بر اساس اين گزارش، رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی در حاشیه اين بازديد بانک رفاه کارگران را بانکی 
سامت  محور توصیف و از توسعه اقدامات اين بانک در طرح های واکسیناسیون در کانشهر تهران خبر داد و گفت: ظرفیت های بانک 
رفاه کارگران در ابتدا به  منظور واکسیناسیون کارکنان شبکه بانکی به  کار گرفته شد و با عملکرد بسیار مناسبی که بانک در اين زمینه 
از خود نشان داد، از مديران عالی بانک درخواست کرديم که دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی را در راستای واکسیناسیون عمومی 

شهروندان تهرانی ياری رسانی کنند و خوشبختانه درخواست دانشگاه مورد موافقت قرار گرفت که جای قدردانی ويژه دارد.  

قدردانیفرمانده
قرارگاهعملیاتیمدیریت
بیماریکروناتهرانازبانک

بانک رفاه کارگران

 اولین دوره از رقابت های فتح پرچم دانشگاه تربیت مدرس )TMUCTF 2021(، با حمايت ايرانسل، اولین و بزرگترين اپراتور 
ديجیتال ايران، با هدف حمايت از شکوفايی و رشد استعدادهای جوان در حوزۀ امنیت سايبری و کمک به بهبود سطح علمی 
کشور به صورت آناين برگزار شد، عاوه بر تیم های برتر ايرانی، میزبان تیم های برتر در سطح جهان بود و نزديک به ۵۰۰ تیم 
فعال، شامل بیش از ۱۳۰۰ کاربر از سراسر جهان، در حوزه های رمزنگاری، مهندسی معکوس، امنیت وب، امنیت شبکه، جرم يابی 
ديجیتال و کارآگاهی در وب، با هم رقابت کردند. با پايان اين رقابت، تیم های POV i primi CTF از کشور ايتالیا، تیم بین المللی 
Thehackerscrew و تیم GEB2L از ايران، با کسب بیشترين امتیاز، جايگاه اول تا سوم را به دست آورند. تیم هايی از نروژ، 
 CTF(       اندونزی، هند، روسیه، ويتنام، چین، اسپانیا، ايران و ايتالیا نیز در رتبه های بعدی قرار گرفتند. مسابقة فتح پرچم يا
Capture The Flag(، يک مسابقة جذاب دانشگاهی، بین متخصصان و عاقه مندان به مسائل امنیت سايبری و در واقع، 
يک مانور شبیه سازی شده در فضای سايبری است که در آن دانشجويان و متخصصان امنیت فناوری اطاعات، معمولاً به صورت 
گروهی، با هم رقابت می کنند و عاوه بر يادگیری، دانش خود را نیز محک می زنند. در اين رقابت ها، شرکت کنندگان با چالش هايی 

در حوزه های مختلف امنیت سايبری مواجه می شوند تا با  حل اين چالش ها، مهارت خود را ارزيابی کنند./ روابط عمومی

مسابقۀ»فتحپرچم«
دانشگاهتربیتمدرس
باحمایتایرانسلبرگزارشد

شرکت ایرانسل

بانک ملت مطلب بیان شده از سوی کارشناس برنامه تلويزيونی جهان آرا مبنی بر مالکیت ۱۰۰۰ خانه خالی را 
تکذيب و توضیحاتی را برای آگاهی مخاطبان ارايه کرد. به گزارش روابط عمومی بانک ملت، توضیحات بانک ملت 
به اين شرح است: تعداد خانه های خالی در تملک بانک ملت ۲۳۶ باب/دستگاه است که اين تملک علی رغم میل 
باطنی بانک، تماما قهری و ناشی از فرآيند وصول مطالبات و صیانت از سرمايه بانک و منافع سپرده گذاران بوده است 
و طبیعتاً بانک، پول و سرمايه ای برای خريد آنها صرف نکرده و منفعتی از اين حیث قابل تصور نیست. همچنین 
براساس دستورالعمل های بانک مرکزی ج.ا.ا در راستای مولد سازی اين دارايی ها، موضوع واگذاری و فروش اين 
اماک در دستور کار بانک قرار دارد و تاکنون برای اماک مورد نظر چندين نوبت، مزايده برگزار شده است.  اين در 
حالی است که مسیر و راهکار اقاله )بازگشت ملک به وثیقه گذار در قبال پرداخت و تسويه بدهی ها( همواره فراهم 
و مورد استقبال بانک بوده و در جريان است. قرعه کشی های برترين لیگ و پايان فصل بهار ۱۴۰۰ باشگاه مشتريان 
بانک ملت برگزار شد. همچنین در پايان هر فصل کارشای اعضای باشگاه مشتريان بانک ملت به صورت خودکار به 

شانس قرعه کشی تبديل و يکهزار نفر از برندگان  مشمول دريافت جايزه نقدی يک میلیون ريالی می شوند.

توضیحاتبانکملت
دربارهمالکیت
خانههایخالی

بانک ملت

قائم مقام وزير صمت در امور بازرگانی با اشاره به الکترونیکی بودن تمامی مراحل مرتبط با صدور کارت بازرگانی، اقدامات لازم را به 
منظور حذف کامل فیزيک کارت بازرگانی در سراسر کشور خواستار شد.  محمد صادق مفتح طی نامه ای خطاب به ريیس اتاق بازرگانی، 
صنايع، معادن و کشاورزی ايران، ريیس کل سازمان توسعه تجارت، ريیس مرکز توسعه تجارت الکترونیکی و مدير کل دفتر مقررات 
صادرات و واردات وزارت صمت، اقدامات لازم به منظور حذف کامل مراحل تهیه، چاپ و تحويل فیزيک کارت بازرگانی در اتاق های 
بازرگانی، صنايع، معادن و کشاورزی شهرستانهای سراسر کشور، حداکثر تا دهم مهرماه سال جاری را خواستار شد. بر اساس اين گزارش 
پیرو سیاست های کان کشور در زمینه بهبود محیط کسب و کار و برنامه های توسعه دولت الکترونیک در زمینه حذف فیزيک اسناد 
و مدارک فیزيکی به ويژه در شرايط ويژه ناشی از شیوع بیماری کرونا، سیاست های وزارت صمت در زمینه کاهش هزينه و زمان صدور 
مجوزهای کسب و کار، بهبود جايگاه ايران در شاخص جهانی سهولت کسب و کار و همچنین الکترونیکی بودن تمامی فرايندهای 
مرتبط با کارت بازرگانی، دستور حذف فیزيک کارت بازرگانی صادر شده است. گفتنی است ماک عمل فعالیت بازرگانان، وضعیت 
برخط آنان در سامانه يکپارچه کارت بازرگانی هوشمند می باشد و حذف فیزيک کارت، هزينه و زمان تهیه، چاپ و ارسال کارت فیزيکی 

و مراجعه حضوری متقاضی را به طور کامل حذف نموده و صرفه چويی قابل توجهی را محقق خواهد کرد. / شاتا

الکترونیکیبودنتمامی
فرایندهایصدور
کارتبازرگانی

 محمد صادق مفتح
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بانکداریبدونربا
تواناییپاسخگویی

بههمهنیازهارا
ندارد

هفته نامه اقتصادی ایران
حسین میثمی عضو هیات علمی پژوهشکده پولی و بانکی با بیان اینکه اجرایی نشدن قانون بانکداری بدون ربا تقصیر بانک ها نیست، گفت: وقتی قانون قدیمی بانکداری بدون ربا توانایی پاسخگویی به همه نیازها 
را ندارد، طبیعتا نمی توان به بانک هایی که مجری هستند، فشار زیادی آورد.  وی در گفت وگو با  رادیو ، اظهار کرد: واقعیت ها و محدودیت هایی در شبکه بانکی ما وجود دارد و این گونه هم نیست که مشکلی در 
شبکه بانکی وجود نداشته باشد. او فرارسیدن هفته بانکداری اسلامی را فرصت مناسبی برای تامل و تجدیدنظر و شناسایی اشکالات بانکداری دانست و تاکید کرد: »قانون عملیات بانکی بدون ربا« مصوب سال 
۶۲ بوده و بسیار قدیمی است و شامل تحولات نوین نمی شود ، تعارض منافع را مانع اصلاح قانون عملیات بانکداری بدون ربا عنوان کرد ،  این قانون اشکالات فراوانی دارد ضمن اینکه برای سلیقه ها و نیازهای 
مختلف مردم نیز هیچ پاسخی ندارد. وی اصلاح قانون عملیات بانکداری بدون ربا را با معیارهای مختلف و الگوگیری از تجارب موجود در دنیا ضروری خواند ، او با تصریح بر اینکه قانون عملیات بانکداری بدون 
ربا مصوب سال ۶۲ است و نیازهای مختلف و مدل های کسب وکار جدید را پوشش نمی دهد، گفت: این قانون هنوز از نظر تامین مالی خرد و نظارت بر اجرا و ارتباط با دفاتر مراجع تقلید که وظیفه بانک مرکزی 
است، ضعف دارد.میثمی بر لزوم ارتقای سواد رسانه ای، سواد بانکی و فرهنگ سازی با تولید محتوای مناسب در این زمینه تاکید کرد و افزود: فقط نباید در هفته بانکداری بدون ربا به این موضوع بپردازیم، 

ریاست سازمان صدا و سیما و مدیران ارشد و کل رسانه ها بپذیرند که بانکداری بدون ربا باید اولویت مهم کشور باشد و در این زمینه فرهنگ سازی کنند. / پژوهشکده پولی و بانکی

   محمد لاهوتی رئیس  کنفدراسیون صادرات ايران به تفاوت 
فعلی قیمت دلار آزاد با سامانه نیما اشاره کرد و اظهارداشت: با 
توجــه به عدم بهره منــدی صادرکنندگان بخش خصوصی از 
يارانه های ارزان و تهیه مواد اولیه بر مبنای قیمت آزاد ارز از بازار، 
اين تفاوت نرخ منجر به ضرر و زيان صادرکنندگان شده است 
که لازم است در اين رابطه تجديدنظر صورت گیرد.  با توجه به 
کاهش چشمگیر ارزش پول ملی که آثار مخربی بر اقتصاد ايران 
بر جای گذاشــته، تنها محل جبران خســارت ناشی از کاهش 
ارزش پول ملی، افزايش صادرات بود که به دلیل سختگیری های 
نابه جا و بخشنامه های بعضاً متناقض، اين فرصت نیز از دست 
رفت؛ لذا صادرکنندگان از دولت سیزدهم انتظار دارند، نسبت 
به تســهیل در فرآيند رفع تعهد ارزی و بازگشــت اعتماد به 
صادرکنندگان متعهد و شناسنامه دار، شرايطی به وجودآوردتا 

صادرات به شکل پرقدرت تری انجام شود.
بــا توجــه به اختاف معنادار نــرخ نیما و ارز آزاد که فرصت 
حضور از صادرکنندگان کوچک و متوسط را سلب کرده، تاش 
در جهت يکســان ســازی نرخ نیما و ارز آزاد ضروری به نظر 
می رسد؛ همچنین نظر به اينکه کشورهای عراق، افغانستان و 
سی آی اس به صورت سنتی شرکای اصلی تجاری ايران هستند 
و بخشی از معامات کالايی با آنها با ارز محلی صورت می گیرد، 
راه حل منطقی جهت برگشــت ارز حاصل از صادرات ضروری 
است. موضوع صدور و تمديد کارت بازرگانی با توجه به تغییر 
مسیر اين پروسه از اتاق به وزارت صمت و طولانی شدن فرآيند 
آن، نارضايتی بسیاری در میان فعالان بخش خصوصی ايجاد 
کرده که به نظر می رسد وزارت صمت به عنوان متولی تجارت 
خارجی، ضروری اســت نســبت به بازنگری و رفع مشکات، 

اقدامات لازم را در اسرع وقت صورت دهد. / فارس 

مدیرکل روابط عمومی وزارت نفت 
منصوب شد

وزير نفت در حکمی علی فروزنده را به عنوان مديرکل روابط 
عمومی وزارت نفت منصوب کرد.

 به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه اطاع رسانی وزارت نفت، 
در حکم جواد اوجی خطاب به علی فروزنده آمده اســت: »با 
عنايت به تخصص، تعهد و تجربیات ارزشــمند جنابعالی، به 
موجب اين حکم به عنوان »مديرکل روابط عمومی وزارت نفت« 
منصوب می شويد. با توجه به نقش و اهمیت صنعت نفت در 
توسعه و پیشرفت کشور، امید است با اتکال به الطاف خداوند 
متعــال در انجــام امور محوله از جمله موارد ذيل موفق و مؤيد 
باشید. ۱- ايجاد وحدت رويه در اطاع رسانی شفاف صريح و 
پاســخگويی صادقانه در همه زيرمجموعه های وزارت نفت، 
۲- تاش برای اطاع رســانی دقیق و فرهنگ ســازی درباره 
موضوعات مربوط به تولید و مصرف بهینه انواع انرژی در کشور 
و زمینه ســازی برای آشــنايی هرچه بیشتر مردم با وظايف، 
مأموريت هــا و چالش های پیــش روی وزارت نفت، ۳- اراده 
تصويری صادقانه، منصفانه و غیرمخدوش از عملکرد خانواده 
بزرگ صنعت نفت در افکار عمومی، ۴- تعامل شفاف و سازنده 
با رسانه ها در کنار بررسی و استفاده از ابزارهای نوين اطاع رسانی 
مورد نیاز برای عموم مخاطبان صنعت نفت، ۵- تبادل اطاعات 
و به اشــتراک گذاری تجارب با ســاير دستگاه ها برای پیشبرد 
اهداف دولت سیزدهم و تشريح نیازها و سیاست های مربوط 
به بخش انرژی در بدنه دستگاهی حاکمیتی و جلب حمايت 
در راستای اجرای سیاست ها شرکت های تابع وزارت نفت نیز 
مانند همیشه موظف به رعايت سیاست ها و دستورعمل های 
روابــط عمومــی وزارت نفت و ايفای وظايف خود در چارچوب 
اين دستورعمل ها هستند. در خاتمه نیز از زحمات جناب آقای 
کسری نوری در مدت عهده داری مسئولیت، تقدير می نمايم 
و از خداوند متعال برای ايشان سعادت و توفیق را مسئلت دارم.

امیدواری صادرکنندگان به رفع 
موانع در دولت جدید

خبر فولاد مبارکه؛ گلوله برفی که هر روز بزرگتر می شودخبر
شرکت فولاد مبارکه يکی از شناخته شده ترين شرکت 
های بازار سرمايه است که عاوه بر عملکرد موفق در حوزه 
تولید فولاد، در حوزه ســرمايه گذاری نیز بســیار مناسب 
عمل کرده و توانسته سرمايه گذاری های خوبی در شرکت 

های مختلف انجام دهد.
به گزارش ايراســین، شرکت فولاد مبارکه اصفهان در 
زمینه تولید محصولات فولادی از جمله محصولات گرم، 
محصولات سرد، محصولات پوشش دار و ساير محصولات 
فعالیت جدی دارد و به عنوان يکی از بزرگترين شــرکت 
های بازار سرمايه شناخته می شود. فولاد مبارکه در سال 
های فعالیت خود عاوه بر عملکرد بســیار مناســب در 
راستای عملکرد خود و تولید محصولات فولادی، در حوزه 
ســرمايه گذاری نیز بســیار مناسب عمل کرده و توانسته 
سرمايه گذاری های خوبی در شرکت های سرمايه گذاری 
توســعه معادن و فلزات، فولاد هرمــزگان جنوب، فولاد 

امیرکبیر کاشــان، ســرمايه گذاری توکا فولاد، گل گهر و 
چادرملو و ساير شرکت های بورسی و غیربورسی داشته 

است.
همانطور که در تصوير زير مشــاهده می شــود میزان 
ســرمايه گذاری های فــولاد مبارکه در گزارش تلفیق از 
ســال ۹۷ تا ۹۹ به ترتیب ۴،۹22 – ۸،۰۰۰ و ۱۳،۹۸۷ 
میلیارد تومان بوده و افزايش بســیار زيادی داشته است. 
)۹۸ نســبت به ۹۷ افزايش ۶۲ درصدی و ۹۹ نســبت به 
۹۸ افزايش ۷۴ درصدی(. بنابراين با توجه به افزايش زياد 
ســرمايه گذاری در ادامه مقاله به بررســی جزئیات ارزش 
سرمايه گذاری های شرکت در بازار سرمايه می پردازيم

 پرتفوی بورسی فولاد
در جدول زير پرتفوی بورســی فولاد مبارکه که شامل 
شرکت های ومعادن، هرمز، فجر، وتوکا، کگل، کچاد آورده 

شــده اســت. در ادامــه نیز بــرآورد تقريبی در خصوص 
ســودآوری زير مجموعه ها برای ســال ۱۴۰۰ محاسبه 
کرديم)تعمیم سود ۳ ماهه ۱۴۰۰ به کل سال، همچنین 
با توجه به شناســايی ســود ومعادن در آخر ســال مالی، 
برآورد سودآوری آن با افزايش ۳۰ درصدی نسبت به سال 

۹۹ محاسبه شده است(.
همانطور که مشــاهده می شــود سهم فولاد مبارکه از 
سودآوری زير مجموعه های بورسی خود در سال ۱۴۰۰ 
حداقــل برابــر با ۱۷ هــزار میلیارد تومان خواهد بود و در 
صورتی که اين شرکت ها تقسیم سود ۷۰ درصدی داشته 
باشند فولاد می تواند تنها از اين محل ۴۱ تومان به ازای 
هر ســهم سودآوری کسب کند. بنابراين به نظر می رسد 
که سرمايه گذاری های فولاد مبارکه همانند گلوله برفی 
در حال حرکت اســت که روز به روز بزرگتر شــده و برای 

شرکت سودآوری خواهند داشت.

به گزارش ايراسین ، طبق اعام وزارت راه و شهرسازی از بیش از يک میلیون متقاضی دريافت وام وديعه مسکن تاکنون 
تنها هفت هزار نفر موفق به دريافت وام شده اند و بقیه به دلیل سخت گیری های بانکی در صف انتظار هستند. با اين حال 
همچنان برنامه های واگذاری وام وجود دارد، از جمله وام مسکن فرزندآوری. اما اين وام به چه کسانی تعلق می گیرد؟ بر 
اساس جزءهای ۱ و ۲ بند »ه« و جز ۱ بند »و« تبصره ۱۶ ماده واحده قانون بودجه کل کشور در سال ۱۴۰۰ بانک ها مکلف 
هستند در همه شهرها به خانوارهايی که صاحب فرزند سوم به بعد شده يا می شوند و فاقد مسکن هستند، وام وديعه يا خريد 
يا ساخت مسکن )بنا به درخواست خانوار( پرداخت کنند. اين وام که از آن به عنوان وام مشوق فرزندآوری ياد می شود، در 
همه شهرها ۱۵۰ میلیون تومان، قرض الحسنه )کارمزد ۴ درصدی( و با بازپرداخت ۲۰ ساله است. بنابراين رقم اقساط آن 
۹۰۸ هزار تومان خواهد بود. البته با توجه به رشد روزافزون قیمت مسکن، اثرگذاری اين وام برای خريد مسکن در شهرهای 
بزرگ اندک است و به عنوان وام وديعه می تواند کارکرد مؤثری داشته باشد اما در شهرهای کوچک مبلغ ۱۵۰ میلیون تومان، 
هم برای خريد و هم برای ساخت می تواند کارکرد مؤثری برای خانوارها داشته باشد. در عین حال میزان اقساط اين وام برای 

خانوارهای ساکن در شهرهای کوچک سنگین و برای ساکنان در شهرهای بزرگ تا حدودی مناسب است.

جزئیاتیازواممسکن
»فرزندآوری«

بانک مسکن

محمدعلی افتخاری  رئیس هیأت مديره و مديرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی گفت : به رغم وجود 
مشکات زيرساختی و کمبود نیروی انسانی،  با تاش جهادی نیروهای سازمان برای تحقق بخشیدن به برنامه های 
پیش بینی شده موجب شد طی دوره ياد شده مجموع فروش سازمان اموال تملیکی با رشد ۵۵ درصدی همراه شود. معاون 
وزير اقتصاد با تأکید بر حمايت همه جانبه سازمان از تولیدکنندگان اظهار کرد: کالاهايی که به جهت حمايت از تولید داخلی 
کاربرد دارند به هیچ عنوان در مزايده مطرح نخواهد شد و صاحبان کالا و کارخانه ها در صورتی که تقاضا کنند با دريافت 
تأيیديه از گمرک به خود آنها واگذار خواهد شد. به منظور ايجاد جهش مطلوب در تولید و رفع نیازهای داخلی در شرايط 
تحريم، اين سازمان نقش ارزشمندی برای جلوگیری از وقفه خطوط تولید بنگاه های اقتصادی ايفا کرد تا از زنجیره تولید 
و اشتغال حمايت شود ،  اين سازمان طی ۵ ماهه نخست سال جاری توانسته حدود ۵ هزار میلیارد ريال کالا را از طريق 
اعاده به چرخه تولید بازگرداند که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۳۶ درصد رشد را نشان می دهد ،  میزان فروش اموال 
سازمان اموال تملیکی در بخش منقول با رشد ۵۶ درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته به ۶ هزار و ۴۷۳ میلیارد 

ريال رسیده که ۵۴ درصد از اين میزان فروش به صورت مزايده و ۴۶ درصد ديگر به صورت مذاکره ای بوده است. / ايرنا 

بازگشت۵هزارمیلیارد
ریالکالایتوقیفی
بهچرخهاقتصاد

سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی

پلیس فتا در خصوص کاهبرداری از طريق پیامک هايی که افراد را با استفاده از لینک های تقلبی به درگاه های الکترونیکی 
بانکی هدايت می کنند، هشدار داد. به گزارش ايراسین شهروندان به منظور پیشگیری از کاهبرداری از کلیک کردن بر روی 
لینک های جعلی که با شماره های شخصی برای آن ها ارسال می شود و آن ها را به درگاه بانکی نامعتبر ارجاع می دهد، جدا 
خودداری کنند. چرا که کاهبرداران با ايجاد صفحات جعلی که دارای نماد https است و از طرفی حروف تصوير درگاه بانکی 
تعبیه شده که از طرف کاهبرداران نیز تغییر پیدا میکند به راحتی اقدام به سوء استفاده از اطاعات بانکی مردم می کنند. 
سرقت اطاعات از طريق فیشینگ راهی است که خاف کاران اطاعاتی نظیر کلمه کاربری، رمز عبور، شماره ۱۶ رقمی عابر 
بانک، رمز دوم و CVV2 را از طريق ابزارهای الکترونیکی ارتباطات به سرقت می برند و بايد کاربران از وارد کردن چنین اطاعاتی 
در صفحاتی با لینک های تقلبی، خوداری کنند. همچنین افراد اگر خريد اينترنتی دارند؛ حتما از آدرس URL صحیح بانک 
مورد نظر، مطمئن شوند. خريد خود را از طريق درگاه های اصلی بانک که از طرف شرکت شاپرک معرفی شده اند، خريداری 
و اطاعات بانکی خود را وارد کنند. آدرس معتبر ورود به اينترنت بانک های رسمی کشور در سايت رسمی پلیس فتا به نشانی 

cyberpolice.ir/links )قسمت آدرس اينترنت بانک ها( قرارگرفته است که افراد می توانند از آن استفاده کنند.

هشدارپلیسفتا
دربارهدرگاههایپرداخت
اینترنتیجعلی

پلیس فتا

علیرضا قاری قرآن مديرکل راه و شهرسازی استان اصفهان گفت: ۳۹۷ رای قضايی به نفع دولت و بیت المال برای 
برای بازپس گیری ۸۷۷.۹ هکتار از اراضی ملی استان اصفهان اخذ شد. با پیگیری های حقوقی از سوی اين اداره کل 
در راســتای رفع تصرف اراضی ملی اســتان اصفهان و با حمايت جدی دســتگاه قضايی در اين خصوص، ۳۹۷ رای 
قضايی به نفع دولت و بیت المال اخذ شــد.   اين آرا مربوط به پرونده های مهم و حســاس اختافی اين اداره کل با 
متصرفان و زمین خوارانِ بیش از ۸۷۷.۹ هکتار از اراضی ملی در سطح استان اصفهان بوده است ، ۴۰ فقره رای قطعی 
قضايی در راستای رفع تصرفات غیر مجاز اجرا شد که به تبع آن ۲.۳ هکتار از اراضی ملی در سطح استان به دولت 
اعاده شد.    به موجب دست درازی به ۵۳ هکتار از اراضی دولتی، ۶۵ مورد طرح دعوی و پرونده حقوقی علیه اشخاص 
متخلف تشکیل شده است ، اداره کل راه و شهرسازی استان اصفهان با حمايت دستگاه قضايی هیچ مماشاتی با 
زمین خواران ندارد و تصرف اراضی ملی به هر بهانه ای که صورت گرفته باشــد نتیجه ای غیر از تعقیب قضايی و 
محکومیت کیفری و قلع و قمع و زيان ناشی از آن برای متصرفان به همراه ندارد.  وی در پايان با تاکید بر جديت اين 
اداره کل در برخورد با متصرفان اراضی ملی اذعان داشت: ادار ه کل راه و شهرسازی استان اصفهان نسبت به اشخاصی 

که اقدام به دست اندازی به اراضی ملی می کنند به هیچ وجه مسامحه نخواهد کرد. / روابط عمومی 

بازپسگیری۸۷۷.۹
هکتارازاراضیملی
استاناصفهان

علیرضا قاری قرآن

به گزارش روابط عمومی رايتل به نقل از » شستا رسانه«: سعید کاردار معاون امور هلدينگ های شرکت سرمايه گذاری تامین 
اجتماعی )شستا( در حاشیه بازديدهای دوره ای خود،از شرکت رايتل بازديد کرد. در اين بازديد پس از شنیدن گزارش مختصری 
از برگزاری مجمع سالانه رايتل، گفت: من در راستای بازديدهای دوره ای که از شرکت ها دارم، بعد از جلسه مفصلی که امروز با 
موضوع تامین و توزيع دارو داشتم، به رايتل آمدم تا ضمن خداقوت پیگیر روند بورسی شدن رايتل باشم.  شرکت خدمات ارتباطی 
رايتل، به عنوان هلدينگ ارتباطات شستا، يکی از سه اپراتور بزرگ تلفن  همراه ايران به شمار می رود و شستا به عنوان سهامدار 
صددرصدی رايتل، در نظر دارد با عرضه شرکت ها در بورس گامی در راستای افزايش شفافیت شرکت ها و بهبود جريان نقدينگی 
آنها بردارد. وی با اشاره به روند رشد شاخص های عملکردی رايتل در سه ماهه اول ۱۴۰۰  نسبت به سال ۹۹، همچنین روند افزايش 
سهم بازار مشترکین در اوج تحريم های ظالمانه، اعام کرد: يکی از اهداف مديران شستا و رايتل در سال ۱۳۹۹ بسترسازی و انجام 
اقدامات مورد نیاز به منظور بورسی شدن شرکت در سال ۱۴۰۰ بوده که با اصاح ساختار سرمايه، ادغام برخی از شرکت ها و ساير 
اقدامات مشابه اين موضوع صورت پذيرفته است و با عقد قرارداد با کارگزاری صبا تأمین، فرآيند بورسی شدن شرکت در حال انجام 
است.امیدواريم تا پايان سال با عرضه سهام رايتل، بتوانیم بخشی از مردم و مشترکین آن را به عنوان سهامدار اين شرکت ببینیم

سهامرایتلتاپایانسال
جاریدربورسعرضه
خواهدشد

شرکت رایتل

به پیشنهاد سرپرست وزارت آموزش وپرورش و موافقت وزير ارتباطات و فناوری اطاعات کارگروه پشتیبانی از آموزش مجازی 
دانش آموزان تشکیل شد.  در جلسه مشترک  عیسی زارع پور وزير ارتباطات و فناوری اطاعات، علیرضا کاظمی سرپرست وزارت 
آموزش وپرورش، مهدی اخوان بهابادی مديرعامل همراه اول ماحظات کمی و کیفی خدمات آموزش مجازی دانش آموزان در بستر 
سامانه شاد مطرح شد. بر اساس تصمیمات اخذ شده به منظور بررسی و پیشنهاد راهکارهای بهبود تجربه کاربری و ارتقاء کیفی خدمات 
در بستر پلتفرم های مختلف ارائه دهنده خدمات آموزش مجازی به دانش آموزان و معرفی استانداردها و قابلیت های لازم همراه با پیشنهادات 
اجرايی، کارگروهی به رياست سید ستار هاشمی معاون فناوری و نوآوری وزارت ارتباطات و با عضويت علی باقرزاده رئیس مرکز هماهنگی 
حوزه وزارت آموزش وپرورش و مهدی اخوان بهابادی مديرعامل همراه اول تشکیل شد.با توجه به شرايط حاصل از شیوع کرونا و با عنايت 
به پیش بینی برگزاری کاس های آموزش غیرحضوری و از راه دور برای دانش آموزان، میزان آمادگی زيرساخت های ارتباطی کشور 
برای شروع سال تحصیلی جديد و همچنین مشخصات سیستم های آموزشی، ماحظات کیفی و موضوعات کارکردی و غیر کارکردی 
پلتفرم های مختلف و روال های لازم جهت تحقق زيست بوم جامع آموزش مجازی دانش آموزی مبتنی بر مدل تجاری مناسب و 

شکل گیری کامل زنجیره های ارزش آن، در »کارگروه پشتیبانی از آموزش مجازی دانش آموزان« شناسايی شده است./ سیتنا

تشکیلکارگروه
پشتیبانیازآموزشمجازی
دانشآموزان

شرکت همراه اول

)تجدید ارائه شده()تجدید ارائه شده(

1399/12/30یادداشتدارایی ها
میلیون ریال

1398/12/29
میلیون ریال

1398/01/01
میلیون ریال

دارایی ها غیر جاری

198.129.362161.536.163146.532.405دارایی ها ی ثابت مشهود                                                    13

1.607.1041.734.9101.746.648سرمایه گذاری در املاک                                                     14

12.301.9058.382.9135.671.756سرقفلی                                                                                      15

6.320.1623.117.6693.492.527دارایی ها ی نا مشهود                                                         16

139.872.87680.138.83349.221.735سرمایه گذاری در شرکت های وابسته                       17

35.006.32712.090.0518.440.518سایر سرمایه گذاری های  بلند مدت                           18

73.061.26423.519.06121.731.417دریافتی های بلند مدت                                                    22

-474.59873.964دارایی مالیات انتقالی                                                       38

15.869.98024.496.56715.037.037سایر دارایی ها                                                                      19

49.643.580315.990.131251.874.43جمع دارایی های غیر جاری

سعید بزرگی مديرعامل شرکت صبا فولاد خلیج فارس گفت: شرکت صبا فولاد خلیج فارس برای اولین بار بريکت گرم اين 
شرکت را  در بورس کالای ايران عرضه کرد. به گزارش روابط عمومی شرکت صبا فولاد خلیج فارس، وی در جلسه شورای هماهنگی 
مديران ضمن تشــکر از فرخ فدايی سرپرســت فروش شــرکت، با اعام خبرعرضه بريکت گرم شــرکت صبا فولاد خلیج فارس از 
يکشنبه ۲۱ شهريور ماه ۱۴۰۰ برای نخستین بار در بورس کالای ايران اظهار داشت: يکی از مهم ترين مزيت های عرضه بريکت 
گرم دربورس کالا، شــفافیت در قیمت گذاری محصولات ابتدايی زنجیره فولاد کشــور اســت. وی با اشــاره به اينکه در حال حاضر 
شرکت صبا فولاد خلیج فارس اولین و بزرگترين تولید کننده بريکت گرم در کشور است، تصريح کرد: صبا فولاد خلیج فارس با 
عرضه محصولات خود در بورس کالا می تواند با ارائه محصولات با کیفیت تر در کنار رفع نیازمندی های داخلی، چرخه صادرات را 
نیز شفاف کند. او  بريکت گرم را به عنوان يک کالای استراتژيک در صنعت فولاد کشور دانست و گفت: با توجه به تجربه موفق 
عرضه ديگر محصولات فولادی در بورس کالا و تسهیل خريد و فروش آن برای خريداران، امیدواری زيادی وجود دارد که بريکت 
گرم تولیدی اين شرکت نیز بتواند جايگاه مناسبی در اين بازار به دست آورد.شرکت های عاقه مند به خريد بريکت گرم در بورس 

بايد برای فعالیت در اين بازار، از طريق يکی از کارگزاری های مجاز بورس کالا، کد بورسی مربوطه را دريافت کنند.

عرضهبریکتگرمدربورس
کالابراینخستینباردرایران

شرکت صبا فولاد خلیج فارس

سیدمرتضی احتشامی معاون بهره برداری شرکت فاضاب تهران از واگذاری ۹۰ درصد پساب تولیدی تصفیه خانه های محلی 
به شهرداری های مناطق به منظور آبیاری فضای سبز شهر تهران تا پايان امسال خبر داد.  وی با اشاره به تفاهم نامه جامع سازوکار 
تامین پايدار آب فضای سبز تهران میان وزارت نیرو و شهرداری در سال گذشته گفت: حدود ۱۷ میلیون متر مکعب پساب در 
سال توسط تصفیه خانه های فاضاب محلی شهر تهران تولید می شود ، اين واگذاری عاوه بر جبران مخاطرات ناشی از کاهش 
بارندگی، اثر بســیار زيادی در حفاظت از ذخاير آب زيرزمینی دارد ، در گام نخســت برای فروش اين حجم از پســاب، بر اســاس 
موافقت نامه برای آبیاری فضای ســبز و جنگل کاری درون شــهری و بیرون شــهری در اختیار شــهرداری قرار می گیرد ، مراحل 
واگذاری پســاب تصفیه خانه های فاضاب به شــهرداری را  بر اســاس مدل های اقتصادی و مالی خواند و در حال حاضر پســاب 
تصفیه خانه فاضاب شهرک غرب به شهرداری منطقه ۲ و  بخشی نیز به برج میاد تحويل داده می شود ، برای فروش پساب 
ساير تصفیه خانه های محلی از جمله تصفیه خانه اکباتان به شهرداری مناطق ۵ و ۹ نیز مذاکراتی صورت گرفته و خط انتقال 
پساب توسط شهرداری در دست ساخت است. وی با اشاره به عملیاتی شدن کامل تعرفه پساب افزود: امکان جايگزينی دست کم 

۴۰ میلیون متر مکعب از رواناب ها و آب های سطحی با استفاده از پساب تصفیه خانه های فاضاب محقق خواهد شد ./ پاون

۹۰درصدپسابتولیدی
تصفیهخانههایتهرانبه
شهرداریواگذارمیشود

 شرکت فاضلاب تهران
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 محمود بهمنی رئیس کل اسبق بانک مرکزی گفت : ارز ۴۲۰۰ در دولت جدید به شکل تدریجی حذف گردد چرا که تشدید نظارت در این فرآیند، چندان موثر نخواهد بود.راهکار عقلایی تک نرخی کردن ارز و 
دادن یارانه نقدی به مردم از محل درآمد ناشی از فروش ارز به نرخ آزاد است. سیاست ارز ۴۲۰۰ تومانی متاسفانه به خوبی اجرا نشد و یارانه ای که تخصیص پیدا کرد، هیچ بهره ای برای مصرف کننده نهایی 
نداشت. در حقیقت این یارانه دست عده ای از واسطه ها افتاد که اقدام به واردات کالا با ارز ۴۲۰۰ تومانی کرده و همان کالا را با ارز بیست و چند هزار تومانی به بازار عرضه کردند. اینجا بود که فضای رانت و فساد 
در مساله ارز ۴۲۰۰ تومانی نمود پیدا کرد. در واقع خلأ قیمتی بین ارز یارانه ای و ارز آزاد، دلالان را به سوء استفاده از این فضا تشویق می کرد؛ لذا پدیده هایی مانند قاچاق معکوس در کشور ایجاد می شود که به 
موجب آن، کالایی که نیاز اساسی مردم کشور است، بدون آن که در بازار عرضه شود، به طور مستقیم به مرز کشور می رود و به کشور های همسایه قاچاق می شود. این پدیده در کالا هایی مانند نهاده های 
دامی، شکر و اقلام دارویی دیده شده است. ابوالحسن خلیلی رئیس اتحادیه واردکنندگان نهاده های دام و طیور اظهارداشت : اعلام نکردن سیاست های ارزی دولت با توجه به ضرورت تداوم روند تامین کالاهای 
اساسی به ویژه نهاده های دامی در نیمه دوم سال به عنوان یکی از موانع تداوم فرآیند خرید و واردات کالا محسوب می شود. بر اساس سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی شرکت های دولتی اجازه فعالیت 

تجاری ندارند و این در حالی است که سهم دولتی ها از واردات نهاده های دامی طی سال های اخیر از ۵ درصد به ۳۰ درصد رسیده است. / فارس 

قیمت حامل های انرژی صنعت فولاد کشــور را آزاد کنید و نگران پیامد های آن نباشــید چراکه 
نه تنها حاشیه سود اين شرکت ها در وضعیت مطلوب قرار دارد بلکه حتی افزايش دوبرابری قیمت 
حامل های انرژی و کم کردن از يارانه انرژی آنها تأثیری بر قیمت فولاد و محصولات فولادی و البته 

قدرت خريد مردم ندارد.
به گزارش مرکز پژوهش های مجلس، حاشــیه ســود ناخالص صنايع فولادی فاقد زنجیره ارزش 
کامل به خصوص شــرکت های فولادی بخش خصوصی با فناوری کوره القايی که تنها روی مرحله 
فولادســازی ســرمايه گذاری کرده اند، احتمالاً به زير ۱۰درصد کاهش می يابد که با توجه به هزينه 
سربار پايین آنها، تداوم تولید تهديد نخواهد شد. مصارف انرژی شرکت های معدنی بالادستی زنجیره 

ارزش نســبتاً پايین اســت و اصاح قیمت حامل های انرژی تأثیر چندانی در وضعیت سوددهی آنها 
نخواهد داشت. به گفته پژوهشگران بازوی پژوهشی مجلس شورای اسامی، رکود بخش ساخت وساز 
در کشــور و  دسترســی نداشتن به بازارهای صادراتی جذاب موجب می شود که شرکت های نوردی 
پس از اصاح نرخ حامل های انرژی رکود شديدتری را تجربه کنند چراکه مدل کسب وکاری که بر 
مبنای آن واحدهای متعدد نوردی در دهه ۸۰شمسی ايجاد شدند، امروزه منقضی شده و تعطیلی 
بسیاری از اين واحدها در میان مدت اجتناب ناپذير است. راهکارهايی نظیر انتقال خطوط تولید به 
کشورهای منطقه و تجمیع واحدهای صنعتی و افزايش مقیاس تولید ازجمله راهکارهايی است که 
درمجموع موجب توسعه صنعت فولاد کشور خواهد شد. يافته های بازوی تحقیقاتی مجلس حکايت 

از آن دارد که اصاح قیمت حامل های انرژی تأثیری بر قیمت فولاد و محصولات فولادی در بازار و 
درنتیجه قدرت خريد مردم نخواهد داشت چراکه قیمت نهايی شمش و محصولات فولادی براساس 
مکانیسم های بازار )عرضه و تقاضا( و متناسب با قیمت های جهانی )و بعضاً بالاتر از قیمت های جهانی( 
تعیین می شود ، اصاح قیمت حامل های انرژی زنجیره فولاد يکی از مراحلی است که بايد در بسته 
جامع اصاح ساختار زنجیره فولاد کشور انجام شود و اصاح نظام عرضه و تقاضا، آزادسازی قیمت های 
محصولات کل زنجیره )از طريق عرضه در بورس کالا و کشف قیمت( و اصاح عوارض و تعرفه های 
صادرات و واردات از ديگر اقدام هايی اســت که بايد به طور همزمان عملیاتی شــود تا آســیب پذيری 

صنعت فولاد کشور به  حداقل برسد.

پیشنهاد مرکز پژوهش های مجلس ؛ قیمت حامل های انرژی صنایع فولادی افزایش یابد

تحریم ها سبب شد ایران از 100 میلیارد دلار درآمد نفتی محروم شود

جواد اوجی وزير نفت ثبات و پايداری امنیت انرژی در 
جهان را مستلزم اتخاذ رويکردی غیرسیاسی در بازار نفت 
دانست و گفت: تحريم های ظالمانه آمريکا سبب شد ايران 
از آوريل ۲۰۱۸ تا آوريل ۲۰۲۱ )فروردين ۹۷ تا فروردين 
۱۴۰۰( از تولید يک میلیارد و ۸۰۰ میلیون بشکه نفت و 

بیش از ۱۰۰ میلیارد دلار درآمد نفتی محروم شود.
 وی  در نخســتین حضور خود در نشســت اوپک پاس 
)در جريــان بیســتمین نشســت وزيران نفــت و انرژی 
تولیدکننــدگان عضــو و غیرعضو ســازمان کشــورهای 
صادرکننده نفت موسوم به ائتاف اوپک پاس( اظهار کرد: 
برايم ســبب خوش وقتی و افتخار اســت که به عنوان وزير 
نفت جمهوری اســامی ايران برای نخســتین بار در جمع 

شما حاضر می شوم.
او بــا قدردانــی از پیام های تبريک رئیس و نايب رئیس 
نشســت وزارتی اوپک و غیراوپک، رئیس کنفرانس اوپک 
و دبیــرکل اوپک، يادآوری کرد: آنچه تولیدکنندگان نفت 
اوپک و غیراوپک را از ابتدای سال ۲۰۱۷ تاکنون در کنار 
هم قرار داده اســت، تاش برای برقراری و حفظ ثبات در 

بازار جهانی نفت از طريق همکاری بوده است.
وی با بیان اينکه ايران به عنوان يکی از اعضای موسس 
اوپک و يکی از تولیدکنندگان بزرگ نفت جهان، با وجود 
فشــارهای ناشــی از تحريم های ظالمانه، همواره از اصل 
همکاری زير چتر اوپک و بیانیه همکاری اوپک و غیراوپک 
حمايت کرده و به اصول و اهداف اين همکاری پايبند بوده 
اســت، تصريح کرد: ما بر اين اعتقاد هســتیم که حفظ و 
تداوم دستاوردهای بیانیه همکاری براساس شرايط حاکم 
بر بازار جهانی نفت به ســود هر دو گروه تولیدکنندگان و 

مصرف کنندگان و اقتصاد جهان خواهد بود ،  در دو ســال 
گذشته، در نتیجه شیوع کرونا در جهان، اقتصاد جهانی و 
به تبع آن بازار نفت متحمل آسیب های قابل توجهی شده 
است که بخشی از آنها همچنان با ما همراه است،  با وجود 
همه دشــواری های دو ســال گذشــته، اوپک و متحدان 
غیراوپــک حاضــر در بیانیه همکاری با وجود برخی فراز و 
نشــیب ها توانسته اند همچنان به اصول و اهداف مشترک 
خود پايبند باشند و به حرکت مشترک در مقابله با چالش ها 

و بی ثباتی های موجود در بازار جهانی نفت ادامه دهند.
او با تاکید بر اينکه از نظر جمهوری اسامی ايران، ثبات 
و پايــداری امنیــت انرژی در جهان مســتلزم رويکردی 
غیرسیاسی به بازار نفت است، گفت: از اين طريق می توان 
تعادلی ظريف در منافع تولیدکنندگان و مصرف کنندگان 
ايجاد و هم زمان، به اهداف ذکرشده در اساسنامه اوپک و 

در بیانیه همکاری اوپک و غیراوپک رسید.
وی بــا بیــان اينکه ايران آمادگی دارد به محض برطرف 
شدن تحريم های يکجانبه و ظالمانه دولت آمريکا، با افزايش 
تولیــد نفت به بالاترين ســطح ممکــن، در جهت جبران 
خســارت های فــراوان صورت گرفتــه در اثر تحريم های 
يکجانبــه آمريکا حرکت کند، تصريح کرد: تحريم ها علیه 
جمهوری اسامی ايران سبب شد از آوريل ۲۰۱۸ تا آوريل 
۲۰۲۱، ايران از تولید يک میلیارد و ۸۰۰ میلیون بشــکه 
نفت خود )براساس آمار منابع ثانويه( محروم شود که منجر 
به وارد آمدن بیش از ۱۰۰ میلیارد دلار خسارت در زمانی 
شد که نیازمند تامین ضروريات کشور از جمله برای مقابله 

با شیوع کرونا بوده ايم.
اعمال تحريم های غیرقانونی و يکجانبه ازسوی آمريکا 

بر دو عضو موســس اوپک، در تعارض با اصول و مقررات 
حقوق بین الملل و حقوق بین الملل انسان دوستانه است.

او با اشــاره به اينکه جمهوری اســامی ايران در دوره 
دولت ابراهیم رئیســی، رئیس جمهوری همانند گذشته به 
همکاری سازنده و حمايت موثر خود از اوپک و توافق بیانیه 
همکاری برای حفاظت از منافع جمعی کشــورهای عضو 
ادامــه خواهد داد، گفت: من از هرگونه همکاری جمعی يا 
دوجانبه با کشــورهای تولیدکننده نفت اوپک و غیراوپک 

به گرمی استقبال می کنم.
 به عنوان وزير نفت جمهوری اسامی ايران، همه تاش 
خــود را برای حفاظت از منافع تولیدکنندگان نفت اوپک 
و غیراوپک به کار خواهم بست و اطمینان دارم که با ارتقای 
همــکاری و همبســتگی میان مــا، ضمــن رويارويی با 
چالش های تغییرات اقلیمی، آينده ای روشــن پیش روی 
کشــورهای عضو اوپک و تولیدکننــدگان غیراوپک قرار 

خواهد داشت.
تصویب برنامه اوپک پلاس برای افزایش 

تدریجی تولید نفت
وزيران اوپک و متحدانش موافقت کردند برنامه افزايش 
تدريجــی تولیــد را ادامه دهند و ارزيابی میزان تقاضا برای 

نفت در سال ۲۰۲۲ را بالاتر بردند.
گــروه اوپک پــاس در ژويیه افزايش ماهانه ۴۰۰ هزار 
بشکه در روز را به منظور احیای محدوديت عرضه تصويب 
کرده بود. تصمیم وزيران اين گروه به معنای آن است که 
اوپک پاس در اکتبر تولیدش را مانند سپتامبر ۴۰۰ هزار 
بشــکه در روز افزايش می دهد. ديدار بعدی وزيران اوپک 

پاس چهارم اکتبر )۱۳ مهر( تعیین شد.
اوپک پاس در بیانیه ای اعام کرد اگرچه تبعات شیوع 
پاندمــی کوويــد ۱۹ همچنان ابهاماتی را به همراه دارد اما 
عوامل بنیادين بازار تحکیم شــده و ذخاير نفت ســازمان 
توسعه و همکاری اقتصادی با بهبود تقاضا، همچنان روند 

رو به کاهشی داشته است.
کارشناســان اوپک پاس پیش بینی رشــد تقاضا برای 
نفت در ســال ۲۰۲۲ را ۴.۲ میلیون بشــکه در روز برآورد 
کردند که بالاتر از برآورد قبلی ۳.۲۸ میلیون بشکه در روز 
بود و احتمال تولید بالاتر اين گروه در آينده را تقويت کرد.

دورنمای تقاضا برای نفت در سال ۲۰۲۲ براساس آمار 
ســال ۲۰۲۱ خوش بینانه به نظر می رســد. اوپک پاس 
انتظار دارد تقاضا برای نفت که سال ۲۰۲۰ به میزان حدود 
۹ میلیون بشکه در روز کاهش داشت، امسال ۵.۹۵ میلیون 
بشکه در روز رشد کند اما تقاضا در نیمه اول سال ۲۰۲۱ 

تنها حدود سه میلیون بشکه در روز رشد کرد. / شانا

   اولویت کمیسیون انرژی؛ پیگیری تامین 
گاز خانگی و نیروگاه ها

فريدون حســنوند با اشــاره به حضور وزير نفت در جلسه 
کمیســیون انــرژی مجلس در جمع خبرنــگاران، تامین 
سوخت گاز در زمستان و همچنین تامین گاز نیروگاه های 

تولید برق را از محورهای نشست  عنوان کرد. 

وی ســاماندهی نیروی انســانی وزارت نفت را از ديگر 
موضوعات مطرح شــده در اين نشســت عنوان کرد و گفت: 
مقرر شــد کمیته مشــترکی بین کمیسیون انرژی و وزارت 
نفت درباره لوايح بودجه سال ۱۴۰۱ و برنامه هفتم توسعه 
تشــکیل شــود که نتايج بررســی اين کمیته مبنای کار در 
آينده خواهد بود. مقرر شــد بین کمیســیون های انرژی و 
صنايــع و وزارتخانه های نفت و صمــت به منظور پیگیری 
نیازمندی های صنايع پايین دستی پتروشیمی و نیروگاه ها 

نشست های مشترکی برگزار شود.

 افزایش 30 درصد نرخ کرایه تانکرهای 
سوخت رسان              

جواد اوجی وزير نفت از احتمال کسری ۲۰۰ میلیون متر مکعب 
گاز در فصل ســرما و در زمان اوج مصرف خبر داد و گفت: تمام توان 
خود را به کار خواهیم گرفت که مردم در بخش خانگی دچار مشکل 

نشوند. 
وی پس از نشســت کمیســیون انرژی مجلس شورای اسامی از 
پیگیری برای تامین سوخت زمستانی به ويژه تامین گاز برای مصارف 
خانگی و صنعتی در اولین روزهای حضور خود در اين وزارتخانه خبر 
داد وگفت : سطح مخازن نگهداری سوخت مايع نیروگاه ها ۳۰ درصد 
کاهــش يافتــه، با مصوبه ای که از هیات وزيــران گرفتیم، نرخ کرايه 
تانکرهــای سوخت رســان را ۳۰درصــد افزايــش داديــم تا برای 
سوخت رسانی تشويق شوند ، ايستگاه های تقويت فشار گاز در خط 
سراسری گاز ايجاد خواهد شد که به محض تامین کالا، اين ايستگاه ها 
به بهره برداری می رســند.  ســال گذشــته، نزديک به ۱۵۰ میلیون 
متر مکعب گاز در فصل سرما کم داشتیم که برای حل مشکل به بخش 
صنايع نیروگاهی محدوديت داده شــد که با مصرفی که امســال رقم 
خورده، پیش بینی ما اين است که نزديک به ۲۰۰ میلیون متر مکعب 
گاز در فصل سرما کم داشته باشیم. با تدابیری که از همین الان شروع 
کرديم، امیدواريم که امســال کمترين چالش را در اين حوزه داشــته 
باشیم. تمام توان را به کار خواهیم گرفت که مردم در بخش خانگی 
دچار مشــکل نشــوند. همچنین تامین سوخت زمستانی، ناترازی و 
کسری گاز، تامین سوخت نیروگاه ها، فروش نفت، خام فروشی، احداث 
پتروپالايشگاه ها و زنجیره ارزش را از جمله مواردی عنوان کرد که در 
نشست  کمیسیون انرژی مورد بحث قرار گرفت ، او  به دغدغه نمايندگان 
درباره ساماندهی نیروی انسانی اين وزارتخانه اشاره کرد و گفت: نیروی 
انســانی ســرمايه های کشور هســتند و در  ۱۰ روز گذشته، تیمی از 
نخبگان وزارت نفت را برای ساماندهی نیروی انسانی اين وزارتخانه 
بسیج کرديم و اين موضوع اولويت کاری ما است. وی، موضوع تامین 
نفت و گاز و سوخت نفت کوره برای نیروگاه ها را از ديگر موضوعات 
مطرح شــده در نشست عنوان کرد و گفت: سطح مخازن نیروگاهی، 
امسال نسبت به سال گذشته ۳۰ درصد کاهش يافته است. در حوزه 
خام فروشی، بنا داريم با ارتقای کمی و کیفی پالايشگاه های فعلی و 
احداث پتروپالايشگاه های جديد بر اساس برنامه زمان بندی، دغدغه 

فروش نفت در سال های آينده را از بین ببريم. / ايرنا

جــواد نیلی در گفت وگو با ايراســین، درخصوص 
شــرايط به وجود آمده ناشــی از قطع برق در کشــور 
اظهــار کــرد: طی ۴ تا ۵ ســال اخیــر بالانس تولید و 
مصرف برق در ايران دچار تزلزل جدی شــده، به اين 
صورت مصرف برق خیلی بیشــتر از میزان تولید بوده 
است. معمولا در اين شرايط نیز اگر به شبکه ای وصل 
می شــويم، آن شــبکه بايد شرايط لازم را برای تبادل 

بار با ما داشته باشد.
مدير ارشــد خدمات فنی و پشتیبانی شرکت فولاد 
مبارکه در ادامه سخنانش به اثرات ناشی از قطع برق 
بر روند تولید اين شــرکت اشــاره کرد و گفت: از اوايل 
خردادمــاه محدوديت های برق برای شــرکت فولاد 
مبارکه آغاز و باعث شد فعالیت قسمت های عمده ای 

از خطــوط تولید را متوقف کنیم.
در سالهای گذشته اين نوع از توقفات کاری در حد 
چند ساعت در روز و به مدت محدودی بود و حداکثر 
بین ۲۰ روز تا يک ماه اتفاق می افتاد؛ همچنین میزان 
آن نیــز در حــد ۳۰ تــا ۴۰ درصد از توان مصرفی بود؛ 
اما امســال از ۳ جهت اين محدوديتها بیشتر شد، اول 
اينکــه طــول مدت آن افزايش يافت و به جای يک ماه 
به ۳ تا ۴ ماه رســید و از ۳ تا ۴ ســاعت در روز به ۱۲ 
ســاعت در روز افزايش يافت و میزان آن به ۸۰ تا ۹۰ 
درصد توان مصرفی در فولاد مبارکه رسید. در نتیجه 
همه اين موارد باعث شــد تا فولاد مبارکه دچار افت 
شــديد تولید شــود و تجهیزات کارخانه نیز به دلیل 

قطع و وصل شــدن برق شبکه آسیب ببینند.  
به گفته وی، اگر خط تولید پیوســته نباشــد منجر 
به آسیب تجهیزاتی همچون نسوزها و ديگر تجهیزات 

می شود.
 خســارتهای ديگــری که در ۴ مــاه اخیر به فولاد 
مبارکه وارد شــده، باعث افزايش مصرف انرژی برای 
هرتن تولید شــد. اين درحالی اســت که روند تولید 
فولاد مباره از ســوی ســازمانهای بســیاری از جمله 
ســازمان استاندارد رصد میشود؛ همچنین شرکتهای 
خارجــی نیز روند تولید فولاد را مد نظر قرار میدهند.
بــه گفته او ، افزايش شــاخص مصرف انرژی بر هر 
تن تولید، منجر به آســیب و لطمه به جايگاه شــرکت 
خواهد شد. زيرا برخی از سازمانها و مشتريان اروپايی 
از شــرکتهايی که مصرف انرژی پرِتن آنها بالا باشــد 
حدالامــکان از آنها محصول خريداری نمی کنند. زيرا 
اين نوع از تولید می تواند آســیبهايی به محیط زيست 
وارد کند و اروپايیها نیز بر اين اساس از خريد خودداری 

می کنند.
 البتــه مصرف برق در فولاد مبارکه افزايش نیافته، 
بلکه توقفات ايجاد شــده در خط تولید، باعث میشــود 
بــه نوعی پرِت انــرژی افزايش پیدا کند. موضوعی که 
مقصر آن شــرکت فولاد مبارکه نیســت بلکه سازمان 
 توانیــر يــا گاز منطقه ای مســئول بــه وجود آمدن 

آن هستند.

خبر
قطعی برق به جایگاه جهانی شرکت 

فولاد مبارکه آسیب می رساند

خبر

پاداش ۳ میلیارد تومانی معرفی کنندگان مراکز استخراج غیرمجاز رمز ارز
بــه گزارش پايگاه شــرکت مديريت 
تولیــد، انتقال و توزيع نیروی برق ايران، 
وزارت نیــرو به گزارش های مردمی که 
منجر به کشــف مراکز غیرمجاز شوند تا 
سقف ۱۰ میلیون تومان پاداش ارائه می 
دهــد و در صورتی که مرکز غیرمجاز در 
يکی از نهادهای دولتی و يا نهادهايی که 
از بودجه عمومی استفاده می کنند باشد، 
مبلغ پاداش دو برابر شده و سقف آن به 
۲۰ میلیون تومان افزايش خواهد يافت.

براين اســاس تاکنــون نزديک به ۳ 
میلیارد تومان به عنوان پاداش به عامان 

شناسايی مردمی پرداخت شده است.
جمــع بندی گزارش های ارســالی 

نشــانگر آن است، استفاده غیرقانونی از 
تعرفه برق خانگی و يا از طريق انشــعاب 
مســتقیم )برق دزدی( برای اســتخراج 
رمزارز به ترتیب  از ۶ و ۵ درصد در سال 
۱۳۹۹ به ۱۲ و ۱۰ درصد در بهار ســال 

۱۴۰۰ افزايش يافته است.
ارائه اين آمار از آن جهت نگران کننده 
اســت که افزايش اســتفاده غیرمجاز از 
دســتگاه های استخراج رمزارز در خانه 
ها و يا به صورت انشــعاب پشــت کنتور 
احتمال آسیب رساندن به دستگاه های 
الکتريکی همســايگان )شامل يخچال، 
کولر، تلويزيون و ...( را به شدت افزايش 

می دهد.

گــزارش ذکر شــده همچنین بیانگر 
افزايش ســهم گــزارش های مردمی در 
شناســايی و جمع آوری مراکز غیرمجاز 
اســتخراج رمزارز از ۱۱ درصد در ســال 
۱۳۹۹ به حدود ۲۰ درصد در بهار سال 

۱۴۰۰ است.
 هموطنــان مــی تواننــد گــزارش 
شناســايی خود را از طريق سامانه توانیر 
https://tavanir.org.ir/  بــه آدرس
samaat، ســامانه تلفنــی ۱۲۱ و يــا 
مراجعــه حضــوری به دفتر حراســت 
شــرکت های توزيع نیــروی برق ثبت 

کنند.
از آنجايــی که ماحظــات مربوط به 

حفظ محرمانگی هويت عامان  شناسايی 
برای شــرکت های برق ضروری است، از 
ايــن رو همــه مکاتبه هــای مربوط به 
پیگیــری گزارش ها به صورت محرمانه 
انجام می شود و بنابراين فرآيند بررسی 
گزارش ها بیشتر از حالت عادی است و 
هموطنان می بايســت تــا اعام نتیجه 
نهايی از طرف شــرکت های برق صبور 
بوده و از ثبت کردن گزارش های تکراری 

حتما خودداری کنند.
تاکنــون ۵هزار و ۳۸۰ مرکز با تعداد 
۲۱۷ هــزار و ۳۵۶ دســتگاه به ظرفیت 
۶۱۳ هــزار و ۷۱۵ کیلووات در کشــور 

کشف و جمع آوری شده است.

محمد سرجوقیان معاون امور معادن و صنايع معدنی سازمان صنعت، 
معدن و تجارت اصفهان گفت:  از مجموع ۶ هزار محدوده معدنی در کل 
کشور، بیش از ۹۰۰ محدوده اکتشافی، پروانه بهره برداری، گواهی کشف 

و مجوز برداشت متعلق به استان اصفهان است.
 برگزاری روند مجدد مزايده اين محدوده ها  طی ۱۰ روز گذشــته از 

طرف وزارت صنعت، معدن و تجارت صادر شد.
وی با ذکر تفاوت میزان اشــتغال زايی در معادن مختلف، اضافه کرد: 
اشتغال زايی در هرکدام از معادن سنگ های تزئینی حدود ۲۵ نفر، معادن 
فلزی ۴۰ نفر و مصالح ساختمانی حدود ۱۰ نفر است ،  تاکنون يک هزار 
و ۳۰۰ مجوز معدنی در اســتان اصفهان صادرشــده که اين اســتان ازنظر 

تعداد معادن و پروانه های صادرشده رتبه اول را در کشور به خود اختصاص 
داده اســت ، ۸۵۰ پروانه بهره برداری معدنی، ۱۵۰ محدوده شــن و ماسه 
و ۳۵۰ فقره پروانه اکتشاف در اين استان صادرشده است ، انواع سنگ های 
ساختمانی شامل مرمريت، تراورتن، مرمر، گرانیت با رنگ های مختلف و 
انواع مواد فلزی شامل طا، سرب، روی، آهن و مس و انواع مواد غیرفلزی 
شــامل بنتونیت، دولومیت و خاک های صنعتی و انواع مصالح ساختمانی 
شــامل شــن و ماســه و گچ در استان اصفهان وجود دارد که اين خطه را به 

استانی غنی از نظر مواد معدنی تبديل کرده است.
وزير صنعت، معدن و تجارت مهرماه ۹۹ در بخشنامه ای به همه استان ها 
بر لزوم فعال ســازی معادن تعطیل شــده تأکید کرد و يک فرصت سه ماهه 

به بهره برداران داد. در ســالی که به تدبیر رهبر معظم انقاب به »تولید، 
پشتیبانی ها و مانع زدايی ها« نام گذاری شده، معادن و محدوده های حبس 
شــده، غیرفعال و راکد شناســايی شد و در قالب بسته های سرمايه گذاری 
برای مزايده عمومی در اختیار افراد واجد شرايط قرار خواهد گرفت. فرآيند 
واگذاری تماما الکترونیکی و بدون حضور مراجعان و متقاضیان واگذاری 
در سطح کشور انجام می شود که اين سیاست وزارت صنعت در راستای 
ســهولت انجام فرايندها و مزايده هاســت و اين محدوده ها و معادنی که 
واگذار می شــوند فاقد معارض دولتی و مردمی و بدون هیچ گونه تعارض 
هستند و برندگان به سهولت می توانند کار خود را در راستای فعال سازی 
به پیش ببرند. واگذاری، طی دو فرايند در فاصله ۱۵ روزه انجام شــده که 

در مرحله نخست ۱۶ استان دسته بندی شده است و گروه نخست می توانند 
نسبت به مراجعه به سايت و ثبت نام اقدام کنند و در بازه زمانی بعدی نیز 
گروه دوم )۱۶ اســتان ديگر( می توانند اين اقدام را انجام دهند. از حدود 
۶ هزار معدن و محدوده، تعداد ۳۳۰ محدوده و معدن متروکه، يک هزارم 
و ۲۲۶ فقــره دارای پروانــه بهره بــرداری معدن و ۴۸۰ فقره دارای گواهی 
کشف است.  ۹ هزار و ۱۱۰ نفر در حوزه بهره برداری از معادن و کانسارهای 
معدنی اصفهان به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال يافته اند. استان 
اصفهــان از حیــث تعداد معادن فعال رتبــه اول، تعداد کل معادن دارای 
مجوز پروانه بهره برداری رتبه دوم و ازنظر میزان ذخیره قطعی رتبه سوم 

و میزان استخراج اسمی رتبه پنجم را در کشور دارد. / ايرنا 

واگذاریمعادنغیرفعال،۱۵درصدبهتولیداتمعدنیاصفهاناضافهخواهدکرد
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سلامت و تغذیه9
مواجهه

باکسیکه
تشنجکرده

است

هفته نامه اقتصادی ایران
 تحریک الکتریکی غیرطبیعی بخشی از مغز یا تمام آن سبب بروز تشنج می شود که در بیمار با اختلال هوشیاری، حرکات غیرطبیعی در اندام ها، بی اختیاری ادرار، گاز گرفتن زبان و ... همراه است. اگر 
صرفا قسمتی از مغز تحریک الکتریکی غیرطبیعی داشته باشد؛ مثلا بیمار دچار حرکات غیرعادی در یک دست و بی حرکت شدن دست پس از پایان تشنج می شود و در صورت تحریک تمام مغز 
معمولا بیمار هوشیاری خود را از دست داده، روی زمین می افتد و اندام ها سفت شده یا دچار حرکات شدید و مکرر می شوند. مشاهده بروز تشنج در یکی از اطرافیان معمولا تجربه ای ترسناک 
برای افرادی است که با چنین مواردی مواجهه نداشته اند اما نکته کلیدی اول در برخورد با بیماری که دچار تشنج شده حفظ خونسردی شماست. درصورتی که با چنین صحنه ای مواجه شدید خود 
را به نزدیک بیمار رسانده و ابتدا سعی کنید عینک را از روی چشم او برداشته و اجسامی که اطرافش قرار دارند را دور کنید تا به دنبال حرکات شدید، اندام ها دچار آسیب نشوند. با خاتمه تشنج 
ترجیحا بیمار را به پهلوی چپ خوابانده و کمک کنید تا ترشحات دهان یا غذایی که احیانا در دهان وجود دارد تخلیه شوند، زیرا با توجه به از دست رفتن هوشیاری امکان ورود ترشحات یا غذا به 

مجاری هوایی وجود دارد که ممکن است سبب اختلال تنفسی یا عوارض ریوی بعدی شود. از سوی دیگر، تلاش برای نگه داشتن اندام ها و جلوگیری از حرکت آنها اقدام مفیدی نیست.

 آنچه که باید درباره دلتا، لامبدا 
و قارچ سیاه بدانیم

آنچه که بايد درباره دلتا، لامبدا و قارچ سیاه بدانیم
دو سويه دلتا و لامبدای ويروس کرونا سبب تشديد 

چالش بهداشتی جهان شده است.
بیمــاری »کرونــا« در جهان تاکنــون بیش از ۲۱۶ 
میلیــون نفــر را مبتا و حدود ۴.۵ میلیون نفر را به کام 

مرگ کشانده است.
شــیوع کرونای نوع »دلتــا« و »لامبدا« يا »لاندا«، 
خطر ابتا به بیماری کرونا را به شــکل چشــمگیری 
افزايش داده اســت. اطاعات در مورد کرونای »دلتا« 
به مرور زمان درحال افزايش است و آگاهی در اين باره 
ســبب مقابله بهتر با آن می شود. جديدترين بررسی ها 
نشان می دهند که نوع دلتا ويروس کرونا، نرخ بستری 
شــدن مبتايان در بیمارســتان را تــا ۲ برابر افزايش 
می دهد. ضمن اينکه بیماران مبتا به کرونای نوع دلتا 
به شــکل شديدتری اين بیماری و پیامد های مخاطره 
آمیز ابتا به آن را تجربه می کنند و بیشــتر به اکســیژن 
نیاز پیدا می کنند. البته تعیین اندازه شدت اين بیماری 

از منظر محققان کار دشواری است.
از جمله افرادی که بیشــتر در معرض خطر ابتا به 
کرونــای نوع دلتا هســتند، افراد واکســینه نشــده، 
سالمندان، افراد دارای نقص ايمنی و افراد چاق به ويژه 

جوانان دارای اضافه وزن هستند.
در همین حال کرونای نوع دلتا ســبب شــده تا سن 

ابتا به بیماری کرونا کاهش پیدا کند.
امــا بــا وجــود ايــن، کارشناســان می گويند که 
واکسیناسیون همچنان راه حل مهمی برای اجتناب از 

ابتا به کرونای نوع دلتاست.
درحالــی که کشــور های مختلف جهــان با چالش 
بهداشــتی ناشــی از ابتا به کرونای نــوع دلتا مواجه 
هستند، شیوع کرونا نوع »لامبدا« يا »لاندا« نگرانی های 

زيادی را ايجاد کرده است.
نوع »لامبدا« يا »لاندا« که تابستان ۲۰۲۰ میادی 
در کشــور »پرو« شناســايی شد، براســاس مطالعات 
می تواند در برابر واکســن های کرونای موجود مقاومت 
کند؛ اين امر از يکی از ۲ جهش عمده »لامبدا« ناشــی 
می شــود. اين درحالی اســت که ابتا به بیماری »قارچ 
ســیاه« يا »موکورمايکوزيس«، در میان بیماران مبتا 

به کرونا شايع شده است.
ايــن نوع بیماری که پیشــتر افــراد دريافت کننده 
دوز های بالای اســتروئید و افراد دارای نقص ايمنی را 
درگیــر می کــرد، اکنون مبتايان به کرونا را هدف قرار 

می دهد.
نگرانی در مورد اين بیماری زمانی افزايش يافت که 
مــواردی از ابتــا بــه آن در میان افرادی که نه مبتا به 
کرونا هســتند و نه نقص ايمنی داشــته و نه دارو های 

استروئیدی دريافت می کنند، ثبت شد.
ضمــن اينکه گونه هــای جديد و مرگباری از آن نیز 
اخیرا ثبت شده است؛ انواع جديد »قارچ سیاه«، منشا 

در خاک دارند.
افراد مبتا به »قارچ ســیاه«، عمدتا جان خود را بر 

اثر اين بیماری از دست می دهند.

درمان پادشاه گیاهان دارویی را بشناسید
پر کاربردترین و 

 پرمصرف ترین 
گیاهان دارویی

آویشن ، گل گاوزبان ، کاسنی ، 
پونه ، رزماری و نعناع و ... گیاهانی 
دارویی و پر از خاصیت هستند که 

اسم آنها را بسیار شنیده اید. 
اما کاربرد این گیاهان 

دارویی چیست؟

از هزاران سال قبل از گیاهان دارويی برای درمان بیماری های مختلف استفاده می کردند. امروزه نیز طب سنتی در بین مردم طرفداران زيادی دارد و بسیاری 
از افراد برای درمان بیماری ها از خواص گیاهان دارويی استفاده می کنند. برخی از گیاهان دارويی از ديگر گیاهان شناخته تر هستند که هم به صورت تازه و هم 

خشک شده در دسترس مردم قرار دارند .
جینسینگ

در مطلب خواص جینسینگ در بخش سامت نمناک کامل توضیح داديم که جینسینگ 
از گیاهان دارويی محبوب در آســیا و آمريکای شــمالی اســت که انواع مختلفی دارد و هر نوع 
آن برای درمان بیماری ها مفید اســت. از ريشــه ها، برگ ها و میوه جینســینگ به عنوان دارو 

برای درمان استفاده می کنند.
جنســینگ تقويت کننده سیســتم ايمنی، ضد التهاب، ضد اســترس، خواب آور، و ضد باکتری 

اســت و ســبب افزايش انرژی ، کاهش وزن ، درمان ســردرد ، بهبود گوارش ، کاهش اســترس ، کاهش 
سطوح قند خون ، تقويت سیستم ايمنی می شود . ازجینسینگ به عنوان يک درمان طبیعی برای ناباروری 

استفاده می کنند.

زماری
ر

دويدن چه در فضای آزاد باشد چه روی تردمیل، عاوه بر تناسب اندام به 
ســامتی شــما منجر خواهد شــد. ۴ تا ۵ بار دويدن در هفته به صورت تناوبی 
را يکــی از برنامه هــای روزمــره خود قرار بدهید تا از منافع اين ورزش بهرمند 

بشويد. مهم ترين فوايد دويدن عبارتند از:  
کاهش ريســک ســرطان: کســانی که دويدن را وارد برنامه های هفتگی يا 
روزانه خود می کنند، کمتر از ساير افراد به بیماری های مزمنی مانند سرطان 
مبتا می شــوند. تحقیقات نشــان داده شانس ابتا به سرطان سینه در زنانی 
که نســبت به بقیه زمان بیشــتری را به دويدن اختصاص می دهند، ۳۰درصد 
کمتر اســت.  کاهش وزن موفق تر: دويدن، يکی از موثرترين ورزش ها برای 
سوزاندن کالری های اضافه است. به عنوان مثال، يک فرد ۷۰ کیلويی می تواند 
۸۵۰ کالری را با يک ســاعت دويدن بســوزاند.  تقويت حافظه: دويدن عامل 

موثری برای کاهش خطر ابتا به زوال عقل اســت. برخی تحقیقات نشــان 
داده انــد کــه دويدن، از مغــز در برابر آلزايمر محافظت می کند و احتمال بروز 
آلزايمر را در افرادی که ســابقه اين بیماری در خانواده شــان وجود داشــته، 
کاهش داده اســت.  کاهش فشــار خون: ورزش هايی مانند دويدن، ظرف چند 

هفته می توانند فشار خون فرد را کاهش داده و به حد طبیعی اش برسانند. 
اســتحکام اســتخوان ها: دويدن جزو ورزش های مقاومتی است و عاوه بر 
کمک به ســاخت ماهیچه های قوی تر، به ســالم ماندن اســتخوان ها حتی در 
افراد مسن کمک می کند.  بهبود کیفیت خواب: دوندگان خواب بهتری نسبت 
به ساير افراد دارند. دويدن، افزايش کیفیت خواب و در نتیجه کارايی بهتر در 
طول روز را منجر می شــود.  کاهش اســترس: دويدن منجر به افزايش ســطح 

سروتونین در مغز می شود که به کاهش استرس کمک می کند. 

7 فایده دویدن برای سلامتی

از آنجا که مربا از حجم بالايی از میوه های مختلف تهیه می شــود خطر بروز ســکته مغزی، حمله قلبی و 
بیماری هــای قلبــی – عروقــی را کاهش می دهد. متخصصان می گويند مصرف مربای میوه می تواند به تقويت 
ســامت بدن کمک کند. مربای میوه يکی از پرطرفدارترين مواد غذايی برای وعده صبحانه و عصرانه اســت. 
بســیاری از مردم دوســت دارند صبح خود را با يک صبحانه پرانرژی و خوشــمزه شــامل کره و مربای میوه آغاز 
 کنند. در کنار طعم بی نظیر مربای میوه، کمتر کســی به خواص بی نظیر اين ماده غذايی برای ســامت بدن 

توجه دارد.
 در اين مطلب به فوايد مصرف مربای میوه می پردازيم:

۱- مربای میوه برخاف کره، روغن، نوتا و پنیر فاقد کلســترول و چربی اســت. از همین روی، مصرف آن 
باعث افزايش چربی بدن نمی شود و اگر در مصرف آن اعتدال را رعايت کنید به توازن وزن بدن کمک می کند.

۲- پکتین ماده ای اســت که تقريبا در تمامی میوه ها وجود دارد. پکتین در حقیقت يک فیبر قدرتمند 
اســت که در بدن مانند ژله عمل می کند. در فرآيند گرمادهی و تهیه مربای میوه اين ماده نیز دســتخوش 
تغییرات مثبتی می شود. تحقیقات نشان داده است پکتین اصاح شده در مربا خطر ابتا به سرطان را کاهش 
می دهد و باعث بهبود ســامت مو، پوســت و ناخن ها می شــود. همچنین مصرف مربا به دلیل وجود اين ماده 

بروز يبوست و خطر پوکی استخوان را کاهش می دهد.
۳- مربا دارای شــکر و سرشــار از انرژی و فیبر اســت. مصرف مربا باعث می شــود زودتر سیر شويد و مانع از 
پرخوری در وعده صبحانه می شود. پرخوری نکردن در وعده صبحانه همچنین خطر ابتا به ديابت نوع دو 

را کاهش می دهد.
۴- از آنجا که مربا از حجم بالايی از میوه های مختلف تهیه می شود خطر بروز 
سکته مغزی، حمله قلبی و بیماری های قلبی - عروقی را کاهش می دهد.

۵- مربا غنی از آنتی اکســیدان های مختلف و قدرتمند اســت. 
همیــن موضــوع خطر ابتا به ســرطان های مختلــف به ويژه 
سرطان های دهان، معده و کلون را کاهش می دهد. مصرف مربا 
در زنــان باردار نیــز باعث کاهش خطر بروز نقص لوله عصبی، 
»اســپینا بیفیدا« )شــکاف مــادرزادی مهره هــای نوزاد( و 
»آنانســفالی« )اختال مغزی ناشــی از نقص در کانال عصبی( 

در مراحل رشد جنین می شود.
۶- اگر مربا از میوه های کاما رســیده تهیه شــده باشد، سرشار 

از مواد مغذی و ويتامین های مختلف است.

 چند دهه اســت گفته می شــود لبنیات پرچرب خطر ابتا به بیماری های قلبی - عروقی را افزايش می دهد. بر همین 
اســاس بســیاری از ما طعم مطلوب لبنیات پرچرب را ترک کرده ايم به امید اين که در طولانی مدت تاثیر مثبت آن را بر 

سامت خود شاهد باشیم. اما آيا واقعا با مصرف لبنیات کم چرب از سامت بیشتری برخوردار خواهیم بود؟
  آیا واقعا ماست پرچرب از سلامت کمتری برخوردار است؟

تفاوت بین ماست کم چرب و پرچرب ناشی از تفاوت چربی های اشباع با ساير انواع چربی است. به نوشته هاروارد هلث، 
برخاف چربی های به اصطاح غیراشــباع ســالم که در روغن زيتون، ماهی های چرب و آجیل يافت می شــوند، محصولات 
لبنی اساســا حاوی چربی های اشــباع هســتند که می توانند در بروز بیماری های قلبی نقش داشــته باشند. به دلیل همین 
نگرانی ها، کارشناسان توصیه می کنند در يک رژيم غذايی استاندارد که حاوی ۲۰۰۰ کالری است، بیش از ۲۰ گرم چربی 
اشباع مصرف نشود. اما يک ظرف ۲۰۰گرمی ماست پرچرب فقط حدود ۶/۵ گرم چربی اشباع دارد. بنابراين مصرف ماست 
پرچرب در محدوده سالم مصرف روزانه چربی های اشباع مشکلی ايجاد نمی کند. به عبارت ديگر درصورتی که روزانه لبنیات 

و گوشت زيادی مصرف نمی کنید می توانید از طعم خوب محصولاتی مانند ماست پرچرب لذت ببريد.
 چرا مصرف ماست پرچرب می تواند مفیدتر باشد؟

پیدايش اين ديدگاه که ماســت و لبنیات پرچرب می تواند کشــنده باشــد به دهه ۱۹۹۰ میادی برمی گردد، زمانی که 
چربی ها به طورکلی عامل همه بیماری ها و همین طور افزايش وزن قلمداد می شــدند. اما تحقیقات جديد نشــان می دهد 
مصرف حدود ســه وعده لبنیات در روز برای ســامت مفید اســت. سال ۱۳۹۷ شمسی/ ۲۰۱۸ میادی، مطالعه مهمی در 
اين زمینه در مجله پزشکی لنست منتشر شد. اين مطالعه نشان داد افرادی که به طور منظم لبنیات مصرف می کنند در 
مقايسه با افرادی که لبنیات کم چرب می خورند، کمتر به بیماری های قلبی- عروقی و سکته مغزی دچار می شوند، کمتر 
در معرض خطر مرگ زودرس قرار دارند و احتمال افزايش وزن نیز در آنها کمتر است. 
لبنیات و به ويژه ماست پرچرب عاوه بر فوايدی که برای سامت دارد خاصیت 
ســیرکنندگی بیشــتری دارد و معمولا نسبت به ماست های کم چرب دارای 
قند کمتری اســت. زيرا تولیدکنندگان برای جبران بافت و کاهش طعم 
محصولات کم چرب، به آنها شکر اضافه می کنند. می توانید صحت اين 
موضوع را با مقايسه مقدار قند موجود در ماست پرچرب و کم چرب در 
برچســب آنها بررســی کنید. در بیشتر موارد، میزان قند انواع کم چرب 
دو يا ســه برابر اســت؛ بنابراين دفعه بعد که قصد خريد ماســت داشتید 
می توانیــد نــوع پرچــرب را انتخاب کنید، زيرا چربی هــای اضافی اين 
محصولات هضم را کند می کند و جهش قندخون را نیز کاهش می دهند.
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ماست پرچرب در مقابل ماست کم چرب؛ کدام سالم تر است؟عجیب ترین خواص مربای میوه

روغن هــا يکی از اصلی ترين موادی هســتند که 
مورد استفاده مصرف کنندگان زيادی قرار می گیرند. 
در واقع، روغن ها يکی از اصلی ترين مواد سبد کالای 
هر خانه و خانواده به شــمار می روند. شرکت صنعت 
غذايی کورش با توجه به اين اصل، به عنوان پیشتاز 
تولید محصولات ســامت محور کشــور، جديدترين 
محصــول خود را با رويکرد نوآوری و ســامتی وارد 
بــازار کــرده اســت. اســپری روغن زيتــون اويا، 
جديدترين محصول اين شــرکت، در راســتای حفظ 
ســامت مصرف کننده و اهمیت به ســامتی جامعه 
امکان اندازه گیری دقیق روغن خوراکی را در هر بار 

اســتفاده برای مصرف کننده فراهم کرده است.
به واســطه بسته بندی جديد روغن زيتون اسپری 
اويا با ويژگی هر سه پاشش روغن برابر با يک گرم، 
عــاوه بــر کنترل کالــری دريافتــی از غذاها، اين 
محصــول می تواند نقش بســزايی در تغییر فرهنگ 
مصــرف خانوار جهت کاهــش هدر رفت مواد غذايی 
داشــته باشد. طبق آمارها، ۱۵درصد از دور ريز مواد 
غذايــی در ايران مربوط به انــواع روغن های غذايی 
می شــود که اين مدل بســته بندی ســبب می شود 

اســپری روغن زيتون اويا نقشی هر چند کوچک در 
کاهش اين آمار داشــته باشد.

شايد با خود بگويید که استفاده از روغن می تواند 
به ســامتی آســیب بزند، اما محققان مفیدترين نوع 
روغــن بــرای مصــارف خوراکی را روغــن زيتون 
دانســته اند که حتی ســبب کاهــش وزن و افزايش 
انرژی می شود. با اين حال میزان مصرف اين محصول 
مفید در کشــور ما بســیار کم اســت. سرانه مصرف 
روغن زيتون در ايران ۲۰۰ گرم برآورد شــده که از 
نصف ســرانه ۵۰۰ گرمــی مصرف اين روغن در دنیا 
نیز پايین تر است. يکی از دلايل اين امر قیمت تقريبا 
بــالای اين محصول اســت که اويا بــا توجه به نیاز 
مشــتری ســعی کرده بالاترين کیفیت را با بهترين 
قیمــت ممکن ارائــه دهد. برند اويا با افزايش تولید 
اين محصول و برنامه ريزی برای ســهولت دسترسی 
و مصــرف آن ســعی در بهبود رژيــم غذايی و حفظ 
تندرســتی جامعه دارد و قصد دارد از اين رو به رشــد 
و شــکوفايی ســامت اقشــار مختلف مردم کمک 

شايانی کند.
متاســفانه روغن کشــی های دستی و سنتی که با 

قیمت های پايین تر از محصولات اســتاندارد در بازار 
موجودنــد بــا ارائه روغن های بی کیفیت که در مدت 
زمان کوتاهی اکســید شــده، باعث به وجود آمدن 
فرآيندی می شــود که سامت مصرف کننده را نشانه 
رفتــه و می توانــد به آن صدمه بزند. تولید اســپری 
روغــن زيتــون اويا با واردات دانه های زيتون از قاره 
اروپا آغاز شــده و ادامه فرآيند روغن کشــی و تصفیه 
در گــروه کارخانه های صنعت غذايی کورش صورت 
می پذيرد و پس از کنترل کیفی و کسب تايیديه های 
لازم در سبد خريد خانواده های ايرانی جای می گیرد.

اســپری روغــن زيتون اويا با توجــه به کیفیت 
دانه های روغنی وارد شــده از اسپانیا نسبت به ديگر 
محصولات مشــابه در بــازار از ارزش غذايی بالاتری 
برخــوردار اســت کــه نشــان از ارزشــمند بودن 
مصرف کننده و خانواده های ايرانی اســت. موضوعی 
کــه شــرکت صنعــت غذايی کورش می کوشــد در 
راســتای پیشتازی خود آن را سرلوحه فعالیت هايش 
قرار دهد. امید اســت محصول جديد شرکت صنعت 
غذايی کورش و برند اويا کیفیت ســامت و مصرف 

خانــواده ايرانی را چند پله افزايش دهد.

خانم ها در دوران بارداری به علت رشــد جنین و افزايش 
حجــم خــون، به مصرف میزان آهن بیشــتری نیــاز دارند. 
خانم هايــی کــه بارداری های مکرر و بــا فاصله زمانی کمی 

داشته اند، شانس کم خونی بیشتری دارند.
کم خونــی فقــر آهن در کودکانی که با شــیر مادر تغذيه 
نشده اند، نیز شايع تر است. دختران و پسران در سنین نوجوانی 
و بلوغ به دلیل رشــد بیشــتر عضات، به مصرف مواد غذايی 

حاوی آهن بیشتری نیاز دارند.
عائم کم خونی شامل رنگ پريدگی مخاط پلک، لب و زبان، 
احســاس ضعف و خستگی زودرس، سرگیجه، سردرد، عدم 
تمرکز حواس، بی اشتهايی، تهوع، سوزن سوزن  شدن و خواب  
رفتن دســت و پاها و در مراحل پیشــرفته تر کم خونی، عائم 

تنگی نفس همراه با تپش قلب ديده می شود.
کم خونــی با اندازه گیری میزان هموگلوبین در خون قابل 
تشخیص است و با مصرف غذاهای حاوی آهن به اندازه کافی 
و به موقع قابل پیشــگیری است. اقدامات پیشگیری بايد قبل 
از رسیدن فرد به عائم بالینی انجام شود. مصرف چای، همراه 
يا بافاصله پس از صرف غذا موجب کاهش میزان آهن موجود 
در مواد غذايی می شــود. مواد غذايی با میزان آهن بالا شــامل 
گوشــت قرمز، ماهی، مرغ، تخم مرغ، ســبزيجات اســفناج و 

جعفری، حبوبات عدس و لوبیا می شود.
مرکبــات حــاوی ويتامین C جــذب آهن موجود در مواد 
غذايــی را بــالا می برند. اضافه  کردن گوشــت به مقدار کم به 

غذاهای گیاهی موجب بالابردن جذب آهن آنها می شود.
غات و حبوبات جوانه زده نیز میزان آهن بیشــتری دارند. 
همچنین خرما، توت خشــک، انجیر خشک، کشمش، بادام، 

فندق و گردو منابع خوبی برای آهن هستند.
توجه کنید تشــخیص زودرس و درمان به موقع کم خونی 

موجب جلوگیری از عوارض ناشی از آن است.

زنان، مشکل کم خونی را دست کم نگیرندتولید روغن های سلامت محور
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رئیس کمیسیون انرژی اتاق ایران با تاکید بر اینکه حلقه اتصال بین صنایع با نیروگاه های بخش خصوصی مفقود مانده است، گفت: اگر نیمی ازصنایع برق ما که در اختیار بخش خصوصی است، آزادسازی 
شود، شاهد اعمال محدودیت های کمتر انرژی برق در بخش صنایع هستیم. حمیدرضا صالحی در گفت و گو با خبرنگار ایراسین اظهار کرد: امکان این فراهم شده است که صنایع انرژی بر با همکاری 
نیروگاه ها به برق پایدار و مطمئن دست یابند. اقتصاد برق از مسیر دولت عبور می کند و این بستر در کشور فراهم نیست که صنایع بی واسطه برق مورد نیاز خود را از نیروگاه ها دریافت کنند تا 
زمینه برق مطمئن و پایدار فراهم شود. رئیس کمیسیون انرژی اتاق ایران بیان کرد: در تابستان به علت محدودیت برق، صنایع فولادی متحمل ضررهای اقتصادی عدیده ای شدند که تبعات بی 
شماری در اقتصاد کشور به همراه داشته است که حتی در کاهش اشتغال در بخش تولید هم قابل بررسی است. وی اضافه کرد: به نظر می رسد صنایع بزرگ کشور به دنبال یارانه انرژی نیستند، 
بلکه متفق القول برق پایدار و مطمئن را درخواست می کنند. صالحی با تاکید بر اینکه حلقه اتصال بین صنایع با نیروگاه های بخش خصوصی مفقود مانده است، گفت: اگر نیمی از تولید برق کشور که 
در اختیار نیروگاه های دولتی است، آزادسازی شود، شاهد اعمال محدودیت های کمتر انرژی برق در بخش صنایع هستیم. شایان ذکر است صالحی پیشتر هم در مصاحبه ای به ایراسین گفته بود  
صنایعی نظیر شرکت فولاد مبارکه به برقی پایدار و مطمئن نیاز دارند. بنابراین وزارت نیرو بایستی در تامین برق پایدار و مطمئن این شرکت بکوشد تا تولید مطمئنی از این شرکت به دست بیاید.

مدیرعامل همراه اول خطاب به مجلس:

با »طرح صیانت« زیرآب پروژه های ما را نزنید

مديرعامــل همراه اول در جمع مديران شــرکت 
ارتباطــات ســیار ايــران ضمن حمايــت از آزادی 
کاربران در استفاده از شبکه های اجتماعی و وجود 
فضای رقابتی در اين بخش، با برخوردهای ســلبی 

بــا فضای مجازی مخالفت کرد.
طبــق اطاعات، تصاوير و پخش آناين برخی از 
حاضران در شــبکه های اجتماعــی، مهدی اخوان 
بهابــادی، مديرعامل همــراه اول در جمع مديران 
بزرگترين اپراتور تلفن همراه کشور، از ايجاد فضای 
رقابتی در توســعه شــبکه های اجتماعی در کشور 
حمايــت کــرده و گفته اســت که با بســته شــدن 
ســرويس ها و پلتفرم هــای خارجی با هدف رشــد 

نمونه های داخلی آنها، مخالف اســت.

وی در بخشــی از ســخنان خود که ۲۰ شهريور 
در فضای باز برگزار شــد، خطاب به مديران همراه 
اول می گويــد: »روحیه من، کار ايجابی  اســت. در 
عملیات بايد پروژه تعريف کنیم، برويم »شــاد« راه 
بیندازيــم، برويم پروژه »ذره بیــن« راه بیندازيم، 
برويم »روبیکا« راه بیندازيم. برای کشــور، راه حلی 
جز راه حل ايجابی نیســت. با بگیر و ببند، هیچ چیز 
درســت نمی شــود. اصاً شما محال اســت بتوانید 
کاربر را به زور بیاوری داخل يک ســرويس. محال 
اســت بتوانیــد با تهديــد کاربــر، بیاورديش توی 
سرويس. « او افزود: »بايد سرويس قوی ارائه بکنی، 
با تنوع خیلی زياد و برای ســايق مختلف، تا مردم 
ببیننــد و ســرويس ها را »انتخــاب« کننــد. تــا 

می خواهی مشــوق بگذار؛ تا می توانی مشوق بگذار، 
اين اشــکال ندارد. جايزه بده، بســته اينترنت بده، 
خدمــات رويش بگذار، خدمــات دولت بگذار؛ ولی 
اگر روش کار، اين شــد که من آن طرفی ها را ببندم 
که مردم بیايند روی داخلی ها؛ اين جواب نمی دهد، 
ايــن می شــود همیــن وضعیت خــودرو که داريم 

» می بینیم.
وی تاکیــد کرد: »اصاً بدون حضور همزمان آنها 
]ســرويس های خارجی[ نمی شــود؛ يعنی اگر فضا، 
فضــای رقابتی نباشــد، نمی شــود. مــن تازه جزو 
افرادی هســتم که خودم توی اين حوزه ها، نظرات 
تنــد دارم ولی بالاخــره روال فضای مجازی، قاعده 
خودش رو دارد و انشــاءاا..  که دوســتان مان هم به 

اين جمع بندی برســند. «
او بــا اشــاره بــه بازديدهای مديــران دولتی و 
نماينــدگان مجلــس از مجموعــه ايــن اپراتور و 
دســتاوردهای همراه اول در توسعه فضای مجازی 
گفــت: »من تا حــالا بیش از ۵۰ نماينده مجلس را 
آورده ام از »مرکــز مانیتورينــگ ســرويس های 
ديجیتالی« همراه اول بازديد کنند تا متقاعدشــان 
کنــم. آخريــن ســری، همین هفته قبــل، اعضای 
کمیســیون صنايــع را آورديــم، خواهش کرديم، 
بیايیــد و ببینیــد، نگاه تان عوض می شــود. ببینید 
موقعــی که شــما می رويد طــرح صیانت را مطرح 
می کنیــد، زيرآب پروژه های ما زده می شــود. همه 
فکــر می کننــد که مــا داشــتیم کار می کرديم تا 
آن طرفی هــا را ببنديــم، بچه هــا اين طرف فحش 
 می خورنــد. در صورتــی که سیاســت مــا چنین 

چیزی نیســت. « / ايلنا 

برنامه انجام ۲ میلیون متر حفاری با تامین 
تجهیزات توسط شرکت های بزرگ

وجیــه اا...  جعفــری رئیس هیات عامل ايمیدرو با تاکید 
بــر تولیــد و گردآوری اطاعات در بخش ژئوفیزيک هوايی، 
گفت: يکسان سازی، گردآوری و تکمیل اطاعات ژئوفیزيک 
هوايی از الزامات توســعه بخش اکتشــاف به شمار می رود و 

اين اطاعات بايد در سامانه کاداستر آورده شود.

بــه گــزارش روابط عمومی ايمیدرو، وی که در نشســت 
کمیته راهبری اکتشــاف ايمیدرو ســخن می گفت، با بیان 
اينکه در زمینه تهیه اطاعات، شورای راهبری اکتشاف در 
ايمیدرو تشکیل شده است، افزود: هدف از تشکیل اين شورا، 
ارايه ايده ها و تعیین مســئولیت های ســازمان های ذيربط 
بود که خوشــبختانه پايش اقدامات در حال انجام اســت. او 
هدايت نقدينگی به بخش اکتشــاف برای توســعه و تقويت 
اين حوزه را از سیاست های ايمیدرو خواند و اعام کرد: نگاه 
ما در زمینه اکتشاف، ملی است و اين سازمان پیرو سیاست 
های توســعه ای، بســتر اجرای برنامه ها اکتشــاف را فراهم 
کرده اســت. معاون وزير صنعت، معدن و تجارت افزود: در 
اين راســتا ايمیدرو با هدف توســعه و تامین خوراک حوزه 
معدن و صنايع معدنی، برنامه های اکتشــاف را دنبال می 
کند.وی تامین و ساخت تجهیزات حوزه اکتشاف با راهبری 
ايمیدرو را از ديگر برنامه های توسعه ای خواند و عنوان کرد: 
تامین مالی برای واردات تجهیزات اکتشاف و حفاری توسط 
شــرکت های بزرگ مورد توجه اســت و اين موضوع تحقق 
دســتیابی به هدف ۲ میلیون متر حفاری را ســرعت خواهد 
بخشــید. در اين جلســه نمايندگان حوزه اکتشــاف وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، ســازمان زمین شناســی و شرکت 
های معدنی حضور داشتند و به بیان نظرات و تشريح اقدامات 
مجموعــه خود پرداختند. اين گزارش می افرايد، مطالعات 
جهت تکمیل و تولید اطاعات پايه در کشور از سوی سازمان 
زمین شناســی و اکتشــافات  معدنی کشور برای يک برنامه 
پنج ساله با تامین منابع مالی توسط ايمیدرو در حال پیگیری 
است. در اين طرح ۵ ساله اهدافی از جمله نوسازی و بهسازی 
زيرســاخت ها و تجهیزات اکتشافی و آزمايشگاهی کشور با 
هدف افزايش بازدهی مطالعات و فرايندهای اکتشــاف در 
کشــور و همچنین توانمندســازی متخصصان اکتشافی در 
کشــور در حوزه زمین شناســی و اکتشــاف جهت تکمیل 
اطاعات پايه کشور در حوزه زمین شناسی هدفگذاری شده 
است. انجام مطالعات ژئوفیزيک هوايی به میزان ۴۰۰ هزار 
کیلومتر خطی به منظور تکمیل اطاعات پايه کشور و آغاز 
پروژه اکتشــافات سیستماتیک در مقیاس يک  پنجاه هزارم 
در چهار لايه فلزی، غیرفلزی، کانی های قیمتی و نیمه قیمتی 
و عناصر نادر خاکی با تامین منابع مالی از ســوی ســازمان 
توســعه و نوســازی معادن و صنايع معدنی ايران)ايمیدرو( 

هدفگذاری شده است.

حســین امیرعبداللهیــان، وزيــر خارجــه در احــکام 
جداگانه ای، علی باقری را به عنوان معاون سیاسی، محمد 
فتحعلی را به سمت معاون اداری و مالی و مهدی صفری را 
بــه عنوان معاون ديپلماســی اقتصادی وزارت امورخارجه 
منصوب کرد ، در بخشــی از احکام انتصاب معاونان جديد 
امیرعبداللهیان آمده اســت: امید اســت با توکل بر خداوند 
متعــال و پیــروی از منويات مقام معظــم رهبری )مدظله 
العالــی(، در تحقــق سیاســت ها و راهبردهای دســتگاه 
ديپلماســی بويژه سیاســت خارجی متوازن، فعال، پويا و 
هوشــمند و همفکری با معاونان، مديران و کارشناســان 

محترم در انجام وظايف محوله موفق باشید.
وزيــر امورخارجه همچنین در احکام جداگانه ای ضمن 
تشکر از خدمات معاونان سابق يعنی سید عباس عراقچی، 
علی ابوالحسنی و سید رسول مهاجر، آنان را به عنوان مشاور 

وزير امورخارجه منصوب کرد.
 ســید عبــاس عراقچی هــم در متن خداحافظی خود با 
آرزوی توفیق برای وزير خارجه و معاون سیاسی وی نوشت: 
»اتمام يک دوره از مســئولیت به معنای چشم پوشــی از 
خدمتگزاری به اين میهن، نظام و آرمان های مردم شــريف 
و نجیب ايران نیســت. در کســوت يک ديپلمات جمهوری 
اسامی ايران، تا واپسین دم حیات، تمامی توان و استعداد 
و تجربه خود را همچنان با افتخار در خدمت وطنم و سازمانی 
که بیش از سه دهه از عمر خود را با وظايف و مأموريت های 
آن زيســته ام -  وزارت امور خارجه -  و يا هر کجای ديگر 

که لازم باشد، قرار خواهم داد. «
در تحولی ديگر، وزير امورخارجه کشورمان، زمانی پس 
از گفت و گوی تلفنی با همتای انگلیسی خود اعام کرد که 
بدهــی ديرينــه انگلیــس به ايــران بايد پرداخت شــود. 
امیرعبداللهیان در توئیتر نوشت: »بی عملی اروپا در برجام 
را به شــدت مــورد انتقاد قــرار دادم. در تماس تبريک وزير 
خارجــه انگلیس برای گفت و گوی مبتنی بر احترام متقابل 
ابراز آمادگی کردم؛ فاجعه ســاخته امريکا در افغانســتان را 
محکوم و بر لزوم تشــکیل دولت فراگیر تأکید کردم.« و در 
جلســه کمیته ويژه پیگیــری حقوقی و بین المللی پرونده 
تــرور ســردار ســلیمانی و همراهان، با حضــور مديران و 
نمايندگان دســتگاه های ذی ربط کشــوری و لشکری، به 
میزبانی وزير امور خارجه برگزار شد. وزير امور خارجه ضمن 
تأکید بر لزوم پیشبرد اقدامات در حال اجرا، ضرورت زنده 
نگه داشــتن ياد و خاطره  ســردار شهید سپهبد سلیمانی، 
قهرمــان ملی و بین المللی مبارزه با تروريســم، اعام کرد: 
تداوم پیگیری اين پرونده و به عدالت سپردن تروريست های 
دولتی جزو سیاست های قطعی است. وزير خارجه کشورمان 
همچنین  با فرزندان شــاهد شــاغل در وزارت امور خارجه 

ديدار کرد. / ايرنا 

خبر
 انتصابات جدید در وزارت خارجه

علی باقری جایگزین عباس عراقچی شد

خبر

مديرعامل بانک ســینا ضمن ديدار با 
همکاران شــعب گراش و لار در استان 
فارس با اشــاره بــه اهمیت اقتصادی و 
تجاری اين شــهرها که عامل رشــد و 
توسعه بخشی از مسیر صنعتی و تجاری 
کشــور اســت، بر حضور موثر و کارآمد 

بانک ســینا در اين منطقه تاکید کرد.
 دکترســید ضیاء ايمانی با اشــاره به 
پیشــینه و قدمت بانک ســینا در نظام 
بانکی، حمايت از طرح های اشتغالزايی 
و تولیدی و کسب و کارها را مايه مباهات 
و افتخار اين مجموعه دانســت و عنوان 
کرد: بانک ســینا همواره کوشیده است 
ارائــه خدمــات را به بهترين نحو با بهره 
گیری از فناوری های نوين، در کمترين 
زمان به مشــتريان و هموطنان گرامی 
ارائه نمايد. وی با اشــاره به لزوم توجه 
بــه دســتورالعمل هــا و ضوابط بانک 
مرکزی، بانک ســینا را جزو بانک های 
اســتاندارد از لحــاظ کفايت ســرمايه 

برشمرد و خاطرنشان کرد: اين مهم در 
حالــی محقق شــده که بانک ســینا، 
اقدامی جهشی را در پرداخت تسهیات 

طی سال گذشته شاهد بود.
او به موضوع قرض الحسنه نیز اشاره 
داشــت و گفــت: پنجمین جشــنواره 
حســاب های قرض الحســنه پس انداز 
ايــن بانــک در حال برگزاری اســت و 
فرصت مناســبی اســت تا همکاران از 
طريق تعامل با مشــتريان و تبیین ابعاد 
ســنت نیکــوی قرض الحســنه زمینه 
حمايــت بیش از پیش بانک از اقشــار 
آســیب پذير و کم برخــوردار را فراهم 

آورند.
وی با بیان آن که بانک ســینا اهداف 
مهمــی بــرای نقش آفرينــی در رونق 
اقتصاد با ارائه تســهیات به بنگاه های 
خرد و کان کشور دارد، گفت: با حمايت 
و بهره گیری از پتانسیل بالای اين بنگا 
ه ها می توان به اشــتغالزايی و توسعه و 

رونق تولید داخلی کمک موثری را ايفا 
نمود. او بر توســعه ســهم بازار در اين 
منطقــه که قلب تپنده جنوب اســتان 
فــارس اســت تاکید کــرد و گفت: اين 
منطقه از دير باز محل رفت و آمد تجار 
از شــهرهای مختلف ايران و کشورهای 
حاشــیه خلیج فارس بوده و مسیرهای 
ترانزيتی آن در چرخه توسعه اقتصادی 
کشــور نقش موثری ايفا کرده است. به 

همین دلیل حضور موثر و کارآمد بانک 
ســینا می تواند باعث دسترسی به بازار 
های هدف در داخل و خارج از کشور و 
بهره گیــری از فعالیت های تجاری در 
اين منطقه باشــد. گفتنی است معاون 
شــعب و مناطق و مديــران امور حوزه 
مديرعامل و روابط عمومی، بازرســی، 
 بانکــداری اســامی در ايــن ســفر 

حضور داشتند.

بانک سینا ؛ جزو بانک های استاندارد از لحاظ کفایت سرمایه 

با کارت هديه آناين بانک مهر ايران 
می توانیــد به راحتی و با طی کردن چند 
مرحله ســاده، برای عزيزان خود هديه 

ارسال کنید.
بــه گــزارش روابط عمومــی بانک 
قرض الحسنه مهر ايران، از سال ها پیش 
که کارت هديه توســط بانک های کشور 
ارائه شد، مورد استقبال مشتريان شبکه 
بانکی قرار گرفت. فايده نخســت کارت 
هديــه اين بود که به فرد دريافت کننده 
قــدرت انتخاب می داد تا آنچه را که نیاز 
دارد، خريــداری کند. مزيت دومش نیز 
نسبت به پول نقد، زيبايی بصری و جذاب 

بودنش به شمار می رفت.
با اين همه، اگر در شــرايطی مقدور 

نباشد که دو نفر يکديگر را ماقات کنند، 
چطور می شود يکی به فرد ديگری کارت 
هديه بدهد؟ شــايد بتوان همان کارت 
هديه ســنتی را نیز با پست فرستاد، اما 
راه ساده تری هم برای تهیه کارت هديه 
و هم ارسال آن وجود دارد که دردسرهای 
شما را از بین می برد. بانک مهر ايران اين 
امــکان را فراهم کرده که با اســتفاده از 
اپلیکیشــن همراه بانــک »مهريران« 
بتوانیــد به صورت آنايــن کارت هديه 
ارســال کنید. پس از اينکه همراه بانک 
مهريــران را از طريق لینک های معرفی 
www.qmb.( شده در وب سايت بانک

ir( دانلود و نصب کرديد، گزينه ارســال 
هديه را انتخاب کنید. ســپس شــماره 

تلفــن همراه فرد مورد نظر را وارد کرده 
يا وی را از لیست مخاطبان گوشی خود 
انتخاب کنید. در مرحله بعد مبلغ هديه 
را تعییــن کــرده، طرح و متن مورد نظر 
خود را نیز انتخاب می کنید. بعد از اينکه 
مبلغ پرداخت شد، لینک کارت هديه به 
فرد مورد نظر پیامک می شــود و وی با 
وارد کــردن شــماره شــبای خود که 
می تواند متعلق به هر بانکی باشد، هديه 
شــما را دريافت می کند. واريز مبلغ به 
حســاب دريافت کننده هديه نیز با يک 

پیامک به اطاع شما می رسد.
با اســتفاده از اين خدمت نوين بانک 
مهر ايران که بیش از يک ســال و نیم از 
ارائه آن می گذرد، ضمن ارسال آنی هديه 

برای عزيزان خود، زحمت و هزينه رفت 
و آمد به بانک  يا مراجعه به ماشــین های 
بانکــی مخصوص دريافت کارت هديه را 
از دوش خــود برداريــد و در شــرايط 
فراگیــری بیماری کوويــد۱۹، از يک 

رفت وآمد غیرضروری پرهیز کنید.

از کارت هدیه آنلاین بانک مهر ایران چه می دانید؟

 مســعود بختیاری نايب رئیس ســنديکای صنايع کنســرو گفت : 
کارخانه های کنســرو ماهی ناگزير از افزايش قیمت مصرف کننده هستند 
چرا که در همین وضعیت موجود، نیمی از واحدهای اين بخش کرکره تولید 
را پايین کشیده اند. تعطیلی واحدهای تولیدی در ايران که روند آن طی چند 
سال گذشته پرُ شتاب شده، حالا به کارخانه های صنايع تبديلی و غذايی نیز 
رسیده است. دلیل اين اتفاق نیز به گفته صاحبان اين صنعت، کاهش قدرت 
خريد مردم و حذف برخی از محصولات و مواد غذايی از سفره مصرف کنندگان 
است. آنطور که وی در گفت وگو با روابط عمومی اتاق تهران خبر داد، بسیاری 
از کارخانه های تولیدی در صنايع تبديلی يا تعطیل شده اند يا آنکه با نیمی از 
ظرفیت کار می کنند. او کاهش تقاضا از سوی مصرف کننده را به دلیل افزايش 

قیمت  تولیدات اين بخش به ويژه کنســرو ماهــی عنوان کرد، به طوری که 
مصرف کنندگان اين فرآورده غذايی که به گفته وی عمدتا از طبقه متوسط 
به پايین بودند، با افزايش قیمت ها که به دلیل شرايط سخت تولید، ناگزير و 
لاجرم بوده، کنسرو ماهی از سبد خانوارها به تدريج حذف شده است. وی با 
بیان اينکه طبق برآوردهای صورت گرفته، میزان تولید کنسرو ماهی در ايران 
در چهار ســال پیش، حدود ۶۰۰ میلیون قوطی در سال بود، افزود: میزان 
تولید کنســرو ماهی طی سال گذشته و در خوش بینانه ترين وضع موجود، 

به حدود ۳۰۰ میلیون قوطی رســید و برآورد ما اين است که اين میزان طی 
امســال به ۲۰۰ تا ۲۵۰ میلیون قوطی کاهش يابد ، از ديگر عوامل موثر در 
تعطیلی بخش عمده ای از واحدهای تولیدی کنسرو ماهی را کاهش و گرانی 
تدريجی قیمت ماهی طی چند سال اخیر عنوان و  در حال حاضر قیمت هر 
کیلوگرم ماهی وارداتی برای مصرف در صنايع کنسرو کشور، تا ۵۰ هزار تومان 
افزايش يافته و هرچند میزان واردات در اين بخش محدود است، اما جهش 
قیمت ماهی وارداتی اثر مستقیم بر قیمت ماهی صید داخل دارد، به طوری که 

در حال حاضر نرخ ماهی صید داخل نیز به ۳۹ تا ۴۰ هزار تومان در هر کیلوگرم 
رســیده است ، او  با اشاره به افزايش قیمت مواد اولیه تولید کنسرو ماهی در 
کشور، از تقاضای واحدهای تولیدی از سازمان حمايت برای افزايش دوباره 
قیمت کنســرو ماهی خبر داد و يادآور شــد که کارخانه های کنسرو ماهی 
درخواست افزايش قیمت مصرف کننده از ۳۲ تا ۳۳ هزار تومان در هر قوطی 
را مطرح کرده اند ، اين درخواست برای افزايش قیمت ها، ناگزير است چرا که 
در غیر اين صورت، کارخانه های تولید کنسرو ماهی ديگر توان تولید نخواهند 
داشت ، بســیاری از واحدهای تولیدی کنسرو ماهی کرکره تولید را پايین 
کشیده و در انتظار آغاز فصل صید از اوايل آبان ماه جاری نشسته اند، شايد با 

ورود صید جديد بتوانند به تولید بازگردند.

تعطیلی۵۰درصدازکارخانههایکنسروسازی

ترسیم چشم انداز بانک آینده در اجرای کامل بانکداری اسلامی
در جلســه هم فکــری و هم افزايی هفته بانکداری 
اســامی ، دکتــر محمد فطانــت مديرعامل بانک، 
مجاهــدی نائب رئیس هیات مديــره، دکتر فاطمی 
مشــاور عالی مديرعامل، حجت الاسام والمسلمین 
رضايی عضو شــورای فقهی بانک مرکزی ج.ا.ايران و 
حجت الاســام رضــازاده صاحب نظــر در مســائل 
بانکداری اسامی و از اعضای شورای عالی بانکداری 
اسامی بانک آينده، مهندس فرقانی دبیر شورا و ساير 

اعضای هیات عامل بانک  نیز حضور داشتند .
گفتنی است در اين جلسه ، فلسفه تشکیل شورای 
عالی بانکداری اســامی، اهداف، برنامه های عملیاتی 

و ارکان آن مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
همچنیــن طراحی محصولات جديــد بر مبنای 
ظرفیت های عقد مضاربه و مشــارکت مدنی در کنار 
استفاده از عقود مبادله ای نظیر مرابحه، شناخته شدن 
بانکداری اســامی در جهــان تحت عنوان بانکداری 

PLS )بانکداری مبتنی بر شــراکت در سود و زيان(، 
جهت گیری شــورا بــرای تحقق اهــداف بانکداری 
اســامی با ضــرورت تمرکز بر بانکــداری بدون ربا، 
توسعه، ترويج و اجرای صحیح قانون بانکداری بدون 
ربــا و بهره مندی از دســتاوردهای آن از جمله نکات 

مطروحه در اين جلسه بود.
در جلســه مذکــور، هم چنین بــر بهره برداری از 
ظرفیت و توانمندی شورا برای اجرای صحیح بانکداری 
اســامی و تحقق اهداف آن و نهادينه کردن فرهنگ 
و اخاق ســازمانی و ضــرورت حمايت از برنامه های 

مصوب شورای عالی بانکداری اسامی تاکید شد.
هم چنین گزارش عملکرد حوزه معاونت ســرمايه 
انسانی و توسعه مديريت و مديريت امور روابط عمومی 
و بازارفزايی در زمینه تشــکیل دوره های آموزشــی 
مبانی بانکداری اسامی در سطح شعب و ستاد بانک 

آينده نیز به اطاع اعضای جلسه رسید.
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هفته نامه اقتصادی ایران
برات کریمی، مدیرعامل بانک دی با اشاره به عملیاتی سازی قانون بانکداری بدون ربا در کشور گفت: واقعیت این است که بانکداري اسلامي، ایده آلي است که باید به سمت آن حرکت کنیم و آنچه در حال حاضر به عنوان بانکداري در کشور ما اجرا 
مي شود، با این مفهوم ایده آل فاصله دارد اما آنچه نباید مورد غفلت واقع شود این است که وجود چنین فاصله اي به معناي بي ارزش بودن آنچه در حوزه بانکداري به آن دست یافته ایم نیست، چرا که این واقعیت که در نظام بانکداري جمهوري اسلامي، 
پدیده اي به نام ربا وجود ندارد، به خودي خود بسیار با ارزش و مایه مباهات است و باید به چشم دستاوردي بزرگ به آن نگریست.  خوشبختانه طي سال هاي گذشته با وجود موانع و مشکلاتي که در مسیر پیاده سازي بانکداري اسلامي وجود داشته 
است، مدیران و کارشناسان شبکه بانکي کشور تلاش وافري داشته اند که در زمینه تحقق و پیاده سازي مفاهیم نوین بانکداري اسلامي گام هاي مؤثري بردارند که در این بین بانک هاي متعددي همراستا با بانک مرکزي اقدام به ایجاد شوراهاي فقهي 
کرده و با بهره گیري از متخصصان این حوزه آموزش هاي لازم را به کارکنان و حتي مشتریان خود ارائه کرده اند ، عدم فرهنگ سازی و آموزش، نظارت غیرمؤثر بر مصارف وجوه و صوری شدن عقود سه مشکل اصلی در پیاده سازی بانکداری بدون 
ربا در کشور است که بهره گیری از تجربه بدنه کارشناسی نظام بانکی در کنار قانونگذاران برای اصلاح قانون بانکداری بدون ربا می تواند زمینه مهندسی مجدد این قانون و شکوفایی نظام بانکی را در پی داشته باشد ، روح بانکداری بدون ربا، تکریم 

مشتری و نحوه رفتار کارکنان در محیط کار است که امیدوارم با آموزش و فرهنگ سازی مناسب در این زمینه، شاهد ایجاد یک محیط عاری از فساد و بی اخلاقی در شبکه بانکی کشور و متعاقب آن در کل جامعه باشیم. / روابط عمومی 

 محمدرضــا پورابراهیمی رئیس کمیســیون اقتصادی 
مجلس شورای اسامی بعد از حضور سید رضا فاطمی امین 
وزير صمت در نشســت اين کمیســیون اظهار داشت: سه 
هفته از تشــکیل دولت ســیزدهم می گذرد و اين دولت به 
تازگی کار خود را آغاز کرده است که در نشست کمیسیون 
اقتصــادی بــا وزير صمت محورهای خود را درباره بازرگانی 
داخلی و خارجی با اين عضو کابینه مطرح کرديم ،  گزارشی 
از وضعیــت میدانــی تهیه شــده از ســوی کمیته های زير 
مجموعه کمیسیون اقتصادی و تنظیم بازار کالاهای اساسی 
و غیراساسی با وزير صمت مطرح کرديم. اين درحالی است 
که نمايندگان مجلس دغدغه رفع گرانی کالاهای اساســی 
را دارند؛ چراکه ما شــاهد اســتمرار اين گرانی ها هستیم ، ۸ 
میلیارد دلار منابع ارزی در نیمه اول سال جاری برای واردات 
کالاهای اساســی در نظر گرفته شــد که بايد در اين باره 
بازنگری صورت گیرد ضمن اينکه وزير صمت در کمیسیون 
اقتصادی درباره تعیین نرخ ارز ترجیحی که در هیات دولت 
در حال بررسی است، توضیحاتی را ارائه دادند ،  بايد فرصت 
و زمانــی را در اختیــار وزير صمت قرار دهیم، ضمن اينکه 
اعتقاد به عدم دخالت دولت در قیمت گذاری و روانســازی 
اقتصاد و تاکید بر رويکرد بازار سرمايه و تعیین قیمت ها به 
صورت غیردستوری در ديدار با وزير صمت اعام شد. قیمت 
گذاری دستوری باعث ايجاد فساد و رانت در کشور خواهد 
شــد ، خبرهای خوبی در بهبود شــرايط صادرات و تجارت 
خارجی از سوی وزير صمت ارائه شد. ضمن اينکه افزايش 
۵ میلیارد دلاری صادرات در نیمه دوم سال جاری و تامین 
مواد اولیه برای واحدهای تولیدی می تواند مســیر حرکت 
در ماه های آينده را برای روانسازی اقتصاد کشور هموار کند 
، عدم ايفای تعهدات مربوط به وزارت صمت در دولت سابق 

تاکنون هم به وزير فعلی صمت ارائه شد. / فارس

محمود شالویی مشاور وزیر و مدیرکل 
حوزه وزارتی شد 

محمدمهدی اسماعیلی در احکامی محمود شالويی را به 
عنــوان »مشــاور وزير و مديرکل حــوزه وزارتی« و مهدی 
محمدی را به سمت »مشاور وزير و دبیر و عضو هیات رسیدگی 
به امور مراکز فرهنگی« منصوب کرد. »با عنايت به توانمندی 
متعهدانه و مديريت مســئولانه ای که داريد و جناب عالی را 
که فردی انقابی، دلسوز، پرتاش و صديق می دانم با حفظ 
مســئولیت دبیری شورای هماهنگی پاسداشت زبان فارسی 
به ســمت Hمشــاور وزير و مديرکل حوزه وزارتیH منصوب 
می نمايم. امید اســت با اتکال به خداوند متعال و با مشــی 
خردمندانــه و ســعه صدری کــه از آن برخوداريد، با تعامل 
مناســب با حوزه های درون دســتگاهی و برون ســازمانی و 
ماموريت هــای ذيل، اعتای جايگاه حوزه وزارتی فرهنگ و 
ارشــاد اســامی مورد اهتمام و توجه قرار گیرد. ۱. تنظیم و 
هماهنگــی و برقراری نظــام ارتباطی تمامی مراجع و مراکز 
ذيربط داخل و خارج وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی با حوزه 
وزارتی - ۲. پیگیری تمامی اباغیه ها و مصوبات شــوراهايی 
کــه رياســت آنها با وزير اســت - ۳. برنامه ريــزی و تنظیم 
برنامه های ثابت، ديدارها، ســفرها و بازديدهای مرتبط -  ۴. 
انجام امور مربوط به دبیری يا تنظیم صورت جلسات برخی 
جلسات يا شوراها بنا بر اباغ - ۵. پیش بینی مسیر ارتباطی 
کارکنــان، ذيربطــان و مراجعان متقاضــی ارتباط يا انتقال 
مطالب به اين اينجانب - ۶. ايجاد بســتر و فضای مناســب در 

جهت تعامل با اصحاب فرهنگ و هنر
۷. اتخاذ تمهیدات لازم به منظور هماهنگی بهینه و موثر 
در تعامات فی مابین معاونت ها، سازمان های تابعه و ادارات 

کل ستادی و استانی با يکديگر
بديهی است معاونین، مديران، مسئولان و عموم همکاران 
گرامی در راســتای ايفای وظايف محوله هرگونه همکاری 
لازم را خواهند داشت. مزيد توفیق جناب عالی را در خدمت 
بــه نظام مقدس جمهوری اســامی و تحقق اهداف دولت 
مردمــی، ظــل توجهات حضــرت ولی عصر)عج( و رهبری 
حکیمانه حضرت آيــت الله العظمی امام خامنه ای)مدظله 

العالی( از خداوند منان خواستارم.« / روابط عمومی

برنامه هسته ای ایران نباید متهم به 
پنهانکاری شود

احمد اســامی رئیس ســازمان انرژی اتمی کشــور در 
گزارشی که از ماقات با مديرکل بین المللی آژانس اتمی به 
کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای 
اســامی ارائه کرد، دلیل توافق با آژانس بین المللی انرژی 
اتمــی را جلوگیری از پیشــبرد برنامه ها و تبلیغات مخرب 
دشمنان، بويژه خنثی سازی گزارش های فوق العاده مخرب 
اين نهاد بین المللی عنوان و تصريح کرد که فعالیت هسته ای 

صلح آمیز ايران نبايد متهم به پنهانکاری شود.
وی در پايان نشست با کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی، ضمن اشاره به اينکه گزارشی از سفر آقای گروسی 
تقديم نمايندگان کمیسیون کرديم، گفت: برنامه هسته ای 
ايران که صلح آمیز بوده و بايد کاماً شفاف و مطابق موازين 
قانون و با تأکید بر قانون اقدام راهبردی پیش برود و اجازه 

ندهیم در دنیا متهم به پنهان کاری شويم.
معاون رئیس جمهوری درباره دوربین های ناظر بر فعالیت 
هسته ای ايران نیز توضیح داد: طبق مقررات آژانس هسته ای 
و پادمان، دوربین های آژانس در سايت های هسته ای وجود 
دارد و اين امر زمینه ساز تداوم دانش و آگاهی از فرايندهای 
هســته ای در کل جهان انجام می شــود، همچنین افزون بر 
تعهداتــی کــه طبــق پادمــان برعهده ايران اســت و بايد 
شفاف ســازی را انجام دهد، تعدادی دوربین متأثر از برجام 
نصب شــده بود اما طرف های مقابل به تعهدات خود عمل 
نکردند از اين رو ديگر ضرورت نداشت آن دوربین ها وجود 
داشته باشد.  در جريان عملیات های اخیر تروريستی تعدادی 
از اين دوربین ها آســیب ديده بود و اين مســأله منجر به دو 
گزارش فوق العاده سختگیرانه و مخرب شده بود، برای اينکه 
رفع ابهام و شفاف سازی کنیم، ماقات با مديرکل انجام شد 
و مطمئن هستیم با دستاوردی که از اين جلسه داشتیم اولاً 
ابهاماتی در زمینه برنامه هسته ای صلح آمیز برای آژانس به 
وجــود ندارد و ثانیاً تعهدات برجامی که طبق قانون مجلس 

نبايد ادامه پیدا کند را ادامه نخواهیم داد.
او بــا بیان اينکه دشــمنان قســم خــورده ايران مخالف 
پیشرفت کشور هستند و اين امر را برنمی تابند، گفت: غربی ها 
طبق قرارداد هسته ای مکلف بودند به ايران کمک کنند، اما 
اين تعهد اجرايی نشد، آنچه ايران در زمینه هسته ای به دست 
آورده بر اســاس تحقیق و توســعه داخلی بوده است و کسی 
نمی توانــد ايــن امر را متوقف کند. وی  با بیان اينکه فضايی 
را کــه در مذاکــرات انجام شــده و ماقات های آينده وجود 
خواهد داشــت برای کمیسیون تشــريح کرديم، ادامه داد: 
دغدغه عمده نمايندگان اين بود که سازمان انرژی اتمی بر 
پیشــبرد برنامه ها مصمم باشــد و با جريان های سیاسی که 
معاندين به راه انداخته اند و از ظرفیت سازمان های بین المللی 
اســتفاده می کنند، تحقق برنامه های ايران به تأخیر نیفتد، 
همچنین بايد شــرايط را به گونه ای فراهم کنیم تا مجلس 
اطمینان حاصل کند که قانون در حال اجرا است و پیشبرد 
برنامه های هســته ای متاثر از مزاحمت های ديگران متوقف 
نخواهد شــد. اســامی درباره ســفر به وين نیز گفت: هفته 
آينده اجاس عمومی آژانس  انرژی اتمی برگزاری می شود 

و ما در آن شرکت می کنیم.  / خانه ملت
بازدید اسلامی از نیروگاه اتمی بوشهر و 

تأسیسات اصفهان               
محمد اسامی رئیس سازمان انرژی اتمی در رأس هیأتی 
ضمن بازديد از نیروگاه بوشهر در جريان آخرين گزارش ها 
دربــاره فعالیت اين نیــروگاه و پروژه های نیروگاهی ديگر 
سازمان قرار گرفت ، معاون رئیس  جمهور همچنین در سفر 
به اصفهان از مرکز بین المللی آموزش هسته ای ايران بازديد 
کرد. رئیس سازمان انرژی اتمی در اين بازديد که با همراهی 
تنی چند از معاونین ســازمان و مديران صنعت هســته ای 
انجــام گرفت، ضمن بازديد از نخســتین مرکز بین المللی 
آموزش هســته ای ايران از بخش های مختلف تأسیســات 
هســته ای اصفهان از جمله رآکتور صفر قدرت آب سنگین 
)HWZPR(، رآکتــور چشــمه  نوترونــی مینیاتــوری 
 )LWSCR( و رآکتور زيربحرانی آب ســبک )MNSR(

ديدن کرد. / ايسنا 

 لزوم بازنگری در منابع ارزی برای 
واردات کالاهای اساسی

خبر درخواست وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از تشکل های کارگری؛خبر

گزارش مشکلات صنفی و راه حل های پیشنهادی ارائه شود

وزير تعاون،کار و رفاه اجتماعی در نشست با نمايندگان 
تشــکل های کارگری سراسر کشــور،رفاه کارگران را از 
اولويت های وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی دانســت و 
از تشــکل ها خواست گزارشی از مشکات صنفی تهیه و 
راه حل های پیشنهادی خود را در اين زمینه ارائه کنند.

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطاع رســانی، دکتر 
حجت الله عبدالملکی اظهار داشت: نمايندگان تشکل های 
کارگری با عشــق و بدون منافع مالی فعالیت می کنند و 
برخی از آنها راه زيادی را طی کرده اند تا در اين نشست  

نقطه نظرات و دغدغه های خود را ارايه دهند. 
 بخشــی از دغدغه  نمايندگان تشکل های کارگری که 
شامل رفاه کارگران، امنیت شغلی، مسکن و رفاه اجتماعی 
است به موضوعات کان کشور برمی گردد، هر يک درصد 
تورمی که در جامعه بالا می رود بخشــی از رفاه جامعه از 
جمله کارگران کاهش می  يابد ،  رفاه کارگران بخشی از 
موضوعات کان کشــور اســت، ما مدافع حقوق کارگران 
هســتیم، اگــر تورم را مديريت کنیــم ، کارگران  دغدغه  
دســتمزد و مسائل معیشتی را نخواهند داشت و از سوی 

ديگر تولید کننده نیز به مشکل بر نمی خورد.
وی  از همه تشــکل ها درخواســت کرد گزارشــی  از 
مشــکات صنفی و راه حل های پیشــنهادی ارائه کنند تا 
اين مســائل در کمیته های تخصصی مسکن، دستمزد و 

قراردادهای کارگری دسته بندی،مطرح و پیگیری شود.
در ايــن کمیته هــا تعدادی از نماينــدگان کارگران و 
مجلس شورای اسامی عضو خواهند شد و برنامه عملیاتی 
آن تدوين می  شــود. بخشــی از مشکات، خارج از اختیار 
اين وزارتخانه اســت و بايد در دولت پیگیری شــود که در 
اين باره قول قطعی خواهم داد. او مسائل جامعه کارگری 
را از دغدغه های آيت اا..  رئیسی دانست و گفت: مجلس 
شــورای اســامی نیز مجلس انقابی و پای کار است که 

امیدواريم کارها جلو برود و گره  مشکات حل شود.

لزوم همکاری مستقیم شستا با مدیرعامل 
سازمان تامین اجتماعی

مراسم توديع و معارفه رئیس سازمان تامین اجتماعی 
با حضــور وزير تعــاون، کار و رفاه اجتماعی و جمعی از 
مســوولان برگزار شــد. در ابتدای اين مراسم وزير تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعــی با بیان اينکه افراد مفســد نبايد بر 
منابع مردم مسلط شوند گفت: با توجه به اينکه بايد هیات 
امنای سازمان تامین اجتماعی از نظر قانونی اين انتصاب 
را تصويــب کننــد، فعا میرهاشــم موســوی به عنوان 
سرپرســت ســازمان تامین اجتماعی منصوب و به جای 
مصطفی سالاری مشغول به کار می شود و در اولین جلسه 
هیات امنای سازمان تامین اجتماعی مراحل قانونی انجام 

می شــود . حجت الله عبدالملکی افزود: در سازمان تامین 
اجتماعی سلســله مراتب بايد رعايت شــود، متاسفانه در 
۱۵ سال گذشته شرکت سرمايه گذاری تامین اجتماعی، 
شســتا که زير مجموعه ســازمان تامین اجتماعی است 
مستقیم با وزير کار می کردند، بايد از اين پس اين سلسله 
مراتب رعايت شــود و شســتا با مديرعامل سازمان تامین 
اجتماعی کار کند. او با بیان اينکه سازمان تامین اجتماعی 
با بیش از ۵۰درصد مردم کشــور در ارتباط اســت، گفت: 
اموال اين ســازمان متعلق به مردم و حق الناس اســت که 
صاحبــان آن کارگران، کارفرمايان و شــرکای اجتماعی 
هســتند و ما بايد با تحول و افزايش بهره وری نســبت به 
امانت داری اموال مردم اقدام کنیم. وی همچنین ۵ ويژگی 
انقابــی بودن، کارآمدی، پاکدســتی ، فسادســتیزی و 
مردمــی بودن را از ويژگی های مديران دانســت و گفت: 
دولت ســیزدهم تاکید دارد همه مديران بر اســاس اين ۵ 

شاخص انتخاب شوند.

  ضرورت شفاف سازی در تامین اجتماعی   
در ادامه اين مراسم سرپرست سازمان تامین اجتماعی 
با بیان اينکه بايد دســت افراد فاســد در منابع مردم قطع 
شود، گفت: از طريق تحول ديجیتال سعی در شفاف سازی 
و مبارزه با فســاد در تامین اجتماعی داريم.  میرهاشــم 
موســوی افزود: متاســفانه برخی از افراد چشم به اموال 
مردم داشــتند که بايد زمینه فســاد برچیده شود و حتی 
آدم های نزديک به فســاد هــم نبايد در تامین اجتماعی 
حضور داشته باشند. حرکت تحولی جز با رويکرد انقابی 
محقق نمی شود و يکی از مواردی که در گذشته از مقصود 
سازمان فاصله گرفته است، رويکرد قرض گرفتن از منابع 
مــردم يا فاصله انداختن در پرداخت ديون حقوق بگیران 
و مستمری بگیران بوده است که بايد حق مردم را ادا کنیم 
و بعد از ۴۰ سال با ايجاد تحول ديگر نبايد شاهد مشکات 
در تامین اجتماعی باشیم.  اموال سازمان تامین اجتماعی 
متعلق به مردم و حق الناس است و ما امانت دار آنها هستیم 
و بايد دست مفسدان از اين اموال قطع شود. وی  همچنین 
در زمینــه اعتمــاد اظهار کرد: بايد کارآيی و کارآمدی به 
حدی برسد که مديريت صندوق تامین اجتماعی رضايت 
عمومــی را جلــب کند، زيرا تامین اجتماعی با ۵۰درصد 

مردم در جامعه ما سروکار دارد. / فارس

امیرحمزه توســلی عضــو هیات مديره 
انجمن صنفی روغن کشــی ايران گفت: در 
حوزه مديريت، تصمیم  ها به صورت جزيره ای 
گرفته می شود و اين امر موجب شده کشور 
و صنعــت در کنــار تحريم هــای ظالمانه 
بیگانگان، از خودتحريمی نیز متضرر شــود. 
عقب ماندگی شديد در تولید دانه های روغنی 
و وابستگی حدود ۹۰ درصدی، امنیت غذايی 
کشــور را مورد تهديد جدی قرار داده و هر 
ســاله اين واردات بــه دلیل افزايش مصرف 
ســرانه و ازدياد جمعیت بیشــتر می شود. 
وابســتگی شديد صنعت دام، بويژه طیور به 
کنجالــه دانه های روغنــی وارداتی، تأمین 
پروتئین مورد نیاز جامعه را دچار مخاطره و 
نا اطمینانی می کند ، صنعت روغن کشی به 
عنوان يکی از ريشــه دارترين صنايع کشور 

قدمتی ۶۰ ساله دارد و از سال ۱۳۱۷، ايران 
با ورود به حوزه صنعت روغن نباتی و جامد 
فعالیــت خــود را در اين عرصه آغاز کرد؛ در 
دهــه ۴۰ فعالیت در اين زمینه گســترش 
بیشــتری يافت و تصمیم گرفته شد کشت 
دانه های روغنی که در ابتدا با کشت پنبه بود، 
آغاز شــود. وی حمايت ويژه از کشاورزان را 
به عنوان يکی از اصول مهم در پیشبرد اهداف 
کان در اين عرصه عنوان کرد و گفت: طی 
سال های گذشته برای برون رفت از وابستگی، 
فعالیت و تحقیقات علمی در حوزه کشاورزی 
در راســتای زيرکشــت بــردن زمین های 
کشــاورزی در شــرايطی کــه آســیبی به 
محیط زيست وارد نشود مغفول ماند ،  امروز 
حداقل ۹۰درصد نیاز داخلی کشور به واسطه 
واردات تامیــن می شــود. وی با بیان اينکه 

هم اکنون ۲۵ کارخانه روغن کشی با ظرفیت 
سالانه بالغ بر ۵/۵ میلیون تن در سطح کشور 
وجود دارد، ابراز داشت: از اين بین حدود ۲۲ 
کارخانه آن فعال هســتند به طوری که در 
سال ۹۹ حدود ۲میلیون و ۵۰۰ هزار تن در 
کشــور محصول تولید شد، در شرايطی که 
اين رقم در سال ۹۷ برابر با ۳ میلیون تن بود 
، کاهــش تولیــد محصــولات در صنعــت 
روغن کشی از سال ۹۷ تاکنون می تواند علل 
مختلفی داشــته باشد اما يکی از اصلی ترين 
آنها نبود ارز و تشديد تحريم های ظالمانه بر 
کشــور اســت کــه چالش هايــی را برای 
تولیدکنندگان در مســیر تولید ايجاد کرده 
است، البته شیوع ويروس کرونا نیز به میزانی 
بر حاکم شــدن اين شرايط دامن  زده است. 
به گفته وی، شرايط حاکم بر کشور موجب 

شد واردات مواد اولیه و محصولات به دشواری 
انجام شــود و نتیجه آن کاهش میزان تولید 
محصولات در اين حوزه شد.  سوال اين است 
که آيا کشــور برای واردات بايد به ســمت 
دانه های روغنی برود يا مســتقیما روغن يا 
کنجاله وارد کند؟ در پاســخ به اين پرسش 
بايد گفت با در نظر گرفتن ظرفیت و پتانسیل 
کارخانجات ما در کشور امکان تولید بالغ بر 
۵ میلیــون تن روغــن وجود دارد. با واردات 
دانه هــای روغنی به عنوان محور اصلی اين 
صنعــت عاوه بر اينکه امکان عرضه کنجاله 
مورد نیاز دام و طیور فراهم می شــود، روغن 
خام نیز به شــرکت های تصفیه روغن عرضه 
خواهد شد. از اين طريق پروتئین مورد نیاز 
انســانی تامین و به عنوان جايگزين مناسب 

گوشت در کشور عرضه می شود.  / فارس 

به جای روغن،  دانه های روغنی وارد کنیم
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سید محمد حسینی معاون رئیس جمهور در امور مجلس، عزم دولت را در تعامل با مجلس دانست و تأکید کرد که اين معاونت در جلسات علنی و غیرعلنی 
مجلس حضور مداوم دارد و پاسخگوی نظرات و ديدگاه ها و سؤالات نمايندگان مجلس است. وی  در ديدار اعضای مجمع نمايندگان استان چهارمحال و بختیاری، 
به دغدغه مسئولان دولت برای حل مسائل و مشکات مردم و کشور اشاره و تصريح کرد: عزم دولت جزم است که با مجلس تعامل داشته باشد تا با اين تعامل و 
همکاری، جهادی پیگیر رفع مشکات مردم و کشور باشیم ، همگرايی و تعامل میان دولت و مجلس را بايد به فال نیک بگیريم، اگر در يک نظام و کشور دولت و 
مجلس علیه منافع مردم دست به دست هم دهند، بايد احساس خطر کرد؛ اما در نظام اسامی و بويژه دولتی که دولت انقابی است و همینطور مجلسی که به  دنبال 
منافع مردم است، همکاری و همدلی بین آنها موجب تسهیل امور می شود. حسین بامیری رئیس مجمع نمايندگان استان چهارمحال و بختیاری هم در اين نشست 

با قدردانی از برگزاری اين جلسه مطالبی را درارتباط با سفرهای استانی رئیس جمهوری و مشکات استان مطرح کرد./ ايرنا 

پس از بررسی عملکرد دستگاه های اجرايی توسط ستاد اقامه نماز استان تهران، بانک رفاه کارگران برای دومین سال متوالی مقام اول را کسب و مورد تقدير 
ويژه اين ستاد قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، ستاد اقامه نماز استان تهران بر اساس شاخص های تحقق برنامه های آموزشی، پژوهشی، 
تبلیغی، ترويجی، تکالیف عمومی مديريتی- تمهیدی و بومی و ابتکاری سازمان ها و دستگاه های اجرايی استان را مورد بررسی قرار می دهد و برترين ها را معرفی 
می کند. بر اساس اين ارزيابی، بانک رفاه کارگران برای دومین سال متوالی مقام اول را کسب کرد و مورد تقدير ويژه اين ستاد قرار گرفت.  بر اساس اين گزارش، 
کمیته فرهنگی بانک رفاه کارگران در سال گذشته و با توجه به شیوع ويروس کرونا، دوره های آموزشی مجازی را برای ائمه جماعات، دبیران استانی ستاد اقامه نماز 
 بانک و خانواده کارکنان برگزار کرد که در اين دوره های آموزشــی، ارائه خدمات مشــاوره ای، فعالیت های دينی و پاســخ به شبهات از جمله فعالیت های اين

 کمیته بود.

ستاداقامهنمازاستانتهرانازبرتریبانکرفاهکارگرانبرایدومینسالپیاپیتجلیلکردعزمدولتدرتعاملبامجلساست

همزمان با آيین گرامیداشــت هفتادمین 
سال تاسیس بانک صادرات ايران از دو محصول 
جديد اين بانک؛ طرح تســهیات ترجیحی 
کم بهــره بنگاه هــای کوچک و متوســط و 
همچنین نسخه جديد اپلیکیشن »صاپ« با 
هــدف تمرکز هرچه بیشــتر خدمات بانک 
صادرات ايران در قالب نرم افزار جديد موبايلی 

و توسعه خدمات غیرحضوری رونمايی شد.
به گــزارش روابط عمومی بانک صادرات 
ايران، در مراسمی که با حضور عزت اله اکبری، 
ريیس کمیســیون صنايع و معادن مجلس 
شورای اسامی، مديران عامل ادوار، مشتريان 
ويژه و مديران ارشد و جمعی از بازنشستگان 

و پیشکسوتان بانک صادرات ايران برگزار شد، 
طرح تســهیات مرابحه »کارا« برای تامین 
ســرمايه در گردش و سرمايه ثابت واحدهای 
تولیدی و خدماتی کوچک و متوسط حداکثر 
تا سقف ۲۰ میلیارد ريال با نرخ سود ترجیحی 
۷ درصــد برای هدايــت نقدينگی جامعه و 
تخصیص بهینه منابع به سوی بخش های مولد 
اقتصاد، حفظ اشــتغال و جلوگیری از توقف 
فعالیــت ايــن واحدهــا همزمان بــا آيین 
گرامیداشــت ۷۰ سالگی بانک صادرات ايران 
رونمايی شد. مدت بازپرداخت اين تسهیات 
که در سال »تولید، پشتیبانی ها، مانع زدايی ها« 
بــرای حمايت از بخــش تولید و همگامی با 

سیاســت های اعتباری بانک و تحقق اهداف 
کان اقتصادی  ارائه می شود، ۲۴ ماهه است 
و تمامی اشخاص حقیقی و حقوقی با کمتر از 
۱۰۰ نیروی کار که در زمره واحدهای تولیدی 
و خدماتــی خرد و متوســط قرار می گیرند، 
می توانند از تســهیات موضــوع اين طرح 
استفاده کنند. داشتن مجوز فعالیت، دارا بودن 
حســاب جاری بدون دســته  چک نزد بانک 
صادرات ايران، فعال بودن واحد تولیدی، عدم 
شمولیت ماده ۱۴۱ قانون تجارت و اشخاص 
حقوقــی و احــراز اهلیت تــوان بازپرداخت 
متقاضی با توجه به درآمد حاصل از فعالیت، 
از جمله شرايط دريافت اين تسهیات عنوان 

شــده اســت.  در اين مراســم نسخه جديد و 
بهینه شده اپلیکیشن »صاپ« با ارائه خدمات 
جديد از جمله ســامانه خدمــات يکپارچه 
چک های صیادی، پوشــش خدمات متنوع 
بانکی، مالی و سرمايه گذاری، بیمه، گردشگری، 
احــراز هويت غیر حضــوری، صدور گواهی 
الکترونیک و امضای ديجیتال، افتتاح حساب 
و قرارداد تســهیات به صورت غیرحضوری 
رونمايی شد. همچنین رونمايی از تمبر ويژه 
هفتادسالگی بانک صادرات ايران و خدمات و 
قابلیت های جديد ســامانه شــمس )شعبه 
مجازی ســپهر( از ديگر  بخش های مراســم 

هفتادمین سالگرد تأسیس بانک بود.

رونمایی از طرح تسهیلاتی »کارا« و نسخه جدید »صاپ« بانک صادرات ایران



باتکمیلشبکهملی
اطلاعاتبهدنبال
قطعاینترنتنیستیم

اقتصادکلان 12

www.etebar.netwww.etebar.net

پنج شنبه 25 شهریور ماه 1400، شماره 294

هفته نامه اقتصادی ایران
 عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت : متأسفانه همچنان برخی در کشور، راه اندازی شبکه ملی اطلاعات را به معنای قطع دسترسی به شبکه جهانی اینترنت می دانند. باید به اطلاع 
عموم مردم رساند که هیچ  کسی با راه اندازی و تکمیل شبکه ملی اطلاعات به دنبال قطع شبکه جهانی اینترنت نیست. وی در دیدار با فعالان بخش خصوصی عرصه ارتباطات و فناوری اطلاعات، با 
بیان اینکه ابزار حل بیشتر مشکلات کشور و آنچه به عنوان چالش وجود دارد فناوری اطلاعات است، افزود: به اعتقاد کارشناسان، همه مشکلات اقتصادی، فرهنگی و حتی حل معضل اشتغال را با 
راهکارهای فناوری پایه و عمدتاً فناوری اطلاعات پایه می توان حل کرد ، بنابراین اگر ما به عنوان وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات و همه  کسانی که در حوزه فناوری اطلاعات فعال هستند 
دست به دست هم دهیم، می توانیم مشکلات کشور را با هزینه بسیار کم و سرعت بالا حل کنیم که در این رابطه نقش بخش خصوصی بسیار کلیدی است. بخش خصوصی می تواند پیشران این 
حوزه باشد و تمام ظرفیت های خود را پای  کار بیاورد تا به اهداف مان در حل مشکلات کشور از طریق فناوری اطلاعات دست پیدا کنیم و محوری ترین برنامه وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در چهار سال پیش رو، تکمیل شبکه ملی اطلاعات است، شبکه ملی اطلاعات می تواند بخش خصوصی کشور در حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات را به حرکت درآورد. در زنجیره ارزش شبکه ملی 

اطلاعات جا برای تمام کسانی که در بخش خصوصی فعالیت می کنند وجود دارد که فعالیت شان را چند برابر کنند و بتوانند در دایره رفع نیازهای شبکه ملی اطلاعات کار کنند. / ایرنا 

 قالیباف : تصویب طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب
 و کار از انحصارطلبی ها جلوگیری می کند

نشســت علنی ۲۴ شــهريورماه مجلس شــورای 
اســامی دو تصويب مهم داشــت: اول تصويب کلیات 
طرح تســهیل صدور مجوزهای کســب و کار و دوم ، 

طرح ساماندهی واردات خودرو.
به گزارش خانه ملت، بررســی طرح تسهیل صدور 
برخــی مجوزهای کســب و کار به عنوان نخســتین 
دســتور کار مجلــس مورد بررســی قــرار گرفت که 
بهارستان نشینان  با کلیات طرح تسهیل صدور برخی 
مجوزهای کســب و کار با ۲۰۳ رأی موافق، ۲۷ رأی 
مخالــف و ۱۱ رأی ممتنــع از مجمــوع ۲۰۳ نماينده 
حاضر در جلسه موافقت کردند تا بزرگترين موانع در 
مسیر تولید برداشته و با تحول در نظام صدور مجوزها، 

رانت ها و امضاهای طايی برچیده شــود.
محســن زنگنه سخنگوی کمیسیون جهش و رونق 
تولید با ارائه توضیحاتی در مورد اين طرح مطرح کرد 
که عمده شکايت مردمی که به ما نمايندگان مراجعه 
می کنند انحصارهايی اســت که در برخی از بخش ها 
ايجاد شــده بنابراين ما دنبال انحصارشکنی هستیم و 
در حالــی برخــی در فضای مجازی اين طرح را باعث 
بیکاری عده ای تلقی می کنند که بیکاری را کاهش و 
اشــتغال را افزايش داده و موجب رقابت در کســب و 
کار می شود و در واقع انقابی در صدور مجوزها ايجاد 

خواهد کرد.
محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس ســپس گفت: 
تصويب طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهای کسب 
و کار از انحصارطلبی ها جلوگیری کرده و رقابت جدی 
برای فضای کسب و کار را به ارمغان می آورد ، از همه 
نمايندگانی که به کلیات اين طرح رأی دادند تشــکر 
می کنم چراکه آنها با اين رأی در بازار کســب و کار و 

رفع موانع اين حوزه گام جدی برداشــته و در زمینه 
صــدور مجوزهای کســب و کار تســهیلگری صورت 
خواهد گرفت ، يکی از چالش های کشــورمان جوانان 
تحصیلکرده و بااســتعدادی هستند که فرصت شغلی 
از آنان گرفته می شــود ، تصويب اين طرح تســهیل 
صــدور مجوزهــای کســب و کار انحصارطلبی ها را 
می شــکند و رقابت جدی در فضای کســب و کار را در 

کشور به ارمغان می آورد.
براســاس اين طرح، تمامی مجوزهای کسب و کار 
کــه ســامت، محیط زيســت، بهداشــت عمومی - 
اجتماعی يا امنیت ملی را تهديد می کنند يا مســتلزم 
بهره بــرداری از منابع طبیعی يا تغییر کاربری اراضی 
کشــاورزی هستند، به تشخیص هیأت مقررات زدايی 
و بهبود محیط کســب و کار و تأيید هیأت وزيران اگر 
تا سه ماه پس از لازم الاجرا شدن اين قانون در درگاه 
ملی مجوزهای کشور ثبت شوند، به عنوان مجوزهای 
تأيید محور که نیازمند بررســی و تأيید مراجع صدور 
مجوز است معرفی شده و فعالیت در آنها نیازمند طی 
مراحل أخذ مجوز بر اساس ماده )۷( اين قانون است
از چهار ماه پس از لازم الاجرا شدن اين قانون، ساير 
مجوزهای کسب و کار به عنوان مجوزهای ثبت محور 
شــناخته می شــوند و اتمام مراحل ثبت نام در درگاه 
ملی مجوزهای کشــور به منزله صدور مجوز اســت. 
متقاضیان اين مجوزها بايد در زمان ثبت نام در درگاه 
ملی مجوزها، فرم تعهد به أخذ استانداردهای اجباری 
و مراعات قوانین و شرايط حرفه ای مورد تأيید هیأت 
مقررات زدايــی و بهبــود محیط کســب و کار را امضا 
نماينــد. مرکز ملی مطالعــات، پايش و بهبود محیط 
کسب و کار موظف است حداکثر ظرف سه روز کاری 

پس از تکمیل ثبت نام در درگاه ملی مجوزهای کشور، 
مجــوز به همراه شناســه يکتای مجــوز صادره برای 
شــخص حقیقی يا حقوقی متقاضی به شکل برخط را 
صــادر کنــد و مراتب را به اطــاع نهادهای نظارتی، 
اتاق هــای ايران، تعاون و اصناف، اتحاديه های صنفی، 
تشــکل های ذيربط و دســتگاه های اجرايی مربوط از 
جمله ســازمان امور مالیاتی کشــور و سازمان تأمین 

اجتماعی برساند.
اطاعــات مــورد نیــاز درگاه ملــی مجوزها برای 
درخواست مجوز با استفاده از سامانه های ملی موجود 
تکمیــل می شــود. در صورتی کــه متقاضی در ثبت 
اطاعاتی که سامانه های ملی موجود از آنها پشتیبانی 
نمی کننــد مرتکــب خاف شــود، مجوز صــادره با 
تشــخیص هیأت مقررات زدايی و بهبود محیط کسب 
و کار از اعتبار ســاقط می گردد و مرتکب، به مدت دو 

ســال از خدمات اين درگاه محروم می شود.
همچنیــن وزارت امور اقتصــادی و دارايی مکلف 
اســت بــا همکاری معاونت ذيربــط رئیس جمهوری 
حداکثر شــش ماه پس از لازم الاجرا شدن اين قانون، 
با اســتفاده از ظرفیت های موجود نســبت به اصاح و 
ارتقــای پايگاه اطاعات قوانیــن و مقررات مرتبط با 
محیط کسب و کار« اقدام نمايد. دستگاه های اجرايی 
موضــوع مــاده )۵( قانون خدمات کشــوری مصوب 
آيین نامــه،  پیش نويــس  مکلفنــد   ۸/۷/۱۳۸۶
دســتورالعمل يا بخشــنامه خود را يک هفته قبل از 
صدور، در سايت خود به اطاع عموم و فعالان اقتصادی 
برســانند تــا فرصت لازم برای اعــام نظرات عموم يا 
فعالان اقتصادی و تشــکل ها وجود داشــته باشــد. 
همچنیــن دســتگاه های اجرايی مکلفنــد هرگونه 
آيین نامه، دســتورالعمل يا بخشنامه يا مقرره خود را 
بافاصله در پايگاه مذکور ثبت نمايند و به اطاع عموم 
برســانند. يک ســال پس از اباغ اين قانون، مقررات 
تنهــا در صــورت ثبت در پايگاه موضوع اين ماده نافذ 

می باشد.
از ســوی ديگر،بانک مرکزی مکلف اســت حداکثر 
شــش ماه پس از لازم الاجرا شــدن اين قانون، ضمن 
فراهم کردن زيرســاخت های لازم، آيین نامه اجرايی 
ثبت الکترونیکی قراردادهای تسهیات بانکی را اباغ 
نمايد و همچنین بانک مرکزی موظف است با استفاده 
از ظرفیت های موجود، سامانه قراردادهای تسهیات 
را با امکان دسترسی هر تسهیات گیرنده به اطاعات 
تسهیات خود ايجاد نمايد و شرايط ثبت الکترونیکی 
قراردادهای تســهیات و قراردادهای وابسته از جمله 
ضمانت، ارزيابی وثايق، امهال مطالبات، اقرار به دين، 
تهاتر، صلح و توافق، رضايتنامه و هرگونه توافق مرتبط 
با تسهیات را فراهم نمايد. شش ماه پس از لازم الاجرا 
شدن اين قانون، دريافت هرگونه وجوه قانونی مرتبط 
با تســهیات توســط بانک ها و مؤسسات اعتباری )از 
قبیل کارمزد، هزينه کارشناســی، اصل، ســود، وجه 
التزام و غیره( در صورت عدم درج در ســامانه مذکور 
مجاز نخواهد بود.  همچنین در جلسه مذکور مجلس 
شــورای اسامی طرح ســاماندهی بازار خودرو مورد 
بررســی قرار گرفت و در نهايت به تصويب نمايندگان 

مجلس رسید. / خانه ملت

۴ پیشنهاد برای بهبود سطح معیشت
وحید شقاقی؛ استاد اقتصاد دانشگاه خوارزمی

در رابطه با معیشــت مردم و بهبود آن لازم اســت چند 
توصیه به تیم اقتصادی و دولت جديد ارائه شود.

 دولــت بايــد برای کنترل نرخ ارز تاش کند. تا زمانی که 
نوســانات نرخ ارز وجود داشــته باشد و روند نرخ ارز صعودی 
باشد، نوسانی شدن و افزايش قیمت کالا و خدمات را به دنبال 
دارد. لذا بايد به صورت ويژه در کمیســیون انتظارات تورمی 
و کاهــش بی ثباتــی و پیش بینی پذيــری اقتصاد ايران و در 

نتیجه کنترل نوسانات نرخ ارز متمرکز شوند.
توصیه يا پیشنهاد دوم اين است برای اينکه سفره مردم 
از اين کوچک تر نشــود دولت بايد تاش کند که هماهنگی 
بیــن نظام توزيــع، وارداتی و تأمین داخلی ايجاد کند. پس 
بايد بین اين ســه نظام هماهنگی ايجاد شــود تا کالاهای 
ضروری مردم بموقع و با قیمت مناسب در اختیار مردم قرار 
گیرد. آنچه ما در دوره های گذشته شاهد بوديم اين بود که 
بین اين ســه نظام هماهنگی وجود نداشــت يعنی واردات 
بموقع صورت نمی گرفت و گهگاهی در توزيع کالا از عمده 
فروشی به خرده فروشی و تا مصرف کننده و زنجیره توزيع 
به درستی عمل نمی کرد يا تأمین داخلی صورت نمی گرفت.
اين مســأله موجب می شد که برخی از کالاهای ضروری 
افزايش قیمت پیدا کند و بر ســفره مردم فشــار وارد شــود. 
پیشنهاد سوم اين است که دولت بايد نظام يارانه ها را اصاح 
کند. اصاح نظام يارانه ها جزو ضروريات است، چرا که درحال 
حاضــر يارانه های متعددی در اقتصاد ايران توزيع می کنیم 
که هدفمند نیستند و دهک های کم درآمد منتفع نمی شوند. 
همچنیــن برای حامل های انــرژی، معافیت های مالیاتی و 
بــرای برخی از واردکننده هــا، يارانه های مختلف پرداخت 
می شــود. از يارانه ارز ۴هزار و ۲۰۰ تومانی تا معافیت های 
مالیاتی که به نحوی يارانه ای اســت که در اختیار برخی از 
افــراد قرار می گیرد تا يارانه ای کــه برای حامل های انرژی 
پرداخت می شــود. اين نظام يارانه ای در خدمت ثروتمندان 
اســت و دهک های کم درآمد منتفع نمی شــوند. لذا اصاح 
نظــام يارانــه ای يکی از ضرورياتی اســت که به مردم کمک 
می کند چون در اين شرايط خاصی که کشور در پیش دارد 
اجرای اين توصیه لازم اســت. پیشنهاد چهارم اين است که 
در اقتصاد کان تاش شــود تورم را کنترل کنند. امســال 
احتمالاً تورم بیش از ۴۰ درصد داشــته باشــیم. در اقتصاد 
تورمــی وقتــی با نظام مالیاتی، نظــام يارانه ای، نظام بانکی 
مختل است و کار نمی کند اين تورم به دهک های کم درآمد 
تحمیل می شود. لذا تیم اقتصادی دولت بايد تاش کند که 
ريشه های تورم را مهار کند و برای سال جاری بتوانیم تورم 
را تا حدودی کنترل کنیم، چون در اقتصاد تورمی فشار تورم 
به دهک های کم درآمد وارد می شود. علت اين موضوع هم 
اين اســت که ســه نظام بازتوزيع ثروت و درآمد به درســتی 
عمل نمی کند. نکته قابل تأمل آنکه در کشورهای ديگر تورم 
در اقتصاد بر ثروتمندان تأثیر می گذارد چون آن ســه نظام 
درست کار می کند در حالی که در ايران تورم بر دهک های 

کم درآمد جامعه تأثیر می گذارد.

همزمان با ســومین ســال انتصاب حجت الاسام 
محمد قمی از ســوی رهبر معظم انقاب، در نشست 
خبــری به ســؤالات نمايندگان رســانه های خبری 
پاســخ گفت. بخشــی از صحبت های رئیس سازمان 
تبلیغات اســامی به وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
 مرتبــط بــود و از عــدم اختــاف ايــن دو نهــاد

 صحبت شد.
وی در پاســخ به ســؤالی دربــاره هم افزايی بین 
نهادهــای فرهنگــی و تبلیغــی گفت:»رهبر معظم 
انقاب و شورای عالی انقاب فرهنگی و وزير محترم 
فرهنگ و ارشاد اسامی در اين خصوص دغدغه مند 
و همگام و همســو فکر می کنند که وقت بازســازی و 
باز آرايی رســیده است. ما نیز ســعی می کنیم توان 
کارشناسی را افزايش دهیم، موازی کاری ها کم شود 
و هم افزايــی را شــروع کرديــم منتهــا فرهنگ امر 
زمانبری اســت.« اختاف ســازمان تبلیغات با حوزه 
هنــری و وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی يکی از 
ســؤال های مطرح شده در اين نشست بود. در پاسخ 
بــه اين ســؤال قمی تأکید کــرد با وزارت فرهنگ و 
ارشــاد اســامی و حــوزه هنری اختافــی نداريم: 
»سازمان تبلیغات همکاری فشرده ای با حوزه هنری 
دارد و با وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی هم ارتباط 
داريم حتی به خدمت جناب آقای اســماعیلی وزير 
محترم هم رسیديم و تبريک گفتیم و هیچ اختافی 
بــا ايــن دو نداريم و تأکید بر هم افزايــی فعالیت ها 
داريم.« در بخش ديگر اين نشســت درباره تعطیلی 
رشــته تئاتــر در هنرســتان ســوره و دغدغه اهلی 
فرهنگ سؤال شد و رئیس سازمان تبلیغات اسامی 
توضیح داد: »دانشــگاه سوره مديريتش با هنرستان 
متفاوت اســت. اين سؤال را بايد از آقای دادمان هم 
بپرســید. حتماً بانوان در ســاحت هنر عناصر مهم و 
غیرقابل حذف هســتند. زمانی که يک مرکزی ايجاد 

می شــود برای اهداف و مقاصدی ايجاد می شود.
 تأکیــد می کنــم هنر بانوان قابل حذف و صرفنظر 
کــردن نیســتند و موافق اهداف انقاب اســامی و 
مديريتــی هــم نخواهد بود. تا اينجــا اتفاق طبیعی 
افتاده و اگر متوجه شويم اتفاق بیشتری افتاده جای 

تدبیر دارد. «
اعــام آمادگی برای بــر عهده گرفتن فرايند کلی 
مراســم اربعین، ضرورت بازسازی ساختار نهادهای 
فرهنگی، دغدغه مندی نســبت به مسائل آسیب های 
اجتماعی در حاشــیه شــهرها، تأکید بر اســتفاده از 
فرصت گردشــگری به عنــوان يکی از راه های تبلیغ 
اســام، پرهیــز از دســته بندی هايی نظیــر قشــر 
خاکســتری، تبديل مطالبه عدالت به گفتمان رايج 
بیــن مردم و... از ديگر صحبت های رئیس ســازمان 

تبلیغات اســامی در اين نشست بود. / مهر

دیدگاه
بانوان در ساحت هنر عناصر مهم و 

غیرقابل حذف هستند

خبر

 هــادی خانی معاون فناوری های مالیاتی ســازمان 
مالیاتــی بــا تاکیــد بر تحولات نظــام مالیاتی در طی 
سال های اخیر در زيرساخت ها و فناوری های مالیاتی، 
از امــکان ارائه پروفايــل مالیاتی به هر فرد ايرانی خبر 

داد.
به گزارش رسانه مالیاتی ايران،  نظام مالیاتی کشور 
پــس از آنکه در چارچــوب طرح جامع مالیاتی و نظام 
مالیــات الکترونیــک )E. TAX(اقداماتی انجام داده 
اســت، هم اکنون در آســتانه تبديل شدن به يک نظام 
)I. TAX( مالیاتی مدرن اســت که مالیات هوشــمند

اصلی ترين مشخصه آن به شمار می رود.
 ويژگــی نظــام مالیاتی هوشــمند، نیمه متمرکز و 
يکپارچه بودن اطاعات، داده مبنابودن کلیه فرآيندهای 
مالیاتی از مرحله شناسايی موديان و ثبت نام گرفته تا 

مرحله تشخیص، رسیدگی و وصول و اجرا و همچنین 
مودی محور بودن اين سیستم است که ماحصل اجرای 
اين نظام مدرن مالیاتی، افزايش کارايی در تامین منابع 
بودجــه عمومــی، اجرای عدالت مالیاتی، ســادگی و 
سهولت فرآيندهای مالیاتی، رضايت ذی نفعان، کاهش 
فرار مالیاتی و نیز افزايش تمکین داوطلبانه و صادقانه 
موديان اســت ،  بارزترين اقدام در اين زمینه که نقش 
مهمــی در تحقق نظام دولت الکترونیک نیز داشــته، 
راه انــدازی درگاه ملــی خدمات الکترونیک مالیاتی به 
نشــانی My.tax.gov.ir و با شــعار »هر ايرانی يک 
مودی«، جهت بهره برداری موديان محترم اســت که 
اين پنجره واحد، به نحوی طراحی و پیاده ســازی شده 
کــه پروفايــل مالیاتی به هر فــرد ايرانی اعم از موديان 
مالیاتــی و غیــره قابل ارائه خواهــد بود ،  از طريق اين 

پنجــره واحد الکترونیک، حدود ۳۵ خدمت مالیاتی به 
عموم شهروندان و موديان به طور متمرکز و به صورت 
الکترونیــک ارائه می شــود که از جملــه اين خدمات 
می توان به مشــاهده اطاعات پرونده های مالیاتی در 
بخش مالیات مستقیم و مالیات بر ارزش افزوده، کارتابل 
ابــاغ الکترونیک، ارائه اظهارنامه هــای مالیاتی، رفع 
تعهدات ارزی وH اشاره کرد و همچنین ساير اقداماتی 
که شهروندان برای انجام آن نیازمند مراجعه حضوری 
به ادارات مالیاتی يا ساير مراجع بودند از جمله پرداخت 
قبــوض مالیاتی، دريافــت گواهی نقل و انتقال موضوع 
مــاده ۱۸۷ قانــون مالیات های مســتقیم، اســتعام 
ممنوع الخروجی، اســتعام بدهی مالیاتی، اســتعام 
مالیات خريداران سکه و… نیز از طريق اين درگاه ملی 

قابل ارائه به مردم است.

پرسپولیس - الهلال در یک چهارم نهایی
ارائه پروفایل مالیاتی به هر ایرانی

علیرضا پیمان پاک به عنوان رئیس جديد سازمان توسعه تجارت و معاون وزير صنعت، معدن و تجارت معرفی شده است که  به طور رسمی در 
حکمی از سوی فاطمی امین وزير صمت منصوب شد. پیش از اين حمید زادبوم رياست اين سازمان را برعهده داشت و مراسم توديع و معارفه رئیس 
کل پیشین و رئیس جديد سازمان توسعه تجارت ايران در وزارت صمت برگزار  شد. علیرضا پیمان پاک در توئیت جديد خود نوشته است: »آغاز فصلی 
جديد در تجارت بین الملل جمهوری اسامی ايران تحت پرچم سلطان خراسان انشااا ... گفتنی است، پیمان پاک مديرعاملی شرکت زنجیره تامین 
رضوی را در کارنامه خود دارد.علیرضا پیمان پاک به عنوان رئیس جديد ســازمان توسعه تجارت و معاون وزير صنعت، معدن و تجارت معرفی شده 
است ، در مراسم معارفه به طور رسمی در حکمی از سوی فاطمی امین وزير صمت منصوب شد. گفتنی است، پیمان پاک مديرعاملی شرکت زنجیره 

تامین رضوی را در کارنامه خود دارد. / باشگاه خبرنگاران جوان

 با حضور مديرعامل شرکت مس و جمعی از مقامات استانی قرارداد »احداث کارخانه تولید کاتد مس در مجتمع مس 
آذربايجان« بین شرکت ملی صنايع مس ايران با قرارگاه خاتم الانبیا امضا شد.  بر اساس اين قرارداد  که بین شرکت ملی صنايع 
مس ايران با قرارگاه خاتم الانبیا امضاء شده است ۱۰۰ هزار تن کاتد مس با گريد LME-A در سال  تولید خواهد شد ، کارخانه 
ذوب مس به ظرفیت ۱۲۰ هزار تن مس آندی در سال، کارخانه پالايشگاه مس به ظرفیت تولید ۱۰۰ هزار تن کاتد مس در 
  1۶000 h/Nm۳  سال، کارخانه اسید سولفوريک به ظرفیت ۴۰۰ هزار تن اسید سولفوريک، کارخانه اکسیژن به ظرفیت
اکسیژن و کارخانه فلوتاسیون سرباره با ظرفیت ورودی ۹۰۰ تن در روز از جمله کارخانجاتی است که مطابق اين قرارداد احداث 
خواهد شد. میزان اشتغالزايی اين طرح حدود ۵۰۰ نفر به طور مستقیم و حدود ۳۰۰۰ نفر به طور غیرمستقیم است./ مس پرس

امضایقرارداد»احداثکارخانهتولیدکاتدمسدرمجتمعمسآذربایجان«باقرارگاهخاتمالانبیارئیسجدیدسازمانتوسعهتجارتمنصوبشد

تیم فوتبال الهال عربستان حريف پرسپولیس در 
مرحله يک چهارم نهايی لیگ قهرمانان آسیا شد.

قرعه کشی مرحله يک چهارم نهايی لیگ قهرمانان 
آســیا امــروز )جمعه( بــه صورت مجازی در شــهر 
کوالالامپور کشــور مالزی برگزار و پرسپولیس حريف 
 الهالی شــد که در مرحله قبلی اســتقال را حذف 

کرده بود.
نتیجه قرعه کشی به شرح زير است:

منطقه غرب
الوحده امارات - النصر عربستان

پرسپولیس - الهال عربستان

منطقه شرق
چونبوک موتورز کره جنوبی - اولســان هیوندای 

کره جنوبی
پوهانگ استیلرز کره جنوبی - ناگويا ژاپن

بــا اعام کنفدراســیون فوتبال آســیا،  ديدارهای 
مراحــل يــک چهارم نهايی، نیمه نهايی و فینال لیگ 
قهرمانان آسیا ۲۰۲۱ به میزبانی عربستان )در منطقه 
غرب( و کره جنوبی )در منطقه شــرق( به ترتیب در 
تاريخ هــای ۲۴ مهــر ماه، ۲۷ مهر ماه و ۲ آذر ماه و به 
صورت تک بازی انجام می شــود. ديدار فینال نیز در 

عربستان برگزار خواهد شد.

قرعه کشی مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا

طرح ساماندهی بازار خودرو از مجلس دهم کلید خورده بود اما شورای نگهبان این طرح را به 
دلیل عدم همسویی با سیاست های اقتصاد مقاومتی رد کرده بود.

نمایندگان مجلس با اصلاحات کمیسیون صنایع و معادن در ماده ۴ طرح ساماندهی صنعت 
خودرو درباره واردات خودرو به منظور تامین نظر شورای نگهبان موافقت کردند.

بر اساس این ماده، هر شخص حقیقی یا حقوقی می تواند به ازای صادرات خودرو یا قطعات 
خودرو یا سایر کالاها و یا خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه و یا از طریق واردات بدون 

انتقال ارز نسبت به واردات خودروی تمام برقی یا هیبریدی، و یا واردات خودروی بنزینی یا گاز 
سوز با بر چسب انرژی – و بالاتر و یا دارای شاخص ایمنی سه ستاره و یا بالاتر بر اساس 

گواهی های استاندارد معتبر، معادل ارزش صادراتی خود اقدام نماید. / خانه ملت
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هفته نامه اقتصادی ایران

تاســیس شــرکت بــا مســئولیت محــدود فربارتجــارت ایســاتیس درتاریــخ 1400/06/20 بــه شــماره ثبــت 583070 به شناســه ملــی 14010262927 
ــت :واردات و  ــوع فعالی ــردد. موض ــی میگ ــوم آگه ــلاع عم ــت اط ــر جه ــرح زی ــه ش ــه آن ب ــه خلاص ــده ک ــل گردی ــل دفاترتکمی ــا ذی ــت و امض ثب
صــادرات کلیــه نهــاده هــای دام و طیــور و آبزیــان واردات و صــادرات دارو وواکســن هــای دام و طیــور وآبزیــان تولیــد کنســانتره و مکمــل هــای 
خــوراک دام و طیــور و آبزیــان تولیــد کلیــه مکمــل هــا و داروهــای پزشــکی و دامپزشــکی اخــذ و اعطــای نمایندگــی داخلــی و خارجــی و عقــد 
ــوازم و  ــادرات ل ــان واردات و ص ــور آبزی ــت دام و طی ــزات صنع ــه تجهی ــادرات کلی ــی واردات و ص ــی و خارج ــی داخل ــروش وبازرگان ــای ف قرارداده
تجهیــزات آزمایشــگاهی دامپزشــکی و پزشــکی واردات و صــادرات کلیــه تجهیــزات و ملزومــات پزشــکی و دامپزشــکی واردات و صــادرات کــود 
و ســم و بــذر مــورد اســتفاده در صنعــت کشــاورزی و باغبانــی واردات و صــادرات کلیــه تجهیــزات و ملزومــات صنعــت کشــاورزی و دامپــروری و 
هرگونــه فعالیــت مجــاز بازرگانــی تولیــدی و خدماتــی کــه بــرای شــرکت ســود آور باشــد درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع 
ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، 
محلــه شــهرآرا ، خیابــان )کوکــب( اســتاد غلامحســین امیرخانــی ، خیابــان امیــری ، پــلاک 4 ، طبقــه همکــف ، واحــد 1 کدپســتی 1441814981 
ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ 100.000.000 ریــال نقــدی میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا خانــم ســرگل غفــاری بــه 
شــماره ملــی 3732106888 دارنــده 50000000 ریــال ســهم الشــرکه آقــای امیــر حســام ابوئــی مهریــزی بــه شــماره ملــی 4469735371 دارنــده 
50000000 ریــال ســهم الشــرکه اعضــا هیئــت مدیــره خانــم ســرگل غفــاری بــه شــماره ملــی 3732106888 و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت 
نامحــدود و بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود آقــای امیــر حســام ابوئــی مهریــزی بــه شــماره ملــی 4469735371 و بــه 
ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت عضــو اصلــی هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : کلیــه اوراق 
و اســناد بهــادار از قبیــل چــک و ســفته و بــرات و عقــود اســلامی و تعهــد آور و اوراق عــادی و اداری بــا امضــا مدیــر عامــل و رئیــس هئیــت مدیــره 
همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد اختیــارات مدیــر عامــل : طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور 

پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1191782(

ــتناد  ــه اس ــی 10102766724 ب ــه مل ــت 235736 و شناس ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــو س ــارس پرت ــن آوران پ ــرکت ف ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــه شــماره ملــی 4910424733 ب ــژاد ب صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 1399/11/18 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : خانــم طاهــره ســعید ن
ســمت رئیــس هیئــت مدیــره و آقــای عبــاس ســلیمی بــه شــماره ملــی 0490761488 بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره و مدیــر عامــل 
تعییــن شــدند. کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات ، قراردادهــا و عقوداســلامی بــا امضــاء مدیــر عامل 
یــا رئیــس هیئــت مدیــره هریــک منفــردا همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. کلیــه اعضــاء هیئــت مدیــره بــا نگــرش بــه بندهــای 25 
و الــف مــاده 14 اساســنامه شــرکت و مــواد 35 و 36 قانــون آئیــن دادرســی دادگاه هــای عمومــی و انقــلاب در امــور مدنــی، بــا تفویــض اختیــار 
خــود بــه رئیــس هیئــت مدیــره و مدیرعامــل شــرکت هریــک بصــورت منفــردا بــرای :»طــرح و دفــاع از هــر گونــه شــکایت و دعــوی، نــزد هــر 
مرجــع قضایــی، داوری، اداری، انضباطــی، مالیاتــی و غیــر قضایــی و قانونــی در جمهــوری اســلامی ایــران در دادســراها و دادگاه بــدوی، تجدیدنظــر 
و دیوانعالــی کشــور و دیــوان عدالــت اداری و ســایر مراجــع قضایــی و غیــر قضایــی رســیدگی، در هــر مرحلــه ای اعــم از بــدوی و تجدیدنظــر و 
فرجامــی و واخواهــی و اعــاده دادرســی و ورود ثالــث و جلــب ثالــث و اعتــراض ثالــث بــا حــق انتخــاب و اختیــار وکیــل یــا وکلای دادگســتری و 
عــزل آنــان و انعقــاد قــرارداد بــا آنــان بــا تصریــح بــه اینکــه وکیــل یــا وکلای معینــه در کلیــه مراجــع قضایــی و غیــر قضایــی جمهــوری اســلامی 
ایــران تمــام اختیــارت راجــع بــه امــر دادرســی و رســیدگی را از جملــه در مــوارد زیــر دارا خواهنــد بــود موافقــت نمود:وکالــت راجــع بــه اعتــراض 
بــه رای، تجدیدنظــر، فرجــام خواهــی و اعــاده دادرســی ،وکالــت در مصالحــه و ســازش ،وکالــت در ادعــای جعــل یــا انــکار و تردیــد نســبت بــه 
ســند طــرف و اســترداد ســند ، وکالــت در تعییــن جاعــل ، وکالــت در ارجــاع دعــوی بــه داوری و تعییــن داور ، وکالــت در توکیــل ، وکالــت در تعیین 
مصــدق و کارشــناس ،وکالــت در دعــوی خســارت ، وکالــت در اســترداد دادخواســت یــا دعــوا ، وکالــت در جلــب شــخص ثالــث و دفــاع از دعــوای 
ثالــث ،وکالــت در ورود شــخص ثالــث و دفــاع از دعــوی ورود ثالــث ، وکالــت در دعــوی متقابــل و دفــاع در قبــال آن ،وکالــت در ادعــای اعســار 
،وکالــت در قبــول یــا رد ســوگند ،وکالــت در حــق درخواســت صــدور بــرگ اجرایــی و تعقیــب عملیــات آن و اخــذ محکــوم بــه و وجــوه ایداعــی« 

تصویــب نمودنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1191784(

آگهــی تغییــرات شــرکت ســامان کوشــان ســپهر شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 208359 و شناســه ملــی 10102498832 
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ 1399/11/18 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : بــه موجــب ســند صلــح شــماره 38267 
مــورخ 1400/2/20 صــادره از دفتــر اســناد رســمی 1505 حــوزه ثبتــی تهــران آقــای ســید علــی شــبیری بــه شــماره ملــی 3873586312 کلیــه 
ســهم الشــرکه خــود را بــه خانــم ســیده عطیــه شــبیری بــه کــد ملــی 3873490447 منتقــل نمــود و از ردیــف شــرکاء خــارج گردیــد. اســامی 
شــرکاء پــس از نقــل و انتقــال بــه شــرح ذیــل مــی باشــد : - خانــم ســیده عطیــه شــبیری )دارای کــد ملــی 3873490447( دارای 100000000 ریال 
ســهم الشــرکه - آقــای امیرحســین شــبیری )دارای کــد ملــی 3874508935( دارای 100000000 ریــال ســهم الشــرکه - آقــای رامیــن ریاحــی 
)دارای کــد ملــی 0065973747( دارای 100000000 ریــال ســهم الشــرکه ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات 

غیرتجــاری تهــران )1191785(

ــی  ــه مل ــت 50630 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ــرکت ب ــوک ش ــی رات ــن الملل ــل بی ــل ونق ــرکت حم ــرات ش ــی تغیی آگه
ــه  ــماره 27104/11 مورخ ــوز ش ــورخ 1400/05/23 و مج ــاده م ــوق الع ــور ف ــادی بط ــی ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس 10100957891 ب
ــل  ــرار ذی ــه ق ــره ب ــل اتخــاذ شــد : اعضــاء هیئــت مدی 1400/06/01 اداره کل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای اســتان تهــران تصمیمــات ذی
بــه مــدت نامحــدود تعییــن گردیدنــد: -آقــای قربانعلــی الیــاث ارســی بــه شــماره ملــی1582575436 بــه ســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت 
ــه شــماره ملــی  ــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره -آقــای مهــدی ســلمانی ب ــه شــماره ملــی 1371985901 ب مدیــره - خانــم کبــری نصیــری ب
0071838163 بــه ســمت نائــب رئیــس هیئــت مدیــره ) خــارج از شــرکا ( - آقــای اژدر الیاســی فــر بــه شــماره ملــی 1580307132 بــه ســمت 
عضــو هیئــت مدیــره -آقــای رحیــم باقــر نســب آذر بــه شــماره ملــی 1379072190 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره ) خــارج از شــرکا ( ســازمان 

ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )1191783(

 رستم قاسمی ؛ علی جعفری که دانش آموخته حقوق عمومی و حقوق بین الملل از دانشگاه های تهران و علامه طباطبایی است را به عنوان مشاور و سرپرست حوزه وزارتی وزارت راه و شهرسازی منصوب کرد؛ وی که  مشاور 
نماینده مقام معظم رهبری در شورای عالی امنیت ملی، معاون قرارگاه فرهنگی اجتماعی بقیه الله، مشاور رئیس دیوان محاسبات و رئیس شبکه یاوران مردمی دیوان در کشور، مدیر گروه سیاسی شبکه افق سیما ازجمله سوابقی 
است که در کارنامه اجرایی جعفری به چشم می خورد ؛ نظر به تجربه، شایستگی ، توانمندی  و تعهد جنابعالی  است . و چنانچه مستحضرید به دلیل گستردگی وزارت راه و شهرسازی با بیش از ۳۰ معاونت، سازمان، مرکز و شرکت 
تابعه، جایگاه جنابعالی به عنوان هماهنگ کننده و تنظیم کننده این روابط نقشی کلیدی و تعیین کننده در اجرای سیاست های ابلاغی و پیشبرد مصوبات وزارتخانه دارد ؛ هماهنگی سفرهای بین المللی و استانی، ارتباط با نخبگان، 
اساتید دانشگاه، کارشناسان و اصناف مرتبط، تسهیل ارتباط با مدیران استانی، پیگیری ویژه مأموریت های خاص و همچنین شناسایی منافذ فساد و مبارزه جدی با آن در تمام سطوح وزارتخانه از دیگر مطالبات اینجانب است 
که انتظار می رود نسبت به آن دقت لازم را داشته باشید.در پایان حدیث شریف سید و سالار شهیدان اباعبدالله )ع( را یادآور می شوم که فرمودند: »بدانید نیازمندی های مردم به سوی شما از نعمت های الهی است؛ پس از 

این نعمت ها خسته نشوید.« لذا امید است فرصت خدمتگزاری به اقشار مختلف مردم به ویژه مستضعفان را ارج نهاده و با تمام توان در راستای پیش از این مصطفی طاعتي مقدم مدیر کل دفتروزارتی  بود. / روابط عمومی

محمود شايان مديرعامل بانک مسکن از افزايش وام مسکن 
جوانان به يک میلیارد تومان با موافقت شورای پول و اعتبار خبر 
داد. وی  با اشاره به شرايط تورمی و افزايش قیمت مسکن در سال 
گذشته، افزود: سال گذشته بانک مسکن پیشنهاد افزايش سقف 
وام مسکن جوانان را به بانک مرکزی ارائه داد که تايید شد و وام 
مسکن جوانان به ۴۰۰ میلیون افزايش يافت و با رشد قیمت مسکن 
پیشنهاد ديگری مبنی بر افزايش سقف وام مسکن جوانان به بانک 
مرکزی ارائه داديم که با قبول شورای پول و اعتبار سقف وام مسکن 
برای جوانان تا يک میلیارد تومان افزايش يافت که از امروز به همه 
بانک های مســکن اباغ خواهد شــد )منظور از شهر های بزرگ، 
شهر هايی مانند کرج، مشهد، تبريز، اصفهان، اهواز، قم، شیراز و 
کرمانشاه است.( او درباره جزئیات پرداخت اين وام افزود: متقاضیان 
می توانند با افتتاح حساب، ماهیانه ۲۰۰ هزار تومان واريز کنند و 
در صورتی که زود تر از ۱۵ سال بخواهند از اين وام استفاده کنند 
پس از پنج سال با اعمال ضرايب در تهران ۴۰۰ میلیون تومان، 
شهر های بزرگ و مناطق و استان ها ۳۵۰ میلیون تومان و در ساير 
شــهر ها ۳۰۰ میلیون تومان وام دريافت کنند. اما برای دريافت 
ســقف تعیین شــده يک میلیارد تومانی در تهران، ۸۵۰ میلیون 
تومانی در مراکز اســتان ها و شــهر های بزرگ و ۷۰۰ میلیونی در 
ســاير شــهر ها بايد دوره ۱۵ ساله را طی کنند. همچنین والدين 
می توانند از امروز با مراجعه به شعب بانک مسکن برای فرزندان 

خود برای دريافت اين وام سپرده گذاری کنند.
 بر اساس آنچه بانک مسکن اعام کرده در يک دوره ۱۵ ساله 
متقاضی می تواند از يک میلیارد وام خريد مسکن استفاده کند. 
اين رقم برای کانشهر تهران است. سقف وام در سال پنجم برای 
شهر تهران ۴۰۰ میلیون تومان است که در مقايسه با رقم قبلی 
اين وام ۱۹ درصد افزايش يافته است. در شهرهای بزرگ سقف 
وام مذکور در سال پنجم و سال پانزدهم به ترتیب ۳۵۰ میلیون 
و ۸۵۰ میلیون تومان است. در ساير شهرها نیز اين رقم برای سال 
پنجم و سال پانزدهم به ترتیب ۳۰۰ و ۷۰۰ میلیون تومان است. 
شايان تصريح کرد: از مجاری قانونی در حال پیگیری هستیم تا 
بتوانیم وام را افزايش دهیم که با تورم همخوانی داشته باشد. در 
کنار اين برنامه طرح ديگری با نام فروش متری آپارتمان توسط 
بانک مسکن تدوين شده است. بر اساس برنامه ريزی صورت گرفته 
شرکت های زيرمجموعه بانک مسکن از طريق بورس با اوراق موازی 
ســلف فروش متری مســکن را اجرايی می کنند.  وی با يادآوری 
اين که مجوز شورای فقهی بانک مرکزی برای فروش متری مسکن 
اخذ شده است، اضافه کرد: در حال مذاکره با بورس هستیم، با اين 
کار کمک خوبی در کنار صندوق پس انداز جوانان قرار می گیرد و 
خانواده ها می توانند به صورت متری اقدام به خريد مسکن کنند. 
او در پاســخ به اين پرســش که آيا در قبال خريد متری مســکن 
پروژه ای وجود دارد،  گفت: به شرکت های زيرمجموعه بانک تکلیف 
شده پروژه های بیشتری را در اين زمینه تعريف کنند، ضمن اين که 
مردم می توانند در بازار سرمايه خريد های خود را به فروش برسانند 
و در بــازار آزاد اقــدام به خريد خانه کنند. وقتی اقتصاد مســکن 
راه اندازی شود اين برنامه ها رنجیروار به صورت مکمل همديگر در 
راستای خانه دارکردن مردم عمل خواهند کرد. / روابط عمومی 

روند نظارت بر قیمت کالاهای اساسی 
در کشور باید تقویت شود

وزيــر کشــور بر ضــرورت هماهنگی ها و هــم افزايی 
دســتگاه های اجرايی در کنترل و نظارت بر قیمت کالاها و 
مايحتاج عمومی در کشــور تأکید کرد ، احمد وحیدی در 
نشســت بررســی روند نظارت بر قیمت کالاها و مايحتاج 
عمومی با محوريت آرد و نان که با حضور نمايندگان وزارت 
صمــت، کشــاورزی، اطاعات، امور اقتصــادی و دارايی، 
دادگستری، مجلس شورای اسامی، سازمان اطاعات سپاه 
پاسداران انقاب اسامی، دادستانی کل کشور، اتاق اصناف 
و اتحاديه خبازان در محل وزارت کشور برگزار شد با تأکید 
بر اين موضوع که بايســتی روند نظارت بر قیمت کالاهای 
اساسی در کشور تقويت شود؛ گفت: نان از جمله کالاهای 
پر مصرف و اســتراتژيک در کشــور است که بايستی در اين 
خصــوص تدابیــر لازم برای کنترل قیمت آن صورت گیرد. 
وی با تشــريح اين موضوع که بايد توجه داشــته باشیم که 
بخش عمده مصرف نان در دهک های پايین جامعه اســت؛ 
گفت: بايد با تمام ظرفیت ها و مکانیسم های نظارتی جلوی 
افزايــش غیــر متعارف را در حوزه کالاهای اســتراتژيک و 
اساســی در کشــور بگیريم. او درباره تفاوت قیمت نان در 
برخی از استان های کشور گفت: در حوزه تعیین قیمت نان 
اختیاراتی به اســتانداران سراســر کشور داده شده است و با 
توجه به وضعیت هر اســتان به لحاظ میزان تأمین گندم، 
نرخ دستمزدها و ديگر هزينه های جاری، کرايه های حمل 
آرد از کارخانــه تولیــدآرد تا نانوايی ها، تفاوت قیمت نان در 
حد معقول و منطقی قابل قبول و مورد انتظار است؛ اما بايد 
اين تفاوت قیمت در کل کشور تابع ضابطه مشخصی باشد. 
وی بــا اشــاره به اين واقعیــت که با توجه به تورم و افزايش 
هزينه ها، بايســتی متوجه نیازها و خواســته های متعارف 
نانوايان هم باشــیم، گفــت: روی هم رفته هزينه نانواها به 
تأســی از وضعیت اقتصادی کلی کشــور و به تبع از افزايش 
نرخ دستمزدها، بیمه ومالیات و هزينه های حامل های انرژی 
بالا رفته است و بايد اقدامات حمايتی لازم از اين بخش هم 

صورت گیرد. / فارس

 افزایش وام مسکن جوانان به یک 
میلیارد تومان

خبر ساخت سالانه 1 میلیون واحد مسکونی را بدون اعتبار خبر
دولت انجام می دهیم

با حضور وزير راه و شهرســازی  بیســت و يکمین نمايشگاه 
صنعت ساختمان با شرکت نمايندگانی از هشت کشور از جمله 
کانادا و فناند افتتاح شــد. به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه 
خبری وزارت راه و شهرسازی، اين نمايشگاه از تاريخ ۲۲ لغايت 
۲۵ شــهريورماه در محل دائمی نمايشــگاه بین المللی تهران 
برگزار شــد و ۶۳۰ شــرکت و نمايندگان هشت کشور ايران، 
فنانــد، کانادا، چین، ترکیه، اندونزی، کره جنوبی و آلمان در 

آن حضور دارند.
همچنین ۱۲۰ نفر عضو هیأت تجاری از کشورهای ترکیه، 
عراق، افغانستان، کنیا، اندونزی، سوريه و امارات متحده عربی 
در اين نمايشــگاه حاضر هســتند. اين نمايشــگاه بزرگترين 
نمايشــگاه صنعت ســاختمان در سطح کشور است و معاونت 
علمی و فناوری رياســت جمهوری، تشــکل های تخصصی و 
حرفــه ای در حوزه صنعت ســاختمان و ســازمان های نظام 

مهندسی ساختمان نیز در آن حضور دارند.
  وزير راه و شهرسازی گفت : طی دو هفته آينده، در بخش 
مسکن خبر خوبی اعام می شود که شروع اقدام عملی ساخت 
برنامه مسکنی دولت است. رستم قاسمی در حاشیه بیست و 
يکمین نمايشگاه صنعت ساختمان در جمع خبرنگاران افزود: 
برای تأمین زمین جهت ساخت يک میلیون مسکن مشکلی 
نداريم و همچنین ۱۰ اقدام راهبردی برای توســعه مسکن از 
جمله ايجاد بانک زمین است که يک مهلت دوماهه برای آن 
درنظر گرفته ايم. وی به پیشنهاد ايجاد بانک زمین اشاره کرد 
و گفــت: ايــن اقدام راهبردی وزارت راه و شهرســازی موجب 
می شود که بخش زيادی از زمین مورد نظر ساخت مسکن در 
طول چهار ســال تأمین شود. با برنامه ريزی انجام شده درباره 

سیمان، شاهد کاهش قیمت سیمان در بازار به عدد منطقی 
خواهیم بود. وی درباره اختال ســامانه اماک و اســکان نیز 

گفت: بزودی اين سامانه بارگذاری می شود.
او درباره قانون جهش مسکن افزود: با توجه به اين قانون، 
بزودی در شــورای عالی مســکن قیمت هايــی برای مصالح 
ســاختمانی پیشــنهاد می دهیم. وی گفت: سرعت، قیمت و 
کیفیت، شــاخص های نوينی اســت که امروز در دنیا به عنوان 
توسعه مسکن مطرح است، که ما نیز بايد در کشورمان از آنها 
استفاده کنیم ، ۲۰۰ هزار مسکن مهر باقی مانده است که سعی 
می کنیم تا پايان ســال به اتمام برســد و  برای تکمیل مسکن 
مهر در حال بررسی مشکات و رفع آن هستیم و تاش بر اين 

است که تا پايان سال آن را برطرف کنیم.
وی ســاخت مســکن را يکی از شــاخص های مهم توسعه 
اقتصادی دانست و گفت: آنچه مدنظر است کیفیت، سرعت و 
قیمت مسکن است که با استفاده از فناوری های جديد سعی 
می کنیم مسکن ارزان و باکیفیت دراختیار مردم قرار گیرد و 
در برنامه های آينده مورد استفاده قرار گیرد ،  برخی می گويند 
ساخت يک میلیون مسکن در سال باعث ايجاد تورم می شود 
اين طور نیست چرا که از منابع دولتی برای ساخت آن استفاده 
نمی شود و منابع ديگری برای آن پیش بینی کرده ايم. اقدامات 
و زيرساخت هايی برای جهش در حوزه مسکن ايجاد شده است. 
بازار مســکن به عنوان پیشــران اقتصاد است اگر ما بتوانیم در 
بازار مســکن رونق ايجاد کنیم طبیعتاً در اقتصاد کشور رونق 
ايجاد می شود. محصولات جديدی مخصوصاً در حوزه دانش 
بنیان در اين نمايشگاه ارائه شده که بسیار باعث خوشحالی و 
نشــان دهنده تحول در صنعت ســاختمان است. تکنولوژی و 

صنعتی ســازی از اولويت های ما در صنعت ســاختمان است. 
قیمت و سرعت دو مورد از ضروريات بخش مسکن است و سعی 
می کنیم به سرعت به آن دست پیدا کنیم.  او ضمن تشکر از 
دســت ا  ندرکاران اين نمايشــگاه گفت: شاهد آن هستیم که 
محصولات خوبی از جمله فناوری های نوين صنعت ساختمان 
در اين نمايشگاه به نمايش گذاشته شده است.   شاخصه های 
مهمی که امروز به عنوان شاخصه توسعه در صنعت ساختمان 
شناخته می شوند، کیفیت سرعت و قیمت هستند. وجود اين 
سه شاخصه می تواند ما را به هدفی که دنبال آن هستیم، برساند 
و امروز شاهد بوديم که محصولات ارائه شده در اين نمايشگاه 
بخشی از اين شاخصه ها را دارا هستند.  در حوزه تولید مسکن 
بايد فناوری های جديد را در انبوه ســازی اســتفاده کنیم. اين 
فناوری ها امروز در اين نمايشگاه به نمايش گذاشته شده که 
می توانیم از آن ها برای برنامه های آينده در حوزه مسکن استفاده 

کنیم. 
  

ذوب آهن اصفهان یاری رسان دولت در تامین 
مسکن است                 

بــه گــزارش روابط عمومی ذوب آهــن اصفهان، وزير راه و 
شهرسازی ضمن بازديد از  غرفه ذوب آهن اصفهان ، با توضیحات 
کارشناســان و مســئولان غرفه در جريان آخرين تحولات و 
دستاوردهای تولیدی ذوب آهن اصفهان از جمله ريل راه آهن 

قرار گرفت.
رستم  قاسمی ، ذوب آهن اصفهان و محصولات آن را ياری 
رسان دولت در تامین مسکن برای هموطنان برشمرد و ضمن 
آگاهی از انواع تولیدات و مشکات و محدوديت های تولیدی 
ذوب آهن اصفهان بر رفع مشکات تامین مواد اولیه اين شرکت 
تاکید کرد. محمود محمود زاده، معاون مســکن و ساختمان 
وزارت راه و شــهر ســازی نیز ضمن بازديد از غرفه ذوب آهن 
اصفهان با قدردانی از زحمات کارکنان ذوب آهن اصفهان در 
تولید و تامین نیازهای اولیه مسکن در کشور به پروژه ساخت 
هر سال يک میلیون مسکن در کشور اشاره کرد و افزود: وزارت 
راه و شهرســازی آمادگی دارد که با پیش خريد تولیدات اين 
شرکت در تامین مالی اين شرکت همکاری نمايد.  وزارت راه 
و شهر سازی در صدد است که با هماهنگی ديگر سازمان های 
مرتبط به کاهش قیمت تمام شده تولیدات ذوب آهن اصفهان 
کمک کند تا از اين طريق هم اين شرکت و هم مصرف کنندگان 
منتفع شوند. گفتنی است؛ بیست و يکمین نمايشگاه بین المللی 
ساختمان که با استقبال و حضور فعال شرکت های داخلی و 
خارجی به منظور ارائه آخرين دســتاوردها و فن آوری های 
صنعت ساختمان جهان و تعامات بازرگانی و تبادل نظر صاحب 

نظران  برگزار شد. 

شــرکت پالايش نفت اصفهان در راستای 
رعايت الزامات زيســت محیطی و همچنین 
مديريت مصارف انرژی و صیانت از منابع ملی 
اقدام به تعريف و اجرای پروژه های زيســت 
محیطی در حوزه تولید سوخت های پاک و 

همچنین مديريت آب نموده است.
در بخــش مديريــت آب ، پــروژه های با 
اهمیتی نظیر تصفیه پساب شاهین شهر ، باز 
ســازی برج های خنک کننده ، بازيابی آب 
هــای فوق شــور و جايگزينی کولینگ های 
هیبريدی بجای کولینگ تعريف گرديده که 

تاکنون پروژه بازسازی برج های خنک کننده 
و همچنین تصفیه پساب با موفقیت کامل راه 

اندازی گرديده اند.
شرکت پالايش نفت اصفهان برای استفاده 
از روزانه ۹۰۰ متر مکعب پســاب صنعتی از 
تصفیه خانه شــاهین شــهر برای تامین آب 
صنعتی مورد نیاز در شــرکت پالايش نفت 
اصفهان ، پروژه زيست محیطی تصفیه پساب 

احداث و راه اندازی گرديده است.
علی محمد يسلیانی رئیس برنامه ريزی و 
کنتــرل پــروژه های شــرکت پالايش نفت 

اصفهــان با اشــاره به اجرای طرح زيســت 
محیطی تصفیه گازوئیل در اين پالايشــگاه 
گفت: اجرای اين طرح به دســت متخصصان 
داخلی از ســال ۱۳۹۳ آغاز شــده و در سال 

۱۴۰۱ به بهره برداری می رسد.
او  میــزان بودجــه اين طــرح را ۳۷ هزار 
میلیارد ريال اعتبار ريالی و ۵۴۰ میلیون يورو 
اعتبار ارزی بیان کرد و گفت در طول اجرای 
اين طرح روزانه ۵ هزار نفر در اين طرح مشغول 

به کار بوده اند.
وی بــا بیان اينکه شــرکت پالايش نفت 

اصفهان موظف اســت برای اســاس مصوبه 
هیــات دولت ،گازويیــل گازوئیل تولیدی را 
مطابــق با الزامات زيســت محیطی، يورو ۵ 
نمايد. در اين راستا میزان گوگرد موجود در 
 PPM  ايــن محصول بــه میزان کمتــر از
۵۰خواهد رســید. با راه اندازی طرح تصفیه 
گازوئیــل روزانه ۳۰۰ تن گوگرد از گازوئیل 
تولیدی جداسازی خواهد گرديد ،  در جهت 
رعايت مباحث زيست محیطی، گوگرد جدا 
شــده بصورت گرانول شده انبارش و تحويل 

مشتريان می گردد.

   جناب آقای مهندساجرای طرح های زیست محیطی در شرکت پالایش نفت اصفهان
 حمیدرضا  سخا

مهدی میر حیدری
 مدیر و سردبیر 
هفته نامه اقتصادی اعتبار

در گذشت پدر گرانقدرتان ، موجب تألم و 
تأثر فراوان گردید ، از باری تعالی برای آن 
مرحوم ، غفران ومغفــرت الهی و برای 
مصیبــت دیدگان ، صبــر و اجر جزیل 

مسئلت می نماییم.
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هفته نامه اقتصادی ایران
 بر اساس گزارش دیوان محاسبات کشور و  به دلیل عدم تهیه و تصویب به موقع آیین نامه ها توسط دولت، بخش قابل توجهی از درآمدهای عمومی مندرج در قانون بودجه سال ۱۴۰۰ طی ۴ ماه ابتدای 
سال محقق نشده است. یافته ها نشان می دهد ۲۵ مورد معادل ۶۴درصد از آیین نامه ها و دستورالعمل هایی که طبق قانون بودجه سال ۱۴۰۰ مقرر شده بود تا پایان تیرماه به تصویب دولت برسد و 
ابلاغ شود، تاکنون تهیه و ابلاغ نشده است که به نوعی ترک فعل در عمل به الزامات قانونی محسوب می شود. واگذاری مجوزها و معادن تعطیلِ در اختیار وزارت صنعت، معدن و تجارت در قالب 
شرکت های سهامی عام، اصلاح تعرفه های آب و برق و گاز مشترکان، نقل و انتقال مطالبات بانک ها از دولت و اشخاص غیردولتی، نحوه احراز صلاحیت مدیران عامل و اعضای هیات مدیره شرکت های 
دولتی، دستورالعمل حسابداری مواد اولیه قیر تحویلی به پالایشگاه ها و تسویه در حساب های فی مابین با خزانه داری کل کشور، مالیات بر دارایی خانه های گران قیمت و خودروهای لوکس و لاکچری 
از مهم ترین مصادیقی است که به رغم الزامات قانونی، آیین نامه های آنها تهیه یا ابلاغ نشده است. برای نمونه، خسارتی که از عدم تهیه و تدوین و ابلاغ مقررات فقط در ۲ موضوع مالیات بر دارایی 

خانه های گران قیمت و خودروهای لوکس به بیت المال وارد شده، عدم تحقق درآمدهای عمومی دولت بالغ بر ۴/ ۲هزار میلیارد تومان طی ۴ ماه ابتدای سال ۱۴۰۰ بوده است./ روابط عمومی

دلار ۴۲00تومانی در سیاست های 
ارزی دولت جدید حذف شود

خبر
سرمایه گذاری در معدن مس سونگون به 

۳۵ هزار میلیارد تومان افزایش می یابد

 اردشــیر ســعدمحمدی مديرعامل شرکت ملی صنايع 
مس ايران در آيین امضای قرارداد طرح احداث کارخانجات 
تولیــد مــس کاتد در مجتمع معدن مس ســونگون گفت : 
میزان ذخاير مس ســونگون در ۲ ســال اخیر ۵۲۳ میلیون 
تن افزايش يافته اســت ، ۱۵ دســتگاه حفاری آخرين مدل 
خريداری کرده ايم که تا سه ماه آينده وارد کشور می شود 
که پنج دســتگاه از آنها در معدن مس ســونگون مستقر می 
شــوند ،  میزان ذخاير مس ســونگون تا سه چهار سال قبل 
۳۲۰ میلیون تن برآورد می شــد اما اکنون به ۲ میلیار تن 
افزايش يافته که ۱.۳ میلیارد تن آن از نظر اقتصادی مقرون 

به صرفه است.  
متوسط عیار مس موجود در مجتمع سونگون ۵۶ صدم 
درصد، معادل ۱۵ میلیون تن مس خالص اســت، در حالی 
که مجموع ذخاير مس خالص کشور ۴۰ میلیون تن و جهان 
۸۵۰ میلیون تن اســت ،  اکنون از نظر داشــتن ذخاير مس 
جهان در رتبه هفتم هســتیم و با توجه به فعالیت های در 
حال انجام اکتشــاف و اســتخراج، امیدواريم سال آينده به 
رتبه ششم ارتقا يابیم. وی با بیان اينکه معدن مس سونگون 
هفتاد و چهارمین معدن بزرگ مس در جهان است، گفت: 
تمام برنامه ريزی ها برای تولید ۲۰۰ هزار مس کاتد  انجام 
می شود، اما چون مناقصه مال سال قبل بوده، امکان تغییر 
مناقصــه بــه دلیل حقوقی ممکن نبود و از نظر زمانی عقب 
می افتاديم.در قرارداد امضا شده با قرارگاه سازندگی خاتم 
الانبیا برای تولید مس کاتد، از تکنیک حمام های ذوب به 
عنــوان آخرين فناوری جهانــی در ذوب مس در اين طرح 
استفاده می شود که کمترين آلودگی و بیشترين بهره وری 
را دارد.  ما برای تولید ۲۰۰ هزار تن مس کاتدی در مجتمع 
معدن مس سونگون  به يک میلیون تن کنسانتره نیاز داريم 
که با افتتاح چهار فاز تولید کنسانتره، ظرفیت تولید آنها به 
۶۰۰ هزار تن در ســال خواهد رســید.  او با اشاره به اهتمام 
جــدی شــرکت ملــی صنايع ملی مس ايــران برای ايفای 
مسوولیت های اجتماعی خود در شهرستان ورزقان توضیح 
داد: توقع مردم در حوزه مسوولیت های اجتماعی بجاست 
و در همین راستا امسال تخصیص سه میلیارد تومان برای 
مــدارس و ارتقای بیمارســتان ورزقــان را در برنامه داريم.  
همچنیــن ۵۰ میلیارد تومان اعتبار برای توانمندســازی و 
گــردش مالــی کم بهره اختصاص داده ايم.   ســود خالص 
سالانه معدن مس سونگون هفت هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان 
اســت که از همین محل،  طرح های توســعه ای ۲۴ هزار 
میلیارد تومانی برای مجتمع تعريف شده است. بدون شک 
از اوايل سال آينده مس کاتدی در مجتمع معدن سونگون 
تولید می شود و سه هزار تن مس کاتد تولید خواهیم کرد 
،  رمپ باطله معدن مس ســونگون ريزش و شکســت دارد و 
جان همکاران من در خطر اســت اجازه بدهید اين مشــکل 
را حل کنیم؛ ۲ سال است که حل اين مشکل را پیگیر هستم 
و اســتدعا می کنم که اين را تمام کنیم. وی با بیان اينکه 
عملیــات اجرايــی کارخانجات تولید مس کاتی در مجتمع 
ســونگون از اول مهر ماه شــروع و تمام منابع مالی در اسرع 
وقت تامین می شود، گفت: فاز سوم تولید کنسانتره نیز تا 
پايان شــهريور ماه جاری تامین تکلیف می شــود. قرارداد 
کارخانجات تولید مس کاتد مجتمع مس سونگون ورزقان 
به ارزش هشت هزار میلیارد تومان امروز سه شنبه با حضور 
جمعی از مقام های کشوری میان شرکت ملی صنايع مس 
ايران و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا در محل مجتمع امضا 

شد. / ايرنا 

خبر

 محمدمهدی اســماعیلی وزير فرهنگ و ارشاد اسامی 
در ديدار با دبیر شــورای عالی فضای مجازی گفت: آنچه 
امروز از اهمیت بســزايی برخوردار اســت و بايستی به آن 
توجــه جدی صورت پذيــرد، پیش بینی تحولات آتی و يا 
آينده نگری درحوزه فضای مجازی است که برای اين مهم 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی همراهی و همکاری لازم 

را به عمل خواهد آورد.
وی در ديدار و گفت و گو با سیدابوالحسن فیروزآبادی و 
جمعــی از معاونــان و مديــران مرکز ملی فضای مجازی با 
بیان اينکه اين وزارتخانه اهتمام جدی برای رفع چالش های 
فرهنگی ناشی از توسعه فضای مجازی در کشور و تقسیم 
کار دســتگاهی متناســب با تحولات فضای مجازی دارد، 
گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی برای تحول ساختاری 
نیازمند پشتیبانی شورای عالی و مرکز ملی فضای مجازی 
است. اين وزارتخانه آمادگی دارد تا با شورای عالی و مرکز 
ملــی فضای مجازی در حوزه هــای مأموريتی و در جهت 
منافع نظام مقدس جمهوری اسامی برای حمايت و دفاع 
از حقــوق کاربــران و تولیدکنندگان محتــوا همکاری و 

هماهنگی بیشتر داشته باشد.
او با اشاره به اينکه شورای عالی فضای مجازی می تواند 
نقش بسیار مهمی در تقسیم کار تخصصی و حرفه ای بین 
دستگاه های دولتی و حاکمیتی در حوزه فرهنگ و محتوا 
در فضــای مجــازی ايفا کند، خاطرنشــان کرد: با توجه به 
طراحی و ارائه طرح جامع نظام رسانه ای کشور به مجلس 
شــورای اسامی، آمادگی همکاری در اين موضوع با مرکز 

ملی فضای مجازی در اين وزارتخانه وجود دارد.
آنچه امروز از اهمیت بسزايی برخوردار است و بايستی 
بــه آن توجه جدی صورت پذيرد، پیش بینی تحولات آتی 
و يا آينده نگری در حوزه فضای مجازی است که برای اين 
مهم وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی همراهی و همکاری 

لازم را به عمل خواهد آورد.
در بخش ديگری از اين  نشســت فیروزآبادی با اشاره به 
ضرورت پیگیری طرح تحول در وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسامی گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی بايد متناسب 
با تحولات فضای مجازی در دنیا و بر اساس مأموريت های 
خود نســبت به اجرای طرح تحول در اين وزارتخانه اقدام 
کند و نیاز اســت تا ســاير دســتگاه ها برای پیشبرد برنامه 
تحول آن بخصوص ســازمان اداری و اســتخدامی کشور و 
ســازمان برنامه و بودجه حمايت و همراهی لازم را انجام 

دهند.
او بــا اشــاره به تولید و توزيــع محتوا در فضای مجازی 
افزود: بر اســاس مصوبه شورای عالی فضای مجازی کشور 
مســئولیت بررســی و پیگیری اخبار جعلی برعهده وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسامی اســت. همچنین اين وزارتخانه 
می تواند برای ســاماندهی تولید و توزيع محتوا از ســوی 
کاربران غیرحرفه ای )UGC( و افزايش کاربر محور شدن 

اين فضا نقش مؤثری ايفا کند.

دبیر شــورای عالی فضای مجــازی با تأکید بر ضرورت 
تقســیم کار حاکمیتــی و شفاف ســازی مأموريت هــای 
حوزه های فرهنگی و محتوايی با توجه به تعارض و تداخل 
مأموريت دســتگاه های مشمول در اين حوزه تصريح کرد: 
بايــد در روش هــای ممیزی با توجه به گســترش عرضه 

محصولات در فضای مجازی بازنگری شود.

تصویب بسته حمایتی اصحاب فرهنگ و هنر
وزير فرهنگ و ارشاد اسامی از تصويب بسته حمايتی 
اصحاب فرهنگ و هنر در جلســه هیأت دولت خبر داد و 
گفت: تمامی اصحاب فرهنگ و هنر که در صندوق اعتباری 
هنر عضويت دارند، مشمول بسته حمايتی اعم از تسهیات 

باعوض و وام های با سود کم خواهند شد.
محمدمهدی اســماعیلی ضمن گرامیداشــت روز ملی 
سینما در رابطه با وعده رئیس جمهوری مبنی بر تخصیص 
بسته های حمايتی به اصحاب فرهنگ و هنر گفت: در ايام 
کرونا بیشترين آسیب را در کنار ساير اقشار جامعه اصحاب 
فرهنگ و هنر ديدند، به هر حال بســیاری از فعالیت ها در 
حوزه های فرهنگی و هنری اجتماع محور است و به دلیل 
افزايــش شــیوع ويروس کرونا بــا تعطیلی مواجه بوده و با 
معضل به وجود آمده حوزه فعالیت های حرفه ای اين قشر 
دچار رکود شد ، در سال گذشته اقداماتی در راستای ارائه 
تســهیات به اصحاب فرهنگ و هنر رقم خورده اســت اما 
به اندازه ای نبود که بتواند بخش زيادی از نیازهای اين قشر 
از جامعه را پاســخگو باشــد، در بین اصحاب فرهنگ و هنر 
اهالی ســینما و تئاتر و بويژه تئاتری ها بیشــترين آسیب را 
ديدند اما با اين وجود دولت درصدد اســت تا اين آســیب ها 
را جبــران کند ، از ســه هفته قبــل که بنده کار خود را در 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی آغاز کردم در همان اولین 
گفت وگوی خود اعام کردم نخستین برنامه کوتاه مدت ما 
رسیدگی به معیشت اهالی فرهنگ و هنر است. آقای رئیس 
جمهــوری هــم به ايــن موضوع اهتمام داشــته و از بنده 

درخواست کرد که کمک  هايی را در قالب بسته های حمايتی 
آمــاده کنیم، در همین راســتا بــا کمک همکاران خود در 
وزارتخانه  متبوع اين بسته را آماده و چهارشنبه گذشته به 

رئیس محترم جمهوری تقديم کردم.
 بعد از بررســی های انجام شــده در مورد بسته حمايتی 
ارائه شده در جلسه هیأت دولت اين کمک ها تصويب شد 
و آقای رئیس جمهوری نیز در روز ملی سینما وعده اهدای 

اين بسته های حمايتی را دادند.
او در مورد جزئیات اين بسته های حمايتی تصريح کرد: 
برای تمامی کســانی که در صندوق اعتباری هنر عضويت 
و هنر کارت دارند، تسهیات در دو قالب کمک های باعوض 
و وام های با ســود پايین در اختیار اصحاب فرهنگ و هنر 
قرار خواهد گرفت. وی  در مورد سخنان رهبر معظم انقاب 
در ديدار با اعضای هیأت دولت و تأکید ايشــان به موضوع 
اصاح ســاختارهای فرهنگ با نگاه عقانی گفت: از زمان 
آغاز کار موضوعات فرهنگی را از دبیرخانه شــورای عالی 
انقــاب فرهنگی پیگیری و با همکاری برخی ســازمان ها 
همچون ســازمان تبلیغات اســامی درگاهی را بارگذاری 
کرديم تا نظرات نخبگان را در اين بخش جمع آوری کنیم 
و از همه اهالی فرهنگ درخواست کرديم ظرف مدت يک 
ماه نظرات خود را ارســال کنند ،  پس از ارائه نظرات، اين 
نقطه نظرات به رئیس جمهوری ارائه و ايشان نیز به رهبر 
معظم انقاب تقديم خواهند کرد ،  تأکید آقای رئیســی و 
دولت مردمی اين اســت که دغدغه های معیشــتی اهالی 
فرهنگ و هنر به عنوان طبقه  نخبه و زحمتکش  که مورد 
اقبال مردم هســتند برطرف شــود. حمايت آقای رئیس 
جمهوری در همین ابتدای دولت اين نويد را به ما می دهد 
که دولت مردمی فصل نويی در شــکوفايی فرهنگ و هنر 

کشور داشته باشد.
او در پايــان ابــراز امیدواری کرد که با واکسیناســیون 
هنرمنــدان و با حفــظ پروتکل ها هرچه ســريع تر مراکز 

فرهنگی بازگشايی شود. / صدا وسیما 

آینده نگری در حوزه فضای مجازی یک ضرورت است
ســیدکمال سیدعلی معاون اســبق بانک مرکزی گفت: 
تخصیــص ارز ترجیحــی ۴۲۰۰تومانی به برخی از کالاهای 
اساسی و دارو کماکان هم رانت زيادی دارد و هم اينکه يکی از 
دلايل کســری بودجه اين يارانه ای اســت که به برخی کالاها 

تخصیص می يابد.

وی با بیان اينکه سیاست های ارزی دولت به منابع و مصارف 
آن دوره ای که سیاســت مورد نظر قرار اســت اعمال شــود، 
برمی گــردد، اظهــار کرد: در برهه ای که با کمبود منابع ارزی 
مواجه هستیم و نمی توانیم نفت بفروشیم، يک نوع سیاست 
بايــد دنبال شــود و زمان هايی که وضعیــت بهتری داريم و 
درآمدهای نفتی خوب اســت سیاســت های دنبال شده بايد 
متفاوت باشد. همان طور که در گذشته نیز شاهد بوديم در اين 

شرايط نرخ ارز به ثبات نسبی می رسید.
 در مدت اخیر با جابه جايی دولت و تغییر کابینه مواجه بوديم 
و هنوز هم ســکاندار بانک مرکزی مشخص نیست. بنابراين 
اهداف و سیاست های کان اقتصادی بايد به نحوی اعمال شود 
که تنش های اين مدت گذار از انتخابات و تغییر دولت برطرف 
شود؛ چراکه دو سه ماهی وقفه داشتیم که در قیمت ارز تاثیر 

داشته و با افزايش حدود ۱۰ درصد روبه رو شديم.
 به نظر می رســد چون با کاهش واردات در مردادماه هم 
روبه رو بوديم در کاهش قیمت ارز تاثیر دارد و همچنین نگاه 
رئیس جمهــور بــه کنترل تورم و اظهارنظر درباره بازار ارز نیز 
بی تاثیر نیست. اما به طور کلی سیاست های کان کشور بايد 
بر اين اســاس باشــد که اولین هدف بانک مرکزی حرکت به 
سمت يکسان سازی نرخ ارز باشد که در اهداف کان ممکن 
است چندين ماه يا يک سال طول بکشد تا به اهداف مورد نظر 

برسد
او  با اشاره به حدف دلار ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی تاکید کرد: 
تخصیص اين ارز به برخی از کالاهای اساسی و دارو کماکان 
هم رانت زيادی دارد و هم اينکه يکی از دلايل کسری بودجه 
اين يارانه ای است که به برخی کالاها تخصیص می يابد. اما نکته 
قابل توجه اينکه دولت بايد مسوولیت جبران حذف ارز ترجیحی 
را هم در نظر داشــته باشــد ،  واردات ما عمدتا بايد از طريق 
صادرات کالاها باشد، يعنی کالاها بايد با ارز حاصل از صادرات 
غیرنفتی به کشور وارد شود، ارز نفتی را نیز بايد برای پروژه های 
نیمه تمام صرف کنیم. تمام اين امور حتما که به راحتی انجام پذير 
نیســت؛ اما درباره کالاهای اساسی و دارو اگر دولت همچنان 
بخواهد سیاست تخصیص ارز ترجیحی را دنبال کند باز هم 
مجبور می شود از ارز نفتی استفاده کند که کار اصولی و درستی 

نیست.
 در اين شرايط، کنترل نامحسوس بازگشت ارز حاصل از 
صادرات نیز بايد جزو سیاست های کان بانک مرکزی باشد. 
همچنین جلوگیری از قاچاق کالا و خروج سرمايه با هماهنگی 
ديگر دســتگاه ها بايد از سیاست های کان اقتصادی در اين 
زمینه باشــد ،  مديريت تخصیص ارز بايد به نحوی باشــد که 

اولويت با مواد اولیه کالاهای صادرات محور قرار گیرد.
 بايد انتظارات تورمی را بتوان کنترل کرد، يکی از دلايلی 
که بی ثباتی در نرخ ارز را به همراه دارد، اظهارنظرات مختلف 
در اين خصوص است که در اين زمینه تیم اقتصادی دولت بايد 
مديريتی داشــته باشــد تا فقط يک نفر سیاست های ارزی و 
مسائل ارزی را بیان کند که به نظر می رسد اين موضوع بايد 

در بانک مرکزی انجام شود. / ايبِنا

بررسی عملکرد بانک های غیردولتی در سال ۹۹ نشان از عملکرد موفق بانک دی در بسیاری از شاخص های بانکی و سرمايه ای دارد. به گزارش روابط عمومی 
بانک دی، مؤسسه آموزش عالی بانکداری ايران همزمان با برگزاری سی ويکمین همايش بانکداری اسامی، گزارش عملکرد سال ۱۳۹۹ بانک های کشور را منتشر 
کرد. بر اساس آمارهای ارائه شده در اين گزارش، بانک دی در شاخص های عملکردی و بانکی عملکرد شايان توجهی در بین بانک های خصوصی کشور داشته است. 
از منظر بازده دارايی ها، بانک دی در بین ۱۷ بانک خصوصی، با بازدهی ۷.۷ درصدی، در جايگاه دوم قرار گرفته است. در مقايسه عملکرد بانک ها از منظر وضعیت 
باز ارزی نیز رتبه پنجم به بانک دی اختصاص يافته که معادل ريالی وضعیت باز ارزی اين بانک در سال ۹۹ مبلغ ۵۶.۴ هزار میلیارد ريال بوده است. بررسی عملکرد 
بانک های خصوصی از منظر بازده حقوق صاحبان سهام نیز جايگاه بانک دی را در رتبه دوم با بازدهی ۵۷.۲ درصدی نشان می دهد.از منظر نسبت مالکانه نیز بانک 

دی با شاخص ۱۳.۵ درصدی در نسبت حقوق صاحبان سهام به کل دارايی ها، در جايگاه دوم بانک های خصوصی و خصوصی شده کل کشور قرار گرفته است.

مهدی صادقی نیارکی معاون وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: در کنار آسیب شناسی و ارزيابی ۱۳ هزار واحد غیر فعال، احیای ۲ هزار واحد صنعتی که از چرخه 
تولید خارج شده اند نیز در دستور کار بوده و سازمان صنايع کوچک و شهرک های صنعتی ايران، اين برنامه عملیاتی را راهبری خواهد کرد. وی با تبیین محورهای سه 
گانه در خصوص رويکرد پشتیبانی و رفع موانع تولید بیان کرد: ۳۶ پروژه تحولی در بخش صنعت، معدن و تجارت تعريف شده است که حمايت از صنايع راهبردی نظیر 
صنعت خودرو، لوازم خانگی، نساجی و پوشاک، شیمیايی، دارويی و تجهیزات پزشکی از جمله زير پروژه های اين برنامه تحولی است. او تدوين برنامه عملیاتی توسعه 
سه صنعت راهبردی را هماهنگ با پنج پروژه تحولی فوق برشمرد و تصريح کرد: در سال گذشته تدوين سه برنامه عملیاتی برای صنايع لوازم خانگی، غذايی و فلزات 
گرانبها در دستور کار قرار گرفت و امسال با حضور تشکل ها و صنايع پیشران به تأيید نهايی رسید ، عاوه بر سه برنامه فوق، بسته سیاستی - حمايتی برای توسعه صنعت 

ماشین سازی و تجهیزات به  عنوان صنايع مادر تخصصی با حضور تشکل های تخصصی نهايی شده است که برای وزير ارسال خواهد شد./ايرنا
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طبق آخرين گزارش عملکرد صندوق 
توســعه ملی درمجموع ۳۳ هزار و ۹۶۰ 
طرح برای اســتفاده از تسهیات ارزی از 
ابتــدای کار اين صندوق در ســال ۹۰ تا 
پايان آذر ماه ســال گذشته در استان ها 
اعــام وصــول و ۲۱ هزار و ۹۱۴ طرح به 

مرحله پرداخت رسید.
بررســی گزارش عملکــرد ارزی اين 
صندوق در اســتان های مختلف کشور از 
ابتدای تأسیس در سال ۹۰ تا پايان آذرماه 
ســال گذشته نشان می دهد که مجموعاً 
۳۳ هزار و ۹۶۰ طرح در استان های کشور 
اعام وصول شــده که از اين تعداد برای 
۳۰ هزار و ۴۴ طرح گشايش اعتبار صورت 

گرفته اســت. همچنین برای ۲۱ هزار و 
۹۱۴ طــرح نیز پرداخــت منابع صورت 

گرفته است.
بــر پايه اين گــزارش، از مجموع کل 
طرح های وصول شده در اين صندوق، ۹ 
هزار و ۸۸۹ طرح در بوشهر بوده و ۷ هزار 
و ۶۸۱ طرح نیز در خوزستان بوده است. 
همچنین دو هزار و ۶۵۸ طرح در استان 
هرمزگان و دو هزار و ۴۰۳ طرح نیز مربوط 

به استان ايام بوده است.
کمترين میــزان طرح های متقاضی 
دريافت تسهیات ارزی از صندوق توسعه 
ملی در استان های خراسان جنوبی با ۱۴ 
طرح، خراسان شمالی ۳۸ طرح، گلستان 

۶ طرح، همدان ۷۷ طرح و چهارمحال و 
بختیاری با ۶۶ طرح بوده است.در مجموع 
۱۲ هزار و ۴۶ طرح اعام وصول شــده تا 
گــزارش پايان آذرماه ســال گذشــته 
صندوق توســعه ملی به مرحله پرداخت 
نرســیدند. با اين حال، بررســی دقیق تر 
ســیر طرح ها نشــان می دهد که تا زمان 
ارائــه گزارش، از ۳۳ هــزار و ۹۶۰ طرح 
اولیــه، ۳۰ هــزار و ۴۴ مــورد به مرحله 
گشايش اعتبار رسیده اند و ۳ هزار و ۹۱۶ 
طرح به نوعی متوقف مانده اند. تسهیات 
صندوق توسعه ملی به دو بخش تسهیات 
ارزی و تسهیات ريالی تقسیم می شود. 
اســتفاده کنندگان از تسهیات صندوق 

توســعه ملــی فعالان اقتصــادی بخش 
خصوصی )اشــخاص حقیقی و حقوقی(، 
بخــش تعاونــی و بنگاه هــای اقتصادی 
متعلق به مؤسســات عمومی غیردولتی 

هستند./ صندوق توسعه ملی

عملکرد ارزی صندوق توسعه ملی در استان ها

تشریح  برنامه ها و فعالیت های صندوق اعتباری هنر 
 سید مجید پور احمدی مديرعامل جديد صندوق اعتباری 
هنر در اولین گفتگوی رسانه ای خود بعد از انتصاب به اين سمت 
گفت: از نظر و ديدگاه دولت و مقام عالی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســامی نگاه خاصی به قشــر فرهیخته اصحاب فرهنگ و هنر 
وجود دارد. کما اينکه اين قشر تاشگر در کنار تعدادی ديگر از 
مشاغل طی ايام کرونا در معرض آسیب های جدی در حوزه های 
معیشتی قرار گرفتند که در اين چارچوب تکريم واقعی اين قشر 

فرهیخته و ارجمند جزو اهداف وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی 
و به تبع آن صندوق اعتباری هنر است.

وی با قدردانی از تاش های سیدحسین سیدزاده مديريت 
پیشــین مجموعه صندوق اعتباری هنر اضافه کرد: بر اســاس 
وظايفی که ما به عهده داريم محل ارتباط و تکريم بین وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسامی و هنرمندان عزيز عضو صندوق اعتباری 
هنر هستیم که ما بر اساس يک برنامه تنظیم شده و صحبت هايی 

که طی روزهای گذشته با آقای اسماعیلی وزير ارشاد داشتیم 
تاش می کنیم محور فعالیت های صندوق مبتنی بر گذشــته 
صورت پذيرد. در اين چارچوب تاش برای تقويت و گسترده تر 
شدن فعالیت های اين مجموعه در حوزه مساعدت ها و حمايت ها 
يکی از برنامه های اصلی ماست. در ضمن تاش برای اينکه توان 
مالی صندوق در شــرايطی قرار بگیرد که بتواند روی پای خود 
استوار باشد از مهم ترين برنامه ها و کارهايی است که به آن توجه 

داريم.  ما در بحث »اقتصاد فرهنگ« نیز برنامه های اجرايی داريم 
که بتوانیم جنبه های مختلف اين موضوع را در صندوق اعتباری 
هنر پیاده سازی کنیم، اين در حالی است که انجام فعالیت های 
اقتصادی قانون مند هم يکی از اهداف مهم ماســت که قطعاً 
هرگونه بهره وری و بهره برداری از اين فعالیت های اقتصادی به 
طور کامل در مسیر افزايش حمايت از اصحاب فرهنگ و هنر و 
رسانه قرار می گیرد که اجرايی شدن چنین فرآيندی نیز می تواند 
در برگیرنده اتفاقات مؤثری در مسیر فعالیت های آينده صندوق 
باشد.  ما در صندوق اعتباری هنر يک رويکرد اقتصادی داريم 

که بتواند به مرور بر پايه مالی خودش استوار شده و اتکا به دولت 
را به حداقل برساند. همین موضوع نیازمند برنامه ريزی و پیاده 
سازی طرح های اجرايی است که می تواند در ادامه مسیری که 
برای صندوق در نظر گرفته شده بود، ايجاد کننده شرايطی باشد 
که مجموعه را تبديل به يک محل امن و مطمئن برای ارتباط 
هنرمندان با مجموعه وزارت ارشاد کند. ما در اين راستا موظف 
به برنامه ريزی میان مدت و بلند مدتی هستیم که می تواند تبديل 
به چشم انداز اصلی فعالیت های پیش روی صندوق برای تشکیل 

يک نهاد مالی قوی باشد. / مهر
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مصوبه واردات ۹۵ میلیون عدد تخم مرغ 
نطفه دار گوشتی

تصويبنامه هیات وزيران درخصوص مجاز بودن شــرکت 
پشتیبانی امور دام کشور نسبت به واردات ۹۵ میلیون عدد تخم 
مرغ نطفه دار گوشــتی طی شــش ماهه دوم سال ۱۴۰۰ اباغ 
شــد. تصويبنامه هیات وزيران درخصوص مجاز بودن شرکت 
پشتیبانی امور دام کشور نسبت به واردات ۹۵ میلیون عدد تخم 
مرغ نطفه دار گوشــتی طی شــش ماهه دوم سال ۱۴۰۰ طی 
نامــه شــماره ۶۳۷۳۷ مورخ ۲۱/۰۶/۱۴۰۰ توســط محمد 
مخبـرمعاون اول ريیس جمهور اباغ شد.  وزارت جهادکشاورزی 
- وزارت امور اقتصادی و دارايی، سازمان برنامه و بودجه کشور 
- بانک مرکزی جمهوری اسامی ايران هیئت وزيران در جلسه 
۱۴۰۰/۶/۱۷ به پیشنهاد شماره ۰۲۰/۱۱۸۲۴ مورخ ۱۴۰۰/۶/۷ 
وزارت جهادکشاورزی و به استناد اصل يکصد و سی و هشتم 

قانون اساسی جمهوری اسامی ايران تصويب کرد:
۱- شرکت پشتیبانی امور دام کشور مجاز است نسبت به 
واردات نود و پنج میلیون )۹۵/۰۰۰/۰۰۰( عدد تخم مرغ نطفه 
دار گوشــتی مورد نیاز کشور در قالب برنامه زمانبندی وزارت 
جهادکشاورزی طی شش ماهه دوم سال ۱۴۰۰ اقدام نمايد. 
شــرکت مذکور می تواند به منظور تســريع در امور از ظرفیت 
شرکت های خصوصی دارای اهلیت استفاده نمايد و مسئولیت 
اين امر به عهده شرکت پشتیبانی امور دام کشور خواهد بود.

۲- بانک کشــاورزی معــادل دوازده هزار و پانصد میلیارد 
)۰۰۰ر۰۰۰ر۰۰۰ر۵۰۰ر۱۲( ريال بابت اجرای تأمین جوجه 
يک روزه در اختیار شرکت پشتیبانی امور دام کشور قرار دهد. 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور مکلف است با اعام شرکت 
پشــتیبانی امور دام کشور و پس از تأيید سازمان حسابرسی، 
مابه التفاوت قیمت مصوب جهت فروش و قیمت تمام شده را 

تأمین و پرداخت کند.
۳- سازمان برنامه و بودجه کشور موظف است اصل و سود 

تسهیات و هزينه های تبعی را تعهد و تضمین کند.
۴- شرکت پشتیبانی امور دام کشور موظف است تسهیات 
دريافتــی را در سررســید مقرر از محــل فروش محصولات 

خريداری شده و ضرر و زيان دريافتی پرداخت نمايد.
۵- بانک کشاورزی در پرداخت تسهیات به شرکت مذکور 

تسهیل و تسريع نمايد.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

در گزارش فعالیت ماهانه منتهی به مرداد سال ۱۴۰۰ موسسه ملل، میزان درآمد تسهیلات اعطایی دردوره یک ماهه برابر ۴هزار و ۴۳۰میلیارد ریال به ثبت رسیده و از ابتدای سال مالی تا پایان مرداد نیز 
مجموع درآمد های حاصل شده در این زمان سپری شده بالغ  بر ۲۱هزار و ۳۲۷میلیارد ریال، میزان سرمایه ثبت  شده ۱۰هزار میلیارد ریال و همچنین میزان پرداختی سود سپرده های سرمایه گذاری این 
شرکت بالغ  بر ۴هزار و ۸۱۳ میلیارد ریال اعلام  شده است. درآمدی که اعتباری ملل در مرداد سال جاری از تسهیلات اعطایی به ثبت رسانده نسبت به دوره مشابه سال گذشته نیز رشد ۶۰ درصدی را 
شاهد بوده، بیشترین درآمد شناسایی شده »وملل« در مرداد۱۴۰۰ از بخش »مشارکت مدنی« با ۳هزار و ۵۶۶ میلیارد ریال بوده و تسهیلات وصولی نیز بالغ  بر ۱۸هزار و ۴۶۵میلیارد ریال گزارش شده است. 
بر پایه این گزارش، مقدار سود پرداختی بابت سپرده های سرمایه گذاری اعتباری ملل در پنجمین ماه از سال جاری نسبت به ماه گذشته با افزایش ۹درصدی مواجه بوده و در مقایسه با دوره مشابه سال 
گذشته نیز ۱۳۴درصد افزایش پرداختی را به ثبت رسانده است.بیشترین میزان پرداختی در دوره یک ماهه در اختیار بخش »سپرده های بلندمدت یک ساله« با ۲هزار و ۷۶۷میلیارد ریال بوده که نسبت 

به ماه گذشته ۸درصد افزایش پرداختی را به همراه داشته، همچنین میزان سپرده های تسویه شده طی دوره مرداد سال جاری برابر ۱۸۶هزار و ۱۶۵میلیارد ریال گزارش  شده است. / روابط عمومی

 شرکت پالايش نفت اصفهان  با در نظر گرفتن  شرايط خاص 
ســال جاری نســبت به سالهای گذشته و با لحاظ تمام پروتکل 
های بهداشــتی، میزبان تعداد بســیار محدودی از  دانشجويان  

کارآموز  رشته های مرتبط با صنعت دانشگاه های کشور است.
به گزارش روابط عمومی شرکت پالايش نفت اصفهان  دراين 
دوره، دانشــجويان رشته های مهندسی صنايع،  شیمی، برق، 
مکانیک- شیمی کاربردی و ...  به مدت دو هفته کاری  به عنوان 
کارآموز در شرکت حضور خواهند داشت. دانشجويان  در سه روز  
ابتدايــی حضــور در اداره آمــوزش  به صورت تئوری با  قوانین و 
ضوابط  کارآموزی در پالايشگاه  آشنا می شوند و  پس از آن با  
برنامه ريزی صحیح که برايشان در نظر گرفته شده با توجه رشته 
تحصیلی  به  واحدهای مرتبط با رشــته تحصیلی  رفته و دوره 
عملی می گذرانند تا بیشترين بهره مندی را از اين دوره آموزشی 
داشته باشند. فرشته مشهدی رئیس اداره آموزش و  تجهیز سرمايه 
های انسانی پالايشگاه اصفهان با بیان اينکه تاش در راستای 
اجرای مسئولیت های اجتماعی آموزش اثر بخش به دانشجويان 
را رسالت خود برای پیشرفت کشور می دانیم، ادامه داد: پالايشگاه 
خود يک دانشگاه محسوب می شود و  امید است دانشجويان از 

اين دنیای دانش و تجربه به بهترين شکل بهره بگیرند
 وی  با بیان اينکه دانشجويان از نظر تئوری در دانشگاه اطاعات 
فراوانی دارند و حضور آنها در محیط صنعتی به آنها کمک می کند 
که تمام مبانی و مفاهیم علمی فرا گرفته را در عرصه های عملی 
و میدانی تجربه کنند گفت: با يک ارتباط و تعامل مناســب و 
دوسويه می توانیم به نتايج مطلوبی دست يابیم.به طور حتم  در 
اين مسیر  تعامل دانشجويان با کارکنان مجرب و پر تاش شرکت 
می تواند  به آنها در انتخاب ادامه مسیر زندگی کاريشان کمک 
کند. محمد صادق حاجیان رئیس روابط عمومی شرکت پالايش 
نفــت اصفهان نیــز افزود: همه کارکنان شــرکت، بی دريغ با 
دانشجويان که آينده سازان کشور عزيزمان هستند همکاری می 
کنند و در مقابل انتظار می رود  که دانشجويان نیز تیزهوشانه از 
تجربیات پیشکسوتان اين مرکز بزرگ صنعتی استفاده کنند و 
اين دوره کارآموزی را جدی بگیرند تا در نتیجه، با خوشه چینی 
از تجربیات درون شرکت روزهای موفقی را برای خود  و در نهايت 

برای کشور رقم بزنند.

دانشجویان کارآموز در شرکت پالایش 
نفت اصفهان آموزش می بینند

خبر تصمیم جدید وزارت صمت برای عرضه گسترده کالاها در بورس

فولاد مبارکه برای ساخت یک میلیون مسکن در کنار دولت است
ادامه از صفحه 5

 در دنیا سالانه بیش از ۲ میلیارد تن فولاد 
تولید می شــود که بیش از يک میلیارد تن 
در چین و مابقی که کمتر از يک میلیارد تن 
اســت توسط کشــورهايی نظیر ژاپن، کره، 

آلمان و آمريکا تولید می شود.
وی با بیان اينکه ايران دهمین تولیدکننده 
فولاد دنیا است، گفت: بازيگر اصلی بامنازع 
و بدون رقیب فولاد جهان، چین است و اين 
کشــور تعیین کننده قیمت ســنگ آهن، 
گندله و کنســانتره و فولاد اســت ،  براساس 
تحلیل کارشناسان با تسريع واکسیناسیون 
کرونا، بازار فولاد روند مثبتی خواهد داشت 
بــه اين معنا که اين بــازار مجددا رونق می 
گیــرد و افت وخیزهای ايام کرونا را شــاهد 
نخواهیم بود و پیش فرض قیمت ورق هزار 
دلار در سال، در تحلیل سهام شرکت فولاد 

مبارکه در سال ۱۴۰۱ منطقی است.

دلیل افزایش حاشیه سود فولاد 
مبارکه چه بود؟

او کنترل هزينه ها، شفافیت در تراکنش 
هــا و فعالیت های مالی، بازدهی ســرمايه 
گذاری در ديگر شرکت ها و رونق بازار فولاد 
را از دلايل مهم بالا رفتن حاشیه سود فولاد 
مبارکه دانســت و خاطرنشــان کرد: به جز 
موارد ذکر شــده جهــش نرخ ارز هم کمک 
ويژه ای به افزايش حاشیه سود شرکت فولاد 

مبارکه کرده است.
وی علــت خريــد ۱۵۰۰ میلیارد تومان 
ســهام هزينه را توضیــح داد و افزود: طبق 
قوانین هیچ شرکتی نمی تواند سهام خود را 
بخرد اما سازمان بورس کالا راهکاری به نام 
»سهام خزانه« ارائه داد و اولین مجوز را برای 
مــا صادر کرد و برای اينکه هیجانات بازار را 

در بــورس کنتــرل کند و برای جلوگیری از 
ريزش ســهام و حفظ حقوق ســهامداران،  
مجوز »سهام خزانه« را به ما دادند و توانستیم 
حــدود ۱ میلیارد و ۱۵ میلیون و ۸۶۷ هزار 
و ۸۳۶ سهم را به مبلغ ۱۵۴۴ میلیارد تومان 
خريد کرديم و اين در روزهای مختلف توسط 
صندوق ســبدگردان شــرکت توسعه توکا 
فولاد مبارکه که از زيرمجموعه های شرکت 
فولاد مبارکه اســت انجام شــد ،  صندوق 
ســبدگردان ۴۰۳ میلیون ســهم از شرکت 
فولاد مبارکه و ۱۶۱ میلیون ســهم از فولاد 
هرمــزگان و ۶۲ میلیون ســهم از توســعه 
معــادن، بــه ارزش ۱۵۴۴ میلیــارد تومان 
خريــداری کرد و همین علت باعث کاهش 

ريزش سهم در بازار سرمايه شد.

ارزش 33۹ هزار میلیارد تومانی 
بازار فولاد مبارکه

به گفته وی، از ســال ۹۷ تاکنون در ســه 
مرحله، افزايش ســرمايه ای واقعی داشتیم؛ 
به اين معنا که در سال ۹۷ از ۹۷۰۰ سرمايه 
ثبتی فولاد مبارکه به ۱۴.۵ هزار میلیارد در 
ســال ۹۸ رســیديم و در مرحله سوم به ۲۰ 
هزار و ۳۰۰ و مدتی قبل به ۲۹ هزار و ۳۰۰ 
رسیده است و سرمايه واقعی را از محل سود 
انباشــته سهام داران افزايش داديم و اوراق 
سهام جديد در اختیار سهامداران قرار داده 

شده است.
او با تاکید بر اينکه سرمايه سهامداران از 
۹۷۰۰ میلیــارد بــه حدود ۳۰ هزار میلیارد 
افزايش يافته اســت، گفت: هیئت مديره و 
مديران مالی شــرکت فولاد مبارکه با اتخاذ 
تدابیر و راهکارهای مالی مانع از خسارت به 
سهامداران شدند و سهام اين شرکت همواره 
در اوج است. در حال حاضر ۳۳۹ هزار میلیارد 

تومان ارزش بازار فولاد مبارکه اســت و در 
جايگاه دوم ارزشی شرکت های بورسی قرار 
داريم و اين چشــم انداز خوبی برای ســهام 
داران بــه ارمغان می آورد. وی با بیان اينکه 
اين شــرکت سیاست بهره گیری از تقسیم 
ســود و تســهیات بانکی را پیش می برد، 
اظهار کرد: اکنون شرکت فولاد مبارکه چند 
هزار میلیارد تســهیات بانکی استفاده می 
کنــد. يعنی به جــز ۱۷ هزار میلیارد تومان 
اعتبــاری کــه در اختیار خريداران کالا قرار 
داديــم در کنــار آن ۲۳ هزار میلیارد تومان 
تســهیات از بانــک ها گرفتیــم و رانتی را 
آگاهانــه و تعمدی به مصرف کنندگان می 

دهیم تا امتیازی برای مشتريان باشد.

تولید ورق روز دنیا در فولاد مبارکه برای 
خودروسازی

منشور از گذشته تاکنون در فولاد مبارکه 
تعريف شــده که سیاســت ها اين شرکت بر 
مبنای آن تعريف می شــود. به اين معنا که 
تمام مديران وقت اين شرکت، اعضای هیئت 
مديره و مســئولان در ايمیدرو بر اين توافق 
پايبند بوده اند که سرمايه گذاری اين شرکت 
در زنجیــره فــولاد محدود شــود و همین 
سیاست موجب شده تا فولادمبارکه به سمت 
تکنولــوژی روز حرکــت کند ،  ورقی که در 
خودروســازی اســتفاده می شود سبک و 
مستحکم است، پس ما بايد ورق روز دنیا را 
تولید کنیم، در لوازم خانگی هم نیاز به ورق 
ســبک و منعطف است؛ برای اينکه بتوانیم 
نیــاز واقعی مصرف کنندگان را تامین کنیم 
تمامی ســرمايه گذاری را در شــرکت فولاد 
مبارکــه انجام داديم که باعث شــده ارزش 
افــزوده و ســرمايه گذاری بیشــتری برای 
شــرکت به همراه داشــته باشد و در نهايت 

رضايت سهامداران را موجب  شده است.

سود خالص ۵0 هزار میلیارد تومانی 
فولاد مبارکه در 1۴00

مديرعامل فولاد مبارکه به سود خالص فولاد 
مبارکه در سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ اشاره ای 
کرد و افزود: شرکت فولاد مبارکه طی پنج ماه 
سال جاری، نزديک به ۶۰ هزار میلیارد تومان 
فــولاد به فروش رســاند و با احتســاب گروه 
فولادمبارکه، کل فروش ســال گذشته نزديک 
بــه ۱۰۰ هزار میلیارد تومان بوده اســت؛ اگر 
همین روند تداوم داشته باشد و به بخش تولید 
خدشه ای وارد نشود، امسال به سود خالص۵۰ 
هزار میلیارد تومانی دســت می يابیم؛ اين در 
حالی اســت که سال گذشــته حدود ۳۵ هزار 

میلیارد تومان سود خالص داشتیم.

تامین بیش از ۲0 هزار تن اکسیژن 
 رایگان فولاد مبارکه برای

 مراکز درمانگر
مهنــدس حمید رضا عظیمیان در پايان 
گفت وگو ،  مسئولیت اجتماعی شرکت فولاد 
مبارکه را تشريح کرد و توضیح داد: با شیوع 
کرونا، اکسیژن به عنوان ماده پیش از درمان 
مطرح شــد و در تمام دنیا اين عنصر حیاتی 
بــا کمبود شــديد مواجه شــد. شــرکت 
فولادمبارکه در راســتای ايفای مسئولیت 
اجتماعی از فروش اکســیژن مازاد چشــم 
پوشید و بدون منت تاکنون بیش از ۲۰ هزار 
تــن اکســیژن رايــگان را در اختیار مراکز 

درمانگر سراسر کشور قرار داده است.
 در ســال گذشــته بالغ بر ۱۳۰ میلیارد 
تومان برای تجهیزات بیمارســتان ها هزينه 
کرديم و امسال هم ۱۰۰ میلیارد تومان برای 
کنترل کرونا اختصاص داديم و خرســنديم 

که همواره در کنار مردم هستیم.
او از برنامه ســاخت مسکن توسط دولت 
استقبال کرد و گفت: از همین فرصت اعام 

می کنیم کــه آماده هرگونه همکاری برای 
ايــن تامیــن اين نیاز مهم مردم هســتیم و 
تمامی امکانات را در اين بخش بســیج می 
کنیم تا به اين پروژه بزرگ ملی کشور ياری 
برسانیم. وی با اشاره به تنش آبی موجود در 
فات مرکزی کشــور گفت: در راســتای به 
حداقل رســاندن مصرف آب شــرکت فولاد 
مبارکه هم اقدامات بنیادين انجام داديم که 
عاوه بر کاهش اتکا به آب خام به ارتقای به 
بهداشت محیط ۹ شهرستان که پساب آنها 
را جمع آوری و تصفیه کرديم، کمک شــده 
است. از سوی ديگر با ايجاد تصفیه خانه در 
چنديــن مرحله آب را بازچرخانی می کنیم 
و درصدد هستیم با استفاده از تکنولوژی روز 
دنیــا مصرف آب خام را بــه حداقل ممکن 
برســانیم اين درحالی است که کل برداشت 
ســالانه شــرکت فولادمبارکــه از رودخانه 
زاينده رود با يک درصد، حدود ۲۰ میلیون 

مترمکعب است.

پیــرو مصوبات اقتصــادی دولت و پیگیری های مجلس 
شــورای اسامی در سال ۱۳۹۹ عرضه بسیاری از کالاها از 
جمله زنجیره فولاد در بورس کالا برای اولین بار کلید خورد، 
تا قیمت گذاری دستوری حذف و شفافیت بیشتر شود. حالا 
قائم مقام وزير صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اظهارات 
مطرح شده در خصوص قیمت گذاری جديد سیمان و فولاد 
می گويد: براســاس قانون، کالاها در بورس کالا از شــمول 
قیمت گذاری خارج هســتند و به عبارت بهتر قیمت ها در 

بورس دستورپذير نیستند.
به گزارش شــبکه اطاع رســانی تولید و تجارت ايران، 
محمد صادق مفتح به برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در دولت سیزدهم برای همکاری با بورس کالا اشاره کرد و 
گفت: بارها در جلســات مختلف تنظیم بازار، صحبت های 
متعــددی برای اســتفاده از بورس کالا بــه منظور عرضه 

محصولات و کشف قیمت کالاها مطرح شده است.
مفتح تأکید کرد: وزير صمت معتقد به استفاده از بورس 
کالا برای تنظیم بازار محصولات مختلف اســت و نسبت به 
دولت قبل تأکید بیشــتری برای همکاری با بازار ســرمايه 
دارد ، در اين زمینه موضوع مهم آن است که سیاست وزارت 
صنعت، معدن و تجارت مشــخص شــده و قرار بر اين است، 
ضمــن ورود کلیه محصولات به بورس کالا، زمینه مراجعه 
خريــداران عمــده به اين بازار برای تهیه کالاهای مورد نیاز 
فراهم شود ، اين اقدام و سیاست وزارت صمت بدين معناست 
که نمی توان قیمت ها را در بورس کالا به صورت دســتوری 

تعیین کرد.
بورس کالا، محل کشف واقعی قیمت

 اين موضوع بايد مدنظر باشد که فعالان اقتصادی بنا بر 

میزان تولید و مصرف فعالان بازار، پیش بینی هايی را از بازار 
يــک کالا و قیمت ها خواهند داشــت کــه در اين مورد هم 
اظهارات مطرح شــده در خصوص کاهش قیمت ســیمان و 
فولاد فقط به عنوان پیش بینی اســت و اين احتمال وجود 

دارد که قیمت ها به نرخ اعام شده برسند.
 بورس کالا بســتری برای تقابل عرضه و تقاضا و کشــف 
واقعی قیمت است و قرار نیست قیمت اعام شده در مورد 
سیمان و فولاد به صورت اباغیه يا بخشنامه به بورس کالا 
ارائه شود. بورس کالا به عنوان بازاری است که قیمت کالاها 
در آن فقط براســاس عرضه و تقاضا تعیین می شــوند اما در 
خصوص محصول سیمان مانند هر کالای ديگری پیش بینی 
شده است که قیمت ها با توجه به میزان تولید و رشد عرضه ها 
به نرخ اعام شده برسند ، تمامی اظهارنظرها در اين خصوص 
صرفاً در حد پیش بینی است و قیمت اعام شده به صورت 

بخشنامه يا اباغیه به بورس کالا ارائه نشده است.

تبعات قیمت گذاری دستوری در اقتصاد کشور
وی به قیمت گذاری دستوری و تبعات استفاده از آن در 
اقتصاد کشــور اشــاره و خاطرنشان کرد: در کشور چندين 
سال است که تجربه قیمت گذاری دستوری داريم، اين اقدام 
نه تنها هیچ گاه منجر به ايجاد آرامش در بازار نشــد بلکه 
سبب افزايش مشکات موجود در اقتصاد کشور شده است 
،  به نظر نمی رســد کســی در کشــور وجود داشته باشد که 
موافق قیمت گذاری دســتوری باشــد بلکه قیمت ها بايد از 
طريق مکانیزم عرضه و تقاضا تعیین شــوند که بورس کالا 
تنها ابزار برای انجام معامات و تعیین قیمت دقیق و شفاف 
اســت ، تــاش ما اين اســت در حد امــکان زمینه عرضه 

محصولات مهم و اثرگذار در معیشت مردم را در بورس کالا 
فراهــم کنیم و تاکنــون بخش زيادی از محصولات در اين 
بازار عرضه شــده و بقیه محصولات هم بايد در بورس کالا 
عرضه شــوند که برنامه ريزی هــا و هماهنگی های مختلف 

برای اجرايی شدن اين اقدام در حال انجام است

شفافیت زایی با رانت زدایی بورسی
غامرضا شــافعی، وزير اسبق صنايع و معادن ايران در 
خصوص افزايش عرضه محصولات در بورس کالا می گويد: 
شــفافیت و رقابت دو اصلی اســت که بورس های کالايی 
جهــان به بازار يــک محصول هديه می دهند. اينکه ايران 
نیز در بورس کالا عرضه محصولات را جدی گرفته است، 
بايــد بــه فــال نیک گرفت و امیدوار بــود که با اجرای آن 
شــفافیت و رقابت به سراغ صنايع معدنی و فولادی کشور 
بیايد. ايجاد رقابت در بازار و کشف قیمت در اين ساختار 
به نفع همه اســت. شــفافیت و رقابت به توسعه اين صنايع 
نیز کمک و ســود ســهامداران اين شرکت ها را نیز بیشتر 
می کند. اين ساختار شفاف می تواند به آزادسازی قیمت ها 
منجر شود. به طوری که قیمت عرضه داخلی قابلیت رقابت 
با قیمت های جهانی داشــته باشــد. اگر سازوکار بدرستی 
طراحی شود می تواند به توسعه زنجیره ارزش محصولات 

نیز بینجامد.
گفتنی اســت، زنجیره فولاد از اســتخراج سنگ آهن از 
معدن و سپس تبديل آن به کنسانتره و ورود آن به بخش 
فولاد سازی و در نهايت ورود به بخش نورد را شامل می شود. 
ايران جايگاه دهم جهان در میان تولیدکنندگان فولاد به 

خود اختصاص می دهد.
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سکهوارز

خبر
رییس دیوان محاسبات احکام مغفول مانده 

را به اطلاع وزارت صمت رساند

ريیس ديوان محاسبات کشور در نامه ای احکام قانونی مغفول مانده در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت را به اطاع وزير مربوطه رساند.

به گزارش اعتبار و به نقل از دفتر روابط عمومی و امور بین الملل ديوان محاسبات 
کشــور، در ادامه  ابتکار جديد مبنی بر ارســال نامه های جداگانه به وزيران درباره 
موارد تحقق يافته و تحقق نیافته مرتبط با دســتگاه های ذيربط به همراه وظايف 
مغفول مانده و نیز پروژه های فاقد عملکرد موثر و کارآمد، ســومین نامه به وزير 

صنعت، معدن و تجارت توسط اين نهاد ارسال شد.
در اين نامه که به امضای »مهرداد بذرپاش« رسیده است، ضمن يادآوری احکام 
مغفول مانده از قبل در وزارتخانه  مذکور، تاکید شــده که مبنای رســیدگی اين 
ديوان در حوزه های مالی و رعايت و عملکرد، اجرای قوانین واســناد بالادســتی، 
ارتقای شفافیت، مبارزه با فساد، حذف قوانین مزاحم و موازی و تحقق شعار سال 
۱۴۰۰ به منظور اولويت بندی اقدامات اجرايی دستگاه های تحت امر خواهد بود.

برخــی از احــکام مغفول کــه در نامه  مهرداد بذرپاش به وزير صنعت، معدن و 
تجارت درج شده، شامل ايجاد و تقويت نشان )برند( های تجاری داخلی محصولات 
صنعتی و خوشــه های صادراتی، تعیین عمق ســاخت داخل محصولات داخلی و 
نصــب برچســب نشــان دهنده درصد عمق ســاخت داخــل و درج رتبه بندی 
تولیدکنندگان کالاها، عرضه کنندگان خدمات و پیمانکاران طراحی ـ ســاخت، 
اقدام به استفاده از استفاده از سامانه نرم افزاری به شناسه دارکردن کلیه انبارها و 
مراکز نگهداری کالا با هدف شناسايی کالاهای قاچاق، رهگیری کالا از بدو ورود 
تا سطح عرضه و طراحی و ساخت خودروهای داخلی با  حداکثر استاندارد است.
عاوه بر موارد فوق، تاکید شــده اســت که در وزارت صنعت، معدن و تجارت، 
انجام و پیگیری مســتمر  پروژه های رونق تولید و تعیین تکلیف واحد تولیدی 
مشکل دار با هدف فعال کردن آنها، تکمیل و راه اندازی طرح مهم و ملی، تکمیل 
طرح های صنعتی با پیشــرفت فیزيکی بالا، ايجاد توازن زنجیره مواد اولیه مورد 
نیاز و توسعه صنعت فولاد و مس کشور برای تولید پايدار، افزايش صادرات کالا 
و خدمات غیرنفتی، مديريت هدفمند واردات در راستای حفظ تراز مثبت تجاری، 
ارتقای رقابت پذيری واحدهای تولیدی کوچک و متوسط با هدف افزايش صادرات  
و همچنین برنامه ريزی جهت تحقق آنها برای رسیدن به اهداف اقتصاد مقاومتی 
بايد به صورت جدی پیگیری شــود. نامه به وزيران در راســتای تحقق شعار سال 
»تولید، پشتیبانی ها، مانع زدايی ها« و براساس يافته های استخراج شده از عملکرد 
۷ قانــون مرتبــط بــا تولید مبتنی بر آسیب شناســی چالش ها و بررســی موانع 
شناسايی شده در حوزه  اجرا از بعُد خاء قانونی و بعُد مقرراتی از جمله آئین نامه ها 
و موضوع ترک فعل دستگاه های اجرايی، و نیز جهت پیگیری سیاست های کلی 
و برنامه های اقتصاد مقاومتی و همچنین وظايف قانونی و اختیارات وزارتخانه ها، 

در دستورکار ديوان محاسبات کشور قرار گرفته است.

با وجود شــرايط ســخت تحريمی و کرونايی، افزايش 
تولید و عرضه محصولات ســايپا در دو ســال گذشــته به 
گونــه ای بــوده کــه تعداد تعهــدات معوق ايــن گروه 
خودروسازی به صفر رسیده و سايپا برای نخستین بار در 
شرايط تحريمی صنعت خودرو کشور، تاش می کند در 
صورت تداوم شــرايط مناســب فعلی، از شهريور ۱۴۰۰ 
محصولات تولیدی خود را به روز و بدون تاخیر به مشتريان 

تحويل دهد.
به گزارش ســايپانیوز، سیدجواد سلیمانی ضمن بیان 
ايــن مطلــب، اظهار کرد: با تاش مهندســان و کارگران 
خطوط تولید ســايپا و همکاری زنجیره تامین، تعهدات 
معوق سايپا در شهريورماه ۱۴۰۰ به صفر رسید و تاش 
می کنیم در صورت تداوم شرايط مناسب فعلی، از اين به 
بعــد محصــولات تولیدی اين گروه را به روز و بدون تاخیر 
به مشتريان محترم تحويل دهیم، شرايط تولید و به تبع 
آن تحويل خودرو به مشتريان، پس از دور جديد تحريم ها 
و نیز محدوديت های ناشی از کرونا با اختال جدی مواجه 
شــد اما گروه خودروســازی ســايپا در عمل تحريم های 
ظالمانه غرب را در صنعت خودرو بی اثر کرده و در تاش 
است از ماه جاری شرايط تحويل محصولات را به وضعیت 

سال های پیش از تحريم برگرداند.
وی با بیان اينکه صفر شــدن تعهدات معوق و تحويل 
خودرو در زمان تعیین شــده در قراردادهای فروش برای 
اولین بار در شرايط تحريمی صنعت خودرو اتفاق می افتد، 
افزود: متاسفانه تامین مواد اولیه و قطعات مورد نیاز تولید 
خــودرو پــس از اعمــال تحريم هــای بیــن المللــی با 
محدوديت هايی مواجه شد که شرايط شیوع ويروس کرونا 

نیز اين مشکات را تشديد کرد.
در نتیجــه اين محدوديت ها، تولید خودرو در مقطعی 
کاهش قابل توجهی داشــت که تناســب عرضه و تقاضا را 
از بین برد اما با تاش و خودباوری کارکنان صنعت خودرو 
و همراهی قطعه ســازان، روند تولید به وضعیت مطلوب 
بازگشت و اهداف شوم کشورهای متخاصم در توقف چرخ 
های تولید کشــور در صنعت راهبردی خودروســازی به 

نتیجه نرسید.
او در ادامه به خروج پرايد از خط تولید نیز اشاره کرد 

و گفت: در ســال های گذشــته پرايد سهم قابل توجهی از 
تیراژ تولید ســايپا را به خود اختصاص داده بود و انتظار 
می رفــت بــا توقف تولید آن که يکی  از برنامه های مهم ما 
در ارتقاء کیفی محصولات بود، تولید گروه ســايپا با افت 
تیراژ محسوسی مواجه شود، اما توانستیم در کمتر از دو 
مــاه محصولات جديد را در خــط تولید جايگزين پرايد 
کنیم و حتی در پايان سال ۹۹ بدون پرايد شاهد افزايش 

تولید سايپا نسبت به سال ۹۸ بوديم.
وی در بخش ديگری از ســخنان خود تصريح کرد: در 
بهمن ماه ۹۷ و در نتیجه ســوء مديريت های گذشــته و 
فشار تحريم ها، ۵۲۰ هزار تعهد در سايپا ايجاد شده بود 
که بیش از ۳۰۰ هزار تعهدِ آن، سررســید و معوق شــده 
بود و مشــتريان در انتظار دريافت خودروهايی بودند که 

از وقت تحويل آن زمان زيادی گذشته بود.
از همان زمان، با اجرای پروژه ها و برنامه های کوتاه مدت 
و بلندمــدت در زمینــه های تولید، فروش و مالی، روند رو 
به بهبود در فرآيندهای گروه خودروســازی سايپا را آغاز 
کرديــم و در کوتاه تريــن زمان ممکن و تنها پس از چند 
مــاه، تولیــد را از حدود ۶۰۰ دســتگاه به بیش از ۲۰۰۰ 

دستگاه در روز رسانديم.
او  با بیان اينکه ۳۰۰ هزار تعهد سررسید شده و معوق 
بــه جا مانده از مديريــت های قبلی، معادل حدود ۹ ماه 
تولید خودرو در سايت های تولیدی سايپا بود، اظهار کرد: 
با توجه به نیاز بازار و تاش ســايپا برای عرضه خودرو و 
جلوگیری از تشــديد واســطه گری، به صورت همزمان 
کاهش تدريجی تعهدات معوق نیز در دســتورکار ســايپا 
قــرار گرفــت و امروز با افتخار می توانیم اعام کنیم که با 
وجود مشــکات متعدد ناشی از تحريم و کرونا، تعهدات 
معوق سايپا به صفر رسیده و کل تعهدات نیز از ۵۲۰ هزار 
دســتگاه معادل ۱۵ ماه تولید به ۱۷۰ هزار دســتگاه که 
معادل ۵ ماه تولید است کاهش يافته و از اين به بعد سايپا 
حداکثــر ســعی خود را خواهد کــرد که در صورت تداوم 

همین روند، هیچ خودرويی را با تاخیر تحويل ندهد.
وی در خصوص خودروهای CKD و  برند مشــترک 
نظیــر ســاندرو و برلیانــس و ... که بــه دلايل بدعهدی 
شــرکت های خارجی به هیچ وجه امکان تولید ندارند و 
طبق اعام ســازمان های ذی ربط، استانداردهای جديد 
را پاس نکرده و مجوز شــماره گذاری هم ديگر ندارند نیز 
گفت: تعداد بسیاری از مشتريان اين خودروها با شرکت 
در طرح هــای تبديل، حواله های خــود را به محصولات 
جاری تبديل کرده و خودروهای خود را تحويل گرفته اند، 

تعداد محدودی از مشتريان محترم هم که تاکنون  اقدام 
به تبديل خودرو خود نکرده  اند در صورت اقدام به تبديل 

در اسرع وقت خودروهای خود را تحويل می گیرند.
او  با اشاره به اينکه طبق ضوابط جاری، خودروسازان 
موظفنــد يــک ماه پس از تاريخ تکمیل وجه نســبت به 
تخصیص شماره بدنه و صدور فاکتور فروش اقدام کنند، 
افزود: مشتريان محترم که تکمیل وجه کرده اند در صورت 
هرگونه تاخیر بیش از مدت مذکور، برای کسب اطاعات 
از فرآينــد و وضعیــت خو درو خود می توانند با مرکز امور 
مشــتريان ســايپا با شماره ۰۹۶۵۵۰ تماس بگیرند تا در 
صورت بروز موارد اســتثناء، موضوع پیگیری و خودرو در 

روند تخصیص و تحويل قرار بگیرد.
همچنین ســامانه پرسش و پاسخ به سوالات از طريق 
www. ســايت اينترنتــی شــرکت ســايپا به نشــانی

saipacorp.com ايجاد شــده اســت و مشــتريان 
می توانند با ثبت سؤالات خود در سامانه مذکور، پاسخ های 

لازم را دريافت کنند.
وی در پايان گفت: تاش برای افزايش تولید، اولويت 
نخست سايپا در دو سال گذشته بوده و با توجه به برنامه 
های اعام شــده از ســوی وزير جديد صنعت، معدن و 
تجــارت در حوزه صنعت خــودرو، افزايش تیراژ تولید و 
تنوع بخشی به سبد محصولات در دستور کار قرار خواهد 

داشت.
قائم مقام مديرعامل گروه خودروســازی سايپا در امور 

فروش اعام کرد:
تعهدات معوق گروه خودروسازي سايپا صفر شد ؛ در 
طــرح تبديل، متقاضیان ۱۷۰۰ درصد ســود مي کنند ؛ 
راه اندازی تکنوســنتر ســايپا ؛ جايگزين ولوو  دانگ فنگ 
شد  ؛ رکورد صدور فاکتور و تحويل خودرو در سال جاري 
شکسته شد.   مجید باقري در امور فروش و خدمات پس 
از فروش گفت: تحريم چالش هاي متعددي را براي صنعت 
خودرو ايجاد کرد که يکي از آنها خروج يکباره شــرکاي 
خارجي و عدم پايبندي آنها به تعهداتشان در قبال  پیش 
فــروش محصــولات رنو و برلیانس بود، لذا با توجه به عدم 
بازگشــت شــرکا، از مردم عزيز مي خواهیم کساني که در 
اواخر سال ۹۶ و اوايل سال ۹۷ در طرح پیش فروش رنو 
شــرکت کردند، نســبت به طرح تبديل که ســود ۱۷۰۰ 

درصدي براي آنها دارد، مشارکت کنند.
به گزارش ســايپانیوز، وی در جمع خبرنگاران درباره 
چالش و مشکاتي که گروه خودروسازي سايپا طي سال 
هاي اخیر با آن دســت و پنجه نرم کرده اســت و اکنون 

توانســته اين مجموعه را به ثبات خوبي برســاند، تصريح 
کــرد: وقتــي که رنو برخاف تمام تعهداتي که امضا کرده 
بود، ايران را ترک کرد، مجموعه سايپا چاره اي جز تعیین 
تکلیف و جايگزيني خودروهاي ساخت داخل نداشت، از 
همین رو طرح تبديل با ويژگي هاي متعدد تعريف شــد 
تا افرادي که از بدعهدي شــرکاي خارجي متضرر شدند، 
رضايت پیدا کنند،در طرح تبديل ۱۷۰۰ درصد ســود به 
افرادي مي رســد که اواخر ســال ۹۶ و اوايل ســال ۹۷ 
خودروهاي رنو را ثبت نام کردند و يا به عبارتي پول اين 

افراد )در زمان ثبت نام( ۱۸ برابر مي شود.
او  بــا بیــان اينکه به رغم طرح هاي جذاب تعدادی از 
مشتريان هستند که نمي خواهند وارد طرح تبديل شوند 
و تصــور مــي کنند که خودرو بالاخره تولید و يا وارد مي 
شود، گفت: حدود ۲۶ هزار نفر در طرح تبديل مشارکت 
کردنــد و مابقــي هنوز اعام آمادگــي نکردند لذا ضمن 
خواهش از اينکه مردم نسبت به تعیین تکلیف خودروهاي 
خــود اقدام کننــد، بايد تاکید کرد که آن خودروها ديگر 
شــماره گذاري نخواهند شــد چرا که استانداردهاي ۸۵ 
گانه کشــور ارتقاء يافته و ديگر آن خودروها نمي توانند 

مجوز تولید و يا حتي واردات بگیرند.
وي بــا تاکیــد بر اينکه تعريف طرح هاي تبديل جذاب 
با اين هدف است که شرمنده مشتريان نشويم، افزود: در 
سايپا ديزل نیز ۱۲۰۰ دستگاه خودروي معوق داريم که 
به دلیل عدم همکاري شرکت ولوو ايجاد شده، به همین 
بناست محصولات جديد دانگ فنگ در سايپا ديزل)دانگ 
فنگ با سرمايه گذاری سايپا در سايپا ديزل تولید خواهد 

شد( تولید شده تا به متقاضیان تحويل داده شود.
او  با بیان اينکه گروه خودروســازي ســايپا ۵۲۰ هزار 
تعهد داشت که ۳۰۰ هزار تعهد آن سررسید)معوق( شده 
بود، گفت: با برنامه ريزي هاي دقیق، منسجم و همکاري 
تیم مهندســي و کارگران در حال حاضر ۱۷۰ هزار تعهد 
داريم که هیچکدام معوق نیست؛ از سوي در سال جاري 
توانســتیم رکورد فاکتور کردن خودرو را ثبت کنیم، به 
گونه اي که از ابتداي سال جاري تاکنون ۲۰۵ هزار خودرو 
فاکتور شده که اين عدد ۳۰ درصد بیشتر از مدت مشابه 
ســال گذشته اســت که در نوع خود رکورد محسوب مي 
شــود. وي با اشــاره به اينکه معوقات سايپا به صفر رسیده 
و اين اتفاق مهمي است، خاطرنشان کرد: مشکل تحويل 
خودروهاي کويیک آر و شاهین حل شده است و ثبت نام 
کننــدگان در موعد مقــرر خودروهاي خود را مي توانند 
تحويل بگیرند، تحريم، چالش هاي بي شــماري را برای 

صنعت خودرو ايجاد کرد، در اين میان مجموعه ســايپا 
تــاش کــرد که از تحريم به عنوان يک فرصت اســتفاده 
کند و طرح هاي جديد و توســعه اي خود را پیاده ســازي 

کند.
در شــرکت هاي خودروسازي دماسنجي تحت عنوان 
شــاخص تعهدات و شــاخص میزان معوقات در تعهدات 
وجود دارد که در زمان تحريم معادل ۱۵ ماه تولید آينده، 
تعهد در قالب هاي مختلف از جمله طرح اتوخدمت تعريف 
شده بود، در طرح اتوخدمت قرار بود که ثبت نام کنندگان 
تنها سود مشارکت بگیرند اما به محض شکل گیري تفاوت 
قیمــت بــازار و کارخانــه، متقاضیان زيادي خواســتار 
خودروهاي طرح اتو خدمت شدند و اين تعهدات سنگیني 
را براي مجموعه ســايپا رقم زد؛ با وجود تمام مشــکات و 
فشارهاي تحريم توانستیم به تمام تعهدات اين بخش که 

۱۲۰ هزار دستگاه خودرو بود، پاسخ دهیم.
او چالش ديگر در ســايپا را فروش ســبدهاي سرمايه 
گذاري به نمايندگان و مشــتري ها اعام و تاکید کرد: با 

هماهنگي صورت گرفته اين مشکل حل شده است.
وي با اشاره به واکسیناسیون کارکنان سايپا و اقداماتي 
که در اين بخش صورت گرفته است، تصريح کرد: از ماه 
گذشــته واکسیناسیون پرسنل گروه خودروسازي سايپا 
در راســتاي افزايش شاخص ســامت و کاهش دغدغه 
فعالان اين حوزه و افزايش تولید خودرو شــروع شــد و از 
هفته جاري دوز دوم تزريق واکســن به کارگران و ســاير 

کارکنان آغاز شده است.
او  با اشاره به راه اندازی تکنوسنتر سايپا گفت: در سال 
جاري شــاهین اتوماتیک تولید و پس از آن خودروهاي 

جديد آريا و اطلس وارد بازار خواهد شد.
وی با اشــاره به مشــکات مصوبه اخیر شورای رقابت، 
گفت: شورای رقابت، طي مصوبه اي اباغ کرده که پیش 
فــروش خودرو صــورت نگیرد)البته رايزنی ها براي حل 
اين مشکل در حال انجام است( با توجه به چنین مصوبه 
اي و تا تعیین تکلیف آن، ســايپا در ســال ۱۴۰۰ هیچ 
خودرويی را پیش فروش نخواهد کرد؛ از اينرو در ســال 
جاری تنها فروش فوق العاده خواهیم داشت و ديگر پیش 
فــروش خــودرو نداريم. باقري با تاکید بر اينکه مجموعه 
ســايپا همراهي و همکاري مناســب با سیاست هاي وزير 
صمت دولت ســیزدهم خواهد داشت، تصريح کرد: تمام 
تاش سايپا اين است که ضمن تامین نیاز بازار داخلي و 
تنوع بخشــي به محصولات نســبت به صادرات خودرو به 

خصوص به کشورهاي همسايه اقدام کند.
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